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1. Έναρξη της συνεδρίασης

(Η συνεδρίαση αρχίζει στις 10.05 π.μ.)

2. Προς ασφαλέστερη, καθαρότερη και αποδοτικότερη κινητικότητα στην Ευρώπη: Η
πρώτη έκθεση σχετικά με τα νοήμονα αυτοκίνητα (συζήτηση)

Πρόεδρος. - Η ημερήσια διάταξη προβλέπει τη συζήτηση της έκθεσης (A6-0169/2008) της κ. Zita Gurmai, εξ
ονόματος της Επιτροπής Μεταφορών και Τουρισμού, με τίτλο «Προς ασφαλέστερη, καθαρότερη και αποδοτικότερη
κινητικότητα στην Ευρώπη: Η πρώτη έκθεση σχετικά με τα νοήμονα αυτοκίνητα» (2007/2259(INI)).

Zita Gurmai, εισηγήτρια. – (HU) Σας ευχαριστώ πολύ. Κυρία Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, κυρίες και κύριοι, στην
καθημερινή μας ζωή εξαρτόμαστε ολοένα περισσότερο από τις μεταφορές. Η ευρωπαϊκή οικονομία βασίζεται επίσης
στην ύπαρξη αποδοτικών οδικών μεταφορών. Ωστόσο, η αύξηση της κυκλοφορίας έχει προκαλέσει σοβαρά κοινωνικά
προβλήματα. Προκαλεί κυκλοφοριακή συμφόρηση στους δρόμους και τις αστικές περιοχές, οδηγεί σε σοβαρά
προβλήματα για το περιβάλλον και την υγεία, σπαταλά ενέργεια και πάνω απ’ όλα αποτελεί αιτία ατυχημάτων. Εν
συντομία ακολουθούν λίγα συγκλονιστικά στατιστικά στοιχεία: οι ετήσιες εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα από
την οδική κυκλοφορία ανέρχονται συνολικά σε 835 εκατομμύρια τόνους, 40.000 άνθρωποι σκοτώνονται κάθε
χρόνο στους δρόμους, το κόστος που συνδέεται με την κυκλοφοριακή συμφόρηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση ανέρχεται
σε 50 δισ. ευρώ ετησίως, ποσό που ισοδυναμεί με το 0,5% του κοινοτικού ΑΕγχΠ, και το ποσό αυτό θα μπορούσε
να φτάσει ακόμα και στο 1% του ΑΕγχΠ της ΕΕ ως το 2010.

Έχω ωστόσο και ένα καλό νέο: τα προβλήματα μπορούν να μετριασθούν. Ο ηλεκτρονικός έλεγχος σταθερότητας
μπορεί να σώσει τις ζωές περίπου 4.000 ανθρώπων ετησίως και εάν το σύστημα κλήσης σε περίπτωση έκτακτης
ανάγκης από το όχημα e-Call χρησιμοποιούνταν στο έπακρο σε ολόκληρη την Ευρώπη, ο αριθμός των οδικών
δυστυχημάτων και των θανάτων στο δρόμο θα μπορούσε να μειωθεί σε ποσοστό ως και 5-15%. Αυτό θα έσωζε
περισσότερες από 2.500 ζωές κάθε χρόνο και θα σήμαινε εξοικονόμηση ποσού που ανέρχεται σε ύψος 22 δισ.
ευρώ. Το κατάλληλο λογισμικό και οι πληροφορίες σε πραγματικό χρόνο στα κέντρα κυκλοφορίας θα επιτρέψουν
τη μείωση της κυκλοφοριακής συμφόρησης κατά 40%.

Καθίσταται σαφές ακόμα και από τα ελάχιστα αριθμητικά στοιχεία που ανέφερα ότι τα ευφυή συστήματα αυτοκινήτων
διαθέτουν αναντίρρητα πλεονεκτήματα, αλλά ότι η χρήση αυτών των συστημάτων παραμένει μέχρι στιγμής
περιορισμένη. Στις ΗΠΑ, από την άλλη πλευρά, ο ηλεκτρονικός έλεγχος σταθερότητας θα καταστεί υποχρεωτικός
για όλα τα νέα αυτοκίνητα από το 2012. Ο κύριος λόγος για τον οποίο δεν είναι περισσότερο διαδεδομένα είναι
ότι τα συστήματα αυτά είναι δαπανηρά, και ότι υπάρχει έλλειψη ως προς την κατάλληλη πληροφόρηση και τις
ευφυείς υποδομές. Πρέπει να διερωτηθούμε, ωστόσο, εάν μπορούμε να επιτρέψουμε τη διαμόρφωση μιας κατάστασης,
στο πλαίσιο της οποίας οι πολίτες της Ευρώπης δεν θα είναι σε θέση να απολαμβάνουν τα δικαιώματά τους; Βλέπετε,
θεωρώ ότι καθένας από αυτούς και καθένας από εμάς έχει το δικαίωμα σε μια ασφαλή, βιώσιμη και αποδοτική
κινητικότητα.

Επειδή η κινητικότητα έχει αυξηθεί και εξακολουθεί διαρκώς να αυξάνεται, τα προβλήματα που ανέφερα αφορούν
γενικότερα την Ευρώπη, και εάν η κινητικότητα είναι κάτι λιγότερο από βέλτιστη ή αν είναι επισφαλής, θα πρέπει
να ανταποκριθούμε σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Πρέπει να εξαλειφθούν οι φραγμοί της αγοράς, πρέπει να προαχθεί η
ζήτηση για ευφυείς τεχνολογίες επικοινωνιών και πρέπει να αναπτυχθούν διαλειτουργικές ευφυείς υποδομές σε
ευρωπαϊκό επίπεδο. Τα αποτελέσματα που έχουν ήδη επιτευχθεί στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής έρευνας και ανάπτυξης
στον τομέα των τεχνολογιών πληροφόρησης και ενημέρωσης πρέπει να διατηρηθούν και να βελτιωθούν, ιδίως όσον
αφορά τη δέουσα αλληλεπίδραση οδηγού-οχήματος. Όλα τα παραπάνω έχουν πολύ μεγάλη σημασία για την
ευρωπαϊκή οικονομία και κοινωνία, και προάγουν επίσης τα συμφέροντα της ευρωπαϊκής βιομηχανίας, με δεδομένο
ότι ο βιομηχανικός τομέας στην Ιαπωνία και τις Ηνωμένες Πολιτείες (για να αναφερθώ μόνο σε ένα-δύο παραδείγματα)
αποτελούν μεγάλους ανταγωνιστές. Οι υπεύθυνοι για τη λήψη αποφάσεων σε ευρωπαϊκό επίπεδο το έχουν
αναγνωρίσει και αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο η πρωτοβουλία σχετικά με τα νοήμονα αυτοκίνητα αποτελεί
πρωτοπόρο έργο στο πλαίσιο της πρωτοβουλίας i2010.
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Σε γενικές γραμμές, επομένως, χαιρετίζω την ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και στηρίζω τις προσπάθειες
των εμπλεκόμενων μερών για την επέκταση της δέουσας χρησιμοποίησης των ευφυών τεχνολογιών πληροφόρησης
και ασφάλειας στα οχήματα. Πρέπει να αναγνωρίσουμε ότι η διαδικασία είναι ακόμα σε βρεφικό στάδιο, ωστόσο
σήμερα διαθέτουμε πληροφορίες όσον αφορά τις εξελίξεις που έχουν πραγματοποιηθεί από την έναρξη της
πρωτοβουλίας σχετικά με τα νοήμονα αυτοκίνητα. Το έργο που έχουμε ήδη πραγματοποιήσει δεν είναι αμελητέο,
και σημειώνουμε σημαντική πρόοδο. Ταυτόχρονα, ωστόσο, αναμένω με μεγάλη περιέργεια την επόμενη έκθεση
προόδου και είμαι βέβαιη ότι και εγώ, παρά τους περιορισμένους πόρους μου, έχω συμβάλει στον στόχο της
προώθησης της ανάπτυξης συστημάτων που σώζουν ζωές, δεν επιβαρύνουν το περιβάλλον και βελτιστοποιούν την
κυκλοφορία στην ευρύτερη δυνατή κλίμακα.

Τέλος, δράττομαι εδώ της ευκαιρίας να ευχαριστήσω όλους όσοι με βοήθησαν στο έργο μου: τη ΓΔ «Κοινωνία της
Πληροφορίας και Μέσα Επικοινωνίας» της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, τη γραμματεία της Επιτροπής Μεταφορών και
Τουρισμού του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, τους συναδέλφους μου στο παρόν Κοινοβούλιο και όσους δεν
κατόρθωσαν να βρίσκονται εδώ σήμερα, για τα σχόλια και τις τροπολογίες τους, καθώς και τις επαγγελματικές
οργανώσεις για όλες τις χρήσιμες συμβουλές, προσκλήσεις και εξηγήσεις τους. Σας ευχαριστώ όλους για τη
συνεργασία σας.

Antonio Tajani, Μέλος της Επιτροπής. – (IT) Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, κυρία Gurmai, παρόλο που
αντικαθιστώ την Επίτροπο Reding, η οποία είναι αρμόδια για τη σημερινή συζήτηση, θεωρώ ότι το ζήτημα αυτό
έχει εξαιρετική σημασία μιας και αποτελεί αναπόσπαστο τμήμα της στρατηγικής την υλοποίηση της οποίας σκοπεύουν
να επιδιώξουν μέσα στα επόμενα χρόνια η Επιτροπή και το τμήμα μου, δηλ. τη μείωση του αριθμού των θανάτων
σε αυτοκινητιστικά δυστυχήματα στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Είναι καθήκον μας να θεωρήσουμε την εν λόγω πρωτοβουλία πολιτική προτεραιότητα. Οι πολίτες μάς παρατηρούν
και οι νέοι, ιδίως, περιμένουν από εμάς να τους παράσχουμε απαντήσεις, συμβουλές, προτάσεις και ιδέες ώστε να
μπορούν να χρησιμοποιούν τους δρόμους της Ευρωπαϊκής Ένωσης χωρίς να διακινδυνεύουν τη ζωή τους.

Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο η σημερινή συζήτηση, όπως και η χτεσινοβραδινή, έχουν εξαιρετικά μεγάλη
σημασία και για τον οποίο οι διοργανώσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής έχουν επίσης εξαιρετικά μεγάλη σημασία.
Μία πρωτοβουλία για τους νέους θα διοργανωθεί στις Βρυξέλλες στις 10 Ιουλίου, και θα τους παράσχει τη
δυνατότητα να συζητήσουν σχετικά με την οδική ασφάλεια, ενώ μια σειρά από διοργανώσεις που αφορούν την
οδική ασφάλεια θα πραγματοποιηθούν κατά τη διάρκεια της γαλλικής Προεδρίας, με τη σημαντικότερη από αυτές
να λαμβάνει χώρα στο Παρίσι στις 13 Οκτωβρίου, αν και θα υπάρξουν επίσης διοργανώσεις που θα στοχεύουν στην
ανάληψη δράσης στον εν λόγω τομέα και σε άλλες ευρωπαϊκές πόλεις, με σκοπό την ενημέρωση του κοινού και
ιδίως την ενημέρωση των νέων ανθρώπων.

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, όσον αφορά τη σημερινή συζήτηση, θέλω να ευχαριστήσω το Κοινοβούλιο στο
σύνολό του και να συγχαρώ την εισηγήτρια για την εξαιρετική και ολοκληρωμένη έκθεσή της. Χαιρετίζω ιδίως το
γεγονός ότι η έκθεσή της αναγνωρίζει το τεράστιο δυναμικό των τεχνολογιών και των συστημάτων που προωθούνται
μέσα από την πρωτοβουλία για τα «νοήμονα αυτοκίνητα». Η υποστήριξη του Κοινοβουλίου έχει ζωτική σημασία
ούτως ώστε τα συστήματα αυτά να μπορέσουν να φιλτράρουν τους οδικούς χρήστες.

Οι πολίτες αποτέλεσαν το σημείο εστίασης των προσπαθειών, τον στόχο της παρούσας πρωτοβουλίας από την
έναρξή της. Ως οδικοί χρήστες, οι πολίτες έρχονται αντιμέτωποι με εξαιρετικά δύσκολες επιλογές στον τομέα της
κινητικότητας και τα μηνύματα που λαμβάνουν από τον δημόσιο και τον ιδιωτικό τομέα προκαλούν ορισμένες
φορές σύγχυση ή έρχονται και σε σύγκρουση μεταξύ τους. Για τον λόγο αυτό, χαιρετίζω την έκκληση του
Κοινοβουλίου για εισαγωγή περαιτέρω μέτρων, όπως κίνητρα, κατάρτιση των οδηγών και εκστρατείες πληροφόρησης
για τους χρήστες, ώστε τα ασφαλέστερα και περισσότερο οικολογικά οχήματα να μπορέσουν να κερδίσουν
μεγαλύτερο μερίδιο της αγοράς.

Είναι πολύ ενθαρρυντικό, για μένα ιδίως, που αποτελώ εδώ και χρόνια Μέλος του Κοινοβουλίου, να το βλέπω να
αναγνωρίζει το eCall ως μία από τις βασικές προτεραιότητες της πρωτοβουλίας για τα «νοήμονα αυτοκίνητα».
Έχουμε σημειώσει μεγάλη πρόοδο μέσω του eCall και στα τέλη του τρέχοντος έτους η Επιτροπή θα παρουσιάσει
μια νέα ανακοίνωση προς το Κοινοβούλιο και το Συμβούλιο που θα ορίζει τα τελικά στάδια για την επίτευξη του
eCall.

Είμαι επίσης ευγνώμων απέναντι στο Κοινοβούλιο για την υποστήριξή του στις προσπάθειες μας να ανακαλύψουμε
τον καλύτερο τρόπο επίτευξης ενεργειακής απόδοσης και μείωσης των εκπομπών CO2 μέσω των ευφυών τεχνολογιών
και για την καθοδήγηση που μας προσέφερε σχετικά με τα πιθανά μέτρα που μπορούσαν να ληφθούν. Ο εν λόγω
τομέας, εντούτοις, βρίσκεται μόλις στην αρχή του, και ο κανονισμός π.χ. σχετικά με τους στόχους μείωσης των
εκπομπών CO2 πρέπει να εφαρμοσθεί. Αναφέρομαι και πάλι σε περαιτέρω μέτρα που πρέπει να ληφθούν στον τομέα

19-06-2008Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL2



των μεταφορών και να βασίζονται συγκεκριμένα σε μια ολοκληρωμένη προσέγγιση. Η υποστήριξη του Κοινοβουλίου
εν προκειμένω θα είναι ζωτικής σημασίας.

Dieter-Lebrecht Koch, εξ ονόματος της Ομάδας PPE-DE. – (DE) Κυρία Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, κυρίες και
κύριοι, το ευρύ κοινό πρέπει να είναι σε θέση να ωφεληθεί με δύο τρόπους από τις δυνατότητες για μεγαλύτερη
οδική ασφάλεια. Για τον λόγο αυτό, παράλληλα με την έκθεση για την οποία συζητούμε σήμερα, ζητώ την εκπόνηση
περισσότερων ερευνών και τη μεγαλύτερη εκπαίδευση σχετικά με τα οφέλη των συστημάτων παροχής βοήθειας
στον οδηγό ως προς την ασφάλεια. Οι περισσότεροι άνθρωποι δεν διαθέτουν καμία πρακτική εμπειρία όσον αφορά
αυτά τα συστήματα και συνεπώς δεν μπορούν να εκτιμήσουν ότι τα συστήματα παροχής βοήθειας στον οδηγό
διαθέτουν αναμφίβολα δυνατότητες όσον αφορά την ασφάλεια – άλλωστε, τα σφάλματα των οδηγών ευθύνονται
για ποσοστό περίπου 80% των οδικών ατυχημάτων. Επιπλέον, δεν είναι γνωστό ότι καθιστούν την οδήγηση λιγότερο
αγχωτική ή ότι υποστηρίζουν τους οδηγούς και ελαττώνουν την επιβάρυνσή τους χωρίς να τους στερούν τις ευθύνες
τους ή ότι, τέλος, ενθαρρύνουν την οικονομική και φιλική προς το περιβάλλον οδική συμπεριφορά. Σύμφωνα με
πρόσφατες μελέτες, τα συστήματα παροχής βοήθειας προς τον οδηγό θα μπορούσαν να αποτρέψουν έως και ένα
τρίτο όλων των σοβαρών ατυχημάτων, εάν όλοι οι οδηγοί τα χρησιμοποιούσαν.

Συστήματα, όπως το «adaptive cruise control (ACC)», η βοήθεια κατά την αλλαγή λωρίδας, και ο ηλεκτρονικός
έλεγχος σταθερότητας (ΗΕΣ) είναι καλά εξελιγμένα από τεχνική άποψη και ιδιαίτερα αξιόπιστα. Από την άλλη
πλευρά, πρέπει και αυτά να υπόκεινται σε τακτικό τεχνικό έλεγχο και να δοκιμάζονται μετά από επισκευές κατόπιν
κάποιου μεγάλου ατυχήματος. Τα ευφυή συστήματα οχημάτων βοηθούν να αποφευχθούν γενικότερα οι επικίνδυνες
καταστάσεις και, μειώνοντας την επιβάρυνση των οδηγών, οδηγούν σε ένα περισσότερο άνετο και προνοητικό στυλ
οδήγησης.

Δυστυχώς, τα εν λόγω συστήματα δεν αποτελούν ακόμα πρότυπα μέρη του αυτοκινήτου. Παρά την ύπαρξη του
Vision Zero, οδικά ατυχήματα θα εξακολουθήσουν να συμβαίνουν και στο μέλλον. Από τα τέλη του 2010, όλα τα
νέα οχήματα πρέπει να διαθέτουν τον αναγκαίο εξοπλισμό για το ηλεκτρονικό δορυφορικό σύστημα κλήσης σε
περίπτωση έκτακτης ανάγκης από το όχημα eCall, ούτως ώστε να είναι δυνατή η παροχή επαγγελματικής βοήθειας
εντός του διαστήματος που οι γιατροί αποκαλούν «χρυσή ώρα» αμέσως μετά από ένα ατύχημα.

Μέσα από τον ευρωπαϊκό τηλεφωνικό αριθμό έκτακτης ανάγκης 112, το κέντρο κλήσεων έκτακτης ανάγκης και οι
υπηρεσίες έκτακτης ανάγκης λαμβάνουν άμεση αυτόματη ειδοποίηση σχετικά με κάποιο ατύχημα και την ακριβή
τοποθεσία του. Μέχρις ότου φτάσουν οι υπηρεσίες έκτακτης ανάγκης, ωστόσο, καθένας μας πρέπει να είναι σε θέση
να παράσχει πρώτες βοήθειες. Ωστόσο, στους σύγχρονους θαλάμους διακυβέρνησης των αυτοκινήτων, υπάρχει
και ο κίνδυνος υπερφόρτωσης των αισθητήρων. Ο ολοένα συνθετότερος χειρισμός των καθημερινών λειτουργιών,
όπως είναι ο κλιματισμός, τα ραδιόφωνα των αυτοκινήτων και τα συστήματα πλοήγησης, σε συνδυασμό με τις
οπτικοακουστικές ενδείξεις των συστημάτων παροχής βοήθειας, όπως είναι τα συστήματα αυτόματου παρκαρίσματος,
οι συσκευές ελέγχου των προφυλακτήρων, τα συστήματα ακινητοποίησης του οχήματος σε περίπτωση υψηλής
αλκοολαιμίας του οδηγού ή υπερβολικά μεγάλου βάρους του οχήματος και άλλες συσκευές μπορούν να αποσπάσουν
την προσοχή ή ακόμα και να επιβαρύνουν υπερβολικά τον οδηγό.

Παρά της ύπαρξη όλων αυτών των δυνατοτήτων, παραμένει το πρόβλημα της αντικατάστασης του στόλου των
αυτοκινήτων. Αυτό αποτελεί κυρίως ζήτημα οικονομικά προσιτών τιμών. Δυστυχώς, η μέση ηλικία των αυτοκινήτων
μας αυξάνεται αντί να μειώνεται. Τα αυτοκίνητα πρέπει να παραμείνουν οικονομικά προσιτά. Αυτή είναι η δική μας
ευθύνη.

Τέλος, θέλω να εκφράσω τις θερμότατες ευχαριστίες μου στην κ. Gurmai για το εξαιρετικό της έργο.

Silvia-Adriana Ţicău, εξ ονόματος της Ομάδας PSE. – (RO) Κυρία Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, αγαπητοί συνάδελφοι.
Θέλω να συγχαρώ την κ. Gurmai για την έκθεσή της και είμαι πεπεισμένη ότι χάρη και σε αυτήν ο οδικός χάρτης
που θα καταρτισθεί από την Επιτροπή το φθινόπωρο του 2008, και θα αφορά την επιτάχυνση της εισαγωγής
κινήτρων για τα νοήμονα αυτοκίνητα, θα είναι περισσότερο φιλόδοξος.

Η πρωτοβουλία για τα νοήμονα αυτοκίνητα που ξεκίνησε το 2006, αποτελεί βασικό έργο στο πλαίσιο του e2010,
που αποτελεί το στρατηγικό πλαίσιο της Επιτροπής για την Κοινωνία της Πληροφορίας μέχρι το 2010. Ένα από
τα συστατικά στοιχεία του προγράμματος eSafety είναι η υλοποίηση μέχρι το 2010 του συστήματος eCall, το
οποίο θα καλεί αυτομάτως τις υπηρεσίες έκτακτης ανάγκης και θα τους παρέχει δεδομένα σχετικά με την ακριβή
τοποθεσία του οχήματος. Εντούτοις, έχει σημασία η υπογραφή μνημονίου συμφωνίας από τα κράτη μέλη. Υποστηρίζω
την εισαγωγή του συστήματος αυτού στον πρότυπο εξοπλισμό όλων των νέων οχημάτων από το 2010.

4.000 ζωές θα μπορούσαν να σώζονται ετησίως στην Ευρώπη με την εισαγωγή του συστήματος ηλεκτρονικού
ελέγχου σταθερότητας, το οποίο μειώνει τον κίνδυνο ολίσθησης του αυτοκινήτου. Δυστυχώς, σύμφωνα με τη
στρατηγική των αυτοκινητοβιομηχανιών, αυτές οι συσκευές διατίθενται σε μικρό σχετικά ποσοστό και συχνά σε
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πακέτο πολύ ακριβών επιλογών. Θεωρώ ότι δεν αρκεί να θέσουμε τον στόχο για διάθεση του συστήματος ελέγχου
σταθερότητας σε όλα τα μοντέλα από το 2012, αλλά ότι έχει επίσης σημασία να εισαγάγουμε κίνητρα που θα ωθούν
τον αγοραστή να επιλέξει αυτή τη δυνατότητα. Έχει διαπιστωθεί ότι ποσοστό 60% πλαγιομετωπικών συγκρούσεων
θα μπορούσαν να είχαν αποφευχθεί εάν οι οδηγοί διέθεταν συστήματα υποβοήθησης της πέδησης και τεχνολογία
αποφυγής των ατυχημάτων. Επιπλέον, τα συστήματα βελτίωσης της ορατότητας που εξοπλίζουν τα αυτοκίνητα με
προβολείς που μπορούν να ρυθμιστούν αναλόγως θα μπορούσαν να επιφέρουν μείωση των θανατηφόρων ατυχημάτων
που περιλαμβάνουν πεζούς κατά 30% και τον αριθμό των ατυχημάτων που περιλαμβάνουν ποδηλατιστές κατά
15%.

Θεωρώ ότι είναι εξαιρετικά σημαντικό να διασφαλισθεί η εμπιστευτικότητα των δεδομένων και εφιστώ την προσοχή
στο γεγονός ότι έχει καταστεί αναγκαία η νομική διευκρίνιση της ευθύνης σε περιπτώσεις ατυχημάτων με αυτοκίνητα
που ήταν εξοπλισμένα με σύστημα υποβοήθησης της πέδησης ή με συσκευές ελέγχου ολίσθησης. Η
αυτοκινητοβιομηχανία πρέπει να εγκρίνει τον ευρωπαϊκό κώδικα καλής πρακτικής για την ανάπτυξη και δοκιμή των
προηγμένων συστημάτων υποβοήθησης που καταρτίσθηκε από το REPONSE για τους κατασκευαστές… για τους
οδηγούς.

Τέλος, θεωρώ την ύπαρξη κοινοτικών και εθνικών συστημάτων χρηματοδοτικής υποστήριξης για την αγορά νοημόνων
αυτοκινήτων ζωτικής σημασίας για τη χρήση των συστημάτων αυτών σε μεγάλη κλίμακα. Θέλω να συγχαρώ την κ.
Gurmai για την έκθεσή της και, πράγματι, περιμένουμε ένα φιλόδοξο σχέδιο από την Επιτροπή σχετικά με την
εισαγωγή των νοημόνων αυτοκινήτων.

Paweł Bartłomiej Piskorski, εξ ονόματος της Ομάδος ALDE. – (PL) Κυρία Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, όπως
λέγαμε εδώ χτες, εμφανισθήκατε ενώπιόν μας με τον καινούριο σας ρόλο σε μια ιδιαίτερα καλή στιγμή για τη
συζήτησή μας σχετικά με τις μεταφορές.

Κατά τη διάρκεια των λίγων αυτών ημερών, συζητήσαμε διάφορα ζητήματα που στοχεύουν στη βελτίωση της οδικής
ασφάλειας και της ποιότητας των μεταφορών. Πριν από δύο ημέρες, μιλούσαμε σχετικά με την ασφάλεια των πεζών
και των ποδηλατιστών, χτες συζητούσαμε σχετικά με τη μεταφορά επικίνδυνων υλικών και σχετικά με τα ασφαλή
οδικά συστήματα. Σήμερα, αναφερόμαστε στα ίδια τα οχήματα, δηλαδή στον τρόπο με τον οποίο θα καταστήσουμε
τα οχήματα που χρησιμοποιούνται στους δρόμους της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσο τον δυνατόν ασφαλέστερα.

Για εμάς, ο στόχος είναι ξεκάθαρος, και είναι η διευκόλυνση των πολιτών της ΕΕ να κυκλοφορούν αποτελεσματικότερα
και να έχουν μια πιο άνετη ζωή αλλά, ταυτόχρονα, να αισθάνονται και ασφαλέστεροι, ώστε χάρη στους κανονισμούς
μας να μπορούμε να λέμε στους ψηφοφόρους μας, να λέμε στους πολίτες, ότι συμβάλαμε με θετικό τρόπο.
Συγκεκριμένα μέτρα που έχουν ληφθεί από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο δεν δείχνουν μόνο τη σημασία του παρόντος
Κοινοβουλίου, αλλά και ότι η ευρωπαϊκή νομοθεσία και τα ευρωπαϊκά θεσμικά μέσα φέρνουν κάτι θετικό και απτό
στις ζωές όλων των ανθρώπων.

Θα πρέπει να θυμόμαστε ότι όταν συζητούμε σχετικά με πρωτοβουλίες που θα καταστήσουν τα αυτοκίνητα πιο
ασφαλή, πρέπει να έχουμε υπόψη δύο πράγματα. Πρώτον, εκείνο που εξετάζουμε είναι το ίδιο το αυτοκίνητο και
όλα του τα συστήματα: συστήματα για τον έλεγχο της ταχύτητας, για τον έλεγχο της σταθερότητας, για τη διατήρηση
της απόστασης μεταξύ των οχημάτων, όλα αυτά τα υποστηρικτικά συστήματα, μαζί με τα συστήματα πλοήγησης,
αποτελούν πολύ σημαντικά στοιχεία που βελτιώνουν τη λειτουργία του αυτοκινήτου, το οποίο αποτελεί το μέσο
που χρησιμοποιούν όσοι κινούνται οδικώς.

Ωστόσο, πρέπει επίσης να θυμόμαστε και είναι καλό να τονίσουμε στις ομιλίες μας αυτές ότι για τους πολίτες μας,
για εκείνους που κινούνται οδικώς, το ζήτημα των επικοινωνιών είναι επίσης πολύ σημαντικό, σε περίπτωση μιας
τραγωδίας, ενός δυστυχήματος ή κάποιου μικροατυχήματος. Οι πολίτες μας πρέπει να αισθάνονται βέβαιοι ότι
χάρη στον τεχνικό εξοπλισμό και τα συστήματα που εισάγουμε, θα μπορούν να λάβουν βοήθεια το ταχύτερο δυνατό.

Αμφότερα τα ζητήματα αυτά είναι πολύ σημαντικά, δηλαδή τόσο τα αποτελεσματικά συστήματα πληροφόρησης
για έκκληση για βοήθεια σε περίπτωση ατυχήματος, όσο και, παράλληλα, τα συστήματα που βελτιώνουν τα ίδια τα
οχήματα.

Όταν συζητούμε σχετικά με την παρούσα έκθεση, την οποία υποστηρίζει η πολιτική μου ομάδα, δεν πρέπει να
ξεχνούμε και τους περιορισμούς της. Καταρχάς, όταν μιλούμε για νοήμονα αυτοκίνητα, δεν πρέπει να ξεχνούμε ότι
ένα πολύ σημαντικό μέρος ενός νοήμονος αυτοκινήτου είναι ένας νοήμων οδηγός. Αυτό το θέμα δεν είναι ασήμαντο
και το ζήτημα της εκπαίδευση έχει μεγάλη σημασία. Διαπιστώσαμε σε αρκετές περιπτώσεις ότι η τεχνολογική
πρόοδος δεν συνοδευόταν από βελτιώσεις όσον αφορά την ασφάλεια. Γιατί; Διότι, παρά τη βελτίωση της τεχνολογίας
και τα ταχύτερα αυτοκίνητα, οι οδηγοί αισθάνονταν άτρωτοι όταν οδηγούσαν τα αυτοκίνητά τους. Καλύτεροι
δρόμοι σήμαινε γι’ αυτούς ότι θα μπορούσαν να οδηγούν γρηγορότερα. Για τον λόγο αυτό, το ζήτημα της
εκπαίδευσης, που δείχνει πού χρησιμεύει η σύγχρονη τεχνολογία, αλλά και ποιοι είναι οι περιορισμοί της, αλλά
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δείχνει επίσης και με ποιον τρόπο οι οδηγοί δεν θα καταχραστούν τις σύγχρονες τεχνολογίες, τις οποίες ελπίζω ότι
θα εφαρμόσουμε, είναι επίσης πολύ σημαντικό.

Τέθηκε επίσης το ζήτημα της ισχύος της αγοράς, μιας και δεν υπάρχουν εγγυήσεις ότι οι κανονισμοί που εισήγαμε,
όσο καλοί, χρήσιμοι και επωφελείς για τους οδηγούς και αν είναι, θα οδηγήσουν σε άμεση ανταλλαγή των οχημάτων
προς όφελος αυτοκινήτων τα οποία θεωρούμε ασφαλέστερα, περισσότερο αποτελεσματικά και ευκολότερα στη
χρήση. Δεν υπάρχουν εγγυήσεις διότι υπάρχει βεβαίως το εμπόδιο της τιμής. Το εμπόδιο αυτό μπορεί να περιορίσει
σε σοβαρό βαθμό την πρόσβαση στα εν λόγω οχήματα. Δεν υποστηρίζω τα συστήματα που περιλαμβάνουν
χρηματοδότηση και επομένως, τόσο για την Επιτροπή όσο και για όλους εμάς, αποτελεί πνευματική πρόκληση να
μάθουμε τι πρέπει να κάνουμε όχι μόνο για να κάνουμε τα αυτοκίνητα ασφαλέστερα και τους δρόμους καλύτερους,
αλλά και για να κάνουμε τους πολίτες μας, τους πολίτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να θέλουν να τα χρησιμοποιούν
και να διαθέτουν τις οικονομικές δυνατότητες που απαιτούνται για τον σκοπό αυτό.

Θέλω να ευχαριστήσω θερμά την εισηγήτρια και να δηλώσω για μια ακόμα φορά ότι στηρίζω έντονα την παρούσα
έκθεση.

Sepp Kusstatscher, εξ ονόματος της Ομάδας Verts/ALE. – (DE) Κυρία Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, που σας
καλωσορίζω για πρώτη φορά στην παρούσα αίθουσα, κυρίες και κύριοι, έχουμε εδώ μια έκθεση που περιλαμβάνει
μεγάλο αριθμό προτάσεων. Θέλω βεβαίως να συγχαρώ την κ. Gurmai για τον πλούτο των ιδεών της που εντάχθηκαν
στην παρούσα έκθεση με σκοπό την ενίσχυση της τεχνικής εξειδίκευσης των οχημάτων στους δρόμους μας.

Ωστόσο, στο πλαίσιο της εισαγωγής μου, δεν μπορώ να αντισταθώ να σχολιάσω τις εκφράσεις «νοήμον αυτοκίνητο»,
«ευφυείς υποδομές» και «ευφυείς συσκευές ασφάλειας». Όπως ανέφερα ήδη στην Επιτροπή Μεταφορών και Τουρισμού,
θεωρώ εντελώς απαράδεκτη τη χρησιμοποίηση αυτού του όρου όταν αναφερόμαστε σε αυτοκίνητα και οδικά δίκτυα.
Intellegentia, intellegere, intellegens – αυτοί οι λατινικοί όροι αφορούν την οξυδέρκεια, την αντίληψη και την
κατανόηση. Αναφέρονται στη γνωστική ικανότητα των ανθρώπων, στην ικανότητά τους να κατανοούν, να
αντιλαμβάνονται αφηρημένες έννοιες, να επιλύουν προβλήματα και να εφαρμόζουν τις γνώσεις τους. Από καθαρά
γλωσσολογική οπτική γωνία, είναι εντελώς ανόητο να μιλάμε για νοήμονα αυτοκίνητα και ευφυείς δρόμους!

Στην αιτιολογική της έκθεση, η κ. Gurmai γράφει: «Η ολοένα αυξανόμενη οδική κυκλοφορία προκαλεί σοβαρά
κοινωνικά και περιβαλλοντικά προβλήματα: συμφόρηση σε οδικά δίκτυα και αστικές περιοχές, βλάβες στο περιβάλλον
και τη δημόσια υγεία, σπατάλη ενέργειας, ατυχήματα, και, πάνω απ’ όλα, άσκοπη απώλεια ζωών». Συμφωνώ ολόψυχα.
Δεν διαφωνώ ότι οι έξυπνες τεχνολογικές λύσεις του είδους που αναφέρονται σε πολλά σημεία του κειμένου θα
βοηθήσουν να γίνει η οδική κυκλοφορία λιγότερο επικίνδυνη και περισσότερο ευγενική προς το περιβάλλον.
Ωστόσο, όσον αφορά την επίλυση των πραγματικών κοινωνικών και περιβαλλοντικών προβλημάτων, οι προτάσεις
της έκθεσης είναι πολύ περιορισμένες.

Πρόσφατα βρέθηκα σε αρκετές σχολικές αίθουσες. Κατά τη διάρκεια των επισκέψεών μου αυτών, είχα την ευκαιρία
να ρωτήσω αρκετούς μαθητές από τη μέση και την ανώτερη δευτεροβάθμια εκπαίδευση ποια θεωρούν ότι είναι τα
κύρια αίτια των πολυάριθμων τροχαίων ατυχημάτων. Οι πρώτες απαντήσεις ήταν πάντα: «υπερβολικά γρήγορη και
επικίνδυνη οδήγηση και οδήγηση υπό την επήρεια αλκοόλ». Οι λύσεις στις οποίες οδηγούμαστε εδώ, ωστόσο,
περιορίζονται σχεδόν αποκλειστικά σε εκείνες που προωθούνται από την αυτοκινητοβιομηχανία, η οποία επιζητά
να πουλήσει ολοένα περισσότερα νέα και τεχνολογικά εξελιγμένα αυτοκίνητα.

Εάν οι αυξανόμενες τιμές των καυσίμων αποτελούν πρόβλημα, εάν υπάρχει επείγουσα ανάγκη μείωσης της ενεργειακής
κατανάλωσης εν γένει, εάν τα ανεύθυνα υψηλά επίπεδα εκπομπών CO2 πρέπει να μειωθούν και εάν θέλουμε να
κάνουμε κάτι για να καταπολεμήσουμε την κλιματική αλλαγή, δεν θα το κατορθώσουμε ακολουθώντας μια φιλοσοφία
που περιλαμβάνει ολοένα περισσότερα, ολοένα υψηλότερα, ολοένα ταχύτερα, ολοένα μεγαλύτερη εξειδίκευση και
ολοένα μεγαλύτερη κινητικότητα, αλλά υιοθετώντας έναν διαφορετικό τρόπο ζωής, όπου θα προωθείται η φιλοσοφία
του πιο αργά, πιο ήπια και πιο φειδωλά.

Υπάρχει ένα σημείο στο οποίο πρέπει να αντιταχθώ. Η εισηγήτρια γράφει: «Για τον καταναλωτή, το ζήτημα της
οικονομικής προσιτότητας είναι καίριο. Πολλοί καταναλωτές απλώς δεν μπορούν να ανταποκριθούν στο κόστος
των εν λόγω συστημάτων. Είναι επομένως σημαντικό τα συστήματα ευφυών μεταφορών να καταστούν οικονομικά
προσιτά και ευρέως διαθέσιμα το συντομότερο δυνατό». Το Ινστιτούτο Περιβάλλοντος και Προβλέψεων (UPI) που
έχει την έδρα του στη Χαϊδελβέργη υπολόγισε πριν από λίγα χρόνια ότι, εάν ληφθεί υπόψη το σύνολο του άμεσου
και έμμεσου κόστους των μεταφορών, ένα μέσο αυτοκίνητο στη Γερμανία επιδοτείται από την κυβέρνηση, με άλλα
λόγια από τον φορολογούμενο πολίτη, κατά περίπου 3.000 ευρώ ετησίως. Είναι απαράδεκτο να επιδοτείται η
καταστροφή του περιβάλλοντος και ο κίνδυνος για τη δημόσια υγεία. Αντίθετα, εκείνοι που προκαλούν τη ζημιά
θα πρέπει να πληρώνουν σύμφωνα με την αρχή της διαφάνειας του κόστους.
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Η κατασκευή και η συντήρηση των δρόμων δεν αποτελούν τους μοναδικούς παράγοντες κόστους. Υπάρχει επίσης
η χρήση των γαιών και οι πολλές μορφές ζημίας στη φύση και την ανθρώπινη υγεία. Μην με παρεξηγήσετε, δεν είμαι
αντίθετος στην ύπαρξη καλύτερης τεχνολογίας, αλλά είμαι αντίθετος σε αυτή την τυφλή πίστη στην τεχνολογία.
Εάν θέλουμε να επιδοτήσουμε την κινητικότητα, θα πρέπει καταρχάς να υποστηρίξουμε τις σιδηροδρομικές
μεταφορές, τις τοπικές δημόσιες συγκοινωνίες, την ποδηλασία και το βάδισμα. Αυτό θα ήταν πιο ευφυές, πιο υγιές,
πιο ασφαλές και πιο οικολογικό.

Wiesław Stefan Kuc, εξ ονόματος της Ομάδας UEN. – (PL) Κυρία Πρόεδρε, η έκθεση της Zita Gurmai και οι
συστάσεις που περιέχονται σε αυτήν αποτελούν ένα ακόμα βήμα για τη βελτίωση της οδικής ασφάλειας στο πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Οι περισσότεροι από εμάς χρησιμοποιούμε αυτοκίνητα σε αυτούς τους δρόμους, τα οποία
είναι εξοπλισμένα με τεχνολογίες που βελτιώνονται διαρκώς: καταλύτες, ABS, ASC, φώτα, ζώνες ασφαλείας και
ούτω καθεξής. Ωστόσο, ως συνήθως, υπάρχει ένα «αλλά». Σε γενικές γραμμές, αυτός ο ηλεκτρονικός εξοπλισμός
περιλαμβάνεται στα ακριβά αυτοκίνητα που υπόκεινται σε δοκιμές ασφαλείας, διαθέτουν ζώνες απορρόφησης και
πολλούς αερόσακους, καθώς και ειδικές ζώνες ασφαλείας. Αυτά τα οχήματα μπορούν να αντισταθούν σε κάθε
σχεδόν τύπο ατυχήματος αλλά, δυστυχώς, τα περισσότερα από τα οχήματα που κυκλοφορούν στους δρόμους μας
είναι μέτριας ή χαμηλής τιμής. Εκείνο που έχει ακόμα μεγαλύτερη σημασία είναι ότι οι πωλήσεις αυτών των
αυτοκινήτων αυξάνονται διαρκώς και, σύμφωνα με περιοδικά αυτοκινήτων, σύντομα θα πλημμυρίσουμε από το
κύμα των φθηνών αυτοκινήτων που θα προέρχονται από την Ινδία, την Κίνα και άλλες χώρες. Είναι προφανές ότι η
τιμή συνδέεται με την ποιότητα και τον εξοπλισμό. Τα αυτοκίνητα που κοστίζουν μεταξύ 2.000 και 5.000 ευρώ
δεν διαθέτουν παρά κινητήρα, τιμόνι, τροχούς, καθίσματα και ίσως, σε ορισμένες χώρες, μία και μόνη ζώνη ασφαλείας.

Είναι πολύ ενθαρρυντικό στο πλαίσιο αυτής της κατάστασης να διαπιστώνουμε ότι υπάρχουν άνθρωποι που
προσπαθούν να αυξήσουν την ασφάλειά μας. Οι τιμές πέφτουν διαρκώς και ο υποχρεωτικός εξοπλισμός μπορεί να
επεκτείνεται διαρκώς. Δεν πρόκειται μόνο για τις ζώνες ασφαλείας ή τους οικολογικούς κινητήρες. Ίσως στο μέλλον,
το ABS ή τα αυτόματα συστήματα ελέγχου σταθερότητας, το λεγόμενο ASC, να καταστούν υποχρεωτικά.

Θέλω να συγχαρώ τη Zita Gurmai για την καινοτόμο έκθεσή της. Είμαι σίγουρος ότι, παρά τα περίπλοκα ονόματα
και τη λειτουργία αυτών των ειδών του εξοπλισμού, η έκθεση θα γίνει δεκτή με κατανόηση και υποστήριξη.
Προσπαθούμε να καταπολεμήσουμε έναν τεράστιο αριθμό μοιραίων ατυχημάτων και η πολιτική μας ομάδα προτίθεται
να υποστηρίξει την παρούσα έκθεση, όπως υποστηρίξαμε και τις προηγούμενες που συζητήθηκαν χτες από τους
συναδέλφους μου.

Johannes Blokland, εξ ονόματος της Ομάδας IND/DEM. – (NL) Κυρία Πρόεδρε, είμαι ευγνώμων απέναντι στην
εισηγήτρια, την κ. Gurmai, για την έκθεσή της. Επέλεξε τη σωστή προσέγγιση. Ο κ. Kusstatscher έχει ασφαλώς
δίκιο στη φιλοσοφική του κριτική αναφορικά με τον όρο «νοήμον αυτοκίνητο». Βεβαίως αναφερόμαστε εδώ σε
τεχνητή νοημοσύνη και επομένως είναι υποχρεωτική η χρήση αυτής της λέξης.

Υπάρχουν τρία σημεία που πρέπει να διευκρινιστούν στο ψήφισμα για τα νοήμονα αυτοκίνητα. Καταρχάς, η ανάπτυξη
νοημόνων αυτοκινήτων πρέπει να προάγει ένα καθαρό περιβάλλον. Δεύτερον, η ανάπτυξή τους πρέπει να έχει θετικές
επιδράσεις στην οδική ασφάλεια. Χαίρομαι που τα σημεία αυτά διευκρινίστηκαν και στην έκθεση της κ. Gurmai.
Θέλω επίσης να διατυπώσω τα ακόλουθα σχόλια.

Πρώτον, θεωρώ ότι είναι σημαντικό που καταβάλλεται προσπάθεια στο πλαίσιο της ανάπτυξης του νοήμονος
αυτοκινήτου για εκπλήρωση των περιβαλλοντικών στόχων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Η έκθεση αναφέρει ότι στόχος
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής είναι τα νέα επιβατικά και ελαφρά φορτηγά οχήματα να μην εκπέμπουν περισσότερους
ρύπους CO2 από τον μέσο όρο των 120 γραμμαρίων ανά χιλιόμετρο. Θα προσθέσω εδώ ότι ο στόχος για το 2020
είναι 80 γραμμάρια ανά χιλιόμετρο. Θεωρώ ότι η ανάπτυξη νοημόνων αυτοκινήτων θα είναι επίσης χρήσιμη για
την επίτευξη αυτού του στόχου. Στο πλαίσιο της αειφόρου ανάπτυξης πηγών ενεργείας για τα αυτοκίνητα, υπάρχουν
βεβαίως αρκετές άλλες πιθανότητες για την επίτευξη των στόχων που αφορούν τις εκπομπές CO2.

Δεύτερον, θέλω να αναφέρω ότι η ανάπτυξη των νοημόνων αυτοκινήτων είναι επίσης προς όφελος της οδικής
ασφάλειας. Αυτό αναλύεται επί μακρόν στην έκθεση, οπότε δεν θα πω τίποτα περισσότερο επί του θέματος.

Όσον αφορά την αιτιολογική σκέψη Ι, πρέπει να καταστεί σαφές ότι, ανεξαρτήτως του αν η τεχνολογική πρόοδος
κάνει τους οδηγούς να αισθάνονται περισσότερο ασφαλείς και επομένως περισσότερο υπεύθυνοι, η προσεκτική
οδήγηση εξαρτάται από τον καθένα τους ξεχωριστά. Η αρχή αυτή εξακολουθεί να χρήζει εφαρμογής και είναι
εξαιρετικό να υπενθυμίζεται στους οδηγούς.

Τα τελικά μου σχόλια αφορούν την έκθεση στο σύνολό της. Είναι πολύ σημαντικό το γεγονός ότι η ανάπτυξη των
νοημόνων αυτοκινήτων δεν πρέπει να ιδωθεί ξεχωριστά από την ανάπτυξη κατάλληλου περιβάλλοντος για αυτά. Ο
συνδυασμός αυτός ειδικότερα παρέχει πολλές δυνατότητες μείωσης της μόλυνσης και βελτίωσης της οδικής
ασφάλειας. Ένα καλό σύστημα οδικής κυκλοφορίας έχει πολύ μεγάλη σημασία για την κοινωνία. Πρέπει να
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αντιμετωπίσουμε το γεγονός ότι οι μεταφορές επιβαρύνουν το περιβάλλον και θα συνεχίσουν να συνδέονται με
ατυχήματα.

Ωστόσο, η ανάπτυξη ευφυών συστημάτων μεταφορών θα μπορέσει σίγουρα να βοηθήσει στην ελαχιστοποίηση των
αρνητικών αυτών συνεπειών των μεταφορών. Θέλω, ως εκ τούτου, να επιστήσω την προσοχή και πάλι στην παράγραφο
13. Αναμένω την έντονη υποστήριξη των κρατών μελών και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την εισαγωγή ρυθμίσεων
που θα αφορούν οικολογικά μέτρα και μέτρα για την ασφάλεια των οχημάτων.

Τονίζω επίσης ότι είναι σημαντική η δέουσα ανταλλαγή γνώσεων σχετικά με τα ευφυή συστήματα μεταφορών. Είναι,
άλλωστε, πιθανό κάποιο κράτος μέλος που, συγκριτικά πάντα, πλήττεται λιγότερο από τις αρνητικές συνέπειες των
μεταφορών που προανέφερα να διαθέτει αντίστοιχες γνώσεις. Στην περίπτωση αυτή, θα ήταν θετική η ανάπτυξη
ενός συστήματος που, αφενός, θα διασφαλίζει ότι αυτές οι σημαντικές γνώσεις θα διατεθούν προς τα κράτη μέλη
που θα ωφεληθούν ιδιαίτερα από αυτό και, αφετέρου, θα λαμβάνει δεόντως υπόψη τα δικαιώματα διανοητικής
ιδιοκτησίας των φορέων ανάπτυξης των ευφυών συστημάτων μεταφορών. Κατά την άποψή μου, τα κράτη μέλη
πρέπει να προβούν σε σαφείς διευθετήσεις μεταξύ τους ως προς το σημείο αυτό.

Luca Romagnoli (NI). - (IT) Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, συγχαίρω την κ. Gurmai για τον πλούτο των
ιδεών που υπέβαλε. Έχω να πω ότι στην έκθεση αυτή περιέχεται πολλή ανθρώπινη και τεχνητή νοημοσύνη και
εύχομαι η πρώτη να κυριαρχεί πάντα στη δεύτερη, μιας και στην αντίθετη περίπτωση ερχόμαστε αντιμέτωποι με
άλλου είδους κινδύνους, και ενώ ο ένας από τους στόχους μας πρέπει να είναι να προτείνουμε ασφαλέστερα,
καθαρότερα και ευφυέστερα αυτοκίνητα, ένας άλλος πρέπει να είναι, όπως προτάθηκε, η μείωση κατά το ήμισυ του
αριθμού των θανάτων στους δρόμους μας μέχρι το 2010.

Στην Ιταλία μέχρι πρόσφατα προβαλλόταν στην τηλεόραση μια τρομαχτική διαφήμιση που έδειχνε την εξαφάνιση
από το ιταλικό τοπίο ενός ολόκληρου χωριού, ενός δήμου ίσου σε μέγεθος και αριθμό κατοίκων με τους 40.000
και πλέον ευρωπαίους πολίτες που χάνονται από την Ευρώπη μας κάθε χρόνο. Συνεπώς, πρέπει να ληφθεί κάθε
μέτρο που θα επιφέρει δραστική μείωση του αριθμού των θανάτων, αλλά και θα μειώσει τον αριθμό των ανθρώπων
που δεν πεθαίνουν και αντιπροσωπεύουν τεράστιο κοινωνικό κόστος διότι πολλοί από αυτούς μένουν ανάπηροι
εφ’ όρου ζωής ή εμφανίζουν άλλα επίπεδα αναπηρίας και βαρύνουν σε πολύ μεγάλο βαθμό τα συστήματα κοινωνικής
πρόνοιας και τη συνείδησή μας, και συνεπώς από αυτή την άποψη πρέπει να καταβληθεί κάθε δυνατή προσπάθεια.

Συμφωνώ ότι η τεχνολογία που εφαρμόζεται στα οχήματα και τις υποδομές είναι εξαιρετικά σημαντική για την
ασφάλεια –τίποτα δεν πρέπει να αφεθεί στην τύχη του όσον αφορά την ασφάλεια και την παροχή βοήθειας, όπως
δήλωσαν οι κ. Piskorski και Kuc– αλλά είναι επίσης σημαντικό οι οδηγοί να είναι οι ίδιοι νοήμονες και ενημερωμένοι.
Κατά τη γνώμη μου, επομένως, χρειάζονται επίσης δραστικά μέτρα για τον περιορισμό της ταχύτητας και την
επιτάχυνση των κυρώσεων που θα μπορούν να επιβάλλονται όταν ευθύνονται οι οδηγοί και εδώ θέλω να πω ότι η
νέα κυβέρνηση της Ιταλίας πρόκειται να υποβάλει επίσης μερικές ενδιαφέρουσες απαντήσεις.

Αναρωτιέμαι, για παράδειγμα, με ποιο κριτήρια τα αυτοκίνητα που είναι ικανά να αναπτύξουν ασύλληπτες ταχύτητες
εξακολουθούν να διατίθενται στην αγορά και, για να χρησιμοποιήσω τα λόγια του κ. Kusstatscher, εάν υπάρχει
νοημοσύνη από την πλευρά των αγοραστών των αυτοκινήτων που αγοράζουν αυτοκίνητα αυτού του είδους και τα
οδηγούν στις πόλεις μας. Στην περίπτωση αυτή, η ευθύνη ανήκει σε εκείνους που διοικούν και είναι υπεύθυνοι να
αποφασίζουν σχετικά με την ελευθερία των ατόμων που δεν πρέπει σε καμία περίπτωση να έχουν το δικαίωμα να
περιορίζουν την ελευθερία των άλλων, οι οποίοι δυστυχώς καταστρέφονται σωματικά σε τέτοιες περιπτώσεις.

Luís Queiró (PPE-DE). - (PT) Κυρία Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, κυρίες και κύριοι, η έκθεση που συζητούμε εδώ,
της οποίας τη συντάκτρια θέλω να συγχαρώ, αποτελεί μια εξαιρετική ευκαιρία να συνδυασθούν οι καλύτερες πτυχές
της τεχνολογικής ανάπτυξης με τις σημαντικότερες πτυχές της οδικής ασφάλειας, που είναι η ίδια η ασφάλεια.

Η ανάπτυξη των νέων τεχνολογιών πληροφόρησης και επικοινωνίας επέτρεψε την επίτευξη του πολιτικού και
κοινωνικού στόχου της μείωσης του αριθμού των θυμάτων σε τροχαία ατυχήματα, αυτής της μάστιγας των
ευρωπαϊκών δρόμων που θα μπορούσε να αποφευχθεί.

Εάν, ωστόσο, θέλουμε να εκμεταλλευτούμε το δυναμικό αυτό στο έπακρο, οι εκστρατείες ενημέρωσης πρέπει να
περιλαμβάνουν σύντομη, ξεκάθαρη και ολοκληρωμένη πληροφόρηση σχετικά με τα νέα ευφυή συστήματα οχημάτων
και πρέπει να προσεγγίσουν όσο το δυνατό μεγαλύτερο κοινό.

Είναι σημαντικό να διασφαλισθεί η ανάπτυξη και η χρήση των ευφυών συστημάτων των οχημάτων που γίνονται
ολοένα περισσότερο αποδεκτά σε διεθνές επίπεδο, ενώ παραμένει η ανάγκη διασφάλισης ότι τα κράτη μέλη και η
βιομηχανία ενθαρρύνουν και υποστηρίζουν τις επενδύσεις σε τέτοια συστήματα.
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Μια ολοκληρωμένη προσέγγιση σε αυτά τα προβλήματα θα επιτρέψει επίσης να ληφθεί υπόψη μεγάλος αριθμός
κοινών στόχων που αφορούν την ασφάλεια και το περιβάλλον, ιδίως σε σχέση με τις υποδομές και τη συμπεριφορά
των οδηγών, όπως τόνισαν ήδη πολλοί συνάδελφοι.

Η αλήθεια, ωστόσο, είναι ότι δεν λειτουργούν καλά όλες οι πτυχές της εν λόγω διαδικασίας. Η εμπορία αυτών των
συστημάτων παραμένει ελλιπής. Το υψηλό τους κόστος, που σημαίνει ακόμα και σήμερα ότι τα ασφαλέστερα
αυτοκίνητα αποτελούν πολυτέλεια για πολλούς ανθρώπους και η έλλειψη εκστρατειών διάδοσης και ενημέρωσης
σχετικά με τα οφέλη τους αποτρέπει τη μεγαλύτερη διείσδυσή τους στην αγορά.

Για τον λόγο αυτό είναι πολύ σημαντικό να διασφαλισθεί ότι οι διαπραγματεύσεις που θα κάνουν το σύστημα eCall
πρότυπο σε όλα τα νέα αυτοκίνητα αρχής γενομένης από το 2010 θα σημειώσουν επιτυχία, όπως δήλωσε ήδη ο
Επίτροπος. Εκτιμάται ότι αυτή η πρωτοβουλία μπορεί από μόνη της να σώσει μέχρι και 2.500 ζωές ετησίως εφόσον
τεθεί σε πλήρη ισχύ στην Ευρώπη.

Μία άλλη θεμελιώδης πτυχή αυτής της έκθεσης, κυρία Πρόεδρε και κύριε Επίτροπε, είναι ο στόχος της σε ποσοστό
100% χρήσης ηλεκτρονικού ελέγχου σταθερότητας σε όλα τα νέα αυτοκίνητα από το 2012, κάτι που θα σώσει
επίσης χιλιάδες ζωές και θα αποτρέψει πολλούς τραυματισμούς που σημειώνονται στους ευρωπαϊκούς δρόμους
κάθε χρόνο.

Θα θέλαμε επομένως να ρωτήσουμε τον Επίτροπο εάν είναι σε θέση να μας διαβεβαιώσει ότι ο εν λόγω στόχος
εξακολουθεί να ισχύει για την ημερομηνία που έχει ορισθεί, δηλαδή για το 2012.

Πρέπει να νιώσουμε πάλι όλοι ότι συμμετέχουμε στην καταπολέμηση του θανάτου στους ευρωπαϊκούς δρόμους
αναζητώντας αποτελεσματικές και βιώσιμες λύσεις όσον αφορά την εφαρμογή των νέων τεχνολογιών στον τομέα
των οδικών μεταφορών. Είναι κατά συνέπεια ουσιώδες να υπάρξει συντονισμός των δράσεών των εμπλεκόμενων
πλευρών και υποστήριξη από την Επιτροπή και τα κράτη μέλη της έρευνας σχετικά με τις νέες τεχνολογίες
πληροφοριών, καθώς και ενημέρωση των οδηγών σχετικά με τα οφέλη που θα έχουν στον τομέα της ασφάλειας.

Εν ολίγοις, όλοι πρέπει να συνεργασθούν για να κάνουν αυτά τα συστήματα ένα κοινό και οικονομικά προσιτό
προϊόν στην αγορά, ώστε να αυξηθεί η ζήτηση των καταναλωτών για αυτά.

Robert Evans (PSE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, επαναλαμβάνω τις ευχαριστίες των προηγούμενων ομιλητών προς
την ομιλήτρια για την υποβολή της παρούσας πρωτοβουλίας στο Κοινοβούλιο.

Δήλωσα χτες βράδυ στο πλαίσιο μιας από τις συζητήσεις ότι διανύουμε μία εβδομάδα όπου πραγματοποιείται
έντονη εσωτερική αναζήτηση στην Ευρωπαϊκή Ένωση σχετικά με το ποια είναι η ιδέα που αντιπροσωπεύει την Ευρώπη
και πώς θα έρθουμε και πάλι κοντά στους πολίτες μας και θα δείξουμε πραγματικά στους Ευρωπαίους ότι το έργο
μας είναι αξιόλογο και ότι σκοπός μας είναι η προστασία των ίδιων, των οικογενειών και των συμφερόντων τους.

Θεωρώ ότι το παρόν αποτελεί ένα ακόμα παράδειγμα, μιας και εξετάζουμε μέτρα ασφαλείας και τη χρήση της πιο
σύγχρονης τεχνολογίας για να τους βοηθήσουμε όταν αντιμετωπίζουν δυσκολίες: προσπαθούμε να πείσουμε ότι
τα αυτοκίνητα πρέπει να διαθέτουν καλύτερο εξοπλισμό. Ασφαλώς, αυτό έχει και μια πανευρωπαϊκή διάσταση,
διότι τα αυτοκίνητα κατασκευάζονται σε όλες σχεδόν τις χώρες της Ευρώπης (πολύ λιγότερα, οφείλω να πω, στο
Ηνωμένο Βασίλειο σε σχέση με παλαιότερα). Οι άνθρωποι οδηγούν αυτοκίνητα που είναι γαλλικά, ιταλικά ή
γερμανικά, που κατασκευάζονται στην Ισπανία ή τη Βρετανία και συναρμολογούνται αλλού και, ασφαλώς, πρέπει
να διαθέτουμε διεθνική νομοθεσία ώστε να υποστηρίξουμε τα υψηλότερα δυνατά πρότυπα. Εάν αυτό σημαίνει ότι
μέσα από την πρωτοβουλία αυτή θα μπορέσουμε να σώσουμε ζωές παρέχοντας ιατρική βοήθεια και να βοηθήσουμε
ανθρώπους που διαφορετικά δεν θα επιβίωναν σε περίπτωση ατυχήματος, τότε αυτό είναι κάτι που οι βρετανοί
πολίτες και οι πολίτες των άλλων ευρωπαϊκών χωρών και της Ιρλανδίας πρέπει να είναι σε θέση να εκτιμήσουν.

Μπορεί να βλέπουμε αυτή την προοπτική και να θεωρούμε ότι αναφέρεται στο μακρινό μέλλον και δεν πρόκειται
να συμβεί στο άμεσο παρόν. Αλλά πριν λίγο μόλις καιρό –αναφέρομαι στην εποχή πριν από 30 χρόνια, όταν αγόρασα
το πρώτο μου αυτοκίνητο, και κοιτάζοντας γύρω μου διαπιστώνω ότι ίσως ορισμένα μέλη να αγόρασαν το δικό
τους νωρίτερα– τα αυτοκίνητα δεν διέθεταν αυτομάτως ραδιόφωνα. Σήμερα, δεν νομίζω ότι είναι δυνατό να αγοράσει
κανείς αυτοκίνητο χωρίς ραδιόφωνο, CD player ή τέτοια πράγματα. Σήμερα, τα αυτοκίνητα, όπως ανέφερε και ο
προηγούμενος ομιλητής, κατασκευάζονται για να μπορούν να αναπτύσσουν ολοένα μεγαλύτερες ταχύτητες και
είναι πιο εξελιγμένα από ποτέ: δορυφορικά συστήματα πλοήγησης, ηλεκτρονικά συστήματα, όπως αυτά στα οποία
αναφερόμαστε σήμερα εδώ, θα υπάρχουν σύντομα στα αυτοκίνητα και θα αποτελούν μάλλον πρότυπο σε 20 χρόνια.
Αυτό είναι κάτι που πρέπει να υποδεχτούμε, και πρέπει να διαδώσουμε τα νέα. Ως εκ τούτου, συγχαίρω όλους όσοι
συμμετείχαν.

Zdzisław Zbigniew Podkański (UEN). - (PL) Κυρία Πρόεδρε, ο εξοπλισμός των αυτοκινήτων με αυτόματα
συστήματα ελέγχου σταθερότητας και αυτόματη ειδοποίηση σε περίπτωση ατυχήματος αποτελεί τη σημερινή

19-06-2008Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL8



πρόκληση. Υπάρχουν πολλά επιχειρήματα υπέρ της άποψης αυτής. Το πρώτο από αυτά είναι η ανάγκη βελτίωσης
της ασφάλειας των οδηγών και των άλλων χρηστών του δρόμου. Κάθε χρόνο σημειώνονται 41.600 μοιραία
ατυχήματα στους ευρωπαϊκούς δρόμους. Οι αναπηρίες αλλά και οι βλάβες στην υγεία πολλών ακόμα χιλιάδων
οδικών χρηστών που προκύπτουν από αυτά αποτελούν ισχυρό επιχείρημα για όλους μας. Θα υπήρχαν πολύ λιγότεροι
θάνατοι εάν παρεχόταν νωρίτερα βοήθεια σε περίπτωση έκτακτης ανάγκης σε εκείνους που τη χρειάζονται, επομένως
η εισαγωγή ενός συστήματος αυτόματης ειδοποίησης σε περίπτωση ατυχήματος αποτελεί λύση ζωτικής σημασίας.

Ένας τρίτος σημαντικός παράγων που έχει μεγάλη επίδραση στον αριθμό των ατυχημάτων είναι η κατάσταση των
δρόμων. Οι επενδύσεις σε δρόμους είναι βασικές, ιδίως στα νέα κράτη μέλη και σε υστερούσες περιφέρειες με
ελλιπείς υποδομές. Κατά τον εκσυγχρονισμό και την επέκταση των οδικών δικτύων, είναι σημαντικό να δοθεί προσοχή
στον περιβάλλοντα χώρο. Τα δέντρα ακριβώς δίπλα στους δρόμους αποτελούν σημαντικό παράγοντα αύξησης του
αριθμού των θανάτων.

Η καινοτομία στην αυτοκινητοβιομηχανία δεν σημαίνει απλώς ασφάλεια του οχήματος ή ασφάλεια των ανθρώπων.
Περιλαμβάνει επίσης και τη μείωση των βλαβερών για το περιβάλλον συνεπειών από τις εκπομπές ρύπων CO2 από
τα αυτοκίνητα. Είναι θετικό ότι η εισηγήτρια αναφέρθηκε και σε αυτό το πρόβλημα μαζί με πολλά άλλα. Ως εκ
τούτου, θέλω να εκφράσω την ιδιαίτερη εκτίμησή μου για ένα έργο καλά καμωμένο.

Το μόνο σημείο με το οποίο δεν μπορώ να συμφωνήσω είναι ο ορισμός «νοήμον αυτοκίνητο». Συμφωνώ με τον
προηγούμενο ομιλητή που δήλωσε ότι ο όρος αυτός πρέπει να χρησιμοποιείται μόνο για τα όντα που διαθέτουν
αισθήσεις. Εάν ακολουθήσουμε τις επιταγές της λογικής, θα οδηγηθούμε τελικά σε μια κατάσταση όπου τα «νοήμονα
αυτοκίνητα» θα τα οδηγούν τεχνικά καταρτισμένοι οδηγοί. Στο πλαίσιο μιας τέτοιας κατάστασης, ποιον θα
συμπεριλάβουμε στις εκπαιδευτικές δραστηριότητες που είναι τόσο σημαντικές για τη βελτίωση της οδικής ασφάλειας
και την ωφέλεια από τα τεχνικά επιτεύγματα του πολιτισμού;

Reinhard Rack (PPE-DE). - (DE) Κυρία Πρόεδρε, είμαι ο εισηγητής του ζητήματος της αστικής κινητικότητας,
και βασικός στόχος μου επί του παρόντος είναι αναμφίβολα να πείσω το Κοινοβούλιο προς την ψήφιση στο πλαίσιο
της περιόδου συνόδου του Ιουλίου της παρούσας έκθεσης, με την οποία έχει ήδη ασχοληθεί η Επιτροπή Μεταφορών
και Τουρισμού, ώστε να μπορέσουμε να στείλουμε τις κατάλληλες ενδείξεις εν καιρώ αναφορικά με το σχέδιο δράσης
της Επιτροπής σχετικά με την αστική κινητικότητα, το οποίο πρόκειται να υποβληθεί το φθινόπωρο. Μία από αυτές
τις ενδείξεις συνδέεται άμεσα με το σημερινό θέμα συζήτησής μας.

Γενικότερα, αλλά κυρίως στις πόλεις μας, αντιμετωπίζουμε ολοένα μεγαλύτερες δυσκολίες όσον αφορά την εύρεση
επαρκών χρηματικών ποσών για την επίτευξη σημαντικών βελτιώσεων στον υλικοτεχνικό μας εξοπλισμό, και με
αυτό αναφέρομαι στους δρόμους μας. Υπάρχουν επίσης πολλοί καλοί λόγοι για να μην το κάνουμε. Αντίστοιχα,
πρέπει να χρησιμοποιήσουμε και το κατάλληλο λογισμικό, δηλαδή νοήμονα αυτοκίνητα και εξίσου νοήμονα
οργάνωση των κυκλοφοριακών ροών, για να διασφαλίσουμε την καλύτερη χρήση των περιορισμένων πόρων που
αποτελούν τα οδικά μας δίκτυα. Η κυκλοφοριακή συμφόρηση αποτελεί επομένως ένα πρόβλημα για το οποίο
χρειαζόμαστε αναμφίβολα νέα και καλύτερη τεχνολογία.

Στο πλαίσιο αυτό οργανώσαμε μια ακρόαση στο πλαίσιο των συσκέψεών μας στην Επιτροπή Μεταφορών και
Τουρισμού, όπου ενημερωθήκαμε από εκπροσώπους της βιομηχανίας –όχι προς μεγάλη μας έκπληξη– ότι όλα είναι
δυνατά. Πολλά πράγματα είναι δυνατά, αλλά η αυτοκινητοβιομηχανία χρειάζεται αφενός έγκαιρες ενδείξεις, διότι
πρέπει να φροντίσει να διασφαλίσει αφετέρου ότι αυτά τα συστήματα υποβοήθησης του οδηγού, εφόσον
δημιουργηθούν, θα τοποθετηθούν στο μεγαλύτερο δυνατό αριθμό αυτοκινήτων και δεν θα παραμείνουν στη διάθεση
λίγων μόνο προνομιούχων που μπορούν να αγοράσουν καλά εξοπλισμένα αυτοκίνητα.

Αυτό είναι ένα επιχείρημα που δικαίως αναφέρθηκε τόσο πολύ στην πορεία της σημερινής συζήτησης. Δεν είναι
δυνατόν οι καλύτερες νέες τεχνολογίες να διατίθενται μόνο σε μικρό αριθμό αυτοκινήτων, αφήνοντας τον μεγάλο
όγκο των οδηγών αντιμέτωπο με τα ίδια προβλήματα, συν το γεγονός ότι τα συστήματα δεν είναι πραγματικά
συμβατά το ένα με το άλλο. Αντίστοιχα, εάν επιθυμούμε πραγματικά να διερευνήσουμε το ζήτημα της οδικής
κυκλοφορίας και τα προβλήματα που μας δημιουργεί, καθώς και τις δυνατότητες που μας προσφέρει ως προς την
ατομική μας κινητικότητα, χρειαζόμαστε μεγάλο αριθμό πολύ καλά συντονισμένων δράσεων.

Εν προκειμένω, θέλω να αναφέρω ένα τελικό επιχείρημα, στο οποίο δικαίως αναφέρθηκε ο κ. Koch. Η νέα, καλή,
βελτιωμένη τεχνολογία μπορεί να κάνει τα αυτοκίνητα ασφαλέστερα και την οδική κυκλοφορία λιγότερο επικίνδυνη,
αλλά μπορεί επίσης να χρησιμοποιηθεί καταχρηστικά και να οδηγήσει στην παρανόηση τους οδηγούς ότι εφόσον
το αυτοκίνητό τους μπορεί να κάνει τα πάντα, δεν χρειάζεται να αφιερώνουν πλέον τόσο μεγάλη προσοχή στην
ασφαλή οδήγηση. Η χαλαρή οδήγηση είναι καλή, αλλά θεωρώ ότι πολύ πιο σημαντική είναι η ασφαλής οδήγηση
και, κυρίως, η συνειδητοποίηση των συνεπειών που θα έχει η οδηγική μας συμπεριφορά. Αυτός είναι, επομένως,
ένας ακόμα τομέας όπου δεν πρέπει να αγνοήσουμε τις ψυχολογικές συνέπειες των νέων εξελίξεων.
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Bogusław Liberadzki (PSE). - (PL) Κυρία Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, συγχαίρω θερμά τη Zita Gurmai. Εκτός
από το πνευματικό της πόνημα, πραγματοποίησε και μια σειρά από προωθητικές δραστηριότητες και έβαλε
πραγματικά τα δυνατά της στην παρούσα έκθεση. Θα θέλαμε να εκφράσουμε την εκτίμηση και τις θερμές μας
ευχαριστίες προς την εισηγήτρια.

Σήμερα, μιλούμε για το νοήμον αυτοκίνητο. Ας μην ανησυχούμε για το αν η περιγραφή «νοήμον» είναι ή όχι καλή.
Χτες μιλούσαμε για τους ευφυείς δρόμους, χωρίς να τους αποκαλούμε όντως έτσι. Χτες είχαμε πολύ περισσότερες
επιφυλάξεις από όσες έχουμε σήμερα. Σήμερα κατανοούμε καλύτερα ο ένας τον άλλο. Υπάρχει ασφαλώς και ένας
τρίτος παράγων και αυτός είναι ο νοήμων οδηγός. Τι πρέπει να περιλαμβάνει η νοημοσύνη του οδηγού; Καταρχάς,
πρέπει να θέλει να ωφεληθεί από το νοήμον αυτοκίνητο. Πρέπει να πείσουμε τους οδηγούς ότι οφείλουν να προβούν
σε οικονομικούς υπολογισμούς. Πόσο πόνο είμαστε διατεθειμένοι να βιώσουμε, πόσες ημέρες να περάσουμε στο
νοσοκομείο, για να εξοικονομήσουμε 1.000 ευρώ αγοράζοντας ένα λιγότερο προηγμένο τεχνολογικά αυτοκίνητο;
Πρέπει να αντιληφθούμε ότι αυτό το τεχνολογικά προηγμένο αυτοκίνητο και ο οδικό σύστημα μπορεί να ισοδυναμεί
με λιγότερα ατυχήματα, λιγότερα σοβαρά ατυχήματα, και μια καλύτερη ποιότητα ζωής και ότι αυτό μπορούμε να
το αποκτήσουμε εάν, επαναλαμβάνω, αντιληφθούμε ότι αξίζει να ξοδέψουμε αυτά τα 1.000 ευρώ στη νέα αυτή
τεχνολογία.

Malcolm Harbour (PPE-DE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, θέλω καταρχάς να καλωσορίσω θερμά τον Antonio Tajani
και να τον συγχαρώ για τον διορισμό του. Είναι πολύ σημαντικό το γεγονός ότι είναι παρών στη σημαντική αυτή
συζήτηση.

Επιτρέψτε μου πρώτα απ’ όλα να συγχαρώ τη Zita Gurmai, για το εξαιρετικό έργο που έκανε, όχι μόνο καταρτίζοντας
την παρούσα έκθεση αλλά και προωθώντας το όλο πρόγραμμα eSafety για τα νοήμονα αυτοκίνητα.

Θέλω ωστόσο να πω στην Επιτροπή ότι το παρόν αποτελεί εξαιρετικό παράδειγμα του πώς μια πρωτοβουλία της
Επιτροπής μπορεί να συγκεντρώνει ανθρώπους από τις υπηρεσίες της, διότι όπως θα γνωρίζετε τόσο η κ. Reding
όσο και ο προκάτοχός της κ. Liikanen συμμετείχαν ενεργά σε αυτήν. Χαίρομαι που βλέπω τους φίλους μου κ.
André Vits και Juhani Jaaskelainen να κάθονται πίσω από τον Επίτροπο, διότι ο ρόλος τους ήταν πολύ σημαντικός
στη συγκέντρωση όλων των συμμετεχόντων και στην επίτευξη ουσιαστικής επιτυχίας και χρησιμοποιώντας τα λόγια
του Robert Evans, αποτελεί εξαιρετικό παράδειγμα του πώς τα ευρωπαϊκά θεσμικά όργανα μπορούν να συνεργάζονται
χωρίς την ύπαρξη βαρέων βαρών νομοθεσίας και με τον σαφή στόχο της επίτευξης προόδου.

Το μόνο που με λυπεί σήμερα, κυρία Πρόεδρε –και εύχομαι να δεχτείτε το σχόλιό μου εξ ονόματος ολόκληρου του
Κοινοβουλίου– είναι ότι οι υπόλοιποι βασικοί φορείς στο όλο πρόγραμμα για τα νοήμονα αυτοκίνητα είναι εμφανώς
απόντες από τα μπροστινά έδρανα, διότι η αρμοδιότητα του Συμβουλίου εν προκειμένω είναι μεγάλη. Τα κράτη
μέλη είναι υπεύθυνα σε μεγάλο βαθμό για σημαντικό τμήμα της λεπτομερούς νομοθεσίας που θα βοηθήσει στην
εισαγωγή αυτών των προγραμμάτων και θα βοηθήσει τους πολίτες μας. Γιατί δεν είναι εδώ οι εκπρόσωποί του να
ακούσουν την παρούσα συζήτηση;

Θέλω να κάνω μερικά μόνο σχόλια σχετικά με όσα είπαν οι συνάδελφοι για τα σημαντικά ζητήματα που αφορούν
τα αυτοκίνητα και τους δρόμους. Θέλω να πω στους συναδέλφους μου που αναφέρθηκαν στα χαρακτηριστικά
ασφαλείας στα αυτοκίνητα ότι η όλη διαδικασία της εξέλιξης της βιομηχανίας αφορούσε την τεχνολογική πρόοδο.
Για την ακρίβεια, είναι αλήθεια ότι οι καινοτομίες στον τομέα της ασφάλειας ξεκίνησαν από τα ακριβότερα αυτοκίνητα
με μικρότερο όγκο παραγωγής και στη συνέχεια έγιναν διαθέσιμες και στα φθηνότερα αυτοκίνητα. Σήμερα, όλα τα
αυτοκίνητα που πωλούνται στην Ευρωπαϊκή Ένωση διαθέτουν σύστημα πέδησης κατά της εμπλοκής. Πρόκειται
για ένα νοήμον σύστημα διότι η νοημοσύνη κατά τη γνώμη μου αφορά τη συλλογή και χρήση των πληροφοριών.
Αυτό κάνουν αυτά τα συστήματα. Μόλις το σύστημα συλλογής πληροφοριών τεθεί σε λειτουργία, μπορεί να
χρησιμοποιηθεί για αντιολισθητικά συστήματα. Το πρόσθετο κόστος είναι πολύ χαμηλότερο.

Αν όμως αποκτήσουμε το σύστημα eCall, τότε όλα τα αυτοκίνητα θα είναι εξοπλισμένα με αυτό το σύστημα
εξωτερικής πληροφόρησης, και αυτό ακριβώς θέλουμε για να αλληλεπιδρά και με τα νοήμονα συστήματα των
αυτοκινητοδρόμων, μέσω των οποίων συλλέγουμε επίσης πληροφορίες.

Στην εκλογική μου περιφέρεια –και, παρεμπιπτόντως, Robert Evans, η σημερινή παραγωγή αυτοκινήτων από το
Ηνωμένο Βασίλειο πλησιάζει το υψηλότερο όριο στην ιστορία του και διαθέτουμε περισσότερους κατασκευαστές
αυτοκινήτων στο Ηνωμένο Βασίλειο από ό,τι σε οποιαδήποτε άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γι’ αυτό σας
παρακαλώ να μην υποτιμάτε την αυτοκινητοβιομηχανία μας– στον αυτοκινητόδρομο της περιφέρειάς μου διαθέτουμε
τον πρώτο ευφυή αυτοκινητόδρομο της Βρετανίας που ανοίγει λωρίδες και ρυθμίζει την ταχύτητα ανάλογα με τη
ροή της κυκλοφορίας, και μπορώ να σας πω ότι όχι μόνο έχει εξομαλυνθεί η ροή της κυκλοφορίας, αλλά έχει
βελτιωθεί και η κατανάλωση καυσίμων: πρόκειται για μια κατάσταση επωφελή προς όλους.

Αυτό είναι το ζητούμενο, το κέρδος από τη χρήση της ευφυΐας και ελπίζω να το στηρίξετε όλοι.
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Genowefa Grabowska (PSE). - (PL) Κυρία Πρόεδρε, θέλω να συγχαρώ τη συνάδελφό μου, Zita Gurmai, διότι
πέτυχε κάτι θαυμάσιο – κατάρτισε και ετοίμασε μια εξαιρετική έκθεση σε έναν τομέα που φαντάζει πολύ τεχνικός
και «αντρικός».

Ζούμε σε μια κοινωνία όπου κυριαρχεί η τεχνολογία των πληροφοριών. Αυτό το είδος του εξοπλισμού μάς συνοδεύει
από το πρωί μέχρι το βράδυ. Βρήκαμε πολύ σύντομα ότι διευκολύνουν τη ζωή και μάθαμε γρήγορα να επωφελούμαστε
από αυτά. Για τον λόγο αυτό, υπήρξε εξαιρετική εξέλιξη το γεγονός ότι στο πλαίσιο της γενικότερης στρατηγικής
για την Κοινωνία της Πληροφορίας και τα Μέσα Επικοινωνίας, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή βρήκε ένα ζήτημα που μας
αγγίζει όλους ιδιαίτερα, δηλαδή την ασφάλεια των ανθρώπων και την οδική ασφάλεια, και ως εκ τούτου ετοίμασε
την πρωτοβουλία σχετικά με τα νοήμονα αυτοκίνητα. Μου αρέσει ο χαρακτηρισμός «νοήμον αυτοκίνητο», δεν με
ενοχλεί καθόλου, μιας και αντιλαμβάνομαι ότι χρησιμοποιείται μεταφορικά. Πρόκειται για έναν ενδιαφέροντα
χαρακτηρισμό, μιας και τραβά την προσοχή των ανθρώπων, προσελκύει τα μέσα επικοινωνίας και δεν έχει κυριολεκτικό
νόημα. Για εμένα, ο χαρακτηρισμός αυτός αποτελεί σύμβολο των σύγχρονων ευρωπαϊκών μεταφορών που, χάρη
στη νέα τεχνολογία της πληροφορίας και της επικοινωνίας, θα καταστούν ακόμα πιο ασφαλείς, οικολογικές και
αποδοτικές.

Ο κύριος σκοπός του νοήμονος αυτοκινήτου είναι να βοηθήσει τους ανθρώπους. Σε δεύτερη μοίρα περιλαμβάνονται
τα οφέλη για το περιβάλλον και σε τρίτη να γίνουν οι ευρωπαϊκές μεταφορές περισσότερο αποδοτικές. Δεν γνωρίζω
εάν το νοήμον αυτοκίνητο θα χρειασθεί τεράστια προώθηση και διαφήμιση. Οι άνθρωποι είναι από φυσικού τους
περίεργοι και αρέσκονται να αγοράζουν καινοτόμα αντικείμενα, ιδίως όταν αυτά είναι οικονομικά προσιτά.

Είμαι πεπεισμένη ότι, ακόμα και αν αυτό το είδος αυτοκινήτου είναι λίγο πιο ακριβό, όλοι όσοι το αγοράσουν θα
αισθανθούν ότι επενδύουν στην ασφάλειά τους. Πιστεύω επίσης ότι δεν θα αισθανθούν ότι ξόδεψαν αυτά τα λίγα
παραπάνω ευρώ διασφαλίζοντας την ασφάλειά τους. Το μόνο που θα ήθελα να πω είναι ότι οι χρήστες δεν πρέπει
μόνο να μάθουν τι περιλαμβάνουν τα νοήμονα αυτοκίνητα, αλλά και πώς δουλεύουν, και πρέπει να μάθουν να
χειρίζονται τη σύγχρονη τεχνολογία στην οποία έχουμε τόσο συχνά πρόσβαση στη θεωρία, αλλά ποτέ δεν τη
χρησιμοποιούμε πραγματικά.

Θα ήθελα, στο πλαίσιο των οδηγιών ασφαλείας τους, τα νοήμονα αυτοκίνητα να απαγορεύουν τη χρήση κινητών
τηλεφώνων και θα ήθελα τα κινητά τηλέφωνα να τοποθετούνται στα αυτοκίνητα κατά τρόπο που δεν θα αποσπά
την προσοχή του οδηγού από τον δρόμο.

Το τελευταίο σημείο που θέλω να θίξω είναι ότι ακόμα και το πιο νοήμον αυτοκίνητο που είναι γεμάτο με τα πιο
σύγχρονα εξαρτήματα και την τελευταία τεχνολογία δεν θα ανταποκρίνονται στις προσδοκίες μας, εάν ο οδηγός
κάνει κάποιο λάθος ή εάν το οδικό σύστημα στην Ευρώπη δεν είναι τόσο καλό όσο είναι ήδη σε ορισμένες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Marian-Jean Marinescu (PPE-DE). - (RO) Κυρία Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι, κύριε Επίτροπε, μου δίνει
χαρά να σας απευθύνομαι στο πλαίσιο της νέας σας θέσης. Συγχαίρω την κ. Gurmai για την εξαιρετικά αναγκαία
έκθεσή της.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η τιμή του πετρελαίου έχει αυξηθεί σε ανησυχητικό βαθμό και οι προσπάθειες για την
αντικατάσταση των παραδοσιακών καυσίμων δεν έχουν οδηγήσει ακόμα στα προβλεπόμενα αποτελέσματα και,
προς το παρόν, οι λύσεις είναι είτε υπερβολικά ακριβές, είτε αμφιλεγόμενες, είτε ανεπαρκώς δοκιμασμένες από
τεχνολογική άποψη. Εντούτοις, το αυτοκίνητο εξακολουθεί να αποτελεί το πιο δημοφιλές μέσο μεταφοράς για
τους Ευρωπαίους και, δυστυχώς, η προτίμηση αυτή προκαλεί πολυάριθμα προβλήματα, τόσο από κοινωνική άποψη
όσο και από την άποψη της προστασίας του περιβάλλοντος, καθώς και ατυχήματα που προκαλούν υλικές ζημιές
και, ιδιαίτερα, απώλειες σε ανθρώπινες ζωές.

Η χρήση σε μεγάλη κλίμακα των ευφυών συστημάτων μεταφοράς και, καταρχάς, του συστήματος ηλεκτρονικού
ελέγχου είναι αναγκαία. Κατ’ αυτό τον τρόπο μπορούν να εξοικονομηθούν χιλιάδες ανθρώπινες ζωές, μπορεί να
μειωθεί η μόλυνση, να ελαττωθεί η κυκλοφοριακή συμφόρηση και να βελτιωθεί τόσο η άνεση του οδηγού όσο και
οι σχέσεις μεταξύ των εταίρων της οδικής κυκλοφορίας. Τα κράτη μέλη και οι επιχειρηματίες του ιδιωτικού τομέα
πρέπει να συμμετάσχουν περισσότερο τόσο στην ανάπτυξη όσο και στην εφαρμογή των πρωτοβουλιών στο πλαίσιο
του eSafety, και στον σχεδιασμό νέων συστημάτων για την αποφυγή των ατυχημάτων, νέων υλικών και νέων ειδών
αισθητήρων που θα συνδέουν τόσο τα αυτοκίνητα όσο και τα αυτοκίνητα με τους δρόμους. Είναι σαφές ότι η
πρωτοβουλία για τα νοήμονα αυτοκίνητα δεν μπορεί να διαχωριστεί από την πρωτοβουλία για τους ευφυείς δρόμους.
Υποστηρίζω ανεπιφύλακτα την πρόταση της Επιτροπής για έναρξη προγράμματος με σκοπό την εφαρμογή των
συστημάτων συνεργατικής οδήγησης, καθώς και για διασφάλιση της διαθεσιμότητας των ραδιοφωνικών συχνοτήτων,
τα οφέλη των οποίων είναι ορατά σε πειραματική φάση σε διάφορες χώρες και, παρά το κόστος που συνεπάγονται,
θα παράσχουν μακροχρόνια αποτελέσματα.
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Είναι αλήθεια ότι τα συστήματα αυτά αφορούν κυρίως την κυκλοφορία στους αυτοκινητοδρόμους και τα διευρωπαϊκά
δίκτυα μεταφορών. Επιμένω στο γεγονός ότι, με την πάροδο του χρόνου, είναι αναγκαίο να καταργηθούν οι διαφορές
μεταξύ των μεγάλων υποδομών και των άλλων οδικών κατηγοριών, ιδίως στα νέα κράτη μέλη. Είναι αναγκαία η
αποτελεσματική χρησιμοποίηση από τα κράτη μέλη των πόρων που τους παρέχονται και η εύρεση και άλλων
οικονομικών και τεχνικών λύσεων που θα χαράξουν και θα εφαρμόσουν μακροπρόθεσμες στρατηγικές για την
υλοποίηση της υποβοηθούμενης και συνεργατικής οδήγησης και σε άλλους τομείς που είναι πραγματικά
προβληματικοί: στους εθνικούς, περιφερειακούς και τοπικούς δρόμους, σε παρακαμπτήριες οδούς που
χρησιμοποιούνται για τη μεταφορά εμπορευμάτων, σε δρόμους που συνδέουν αστικά κέντρα από... σε περιαστικές
περιοχές και στις διαμεθοριακές ζώνες.

Επίσης, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και τα κράτη μέλη πρέπει να συνεχίσουν τις προσπάθειές τους για εναρμόνιση του
νομοθετικού πλαισίου όσον αφορά το eCall, καθώς και για τον τηλεφωνικό αριθμό έκτακτης ανάγκης 112, που
αποτελούν τους πυλώνες της ουσιαστικής ασφάλειας, και να σταθεροποιήσουν τη βιώσιμη κινητικότητα με στόχο
την ευημερία των ευρωπαίων πολιτών.

ΠΡΟΕΔΡΙΑ: MIGUEL ANGEL MARTÍNEZ MARTÍNEZ
Αντιπρόεδρος

Pierre Pribetich (PSE). – (FR) Κύριε Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, κυρίες και κύριοι, καταρχάς θέλω να συγχαρώ τη
συνάδελφό μας, Zita Gurmai, για τα επιτεύγματά της σχετικά με την παρούσα έκθεση που αφορά την πρωτοβουλία
για τα νοήμονα αυτοκίνητα. Γνωρίζουμε πολύ καλά ότι όσον αφορά την ανάπτυξη της κοινωνίας, η κινητικότητα
αποτελεί πηγή πλούτου, ανάπτυξης και, κατά συνέπεια, της δυνατότητας προώθησης της αλληλεγγύης μεταξύ
περιοχών και μεταξύ ανθρώπων. Εάν επιθυμούμε να έχουμε αειφόρο ανάπτυξη, πρέπει να συνδυάσουμε τα διάφορα
είδη μεταφοράς ώστε να βελτιώσουμε την κυκλοφοριακή ροή στις πόλεις και στην ύπαιθρο. Παρότι σίγουρα δεν
επιθυμούμε να δομήσουμε την κοινωνία μας γύρω από το αυτοκίνητο όπως συνέβαινε στο παρελθόν, το αυτοκίνητο
παραμένει ζωτικό μέσο για την επίτευξη της ευφυούς και βιώσιμης κινητικότητας που επιθυμούμε να έχουμε. Εάν
θέλουμε να τη δούμε να υλοποιείται, πρέπει να σχεδιάσουμε ευφυή και βιώσιμα αυτοκίνητα που θα βασίζονται σε
τρεις προϋποθέσεις: θα είναι πιο ασφαλή, πιο καθαρά και πιο ευφυή. Πάνω και πέρα από αυτή την αρχή, η Ευρώπη
πρέπει να παράσχει πρακτική υποστήριξη στην πρωτοβουλία αυτή με οδηγίες και πολιτικές που μακροπρόθεσμα
θα ενσωματώσουν όλα τα ηλεκτρονικά συστήματα, νομαδικά ή μη, και θα καταστήσουν εφικτό τον έλεγχο των
διαδικασιών και την οδήγηση ασφαλέστερων και καθαρότερων αυτοκινήτων, με χαμηλότερες εκπομπές CO2 και
σωματιδίων.

Για την επίτευξη αυτού του στόχου, πρέπει να ενθαρρύνουμε τους κατασκευαστές αυτοκινήτων να εξετάσουν ακόμα
και στην παρούσα φάση την εισαγωγή όλων αυτών των ηλεκτρονικών συστημάτων στον σχεδιασμό των νέων
αυτοκινήτων, με σκοπό όχι μόνο την καλύτερη απόδοση και την άνετη οδήγηση αλλά και, ως αποτέλεσμα όλων
αυτών, τη μείωση του κόστους και την απλοποίηση της κατασκευής και εγκατάστασης.

Εάν θέλουμε να έχουμε βιώσιμη κινητικότητα, πρέπει επίσης να διευρύνουμε το πεδίο εφαρμογής αυτών των
πολιτικών. Τα ερευνητικά έργα και οι καινοτομίες πρέπει εντέλει να δημιουργήσουν ευφυείς δρόμους, οι οποίοι θα
βελτιώσουν την ασφάλεια, θα μειώσουν το ενεργειακό κόστος, θα χρησιμοποιήσουν τον διάλογο μεταξύ οχημάτων
και θα βελτιώσουν τις κυκλοφοριακές ροές. Η Ευρωπαϊκή Ένωση επιθυμεί να προωθήσει μια κοινωνία βασισμένη
στη γνώση και την αειφόρο ανάπτυξη. Αυτές οι πρωτοβουλίες πρέπει να απολαμβάνουν την πρώτη θέση στο εν
λόγω πλαίσιο.

Θ κλείσω δίνοντας έμφαση στη ζωτική ανάγκη να γίνουμε πραγματικά φιλόδοξοι, να θέσουμε φιλόδοξους στόχους
και να δημιουργήσουμε συνθήκες που θα προωθήσουν την ανάπτυξη και την πρόοδο στην Ευρώπη. Όπως θα έλεγε
και η συνάδελφος Zita Gurmai, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο είναι πεπεισμένο ότι η Επιτροπή θα ανταποκριθεί σε
αυτές τις προσδοκίες και ανάγκες δημιουργώντας νέους ορίζοντες για το ευρωπαϊκό νοήμον αυτοκίνητο και
διαθέτοντας εντέλει την αναγκαία χρηματοδότηση για την επίτευξη αυτής της φιλοδοξίας.

Etelka Barsi-Pataky (PPE-DE). - (HU) Κύριε Πρόεδρε, στηρίζω την έκθεση της εισηγήτριας, κ. Gurmai. Κύριε
Αντιπρόεδρε, έχει φτάσει η ώρα να εφαρμοσθούν ευφυή συστήματα μεταφορών και, μέσω αυτών, να ξεκινήσει μια
νέα εποχή στην ιστορία των ευρωπαϊκών μεταφορών. Γνωρίζουμε ότι η υλοποίηση των ευφυών συστημάτων
μεταφορών αποτελεί ένα από τα σημαντικότερα μέσα –και όπλα ακόμα, θα μπορούσαμε να πούμε– που διαθέτουμε
στο πλαίσιο της επιθυμίας μας να ανταποκριθούμε δεόντως στις κλιματικές αλλαγές. Μόλις πριν δύο χρόνια, εδώ,
σε συνεδρίαση της Ολομέλειας του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, δήλωσα ότι κατά την άποψή μου μία από τις
σημαντικότερες προκλήσεις με τις οποίες έρχονται σήμερα αντιμέτωπες οι μεταφορές είναι σαφώς η προσπάθεια
ευρείας διάθεσης των ευφυών συστημάτων μεταφορών στην Ευρώπη. Στη συνέχεια, έναν χρόνο αργότερα, παρουσίασα
εδώ την αναθεώρηση από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο της Λευκής Βίβλου για την ευρωπαϊκή πολιτική μεταφορών,
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και το Κοινοβούλιο στήριξε ομόφωνα τις ευφυείς μεταφορές, όπως κάνει και σήμερα, ανακηρύσσοντάς τις σε μία
από τις βασικές προτεραιότητες της ευρωπαϊκής πολιτικής μεταφορών. Για ποιον λόγο, επομένως, σημειώνουμε
τόσο αργή πρόοδο; Η τεχνολογία είναι ευρέως διαθέσιμη.

Σε αυτήν περιλαμβάνονται, για παράδειγμα, τα νοήμονα αυτοκίνητα, και τα συστήματα διαχείρισης της αστικής
κυκλοφορίας βάσει ΤΠΕ· η δε Ευρωπαϊκή Υπηρεσία Υπέρθεσης για τη Γεωστατική Πλοήγηση (EGNOS) θα τεθεί σε
λειτουργία από το 2009, και το σύστημα Galileo από το 2013. Ένα από τα δυνατά σημεία της ευρωπαϊκής
βιομηχανίας είναι ο κλάδος των αυτοκινήτων, όπου σημειώνουμε μεγάλη επιτυχία στο πλαίσιο του παγκόσμιου
ανταγωνισμού, μεταξύ άλλων και χάρη στις καινοτόμους ΜΜΕ που δραστηριοποιούνται στον τομέα. Σήμερα,
επιπλέον, οι εξελίξεις στον τομέα επεκτείνονται από τη δυτική ως την ανατολική Ευρώπη. Στη Βουδαπέστη, για
παράδειγμα, υπάρχουν δυο σημαντικά κέντρα γνώσης ευρωπαϊκού επιπέδου που δραστηριοποιούνται παράλληλα
με το Πανεπιστήμιο Τεχνολογίας και Οικονομικών της Βουδαπέστης. Επομένως, ο τομέας έχει δεσμευθεί προς την
επίτευξη προόδου. Τώρα, έχει έρθει η ώρα για την ανάληψη δράσης από την Κοινότητα, και κυρίως από τα κράτη
μέλη. Στην περίπτωση, για παράδειγμα, του προγράμματος Equal, πρέπει να διασφαλισθεί η ύπαρξη των αναγκαίων
επενδύσεων σε υποδομές, ενώ στην περίπτωση της πρωτοβουλίας για τα νοήμονα αυτοκίνητα και τις ευφυείς
υποδομές, πρέπει να παρασχεθεί το κατάλληλο οικονομικό περιβάλλον για την προώθηση της ανάπτυξής τους.
Ασφαλώς, δεν είναι εύκολη η εισαγωγή νέων τεχνολογιών, αλλά μπορούμε να βοηθήσουμε στην προώθηση αυτής
της προόδου μέσω συνετής σύναψης δημοσίων συμβάσεων. Έχουμε στη διάθεσή μας πληθώρα μέσων. Ζητούμε
από την Επιτροπή να χαράξει μια κατάλληλη, διατομεακή στρατηγική για τη διευκόλυνση της εφαρμογής των
ευφυών συστημάτων μεταφορών.

Οι πολίτες της Ευρώπης στερούνται πολύτιμα λεπτά, ώρες ακόμα, ταξιδεύοντας. Εν τω μεταξύ, τα οχήματα μολύνουν
άσκοπα την ατμόσφαιρα και η προσωπική κινητικότητα απειλείται, εν μέρει εξαιτίας της τιμής των καυσίμων για τα
αυτοκίνητα που καθιστά αποτρεπτική τη χρήση τους. Οι ευφυείς μεταφορές αποτελούν βασικό συστατικό στοιχείο
της λύσης σε αυτά τα προβλήματα. Όσον αφορά τους ευρωπαίους πολίτες, οι άνθρωποι είναι σήμερα ανοιχτοί στην
εξέταση κάθε μέσου για την επίλυση των προβλημάτων που περιγράφονται εδώ. Ας αναλάβουμε επομένως δράση.

Jörg Leichtfried (PSE). - (DE) Κύριε Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, κυρίες και κύριοι, δράττομαι της ευκαιρίας να
εκφράσω τις ειλικρινείς ευχαριστίες μου προς τη Zita, την εισηγήτριά μας, για την παρούσα έκθεση. Zita, ξέρω ότι
όταν έχεις να φέρεις κάτι εις πέρας, το κάνεις με ετοιμότητα, αποφασιστικότητα, εξυπνάδα και σθένος. Κατά την
άποψή μου, αυτό ακριβώς είναι το πνεύμα που διέπει την παρούσα έκθεση.

Δράττομαι επίσης της ευκαιρίας να σχολιάσω ένα σημείο στο οποίο αναφέρθηκε η κ. Grabowska. Δεν πιστεύω ότι
τα αυτοκίνητα είναι κάτι που πρέπει να αφορά κυρίως τους άντρες. Τείνω μάλλον προς την αντίθετη άποψη. Εάν
μπορούμε να εμπιστευτούμε τις στατιστικές που αφορούν το συγκεκριμένο ζήτημα, οι γυναίκες οδηγούν πιο
προνοητικά, με μεγαλύτερη προσοχή και ασφάλεια. Με άλλα λόγια, οδηγούν με μεγαλύτερη νοημοσύνη, και θεωρώ
ότι αυτός είναι ένας από τους λόγους για τους οποίους δικαίως το άτομο που συνέταξε την παρούσα έκθεση είναι
γυναίκα.

Στο θέμα μας, γνωρίζουμε όλοι ότι η οδική κυκλοφορία καταναλώνει πολλή ενέργεια και προκαλεί τεράστιες
εκπομπές ρύπων σε ολόκληρη την Ευρώπη. Αυτό αποτελεί έναν από τους μεγαλύτερους κινδύνους για την ανθρώπινη
ζωή στην Ευρώπη. Μεγάλος αριθμός ανθρώπων πεθαίνουν ή τραυματίζονται σε τροχαία ατυχήματα κάθε χρόνο.
Γι’ αυτό είναι σημαντικό η ευρωπαϊκή νομοθετική εξουσία να προσπαθήσει να μειώσει τους αριθμούς αυτούς.
Αντίστοιχα, είναι πάρα πολύ σημαντικό να καταστούν τα αυτοκίνητα περισσότερο ευφυή με τη γνησιότερη έννοια
του όρου, ούτως ώστε τέτοιου είδους περιστατικά να μην σημειώνονται τόσο συχνά στο μέλλον.

Θεωρώ ότι η παρούσα έκθεση τείνει προς τη σωστή κατεύθυνση. Το βασικό εν προκειμένω είναι ότι τα εν λόγω
συστήματα θα πρέπει να διατίθενται σε μεγάλο αριθμό ιδιοκτητών αυτοκινήτων, να έχουν μεγάλη επίδραση και να
μην παραμείνουν προνόμιο λίγων ανθρώπων, όπως συμβαίνει σήμερα. Θεωρώ ότι η έκθεση εκφράζει την άποψη
αυτή καθαρά, και αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο πιστεύω ότι θα ήταν καλό να την εγκρίνουμε σήμερα.

Emanuel Jardim Fernandes (PSE). - (PT) Κύριε Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, θα ξεκινήσω ευχαριστώντας την κ.
Gurmai για την εξαιρετική έκθεσή της και γιατί παρέχει στην πρωτοβουλία αυτή τόσο μεγάλο κύρος, ενθαρρύνοντας
έτσι τη συμμετοχή των παικτών και των εμπλεκόμενων μερών.

Πρόκειται για ένα σοβαρό πρόβλημα. Δεν μπορούμε να ξεχάσουμε τους 42.000 θανάτους το 2005. Δεν μπορώ
να ξεχάσω ότι η Πορτογαλία κατέγραψε 150 θανάτους ανά 1.000.000 πολίτες το 1993, αν και τα αριθμητικά
αυτά στοιχεία φθίνουν.

Η συμβολή της παρούσας έκθεσης και του έργου των συναδέλφων μας είναι πολύ σημαντική και υπάρχουν δύο
απόψεις της που θέλω να επισημάνω.
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Σήμερα, η κινητικότητα έχει ουσιαστική σημασία για τη λειτουργία της ευρωπαϊκής κοινωνίας. Όλοι μας εξαρτόμαστε
από τις μεταφορές στην καθημερινή μας ζωή, και η ένταση των μεταφορών και της κινητικότητας προκαλεί αυξημένα
κοινωνικά και περιβαλλοντικά προβλήματα. Η κατάλληλη απόκριση πρέπει επομένως να γίνει σε στάδια, αλλά πρέπει
να υπάρξει και μάλιστα σύντομα. Τα εμπόδια που αντιμετωπίζουν οι καταναλωτές και η αυτοκινητοβιομηχανία
πρέπει να ληφθούν υπόψη, αλλά δεν πρέπει να μας αποτρέψουν από την επίτευξη του στόχου της ασφάλειας.

Η δεύτερη άποψη είναι η πληροφόρηση. Οι καταναλωτές πρέπει να πληροφορηθούν σχετικά με τις ευφυείς υποδομές
και τα νοήμονα αυτοκίνητα. Η πληροφόρηση πρέπει να είναι σαφής και κατανοητή και να παρασχεθεί εγκαίρως. Οι
αντιπροσωπείες αυτοκινήτων και το προσωπικό πωλήσεων, όλοι οι εμπλεκόμενοι φορείς, τα κράτη μέλη, οι
περιφερειακές και τοπικές αρχές έχουν όλες μεγάλες ευθύνες στον εν λόγω τομέα, όπως και τα μέσα επικοινωνίας.
Μια τέτοιου είδους συνεργασία πρέπει να διασφαλισθεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση, διότι από μόνοι μας δεν μπορούμε
να επιτύχουμε τον τελικό στόχο που είναι αναμφίβολα ο στόχος της Επιτροπής και της εισηγήτριάς μας.

Inés Ayala Sender (PSE). – (ES) Κύριε Πρόεδρε, θέλω να εκφράσω τα θερμά μου συγχαρητήρια στη συνάδελφο,
κ. Gurmai, για τον ενθουσιασμό της κατά τη μετατροπή του «αυτοκινήτου των φαντασιώσεων» της εφηβείας μας
σε πραγματικό αυτοκίνητο για το μέλλον της Ευρώπης.

Ασφαλώς, εκείνο που προβάλλεται είναι η τεχνολογία και όλες οι προτάσεις που περιλαμβάνει στη φιλόδοξη έκθεσή
της θα μας βοηθήσουν να συνεχίσουμε να σημειώνουμε πρόοδο στον τομέα της υλικοτεχνικής ανάπτυξης στον
οποίο είναι αφοσιωμένη η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Πιστεύω επίσης ότι μετά από τη συμφωνία που συνήφθη σχετικά με την ανάπτυξη του Galileo, το «νοήμον»
αυτοκίνητο θα αποτελέσει μία από τις πρωτοβουλίες που θα προσθέσουν περιεχόμενο στην ανάπτυξη του Galileo.

Χθες, χωρίς ιδιαίτερες αναλύσεις, εγκρίναμε την οδηγία για τις υποδομές οδικής ασφάλειας, η οποία επισήμανε
ήδη την ανάγκη για ανάπτυξη ευφυών και διαδραστικών συστημάτων και οχημάτων. Εάν διαθέτουμε ήδη τις
υποδομές, είναι σαφές πως το μόνο που χρειαζόμαστε είναι τα νοήμονα οχήματα.

Το νοήμον όχημα θα βοηθήσει επίσης στη βελτίωση της πρόληψης και του ελέγχου των οδικών παραβάσεων, ιδίως
όσον αφορά την αλληλεπίδραση με τα φανάρια, τα όρια κυκλοφορίας και το κλείδωμα σε περίπτωση κατανάλωσης
αλκοόλ. Στον τομέα της οδικής ασφάλειας, καθετί συνδεδεμένο με μαζικούς αισθητήρες για τους πεζούς και άλλους
ευάλωτους χρήστες του δρόμου θα αποβεί πολύ σημαντικό.

Όσον αφορά το σύστημα eSafety, το οποίο έχει ήδη καθυστερήσει αρκετά σε σχέση με το υπάρχον χρονοδιάγραμμα,
κύριε Επίτροπε, έχουμε ήδη ζητήσει να συμπεριληφθεί σε όλα τα αυτοκίνητα και όχι μόνο στα premium αυτοκίνητα
και η κ. Gurmai θα ήθελε να δει αυτή την εξέλιξη όσο τον δυνατόν συντομότερα.

Ωστόσο, είχαμε επίσης φανταστεί ότι θα αναφερόταν και στα οχήματα επαγγελματικής χρήσης, ιδίως στον γεωργικό
τομέα, όπου η απομόνωση του οδηγού καθιστά τις συνέπειες κάθε ατυχήματος χειρότερες όσο περνά ο χρόνος.

Σας ερωτώ, κύριε Επίτροπε, πότε θα είμαστε σε θέση να συμπεριλάβουμε το σύστημα eSafety στα επαγγελματικά
οχήματα, ιδίως στα γεωργικά;

Εν πάση περιπτώσει, όλοι πρέπει να έχουν πρόσβαση στο «νοήμον» αυτοκίνητο και αυτές οι τεχνολογίες πρέπει να
λάβουν υποστήριξη ώστε να γίνουν φθηνότερες και να έχουν πρόσβαση σε αυτές όχι μόνο οι πολίτες στις χώρες
που τις έχουν περισσότερο ανάγκη, αλλά και όλοι οι ευρωπαίοι πολίτες.

Milan Gaľa (PPE-DE). - (SK) Η έκθεση ορίζει ότι η πρωτοβουλία για τα νοήμονα αυτοκίνητα δεν μπορεί να
υλοποιηθεί πλήρως, εάν διαχωριστεί από τις πρωτοβουλίες σχετικά με τους «ευφυείς δρόμους». Ωστόσο, όπως
επισήμαναν και άλλα μέλη πριν από μένα, δεν μπορεί να υλοποιηθεί ούτε εάν δεν υπάρχει νοήμων οδηγός που να
κατανοεί τους κανόνες του δρόμου και διαθέτει επαρκείς τεχνικές γνώσεις.

Ως ιατρός, θέλω να προσθέσω ότι ένας νοήμων ευρωπαίος οδηγός πρέπει επίσης να είναι πολύ καλύτερα
προετοιμασμένος όσον αφορά την παροχή πρώτων βοηθειών σε περίπτωση ατυχήματος. Οι οδηγοί πρέπει να
εκπαιδεύονται διαρκώς, όχι μόνο στη θεωρία αλλά και μέσω κατάλληλης κατάρτισης με προσομοίωση ατυχήματος,
ώστε να είναι σε θέση να αντιδρούν με σωστό τρόπο και να παρέχουν σωστά τις πρώτες βοήθειες, σώζοντας έτσι
περισσότερες ζωές σε περίπτωση ατυχήματος, όπου κυριαρχεί το άγχος. Μιας και το να σωθούν ζωές αποτελεί έναν
από τους στόχους της εν λόγω πρωτοβουλίας, επέλεξα να αναφερθώ στο ζήτημα αυτό εν συντομία.

Marusya Ivanova Lyubcheva (PSE). - (BG) Κύριε Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, κυρία εισηγήτρια, είναι παραπάνω
από προφανές ότι χρειαζόμαστε μια κοινή προσέγγιση και μια ολοκληρωμένη πολιτική για να διασφαλίσουμε την
οδική ασφάλεια για τους πολίτες. Αυτό περιλαμβάνει αρκετές σημαντικές πτυχές. Καταρχάς, την πρόληψη, τη
βελτίωση των υποδομών, τη βελτίωση των δυνατοτήτων των οδηγών, την εισαγωγή ασφαλών τεχνολογικών
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καινοτομιών στον σχεδιασμό των αυτοκινήτων. Στη συνέχεια, τον έλεγχο και την εφαρμογή τους καθ’ όλη την
αλυσίδα με σκοπό την οδική ασφάλεια. Η εισηγήτρια αξίζει συγχαρητήρια για την παρούσα πρωτοβουλία και για
την εξαιρετική ποιότητα της έκθεσης αυτής. Η οδική ασφάλεια είναι εξαιρετικά σημαντική για όλους μας διότι τα
μέτρα που πρέπει να εγκριθούν σώζουν ζωές. Η πρωτοβουλία για το «νοήμον αυτοκίνητο» δεν αφορά αποκλειστικά
τεχνικές λύσεις. Αφορά τη μείωση του κινδύνου και την αύξηση της ασφάλειας. Αφορά την επιβίωση και όλοι οι
πολίτες έχουν δικαίωμα σε αυτή. Η προετοιμασία της παρούσας έκθεσης συνοδεύτηκε από μια καλή εκστρατεία
ενημέρωσης και η εισηγήτρια αξίζει συγχαρητήρια και για αυτήν.

Tomáš Zatloukal (PPE-DE). - (CS) Η οδική ασφάλεια πρέπει να ενισχυθεί μέσω συστημάτων υποβοήθησης. Τα
συστήματα αυτά ωφελούν τους οδηγούς και καθιστούν τη ροή της κυκλοφορίας αποτελεσματικότερη. Αποσκοπούν
στο να κάνουν την οδήγηση ευκολότερη και να μειώσουν τον κίνδυνο απώλειας της συγκέντρωσης. Η τεχνολογία
των νοημόνων αυτοκινήτων καθιστά δυνατή τη μείωση ή ακόμα και την εξάλειψη αυτών των προβλημάτων.
Υποστηρίζω την άποψη της εισηγήτριας ότι επί του παρόντος οι δείκτες απορρόφησης για τα συστήματα και τις
εφαρμογές που αφορούν τα νοήμονα αυτοκίνητα παραμένουν πολύ χαμηλές σε σχέση με το δυναμικό τους. Είμαι
επίσης πεπεισμένος ότι πρέπει να αξιοποιήσουμε στο έπακρο τα συστήματα αυτά και τις εφαρμογές εγκαίρως. Τα
νοήμονα αυτοκίνητα χρειάζονται επίσης την υποστήριξη ευφυών υποδομών αλλά οι «ευφυείς δρόμοι» δεν είναι
ακόμα έτοιμοι. Είναι σαφές ότι τα στοιχεία ενεργούς ασφάλειας στα αυτοκίνητα βοηθούν στη μείωση του αριθμού
των θανάτων εξαιτίας τροχαίων ατυχημάτων. Το σύστημα eCall αποτελεί ένα αποτελεσματικό πρόσθετο
χαρακτηριστικό του όλου συστήματος που αποσκοπεί στην προστασία των οδικών χρηστών. Συγχαίρω την εισηγήτρια
για την έκθεσή της.

Antonio Tajani, Μέλος της Επιτροπής. – (IT) Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, πιστεύω ότι ως αποτέλεσμα του
έργου του Κοινοβουλίου, ως αποτέλεσμα του κειμένου της ανακοίνωσης που καταρτίσθηκε από την Επίτροπο
Reding την οποία αντικαθιστώ, καθώς επίσης και ως αποτέλεσμα του εξαιρετικού έργου της κ. Gurmai, στείλαμε
σήμερα ένα σημαντικό μήνυμα προς τους πολίτες που μας ακούν στα θεωρεία, η οποία θεωρητικά εκπροσωπούν
τα πεντακόσια εκατομμύρια των ευρωπαίων πολιτών ότι τα θεσμικά όργανα ακούν τους πολίτες και προσπαθούν
να βρουν απαντήσεις στις ανάγκες αυτών, πράγμα που πρέπει να αποτελεί την πρώτη προτεραιότητα του παρόντος
Κοινοβουλίου, του Συμβουλίου και της Επιτροπής.

Μόνο κατ’ αυτό τον τρόπο θα μπορέσουμε να καλύψουμε το κενό μεταξύ των πολιτών της Ευρώπης και των θεσμικών
οργάνων. Η καλύτερη απάντηση που μπορούμε να δώσουμε στους σκεπτικιστές, εκείνους που ψήφισαν «όχι» στο
δημοψήφισμα, είναι να δείξουμε ότι η Ευρώπη είναι κοντά στους πολίτες. Πρέπει να στείλουμε ένα θετικό μήνυμα
και να έχουμε το θάρρος να ασκήσουμε πίεση για πρόοδο και να κάνουμε κατανοητό το γεγονός ότι οι ανάγκες
των ανθρώπων, των πολιτών, αποτελούν την πρώτη μας προτεραιότητα, και ως εκ τούτου με μεγάλη μου χαρά
ανταποκρίνομαι στην πρόσκλησή σας, κύριε Πρόεδρε.

Η οδική ασφάλεια θα παραμείνει, όσον αφορά εμένα και όσον αφορά τη Γενική Διεύθυνση που απαντά στην Επίτροπο
Μεταφορών, προτεραιότητα –το δήλωσα στην ομιλία, μέσω της οποίας μπόρεσα να κερδίσω την εμπιστοσύνη του
παρόντος Κοινοβουλίου, και σας ευχαριστώ και πάλι για την εμπιστοσύνη που μου δείξατε εσείς που βρίσκεστε
εδώ τόσα χρόνια. Όπως έλεγα, όσον αφορά την ασφάλεια των πολιτών, το άτομο πρέπει να βρίσκεται στο κέντρο
της πρωτοβουλίας μας.

Άκουσα το σύνολο των ομιλιών με μεγάλο ενδιαφέρον και πράγματι σήμερα τα θεσμικά όργανα φάνηκαν
αποφασισμένα να παράσχουν απαντήσεις, να σώσουν ανθρώπινες ζωές. Κάθε ανθρώπινη ζωή που θα κατορθώσουμε
να σώσουμε μέσω του νομοθετικού μας έργου, μέσω της δέσμευσής μας, θα αποτελέσει αξιόλογο έργο που θα μας
ωφελήσει. Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο χρειαζόμαστε να ασκήσουμε μεγαλύτερη πίεση για πρόοδο και που
συμμερίζομαι τη γνώμη τόσων Μελών που τόνισαν σήμερα τη σημασία των ευφυών μέσων και των νοημόνων
αυτοκινήτων, μολονότι πρέπει να διασφαλίσουμε εκ των προτέρων ότι ο ίδιος ο άνθρωπος είναι νοήμων, διότι η
πρώτη μας προτεραιότητα αφορά τους πολίτες που βρίσκονται στο τιμόνι, οι οποίοι πρέπει να συνειδητοποιούν
ότι υπάρχουν και άλλοι πολίτες, οι ζωές των οποίων εξαρτώνται από τις πράξεις τους.

Η τεχνολογία πρέπει αναμφίβολα να βρίσκεται στην υπηρεσία των ανθρώπων, του ανθρώπινου και θεμελιώδους
στοιχείου, και αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο συμμερίζομαι τη γνώμη εκείνων –όπως και ανέφερα κατά την
εναρκτήρια ομιλία μου– που υποστηρίζουν ότι οι οδηγοί πρέπει να είναι ενημερωμένοι, ότι οι πολίτες πρέπει να
είναι ενημερωμένοι σχετικά με τα νέα μέσα που μας επιτρέπει η τεχνολογία και η έρευνα να θέσουμε στην υπηρεσία
των πολιτών. Διαφορετικά, είναι άσκοπο να ξοδεύουμε χρήμα του δημοσίου ή και του ιδιωτικού τομέα για έρευνα,
εάν οι ανακαλύψεις που κάνουμε, εάν οι πρωτοβουλίες που ολοκληρώνονται με επιτυχία δεν τίθενται στην υπηρεσία
των πολιτών με σκοπό να σωθούν ανθρώπινες ζωές. Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο, επαναλαμβάνω, ο τομέας
της οδικής ασφάλειας θα παραμείνει προτεραιότητα –και αυτή είναι μια δέσμευση την οποία αναλαμβάνω επισήμων
έναντι του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου– και μία από τις βασικές δραστηριότητες που η Επιτροπή και ο τομέας των
μεταφορών θα επιδιώξει να προωθήσει κατά τους ερχόμενους μήνες.
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Θέλω να απαντήσω εν συντομία στο ερώτημα που έθεσε ο κ. Pribetich όσον αφορά τον προγραμματισμό. Με βάση
τα αποτελέσματα διαβούλευσης που ξεκίνησε στις 23 Μαΐου 2008, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή πρότεινε κανονισμό
σχετικά με τις προϋποθέσεις έγκρισης τύπου οχήματος για τη γενική ασφάλεια των οχημάτων που ορίζει ότι από
το 2012, στα νέα οχήματα θα εγκαθίστανται συστήματα ηλεκτρονικού ελέγχου σταθερότητας με σκοπό τη σημαντική
βελτίωση της ασφάλειας των οχημάτων αυτών. Ο κανονισμός αναφέρεται στους τεχνικούς κανονισμούς που
εναρμονίσθηκαν στο πλαίσιο του Παγκόσμιου Φόρουμ της Οικονομικής Επιτροπής των Ηνωμένων Εθνών για την
Ευρώπη (UNECE).

Σε απάντηση στην κ. Ayala Sender, όσον αφορά τα βαρέα οχήματα, τον Νοέμβριο του 2007 το Παγκόσμιο Φόρουμ
της UNECE για την εναρμόνιση των κανονισμών όσον αφορά τα οχήματα ενέκρινε κείμενο που αφορούσε υποχρεωτική
τοποθέτηση ηλεκτρονικού ελέγχου σταθερότητας (ΗΕΣ) και αντίστοιχων τεχνικών προτύπων. Το κείμενο εκείνο
έλαβε την υποστήριξη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής που σημαίνει ότι από το 2010 θα είναι υποχρεωτική η τοποθέτηση
ΗΕΣ στα νέα μοντέλα των περισσότερων κοινών κατηγοριών βαρέων οχημάτων.

Όσον αφορά τα επαγγελματικά οχήματα στα οποία αναφέρθηκε η ίδια, ιδίως εκείνα του γεωργικού τομέα – στην
Ευρώπη εξακολουθούν δυστυχώς να σημειώνονται θάνατοι από ατυχήματα που προκαλούνται εξαιτίας γεωργικών
οχημάτων, σε ορισμένες περιπτώσεις οφειλόμενα στην ανευθυνότητα των οδηγών που δεν επιδεικνύουν τη δέουσα
προσοχή – προς το παρόν δεν υπάρχει κάποια σχετική ρύθμιση, μιας και η προτεραιότητα δίδεται στα αυτοκίνητα
και τα βαρέα οχήματα. Ωστόσο, επικροτώ την πρότασή της, όσον αφορά τον δικό μου τομέα αρμοδιοτήτων και θα
την μεταφέρω στην Επίτροπο Reding διότι την θεωρώ σημαντική πρόταση η οποία ανταποκρίνεται σε μια ανάγκη
των περιοχών ιδίως της υπαίθρου. Στον γεωργικό τομέα, επαναλαμβάνω, εξακολουθούν δυστυχώς να σημειώνονται
πολλοί θάνατοι που δεν είναι θάνατοι στον δρόμο αλλά σε γεωργικές εκτάσεις και δεν μπορούμε να παριστάνουμε
ότι αυτό δεν συνιστά πρόβλημα.

Ως εκ τούτου, σας ευχαριστώ, κ. Ayala Sender, για την πρότασή σας και ευχαριστώ όλα τα Μέλη που πήραν τον
λόγο. Η Επιτροπή, επαναλαμβάνω – ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, και ζητώ συγγνώμη αν ξεπέρασα τον χρόνο μου
κατά μερικά λεπτά, αλλά θεωρώ ότι το παρόν αποτελεί αρκετά σημαντικό ζήτημα ώστε να πρέπει να υπερβούμε τα
χρονικά περιθώρια που ορίζουν οι κανονισμοί. Όπως έλεγα, χαιρετίζουμε την έκθεση της κ. Gurmai, την οποία
θέλω επίσης να ευχαριστήσω για τον ενθουσιασμό που επέδειξε, διότι πρέπει να δείχνουμε τον ενθουσιασμό μας
όσον αφορά την υπεράσπιση των δικαιωμάτων των πολιτών.

Επικροτώ την ενθάρρυνση του Κοινοβουλίου, την υποστήριξή του για το σύστημα eCall και τα μέτρα προώθησης
της υλοποίησής του, και θεωρώ, ως εκ τούτου, ότι η έκβαση της σημερινής συζήτησης θα είναι θετική, διότι η
Επιτροπή, το Κοινοβούλιο και εύχομαι και το Συμβούλιο, κύριε Πρόεδρε, έχουν συμφωνήσει να βρίσκονται στο
πλευρό των πολιτών στο πλαίσιο αυτής της προσπάθειας να σωθούν όσο το δυνατόν περισσότερες ζωές.

Zita Gurmai, εισηγήτρια. – (HU) Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε, κύριε Επίτροπε, κυρίες και κύριοι,
πολίτες της Ευρώπης, σας ευχαριστώ πολύ για τα σχόλια και τις απόψεις σας. Θεωρώ ότι αυτή είναι πράγματι μια
νέα εποχή στην ιστορία των ευρωπαϊκών μεταφορών, όπως το έθεσε η συνάδελφος Etelka Barsi-Pataky. Είναι πολύ
σημαντικό το γεγονός ότι όλοι όσοι είναι παρόντες εδώ εξέφρασαν την υποστήριξή τους για την παρούσα έκθεση.
Είναι σαφές ότι κανείς πρέπει να επιδεικνύει όσο το δυνατόν μεγαλύτερη οικολογική συνείδηση για να μπορέσει να
ευχαριστήσει την Ομάδα των Πρασίνων/ΕΕΣ, και χαιρόμαστε ιδιαίτερα που εντέλει έδωσαν και αυτοί τη συγκατάθεσή
τους για την παρούσα έκθεση. Πρέπει να τονίσω πόση σημασία έχει αυτό. Συμφωνώ μαζί σας, κύριε Επίτροπε, ότι
εάν κατορθώσουμε να σώσουμε έστω και μία ζωή στους δρόμους, τότε θα έχουμε πράγματι πετύχει κάτι. Βλέπετε,
πιστεύω ότι το σημαντικότερο πράγμα που μπορούμε να κάνουμε ως ευρωπαϊκοί φορείς της λήψης αποφάσεων
είναι να προστατεύσουμε ανθρώπινες ζωές. Αρκετοί από εσάς αναφερθήκατε στις συγκλονιστικές στατιστικές:
41.600 άνθρωποι πεθαίνουν στους δρόμους.

Σας ευχαριστώ επίσης για την υποστήριξή σας διότι για να υλοποιηθεί αυτή η προσπάθεια χρειαζόμαστε τη συμμετοχή
όλων. Είμαι πολύ περήφανη για την Viviane Reding και την ομάδα της, τους André και Juhani, που βρίσκονται
εδώ. Φρόντισαν για την πρόοδο της όλης διαδικασίας και όχι μόνο κατά τον τελευταίο μήνα αλλά και κατά τα
τελευταία χρόνια, διότι οι τεχνολογίες έπρεπε να δοκιμασθούν για να διαπιστωθεί εάν όντως λειτουργούν. Θυμάστε
ότι κάποια εποχή δεν υπήρχαν καν ζώνες ασφαλείας και σήμερα τις θεωρούμε δεδομένες; Ή, όπως το έθεσε ο Robert
Evans, σήμερα υπάρχει ραδιόφωνο σε κάθε αυτοκίνητο. Οι νέες τεχνολογίες θα καταστούν μια μέρα τόσο αυτονόητες
όσο θεωρούνται σήμερα οι ζώνες ασφαλείας και τα ραδιόφωνα. Χρειαζόμαστε τους πολίτες της Ευρώπης που θα
αγοράσουν αυτά τα ευφυή συστήματα μόλις δουν καθαρά τα οφέλη που αυτά μπορούν να επιφέρουν. Είναι επίσης
σημαντικό να έχουμε στο πλευρό μας τους κατασκευαστές αυτοκινήτων, διότι κάθε χρόνο παράγονται στην Ευρώπη
17 εκατομμύρια αυτοκίνητα και 2 εκατομμύρια άνθρωποι απασχολούνται στον εν λόγω τομέα. Είναι σημαντικό να
έχουμε μαζί μας τα κράτη μέλη ως προς το ζήτημα αυτό, αν και θα συμφωνήσω με τον Malcolm Harbour: η απουσία
του Συμβουλίου είναι εμφανής.
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Δεν έχει ιδιαίτερο νόημα η Επιτροπή και το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο να κάνουν ό,τι μπορούν, εάν το Συμβούλιο
δεν επιδεικνύει τη δέουσα σοβαρότητα. Το Συμβούλιο πρέπει να γνωρίζει, ωστόσο, ότι και αυτό χρειάζεται να
εκπροσωπεί τους πολίτες της Ευρώπης. Ας συνεργαστούμε επομένως. Σας το ζητώ διότι οι πράξεις είναι
σημαντικότερες από τα έργα. Είναι προς το κοινό μας συμφέρον να αναγνωρισθεί ότι όλοι θα επωφεληθούμε από
την επίτευξη αποτελεσμάτων στον εν λόγω τομέα, μιας και θα είμαστε σε θέση να ταξιδεύουμε με ασφάλεια, η
κυκλοφορία θα βελτιστοποιηθεί, η μόλυνση του περιβάλλοντος θα μειωθεί και ο βιομηχανικός τομέας της Ευρώπης
θα αποτελέσει ηγέτη στον τομέα των τεχνολογιών πληροφόρησης και επικοινωνίας. Έχουμε την ευκαιρία να κάνουμε
μια πραγματική διαφορά. Ας μην τη χάσουμε.

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας. Είμαι πολύ αισιόδοξη και θεωρώ ότι ο Επίτροπος Tajani θα κάνει ό,τι περνάει
από το χέρι του για να κάνει το όνειρό αυτό πραγματικότητα.

Robert Evans (PSE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικασίας, δεν έχω μπροστά μου τον Κανονισμό, αλλά είμαι
σίγουρος ότι τον έχουν οι υπηρεσίες σας, οπότε συγχωρήστε με που παίρνω τον λόγο. Η παρέμβαση αυτή δεν αφορά
την έκθεση Gurmai γιατί σχετικά με αυτή μιλήσαμε.

Όσο μιλούσατε, και μάλιστα όσο η κ. Gurmai συνόψιζε την έκθεσή της, πρόσεξα ότι μέλη του κοινού μπήκαν στο
θεωρείο των επισκεπτών. Τους καλωσορίζω θερμά και θεωρώ ότι είναι πολύ καλό και σημαντικό να έρχεται κόσμος
στο θεωρείο των θεατών, αλλά γνωρίζω επίσης ότι μόλις καθίσω κάτω μετά από αυτή τη βαρυσήμαντη ομιλία που
εκφωνώ αυτή τη στιγμή, θα διακόψετε τη συνεδρίαση μέχρι τις 12.00 οπότε και θα ξεκινήσουν οι ψηφοφορίες.

Αυτοί οι καημένοι άνθρωποι που ταξίδεψαν εκατοντάδες χιλιόμετρα δεν θα έχουν την ευκαιρία να ακούσουν μια
συζήτηση και μια ομιλία σήμερα. Ακούνε κάτι λίγο από εμένα, αλλά αναρωτιέμαι αν εσείς και οι βοηθοί σας θα
μπορούσατε να απευθυνθείτε στις αντίστοιχες αρχές σας και να εξετάσετε κάποιον τρόπο ώστε να διασφαλισθεί ότι
σε περίπτωση που η συζήτηση ολοκληρωθεί στις 11.30, όπως συνέβη σήμερα το πρωί, και εφόσον τίποτα δεν έχει
προγραμματισθεί μέχρι τις 14.00, θα προστεθεί κάτι ώστε να καλυφθεί αυτό το κενό διάρκειας μισής ώρας από
τώρα μέχρι τις 12 το μεσημέρι, είτε αυτό είναι τα κατεπείγοντα που θα συζητηθούν το απόγευμα είτε κάτι άλλο
τεράστιας σημασίας;

Μιλώ εξ ονόματος των 100 περίπου ατόμων στο θεωρείο που ήρθαν να ακούσουν ομιλίες και το μόνο που πρόκειται
να ακούσουν είναι εμένα να παραληρώ επί δύο λεπτά – θίγοντας όμως ένα πολύ σοβαρό ζήτημα.

(Χειροκροτήματα)

Πρόεδρος. – Κύριε Evans, μιλήσατε επί ένα λεπτό, όχι δύο.

Σημειώνουμε την ιδέα που μας προτάθηκε από τον πάντα διασκεδαστικό κ. Evans.

Ωστόσο, προτού διακόψω τη συνεδρίαση, θέλω να μοιραστώ μαζί σας και με τον Επίτροπο τα καλά νέα ότι πριν
από λίγες ώρες η Βουλή των Λόρδων μιας τόσο σημαντικής χώρας όσο είναι το Ηνωμένο Βασίλειο της Μεγάλης
Βρετανίας και της Βορείου Ιρλανδίας επικύρωσε τη Συνθήκη της Λισαβόνας. Φαντάζομαι ότι η Βασίλισσα Ελισάβετ
βρίσκεται κατά τη διαδικασία υπογραφής του σχετικού εγγράφου, ούτως ώστε το Ηνωμένο Βασίλειο, με το μέτρο
αυτό, να επικυρώσει τη Συνθήκη της Λισαβόνας. Θεωρώ ότι τα νέα μας χαροποιούν όλους, ακόμα και αυτούς που
δεν είναι παρόντες, ακόμα και όταν αφήνουν τη σημαία τους στην έδρα τους και είναι συνήθως απόντες όταν έχουμε
δουλειά.

Με τα χαρμόσυνα αυτά νέα ολοκληρώνουμε την παρούσα συζήτηση.

Η ψηφοφορία θα διεξαχθεί στις 12 το μεσημέρι.

(Η συζήτηση διακόπτεται στις 11.30 π.μ. και συνεχίζεται στις 12 το μεσημέρι.)

ΠΡΟΕΔΡΙΑ: DIANA WALLIS
Αντιπρόεδρος

3. Ώρα των ψηφοφοριών

Πρόεδρος. – Η ημερήσια διάταξη προβλέπει τις ψηφοφορίες.

(Για τα αποτελέσματα των ψηφοφοριών, βλ. Συνοπτικά πρακτικά.)

17Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL19-06-2008



3.1. Εσωτερικές μεταφορές επικίνδυνων εμπορευμάτων (A6-0227/2008, Bogusław
Liberadzki) (ψηφοφορία)

3.2. Διαχείριση της ασφάλειας των οδικών υποδομών (A6-0050/2008, Helmuth Markov)
(ψηφοφορία)

3.3. Aύξηση της ικανότητας της Ένωσης στην αντιμετώπιση καταστροφών (ψηφοφορία)

- Μετά την ψηφοφορία επί της τροπολογίας 37:

Iratxe García Pérez (PSE). – (ES) Κυρία Πρόεδρε, η τροπολογία 37 αποσύρθηκε, επομένως δεν θα συμπεριληφθεί
στην ψηφοφορία.

Πρόεδρος. - Δυστυχώς δεν ενημερωθήκαμε ότι αποσύρθηκε, επομένως τέθηκε ούτως ή άλλως σε ψηφοφορία.

- Πριν από την ψηφοφορία επί της τροπολογίας 15:

John Bowis (PPE-DE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, εξ ονόματος της Ομάδας μας και με απώτερο στόχο την επίτευξη
συμβιβασμού και συμφωνίας σχετικά με αυτό, είμαστε πρόθυμοι να αποσύρουμε την ακόλουθη τροπολογία εάν ο
εισηγητής δεχτεί μια μικρή προφορική τροπολογία, όπως αυτή, όπως αναφέρεται στον κατάλογο, απλά και μόνο
για να γίνει λιγότερο συγκεκριμένο αυτό το σημείο, μη ζητώντας μια νομικά δεσμευτική «οδηγία» και αφήνοντας
την επίτευξη «μέτρων». Εάν ο εισηγητής συμφωνήσει, τότε μπορούμε να αποσύρουμε την ακόλουθη τροπολογία.

Δημήτριος Παπαδημούλης (GUE/NGL). – Κυρία Πρόεδρε, ως ο συντάκτης του σχετικού ψηφίσματος, που
εγκρίθηκε σχεδόν ομόφωνα από την Επιτροπή Περιβάλλοντος, λυπάμαι, αλλά δεν μπορώ να αποδεχθώ την πρόταση
του συναδέλφου Bowis, γιατί η προφορική τροπολογία που προτείνει αποδυναμώνει δραστικά την ουσία του
κειμένου. Παρακαλώ τους συναδέλφους που συμφωνούν με την άποψη αυτή να εγερθούν.

Πρόεδρος. - Κύριε Bowis, όπως φαίνεται εγέρθηκαν 40 Μέλη, επομένως δεν μπορούμε να ασχοληθούμε με την
προφορική τροπολογία.

(Η προφορική τροπολογία δεν κρατείται.)

– Πριν από την ψηφοφορία επί της τροπολογίας 35:

John Bowis (PPE-DE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, αν μη τι άλλο, είναι άσκηση. Η προφορική τροπολογία που
προτείνεται επί της τροπολογίας των Σοσιαλιστών βρίσκεται στην ημερησία διάταξη και την προτείνω εν προκειμένω
εξ ονόματος της ομάδας μας. Θα δούμε αν θα υπάρξουν δείγματα αεροβικής άσκησης από την άλλη πλευρά της
αίθουσας.

Πρόεδρος. - Όλη η αίθουσα γυμνάζεται!

(Η προφορική τροπολογία δεν κρατείται.)

4. Υποδοχή

Πρόεδρος. – Επιτρέψτε μου τώρα να καλωσορίσω την αντιπροσωπεία της Ελβετικής Ομοσπονδιακής Συνέλευσης
που έλαβε θέση στο θεωρείο των επισήμων. Της ελβετικής αντιπροσωπείας ηγείται η κ. Brigitta Gadient.

(Χειροκροτήματα)

Με χαρά μου σας καλωσορίζω όλους στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στο Στρασβούργο όπου συμμετείχατε χθες και

σήμερα στην 27η διακοινοβουλευτική συνέλευση ΕΕ-Ελβετίας.

Γνωρίζω ότι υπήρξαν ενδιαφέρουσες συζητήσεις όσον αφορά τις εξελίξεις και την τρέχουσα κατάσταση, καθώς και
τις μελλοντικές προκλήσεις των σχέσεων μεταξύ της Ελβετίας και της ΕΕ, με ιδιαίτερη έμφαση στον διάλογο
ΕΕ-Ελβετίας σχετικά με φορολογικά ζητήματα, την ελεύθερη κυκλοφορία των προσώπων και τις εμπειρίες από τις
πιο πρόσφατες διευρύνσεις της ΕΕ, τη διασυνοριακή παροχή υπηρεσιών και τις συμφωνίες Σένγκεν-Δουβλίνου, τις
ελβετικές οικονομικές συνδρομές για τη διεύρυνση της ΕΕ και το ελεύθερο εμπόριο γεωργικών προϊόντων.
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Υπάρχει μακροχρόνια σχέση μεταξύ των κοινοβουλίων μας –διάρκειας τουλάχιστον τριών δεκαετιών– και έχει
οδηγήσει στην ανάπτυξη σε βάθος γνώσεων τόσο από την πλευρά της ΕΕ όσο και από εκείνη της Ελβετίας. Είμαι
σίγουρη ότι η ανταλλαγή απόψεων που πραγματοποιήθηκε κατά τη διάρκεια αυτής της εβδομάδας θα ενισχύσει
τη συνεργασία των κοινοβουλίων μας.

(Χειροκροτήματα)

5. Ώρα των ψηφοφοριών (συνέχεια)

Πρόεδρος. – Συνεχίζουμε τώρα με τις ψηφοφορίες.

(Για τα αποτελέσματα της ψηφοφορίας, βλ. Συνοπτικά πρακτικά.)

5.1. 1η Ιουλίου 2008, τεσσαρακοστή επέτειος της Τελωνειακής Ένωσης (ψηφοφορία)

5.2. Προς ένα ευρωπαϊκό χάρτη δικαιωμάτων των καταναλωτών ενέργειας
(A6-0202/2008, Mia De Vits) (ψηφοφορία)

5.3. Εισαγωγή σφαγίων πουλερικών (ψηφοφορία)

5.4. H κρίση του τομέα της αλιείας ως συνέπεια της αύξησης της τιμής του πετρελαίου
εσωτερικής καύσης (ψηφοφορία)

5.5. Προετοιμασία της συνόδου κορυφής ΕΕ-Ρωσίας (ψηφοφορία)

5.6. Το μέλλον του κλάδου των αιγοπροβάτων στην Ευρώπη (A6-0196/2008, Liam
Aylward) (ψηφοφορία)

5.7. Προς ασφαλέστερη, καθαρότερη και αποδοτικότερη κινητικότητα στην Ευρώπη: Η
πρώτη έκθεση σχετικά με τα νοήμονα αυτοκίνητα (A6-0169/2008, Zita Gurmai)
(ψηφοφορία)

6. Αιτιολογήσεις ψήφου

Προφορικές αιτιολογήσεις ψήφου

Ψήφισμα – Ενίσχυση της αντίδρασης της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε περίπτωση καταστροφών (B6-0303/2008)

Oldřich Vlasák (PPE-DE). - (CS) Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, θέλω να αιτιολογήσω την ψήφο μου σχετικά
με το ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου σχετικά με την αύξηση της ικανότητας της Ένωσης στην αντιμετώπιση
καταστροφών. Ασφαλώς, ο τόνος του εγγράφου που υποστηρίζει την αλληλεγγύη και την αμοιβαία βοήθεια αποτελεί
βήμα προς τη σωστή κατεύθυνση. Η έκθεση Barnier μας προκαλεί όλους να προβούμε σε πρακτικά βήματα και από
την άποψη αυτή η ανακοίνωση της Επιτροπής δείχνει τον δρόμο προς τα εμπρός. Πράγματι, πρέπει να διασφαλίσουμε
τη συμβατότητα και να ενισχύσουμε τη διασυνοριακή συνεργασία μεταξύ των δυνάμεων προστασίας των χωρών
μας σε διάφορα επίπεδα. Δυστυχώς, δεν ήμουν σε θέση να υποστηρίξω το εν λόγω ψήφισμα, διότι δεν εγκρίθηκε η
προφορική μας τροπολογία. Στην εν λόγω τροπολογία, τασσόμαστε κατά της δημιουργίας νομικά δεσμευτικών
μέσων που θα επηρέαζαν την εθνική νομοθεσία, τις πολιτικές και τα προγράμματα και, επομένως, και το επίπεδο
της αλληλεγγύης. Θεωρώ απλώς ότι θα επιτύχουμε την καλύτερη προστασία έναντι των επιδράσεων των καταστροφών
υποστηρίζοντας τις δυνάμεις προστασίας των κρατών μελών, μέσα από τον συντονισμό και τις επενδύσεις στον
εξοπλισμό τους και όχι μέσα από τη χάραξη νέας νομοθεσίας που δεν θα συμβάλει καθόλου στην όλη διαδικασία,
παρά θα δημιουργήσει περισσότερη γραφειοκρατία.
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Ψήφισμα – Τεσσαρακοστή επέτειος της Τελωνειακής Ένωσης (B6-0297/2008)

Zita Pleštinská (PPE-DE). - (SK) Από το 1968, η Τελωνειακή Ένωση έχει διαδραματίσει πολύ σημαντικό ρόλο
στη διατήρηση και την ανάπτυξη της κοινής αγοράς. Η ύπαρξη της Τελωνειακής Ένωσης επί σαράντα χρόνια αποτελεί
ουσιαστικό επίτευγμα και έχει ωφελήσει τις επιχειρήσεις και τους πολίτες της ΕΕ.

Χαιρετίζω το ψήφισμα της κ. Arlene McCarthy, εξ ονόματος της Επιτροπής Εσωτερικής Αγοράς και Προστασίας
των Καταναλωτών, σχετικά με την τεσσαρακοστή επέτειο της Τελωνειακής Ένωσης και ψήφισα υπέρ του.

Χάρις στην παγκοσμιοποίηση και την τεχνολογική πρόοδο, η Τελωνειακή Ένωση έχει βρεθεί αντιμέτωπη με προκλήσεις
όπως τα παραποιημένα αγαθά, οι αυξημένες εισαγωγές επικίνδυνων προϊόντων και η ανάγκη δημιουργίας συστημάτων
ηλεκτρονικών τελωνείων. Μόνο η αμοιβαία συνεργασία μεταξύ των τελωνειακών διοικήσεων και των εποπτικών σε
διεθνές επίπεδο θα επιτρέψει την προστασία της αγοράς της ΕΕ έναντι των εισαγωγών επικίνδυνων και παραποιημένων
αγαθών, ενισχύοντας έτσι την προστασία των καταναλωτών. Πείστηκα γι’ αυτό όταν επισκέφτηκα τις εθνικές
τελωνειακές αρχές και διοικήσεις στην Πράγα, την Αμβέρσα και την Ουάσιγκτον, καθώς και στο Πεκίνο και τη
Σανγκάη.

Η επέτειος αυτή συνιστά κατάλληλη ευκαιρία για να ευχαριστήσουμε τους τελωνειακούς υπαλλήλους για το
απαιτητικό και επικίνδυνο έργο που φέρνουν εις πέρας, και να εκφράσουμε την εκτίμησή μας για τις επιτυχίες τους
στον αγώνα κατά των επικίνδυνων και των παραποιημένων προϊόντων, καθώς και της πειρατείας.

Daniel Hannan (NI). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, η τεσσαρακοστή επέτειος αποτελεί κατάλληλη στιγμή για να
εκφράσουμε μια παρανόηση που επικρατεί, πιστεύω, στη χώρα μας από τότε που οι δικοί σας και οι δικοί μου
ψηφοφόροι ψήφισαν υπέρ της ένταξης σε αυτό που θεώρησαν ότι αποτελούσε την κοινή αγορά πριν από περίπου
35 χρόνια – την παρανόηση που αφορά τη διαφορά μεταξύ μιας ζώνης ελευθέρων συναλλαγών και μιας τελωνειακής
ένωσης.

Εκείνο που νομίζω ότι κατάλαβαν οι περισσότεροι Βρετανοί ότι ήταν η κοινή αγορά είναι ότι θα υπήρχε αμοιβαία
αναγνώριση των προϊόντων, ότι εάν κάποιος μπορούσε να πουλήσει κάτι στο Ηνωμένο Βασίλειο, τότε θα μπορούσε
να το πουλήσει και στη Γερμανία, τη Γαλλία και την Ισπανία, και αντιστρόφως.

Αλλά φυσικά εκείνο που αποκτήσαμε στην πραγματικότητα ήταν η τυποποίηση. Κάτι πρέπει να περιέχει ορισμένα
συστατικά, να διαθέτει όγκο όχι λιγότερο από «χ» και όχι περισσότερο από «ψ», και ακόμα και αν το εν λόγω προϊόν
δεν προοριζόταν ποτέ για εξαγωγή, ακόμα και αν δεν περάσει ποτέ τα σύνορα της χώρας, μπορεί να βρεθεί
κατηγορούμενο και να απαγορευτεί στην ίδια του τη χώρα· και αυτό συμβαίνει συχνά διότι κάποιος ανταγωνιστής
κάπου στην ΕΕ –συνήθως στη Βρετανία– που τυγχάνει να πληροί μια σειρά από προϋποθέσεις χρησιμοποιεί τους
μηχανισμούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης για να μετακυλίσει το κόστος στους ανταγωνιστές του.

Θεωρώ ότι είναι κρίμα που έχουμε χάσει την αρχική έννοια της ελεύθερης κυκλοφορίας των αγαθών και των
υπηρεσιών προς χάριν της εναρμόνισης, γεγονός που έχει οδηγήσει σε μείωση των επιλογών των καταναλωτών.

Syed Kamall (PPE-DE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, πολύ χαίρομαι που σας βλέπω στην έδρα.

Όταν εκφωνώ λόγους στην εκλογική μου περιφέρεια στο Λονδίνο –για όσους από εσάς έχετε ακουστά το Λονδίνο,
τη σπουδαιότερη πόλη στον κόσμο, πρωτεύουσα της σπουδαιότερης χώρας στον κόσμο– τα μέλη της περιφέρειάς
μου μού επισημαίνουν συχνά ότι θεωρούν ότι το 1973 γίναμε μέλη μιας τελωνειακής ένωσης. Κι εγώ τους απαντώ:
«Δεν κατανοείτε τη φύση του θηρίου που είναι το ευρωπαϊκό σχέδιο; Έχει να κάνει αποκλειστικά με περαιτέρω
πολιτική και οικονομική ολοκλήρωση».

Για την ακρίβεια, κατά την πρώτη μου εβδομάδα στο Κοινοβούλιο, ο αρχηγός της ομάδας μου, Hans-Gert Pöttering,
πήρε τον λόγο και δήλωσε, «Τίποτα δεν πρέπει να σταθεί εμπόδιο στην ευρωπαϊκή ολοκλήρωση· τίποτα δεν πρέπει
να σταθεί εμπόδιο στο ευρωπαϊκό σχέδιο». Επομένως, είναι σαφές ότι επικρατεί μια παρανόηση όσον αφορά τη φύση
του σχεδίου στην εκλογική μου περιφέρεια.

Ζητώ από εκείνους εξ υμών που υποστηρίζετε το εν λόγω σχέδιο να είστε ειλικρινείς όσον αφορά τις προθέσεις σας.
Αν σκοπός σας είναι να αρνείστε την αλήθεια σχετικά με αυτό, τότε, μόλις ζητήσετε τη γνώμη των πολιτών, εκείνοι
θα το απορρίψουν, όπως έκαναν στο πλαίσιο του δημοψηφίσματος στην Ιρλανδία.

Ψήφισμα – Εισαγωγή σφαγίων πουλερικών (B6-0309/2008)

Marian Harkin (ALDE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, χαίρομαι και εγώ πολύ που σας αντικρίζω στην έδρα.

Ψήφισα υπέρ της τροπολογίας 6 διότι θεωρώ ότι η εξουσιοδότηση εισαγωγής χλωριωμένου κοτόπουλου θα
υπονομεύσει τα ευρωπαϊκά πρότυπα και αυτό το βλέπω να σημαίνει σε δύο μέτωπα. Καταρχάς, υπάρχει έλλειψη
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επιστημονικών δεδομένων όσον αφορά την επίδραση στο περιβάλλον και την υγεία της χρήσης των προτεινόμενων
ουσιών. Κατά δεύτερον, με δεδομένο το καθεστώς υπό το οποίο λειτουργούν οι παραγωγή πουλερικών, είναι
παράλογο να υπάρχουν δύο διαφορετικά πρότυπα, τόσο από την οπτική γωνία των παραγωγών όσο και το
σημαντικότερο από εκείνη των καταναλωτών.

Ο προηγούμενος ομιλητής αναφέρθηκε στο δημοψήφισμα που πραγματοποιήθηκε στην Ιρλανδία σχετικά με τη
Συνθήκη της Λισαβόνας. Σίγουρα ένα από τα ζητήματα με τα οποία ήρθα αντιμέτωπη κατά την έρευνά μου ήταν
ότι οι άνθρωποι αντιτίθενται στα διαφορετικά πρότυπα. Αλλά αυτό που κάνουμε σήμερα στο Κοινοβούλιο είναι η
αντιμετώπιση αυτών, και χαίρομαι ιδιαίτερα που το Κοινοβούλιο ενέκρινε το παρόν ψήφισμα.

Κοινή πρόταση ψηφίσματος– Κρίση του τομέα της αλιείας ως συνέπεια της αύξησης της τιμής του
πετρελαίου εσωτερικής καύσης (RC-B6-0305/2008)

Marian Harkin (ALDE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, στηρίζω στο έπακρο το ψήφισμα που εγκρίθηκε από το
Κοινοβούλιο. Και πάλι, ένα από τα θέματα για τα οποία συζητούμε συχνά στο Κοινοβούλιο είναι τρόποι με τους
οποίους θα ανταποκριθούμε στις ανάγκες των πολιτών. Θεωρώ ότι εδώ έχουμε μια ξεκάθαρη περίπτωση που χρήζει
δικής μας απόκρισης.

Ο τομέας της αλιείας αντιμετωπίζει κρίση, με τις τιμές των καυσίμων να έχουν αυξηθεί σε ποσοστό μεγαλύτερο από
300% κατά την τελευταία πενταετία, και τις τιμές των αλιευμάτων να παραμένουν παρόμοιες με αυτό που ήταν
πριν από 20 χρόνια. Επομένως, το τελικό συμπέρασμα είναι ότι οι αλιείς δεν θα μπορέσουν να επιβιώσουν, ότι
βγαίνουν εκτός παιχνιδιού και θεωρώ ότι ορισμένες από τις προτάσεις μας που περιέχονται στο παρόν ψήφισμα θα
συμβάλουν στη βελτίωση της κατάστασης.

Χαίρομαι που διαπιστώνω ότι η σλοβενική Προεδρία δήλωσε ότι ασχοληθεί με το εν λόγω ζήτημα και καλώ τους
Υπουργούς του Συμβουλίου Αλιείας που θα συναντηθούν την ερχόμενη εβδομάδα να δώσουν ιδιαίτερη προσοχή
στο εν λόγω ψήφισμα.

Πρόεδρος. – Να υποθέσω, κύριε Kamall, ότι εσείς θα μας μιλήσετε για τους αλιείς στο Λονδίνο;

Syed Kamall (PPE-DE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, δεν νομίζω ότι έχει μείνει κανείς τους, χάρις στην κοινή πολιτική
αλιείας!

Σας ευχαριστώ πολύ που μου δίνετε την ευκαιρία να αιτιολογήσω την ψήφο μου σχετικά με τη σημαντική αυτή
συζήτηση. Εκείνο όμως που θέλω να πω στους συναδέλφους μου στο παρόν Κοινοβούλιο είναι στην πραγματικότητα
ότι πρέπει να κοιτάξουμε ποιο είναι το πραγματικό πρόβλημα. Όποτε σημειώνεται διεθνής κρίση, κατηγορείτε αυτήν
για τα προβλήματα που αντιμετωπίζει ο τομέας της αλιείας. Στην πραγματικότητα, δεν είναι η αύξηση των τιμών
των καυσίμων που αποτελεί το πραγματικό πρόβλημα στον κλάδο της αλιείας. Το πραγματικό πρόβλημα είναι η
κοινή αλιευτική πολιτική, ένα σύστημα κεντρικού σχεδιασμού για το οποίο θα ήταν περήφανοι οι Σοβιετικοί. Θεωρώ
εντυπωσιακό το γεγονός ότι οι συνάδελφοι εδώ είναι τόσο πρόθυμοι να υιοθετήσουν τις σοβιετικές οικονομικές
μεθόδους.

Ας εξετάσουμε ορισμένα από τα πιο επιτυχημένα συστήματα διατήρησης της αλιείας στον κόσμο. Εάν εξετάσετε
εκείνα, για παράδειγμα, της Ισλανδίας και της Νέας Ζηλανδίας, θα δείτε ότι βασίζονται στο κράτος δικαίου και τα
δικαιώματα κυριότητας, καθώς και στα μεταβιβάσιμα δικαιώματα κυριότητας. Εάν θέλουμε πραγματικά να επιλύσουμε
το πρόβλημα του κλάδου της αλιείας, είναι καιρός να στηριχτούμε στο κράτος δικαίου, είναι καιρός να στηριχτούμε
στα δικαιώματα κυριότητας, είναι καιρός να εμπιστευτούμε την ελεύθερη αγορά.

Ψήφισμα – Εισαγωγές σφαγίων πουλερικών (B6-0309/2008)

Peter Skinner (PSE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, δεν επιθυμώ να μιλήσω για το παρόν, αλλά για το προηγούμενο
ζήτημα. Προσπάθησα να τραβήξω την προσοχή σας.

Απείχα από το ζήτημα των σφαγίων πουλερικών, κυρίως διότι θεωρώ ότι υπάρχουν στοιχεία που αντικρούουν τους
ισχυρισμούς ότι πρέπει να διατηρήσουμε την απαγόρευση. Συγκεκριμένα, θεωρώ ότι υπάρχουν επιστημονικά
στοιχεία που επιτρέπουν την άρση της εν λόγω απαγόρευσης. Ωστόσο, εν πάση περιπτώσει, κανένα από αυτά τα
ζητήματα δεν προβλήθηκαν.

Εκείνο που έχουμε, αντιθέτως, είναι μια πολύ ακριβή διαδικασία στην Ευρώπη που αποσκοπεί στον καθαρισμό των
σφαγίων κοτόπουλων. Αυτό είναι το πραγματικό πρόβλημα, διότι κάθε σφάγιο που εισέρχεται στην Ευρωπαϊκή
Ένωση μοιάζει φθηνότερο και κατά συνέπεια πωλείται πολύ ταχύτερα και προφανώς βολεύει και τους καταναλωτές.
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Το παρόν δεν αφορά τους ισχυρισμούς υγείας αλλά τον προστατευτισμό. Θεωρώ ότι δεν είναι προς όφελος της
Ευρώπης που διεξάγουμε τη συγκεκριμένη συζήτηση με τόσο σύντομο και περιορισμένο τρόπο, εξετάζοντάς την
βιαστικά με τη μορφή ψηφίσματος αυτή την εβδομάδα στο Κοινοβούλιο.

Απείχα εξαιτίας των παραπάνω και θεωρώ ότι η σχέση μας με τις ΗΠΑ και με άλλες χώρες θα αμαυρωθεί εξαιτίας
αυτών.

Κοινή πρόταση ψηφίσματος– Σύνοδος κορυφής ΕΕ-Ρωσίας στις 26 και 27 Ιουνίου 2008 στο Χαντί-Μανσίισκ
(RC-B6-0235/2008)

Miroslav Mikolášik (PPE-DE). - (SK) Η σύνοδος κορυφής δικαίως λαμβάνει τόσο μεγάλο μερίδιο προσοχής.
Λαμβάνοντας υπόψη τη σημαντική γεωπολιτική θέση της Ρωσίας και τους διαρκείς ιστορικούς και πολιτιστικούς
δεσμούς της με την Ευρώπη, στηρίζω την εδραίωση μιας ισχυρής πολιτικής εταιρικής σχέσης μεταξύ της ΕΕ και της
Ρωσικής Ομοσπονδίας.

Η εν λόγω εταιρική σχέση πρέπει να περιλαμβάνει αμοιβαία βοήθεια σε ζητήματα ασφαλείας, ιδίως όσον αφορά την
καταπολέμηση της τρομοκρατίας και του οργανωμένου εγκλήματος, και την υπέρβαση των φραγμών στο ελεύθερο
εμπόριο και τις μετακινήσεις. Ωστόσο, δεν πρέπει να αγνοήσουμε την παρουσία αρκετών προβληματικών πτυχών
στη σχέση μεταξύ της Ένωσης και της Ρωσίας. Από αυτή την άποψη, είναι σημαντικό να μιλά η ΕΕ με μία φωνή.

Κανένα κράτος μέλος που επιδεικνύει τη δέουσα σοβαρότητα έναντι της κοινής εξωτερικής πολιτικής και πολιτικής
ασφάλειας δεν πρέπει να δομήσει τις διμερείς του σχέσεις με τη Ρωσία κατά τέτοιον τρόπο ώστε αυτές να μπορούν
να βλάψουν τα συμφέροντα των κρατών μελών. Σε τομείς που αφορούν ευαίσθητα διεθνή ζητήματα, η ΕΕ και η
Ρωσία πρέπει να επιτύχουν συναίνεση που θα βασίζεται στον σεβασμό του διεθνούς δικαίου και της εδαφικής
ακεραιότητας, όπως για παράδειγμα στην περίπτωση της Σερβίας και του Κοσσυφοπεδίου.

Ολοκληρώνοντας, θέλω να αναφέρω ότι η ΕΕ πρέπει να βοηθήσει τη Ρωσία να αναπτύξει και να ενισχύσει τη
δημοκρατία, το κράτος δικαίου και την προστασία των ανθρωπίνων δικαιωμάτων.

Czesław Adam Siekierski (PPE-DE). - (PL) Κυρία Πρόεδρε, η σύνοδος κορυφής ΕΕ-Ρωσίας πλησιάζει. Πρόκειται
για σημαντικό γεγονός, και αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο η συζήτηση στο Κοινοβούλιό μας αναφορικά με τις
προετοιμασίες της είναι τόσο σημαντική.

Οι σχέσεις μεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Ρωσίας έχουν τεράστια σημασία για τη σταθερότητα, την
οικονομική ανάπτυξη και την ασφάλεια στην Ευρώπη και σε ολόκληρο τον κόσμο. Οι σχέσεις αυτές προσέλαβαν
μία νέα διάσταση μετά τη διεύρυνση της ΕΕ που συμπεριέλαβε 12 ακόμα χώρες, προερχόμενες κυρίως από την
Κεντρική και Ανατολική Ευρώπη. Πρόκειται για χώρες που στο παρελθόν συνδέονταν οικονομικά, πολιτικά και
στρατιωτικά με την πρώην Σοβιετική Ένωση.

Μέχρι στιγμής, οι διμερείς εμπορικές σχέσεις με μεμονωμένες χώρες έχουν μεταβιβασθεί στο επίπεδο της ΕΕ και
της Ρωσίας. Ωστόσο, η Ρωσία προσπαθεί διαρκώς να προβεί σε διευθετήσεις με μεμονωμένες χώρες, παρακάμπτοντας
την ΕΕ. Εξαιρετικές συνθήκες αναφέρονται συχνά ως αίτια της διμερούς αυτής συνεργασίας.

Η Ρωσία αποτελεί μια τεράστια χώρα με μεγάλες πολιτικές και στρατιωτικές φιλοδοξίες, με τεράστιους ενεργειακούς
πόρους που καθορίζουν τη θέση της στην Ευρώπη και τον κόσμο. Έχοντας υπογράψει το Πρωτόκολλο του Κυότο,
η Ρωσία αποτελεί σημαντικό εταίρο που πρέπει να συμπεριλαμβάνεται στα μέτρα που αποσκοπούν στην καταπολέμηση
των κλιματικών αλλαγών καθώς και εκείνων που σχετίζονται με την προστασία του περιβάλλοντος.

Tunne Kelam (PPE-DE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, στην περίπτωση της παραγράφου 29, που τελειώνει αναφέροντας,
«να προσφέρει μεγαλύτερη εμπλοκή της ΕΕ στη διαδικασία επίλυσης της διένεξης», υποστηρίζω την αρχική εκδοχή
που προσθέτει και συνεχίζει «συμπεριλαμβανομένης της δυνατότητας επιτόπιας ειρηνευτικής αποστολής της ΕΕ
και αντικατάστασης των στρατευμάτων της ΚΑΚ και της Ρωσίας».

Θεωρώ ότι έχει πάρα πολύ μεγάλη σημασία να σταλεί τώρα ξεκάθαρο μήνυμα εξ ονόματος της ΕΕ ότι είμαστε έτοιμοι
να αναλάβουμε συγκεκριμένη δέσμευση με τη μορφή ειρηνευτικής αποστολής στην Αμπχαζία.

- Έκθεση: Liam Aylward (A6-0196/2008)

Jim Allister (NI). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, ψήφισα υπέρ της παρούσας έκθεσης διότι, όπως και σε άλλους τομείς,
ανησυχώ βλέποντας τη μείωση της παραγωγής κρέατος προβάτων στην ΕΕ έναντι της αυξανόμενης εισροής εισαγωγών.

Εδώ δεν διακυβεύονται απλώς ζητήματα γεωργικών εισοδημάτων αλλά και συναφή περιβαλλοντικά ζητήματα διότι,
από όλα τα εκτρεφόμενα ζώα, τα πρόβατα συμβάλλουν μάλλον περισσότερο στη φυσική συντήρηση των λιγότερο
γόνιμων περιοχών και στη διατήρηση της βιοποικιλότητας.
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Η υποβάθμιση του περιβάλλοντος πολλών ορεινών και λιγότερο ευνοημένων περιοχών θα οδηγήσει σε μείωση της
εκτροφής προβάτων. Εξ ου και η ανάγκη διατήρησης αυτού του κλάδου και εξέτασης της καταβολής πληρωμών
που θα συνδέονται με το περιβάλλον και θα αποσκοπούν στην υποστήριξή του.

Θεωρώ επίσης ότι ένα κατάλληλο καθεστώς επισήμανσης της χώρας προέλευσης μπορεί να προωθήσει σε μεγάλο
βαθμό την αύξηση της κατανάλωσης εγχώριων προβατοειδών, ιδίως με δεδομένη την αύξηση των εισαγωγών.

Τέλος, η βιασύνη της Επιτροπής για την εφαρμογή της ηλεκτρονικής σήμανσης θα επιβάλλει περαιτέρω δαπάνες
σε έναν τομέα που φθίνει ήδη εξαιτίας των μη οικονομικών απολαβών του. Αν μη τι άλλο, αυτού του είδους η
σήμανση πρέπει να γίνεται οικειοθελώς για κάθε κράτος μέλος και κάθε περιφέρεια.

Marian Harkin (ALDE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, συμφωνώ με τον τελευταίο ομιλητή σχετικά με την ηλεκτρονική
σήμανση. Ασφαλώς θα έπρεπε να ισχύει σε εθελοντική βάση.

Υποστήριξα την τροπολογία 4 διότι θέλω να ζητήσω από την Επιτροπή και το Συμβούλιο να εξετάσει το ενδεχόμενο
εισαγωγής κάποιου είδους κοινοτικής χρηματοδότησης για το σύστημα της ηλεκτρονικής σήμανσης. Ο τομέας
των αιγοπροβάτων αντιμετωπίζει κρίση και σίγουρα δεν θα αντέξει να του επιβληθούν ακόμα μεγαλύτερες δαπάνες.

Για την ακρίβεια, θα προτιμούσα την τροπολογία 1 –αλλά βεβαίως αυτή χάθηκε με την έγκριση της τροπολογίας
4– όπου συστηνόταν η αναβολή της εφαρμογής του ηλεκτρονικού συστήματος αναγνώρισης τουλάχιστον μέχρι
το 2012. Συμφωνώ με τον προηγούμενο ομιλητή, όπως ανέφερα, ότι η γραφειοκρατία και οι δαπάνες που
επιβάλλονται υπερβαίνουν κατά πολύ κάθε όφελος.

James Nicholson (PPE-DE). - (EN) Κυρία Πρόεδρε, όπως ανέφερα και χτες βράδυ, πρόκειται για μια πολύ καλή
έκθεση. Δυστυχώς, χτες βράδυ ο Επίτροπος απέρριψε το ενδεχόμενο να συμφωνήσει η Επιτροπή με την πρόταση
του εισηγητή για δημιουργία μιας ειδικής ομάδας για τη διερεύνηση του κλάδου.

Προσωπικά, δεν πιστεύω στις ειδικές ομάδες διότι έχουμε γεμίσει από αυτές· κάθε φορά που αντιμετωπίζουμε
κάποιο πρόβλημα, δημιουργούμε μια ειδική ομάδα για την οποία δεν ξαναμαθαίνουμε το παραμικρό.

Θεωρώ όμως ότι αν διαθέταμε καλύτερη συνεργασία πριν εισέλθουμε στην παρούσα αίθουσα, θα μπορούσαμε να
υποβάλουμε μια εύρωστη πρόταση, η οποία θα βοηθούσε τον κλάδο και θα λειτουργούσε προς όφελός του.

Τώρα δεν έχουμε τίποτα άλλο, πέρα από ηλεκτρονική σήμανση. Δεν διαθέτουμε αυτό που ζητήσαμε, να αναβληθεί
δηλαδή η εφαρμογή της μέχρι το 2012. Ο κλάδος δεν θα μπορέσει να το αντέξει. Θεωρώ ωστόσο ότι θα επανέλθουμε
σε αυτό. Δεν τελειώσαμε διότι πρέπει να υπερασπισθούμε τον τομέα των αιγοπροβάτων σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Γραπτές αιτιολογήσεις ψήφου

- Έκθεση: Boguslaw Liberadzki (A6-0227/2008)

Luís Queiró (PPE-DE), γραπτώς. – (PT) Η μεταφορά επικίνδυνων εμπορευμάτων έχει συζητηθεί πολλές φορές,
και τα πρότυπα ασφαλείας έχουν ως εκ τούτου σταδιακά διευκρινισθεί και απλοποιηθεί. Με την έκθεση, επομένως,
του κ. Liberadzki, η υπάρχουσα νομοθεσία σχετικά με τη μεταφορά επικίνδυνων εμπορευμάτων θα διαμορφώσει
μια σταθερή βάση ιδίως για το πεδίο εφαρμογής της οδηγίας, το οποίο έχει επεκταθεί ώστε να καλύπτει και την
εσωτερική ναυσιπλοΐα. Συγχαίρω τους διαπραγματευτές για τη σύναψη μιας συμφωνίας που θα επιτρέψει την
ολοκλήρωση του παρόντος φακέλου κατά τη δεύτερη ανάγνωση.

Η επέκταση της οδηγίας ώστε να περιλαμβάνει και την εσωτερική ναυσιπλοΐα θα συνοδευτεί από μια διετή μεταβατική
περίοδο προσαρμογής των κρατών μελών, που θα τους επιτρέψει να ρυθμίσουν ή να απαγορεύσουν τη μεταφορά
επικίνδυνων εμπορευμάτων εντός της επικράτειάς τους για λόγους πέραν της ασφάλειας κατά τη διάρκεια της
μεταφοράς.

Πρέπει επομένως να καταστεί σαφές ότι η εν λόγω νομοθεσία εκφράζει τις προσπάθειές μας να καταστήσουμε τη
μεταφορά επικίνδυνων εμπορευμάτων στην Ένωση πολύ περισσότερο αποτελεσματική και ασφαλή εξαλείφοντας
την άσκοπη γραφειοκρατία και τις πρόσθετες δαπάνες, ή τους κανόνες που δεν καθιστούν πιο αποτελεσματική τη
διαχείρισή της.

Luca Romagnoli (NI), γραπτώς. – (IT) Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, στην πραγματικότητα δεν υπάρχουν
πολλά θέματα που πρέπει να συζητηθούν όσον αφορά την εξαιρετική έκθεση του κ. Liberadzki σχετικά με τις
εσωτερικές μεταφορές επικίνδυνων εμπορευμάτων. Ψήφισα υπέρ της έκθεσης στο πλαίσιο της επιτροπής και
επιβεβαιώνω εδώ την ψήφο μου.
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Όσο περισσότερο αυξάνεται κατ’ αυτό τον τρόπο το εσωτερικό εμπόριο μεταξύ των κρατών μελών της Ένωσης,
τόσο πιο χρήσιμο θα είναι, κατά την άποψή μου, οι ροές του να είναι παρόμοιες, ιδίως όσον αφορά την ασφάλεια,
αλλά και όσον αφορά τους ελέγχους και τις αντίστοιχες διαχειριστικές διαδικασίες. Επιπλέον, δεν θα ήταν λογικό
να ασκήσουμε κριτική ή, ακόμα χειρότερα, να απορρίψουμε ένα τόσο τεχνικό κείμενο, στην ευρεία διαβούλευση
για το οποίο συμμετείχαν και παρείχαν ποιοτική πληροφόρηση τόσο πολλοί εμπειρογνώμονες από τα κράτη μέλη.

Bart Staes (Verts/ALE), γραπτώς. – (NL) Στηρίζω στο έπακρο την παρούσα έκθεση. Κάθε χρόνο, τεράστια
ποσότητα επικίνδυνων εμπορευμάτων, όπως χλώριο και πετρέλαιο, μεταφέρονται μέσω της εσωτερικής ναυσιπλοΐας
μέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Μέχρι στιγμής δεν έχουν καταρτιστεί κανόνες σχετικά με αυτό, αν και υπάρχει
νομοθεσία που αναφέρεται στις μεταφορές επικίνδυνων εμπορευμάτων μέσω του οδικού και του σιδηροδρομικού
δικτύου.

Χρειάζεται επειγόντως νομοθεσία σχετικά με τις μεταφορές επικίνδυνων εμπορευμάτων μέσω της ναυσιπλοΐας, όχι
μόνο για λόγους ασφαλείας αλλά και για την προστασία του περιβάλλοντος και της δημόσιας υγείας σε ευρωπαϊκό
επίπεδο. Μεγάλο μέρος αυτού του είδους των μεταφορών γίνεται διασυνοριακά. Επιπλέον, οι ευρωπαϊκοί κανόνες
είναι επίσης προς όφελος των επιχειρήσεων, που επί του παρόντος πρέπει να συμμορφώνονται με διάφορες
προϋποθέσεις που ισχύουν σε εθνικό επίπεδο στα εκάστοτε κράτη μέλη. Οι μεταφορές μέσω της εσωτερικής
ναυσιπλοΐας εκπέμπουν επίσης λιγότερα αέρια του θερμοκηπίου. Ως εκ τούτου, είναι πολύ σημαντικό να
εναρμονισθούν οι προϋποθέσεις που διέπουν τις διάφορες μορφές μεταφορών. Κατ’ αυτό τον τρόπο θα καταστεί
περισσότερο ελκυστικός ο συνδυασμός αρκετών τρόπων μεταφοράς, για παράδειγμα με τμήμα του ταξιδιού να
γίνεται σιδηροδρομικώς και η μεταφορά του φορτίου να συνεχίζεται μετά ακτοπλοϊκώς. Αυτό δεν είναι μόνο
αποδοτικό, αλλά πάνω απ’ όλα είναι βιώσιμο. Για τον λόγο αυτό εύχομαι ότι οι μεταφορικές εταιρείες σε όλη την
Ευρώπη θα επιλέγουν συχνότερα τον συνδυασμό διαφόρων τρόπων μεταφορών.

- Έκθεση: Helmuth Markov (A6-0050/2008)

Stanisław Jałowiecki (PPE-DE), γραπτώς. – (PL) Απείχα από την ψηφοφορία σχετικά με την έκθεση του κ.
Helmut Markov που αφορά τη διαχείριση της ασφάλειας των οδικών υποδομών. Ο λόγος είναι ότι η έκθεση αυτή
έρχεται σε εμφανή αντίθεση προς την αρχή της επικουρικότητας: «μια μεγαλύτερη οντότητα δεν πρέπει να ασκεί
λειτουργίες που μπορούν να ασκηθούν από μια μικρότερη». Η αρχή αυτή πρέπει να τηρηθεί όσο το δυνατόν
περισσότερο. Δυστυχώς, ακόμα και στο παρόν Κοινοβούλιο, έχω υπάρξει συχνά μάρτυρας παραβιάσεών της. Εύχομαι
στην προκειμένη περίπτωση να κατορθώσαμε να διαφυλάξουμε την αρχή αυτή τουλάχιστον εν μέρει, αλλά πόσο
χρόνο χρειαστήκαμε για να τα καταφέρουμε! Το νομοθετικό μας έργο δεν αποσκοπούσε στη δημιουργία καλής
νομοθεσίας, αλλά στην τροπολογία μιας ελλιπούς νομοθετικής πρότασης. Ωστόσο, δεν έχω αυταπάτες ότι αυτή
θα είναι η τελική επίθεση που θα δεχτεί η αρχή της επικουρικότητας. Αυτό είναι παραδόξως αληθές, μιας και οι εν
λόγω επιθέσεις προέρχονται από την ίδια γωνιά από όπου προέρχονται και οι εντονότερες επικρίσεις, την Ιρλανδία,
μια χώρα που πριν από λίγες μέρες απέρριψε τη Συνθήκη της Λισαβόνας. Ο κόσμος απλώς δεν κάνει τη σύνδεση
ότι οι πολίτες αυτής της χώρας είπαν «όχι» ακριβώς επειδή είναι ευρέως γνωστό ότι η εν λόγω αρχή παραβιάζεται
από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Για την ακρίβεια, αυτό ακριβώς το παράδειγμα της Ιρλανδίας, είναι εκείνο που θα έπρεπε
να μας κάνει να συνειδητοποιήσουμε ότι δεν μπορούμε να αγνοούμε την επικουρικότητα, ή να τη θυσιάσουμε στον
βωμό θεωρητικά υψηλότερων στόχων, όπως είναι η οδική ασφάλεια. Αργά ή γρήγορα, και μάλλον γρήγορα, αυτό
θα στραφεί εναντίον μας.

Luca Romagnoli (NI), γραπτώς. – (IT) Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, ψηφίζω υπέρ της έκθεσης του κ.
Markov. Κατά την άποψή μου, πρόκειται για μια ιδιαίτερα ολοκληρωμένη πρόταση που περιλαμβάνει μια σειρά
από πτυχές και έχει σκοπό να διαβεβαιώσει ότι λαμβάνεται υπόψη η ασφάλεια καθ’ όλα τα στάδια ζωής των οδικών
υποδομών: από τον προγραμματισμό ως τον σχεδιασμό και τη χρήση.

Συμφωνώ ως προς την άποψη του σεβασμού της αρχής της επικουρικότητας στην εν λόγω πρόταση, ότι πρέπει να
αφήνεται στη διακριτική ευχέρεια των κρατών μελών η απόφαση σχετικά με το πόσο εντατική θα είναι η εφαρμογή
«εκτιμήσεων επιπτώσεων οδικής ασφάλειας», ελέγχων της οδικής ασφάλειας και επιθεωρήσεων ασφαλείας.

Η έγκριση ενός νομοθετικού μέσου που στοχεύει στην ασφαλή ανάπτυξη του οδικού δικτύου, μέσα από μια
προσέγγιση που είναι σχετικά ευέλικτη, πρέπει να θεωρηθεί θετικό αποτέλεσμα, οι επιπτώσεις του οποίου θα
εξαρτηθούν από την ένταση της εφαρμογής του. Ωστόσο, θεωρώ ότι έχει πολύ μεγάλη σημασία να ορισθούν
δεσμευτικά ελάχιστα πρότυπα, από τα οποία δεν θα είναι δυνατή η παραμικρή απόκλιση, και τα οποία θα ισχύουν
σε όλα τα κράτη μέλη.

Ψήφισμα – Ικανότητα της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην αντιμετώπιση καταστροφών (B6-0303/2008)

Richard James Ashworth (PPE-DE), γραπτώς. – (EN) Το βρετανικό κόμμα των Συντηρητικών γνωρίζει πόσο
καταστροφικές μπορούν να είναι οι επιδράσεις μιας φυσικής καταστροφής. Μέσα από τις πλημμύρες στο Ηνωμένο
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Βασίλειο πέρσι, συνειδητοποιήσαμε τις ζημίες που μπορούν να προκληθούν σε ανθρώπινο, οικονομικό και
περιβαλλοντικό επίπεδο. Κατανοούμε επίσης τις επιδράσεις που μπορεί να έχουν τέτοιου είδους φυσικές καταστροφές
σε άλλες χώρες.

Εντούτοις, θεωρούμε ότι τα μεμονωμένα κράτη μέλη είναι περισσότερο από όλους σε θέση να ανταποκριθούν με
ταχύ και κατάλληλο τρόπο στις καταστροφές που συμβαίνουν εντός της ίδιας τους της επικράτειας. Θεωρούμε ότι
η δημιουργία μιας ευρωπαϊκής δύναμης προστασίας των πολιτών θα μειώσει απλώς τη δυνατότητα απόκρισης
προσθέτοντας μία ακόμα γραφειοκρατική επιβάρυνση. Αυτό που έχουν ανάγκη οι πληγέντες είναι έγκαιρη και
αναγκαία επέμβαση, όχι ακόμα περισσότερη γραφειοκρατία.

Τέλος, δεν μπορούμε να συμφωνήσουμε με περαιτέρω νομοθεσίες της ΕΕ στον τομέα της πρόληψης και απόκρισης
σε καταστροφές. Θεωρούμε ότι υπάρχει ήδη επαρκής νομοθεσία τόσο σε επίπεδο κρατών μελών, όσο και σε επίπεδο
ΕΕ, και ότι η οικονομική βοήθεια διατίθεται ήδη μέσω του Ταμείου Αλληλεγγύης, το οποίο συμβάλλει, ως οφείλει,
στον μετριασμό τόσο των διαρθρωτικών όσο και των μακροχρόνιων ζημιών.

Υποστηρίζοντας το παρόν ψήφισμα, ελπίζουμε να καταστεί σαφές ότι ψηφίσαμε επίσης υπέρ των τροπολογιών που
ζητούσαν διαγραφή των αναφορών στη δύναμη προστασίας των πολιτών και επιπλέον νομοθεσία της ΕΕ στον εν
λόγω τομέα.

Alessandro Battilocchio (PSE), γραπτώς. – (IT) Ψηφίζω σταθερά υπέρ της παρούσας πρότασης ψηφίσματος
σχετικά με την αύξηση της ικανότητας της Ένωσης στην αντιμετώπιση καταστροφών.

Ως μέλος της Επιτροπής Ανάπτυξης του Κοινοβουλίου, είχα την ευκαιρία να επισκεφτώ ορισμένες από τις πλέον
φτωχές και πληγείσες από καταστροφές περιοχές του κόσμου, που επλήγησαν σε ορισμένες περιπτώσεις (όπως στην
περίπτωση του τσουνάμι) από τεράστιες φυσικές καταστροφές. Δράττομαι της ευκαιρίας να τονίζω την πρώτης
τάξεως εργασία που κατέβαλε ο Επίτροπος για θέματα Ανάπτυξης, Louis Michel, ο οποίος επέδειξε αποφασιστικότητα
όσον αφορά την ταχεία και αποτελεσματική επίδειξη αλληλεγγύης και την παροχή συνεργασίας όταν σημειώνονται
τέτοιου είδους τραγικά συμβάντα.

Ωστόσο, όπως δείχνει το ψήφισμα, οι διαδικασίες που καθορίζονται στο νομοθετικό μας πλαίσιο εξακολουθούν
να είναι υπερβολικά περίπλοκες: οι μηχανισμοί πρέπει να ευθυγραμμισθούν και ουσιαστικοί πόροι πρέπει να
διατεθούν για επείγουσες ανάγκες που, δυστυχώς, θα συνεχίσουν να υπάρχουν. Το Κοινοβούλιο αποστέλλει σήμερα
σαφές μήνυμα προς αυτή την κατεύθυνση. Τώρα, πρέπει να προχωρήσουμε από τα έργα στις πράξεις.

Ilda Figueiredo (GUE/NGL), γραπτώς. – (PT) Παρότι ψηφίσαμε υπέρ, εκφράζουμε τη λύπη μας για τη μη έγκριση
ορισμένων από τις προτάσεις μας, ιδίως εκείνης που εκτιμούσε ότι είναι ουσιαστικό να δοθεί ιδιαίτερη προσοχή
στις λιγότερο ωφελημένες περιφέρειες ή «περιφέρειες σύγκλισης» σε περίπτωση φυσικών καταστροφών, σε σχέση
με τη ρύθμιση των διαρθρωτικών ταμείων, ή εκείνων που υπογράμμιζαν τη σημασία της διατήρησης της
επιλεξιμότητας των καταστροφών σε περιφερειακή κλίμακα για το Ευρωπαϊκό Ταμείο Αλληλεγγύης και την
προσαρμογή του στην ιδιαίτερη φύση των φυσικών καταστροφών, όπως η ξηρασία και οι πυρκαγιές, όσον αφορά
τα χρονικά περιθώρια και τις δράσεις επιλεξιμότητας.

Πιστεύουμε ότι είναι θετικό, ωστόσο, το ότι εγκρίθηκαν άλλες, οι οποίες αφορούσαν την αναγνώριση των φυσικών
καταστροφών στην περιοχή της Μεσογείου, ιδίως των ξηρασιών και των δασικών πυρκαγιών. Απαιτούνται μηχανισμοί
υποστήριξης των ανθρώπων που επλήγησαν και αναδάσωσης, οι οποίοι πρέπει, ωστόσο, επίσης να καλύπτουν την
πρόληψη από περαιτέρω καταστροφές μεγάλου μεγέθους, όπως ένα σχέδιο δημόσιας γεωργικής ασφάλισης
χρηματοδοτούμενο από την ΕΕ που θα εγγυάται στους γεωργούς ένα ελάχιστο εισόδημα σε περίπτωση φυσικών
καταστροφών, όπως ξηρασίες, πυρκαγιές ή πλημμύρες.

Η κοινή γεωργική πολιτική πρέπει να τροποποιηθεί ριζικά για την υποστήριξη των μικρομεσαίων γεωργών και της
οικογενειακής γεωργίας, δίνοντας έτσι ώθηση στη γεωργική παραγωγή, τη βιοποικιλότητα και τη χρήση της γης.

Pedro Guerreiro (GUE/NGL), γραπτώς. – (PT) Πιστεύουμε ότι πρέπει να εδραιωθεί ένα πλαίσιο συνεργασίας
μεταξύ των κρατών μελών για την πρόληψη, την καταπολέμηση και την ελαχιστοποίηση των συνεπειών των
καταστροφών. Μεταξύ άλλων τομέων, ωστόσο, διαφωνούμε με τη δημιουργία ευρωπαϊκής δύναμης προστασίας
των πολιτών (ιδίως εάν αυτή έχει και στρατιωτική διάσταση), μιας και οι δυνατότητες και οι εκτελεστικοί πόροι στον
εν λόγω τομέα πρέπει να υπόκεινται στην αρμοδιότητα των κρατών μελών, τα οποία οφείλουν να εγγυώνται τους
πόρους και τις στρατηγικές που θα παράσχουν (ταχεία) απόκριση σε κάθε ανάγκη και τα οποία γνωρίζουν καλύτερα
την επικράτειά τους.

Θεωρούμε θετική την έγκριση των προτάσεών μας που υποστήριζαν τα ακόλουθα:

25Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL19-06-2008



- αναγνώριση σε κοινοτικό επίπεδο της ιδιαίτερης φύσης των φυσικών καταστροφών που σημειώνονται στην περιοχή
της Μεσογείου όπως είναι η ξηρασία και οι δασικές πυρκαγιές, και απορρέουσα από αυτήν προσαρμογή των
κοινοτικών μέσων όσον αφορά την πρόληψη, την έρευνα, τη διαχείριση κινδύνου, την προστασία των πολιτών και
την αλληλεγγύη προκειμένου να βελτιωθεί η απόκριση των κρατών μελών·

- την ανάγκη για μεγαλύτερη χρηματοδότηση από την Κοινότητα προληπτικών μέτρων.

Ωστόσο, εκφράζουμε λύπη για την απόρριψη των προτάσεών μας:

- που επισήμαιναν τη σημασία της διατήρησης της επιλεξιμότητας των περιφερειακών καταστροφών για το Ευρωπαϊκό
Ταμείο Αλληλεγγύης·

- που υποστήριζαν την προσαρμογή του Ευρωπαϊκού Ταμείου Αλληλεγγύης στην ειδική φύση των φυσικών
καταστροφών όπως είναι η ξηρασία και οι πυρκαγιές, όσον αφορά τα χρονικά όρια και τις επιλέξιμες δράσεις.

Margie Sudre (PPE-DE), γραπτώς. – (FR) Χαιρετίζω την πρωτοβουλία της Επιτροπής να δημιουργήσει επιτέλους
ένα έγγραφο που βελτιώνει τη συνοχή, την αποτελεσματικότητα και τη δημοσιότητα της αντίδρασης της ΕΕ στις
φυσικές καταστροφές ή τις καταστροφές που οφείλονται σε ανθρώπινη παρέμβαση.

Εντούτοις, θέλω να εκφράσω την απογοήτευσή μου διότι η παρούσα εξακολουθεί να μην αποτελεί ιδιαίτερα πρακτική
πρόταση που θα μπορούσε να ενισχύσει την ικανότητα της Ευρώπης στον τομέα της προστασίας των πολιτών,
συμπεριλαμβανομένης της πρόληψης και ταχείας αντίδρασης, σε περίπτωση μεγάλων κρίσεων που συμβαίνουν
εντός ή εκτός της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ευχαριστώ τα Μέλη του ΕΚ που υποστήριξαν την τροπολογία μου σχετικά με τη χρήση της εμπειρογνωμοσύνης
που αφορά τη γεωγραφική θέση στις εξόχως απόκεντρες περιφέρειες και τις υπερπόντιες χώρες και εδάφη (ΥΧΕ).

Χάρη σε αυτές τις υπερπόντιες κοινωνίες, η Ευρώπη είναι παρούσα έξω από τις ακτές της Αφρικής (Κανάριοι Νήσοι,
Μαδέρα), στον Ινδικό Ωκεανό (Ρεϋνιόν), κοντά στην αμερικανική ήπειρο (Γουιάνα, Γουαδελούπη, Μαρτινίκα, Αζόρες),
και ας μην ξεχνούμε και τις ΥΧΕ στον Ειρηνικό (Γαλλική Πολυνησία, Νέα Καληδονία).

Τα υπερπόντια εδάφη της Ευρώπης μπορούν να αποτελέσουν βάσεις εκ των προτέρων τοποθέτησης ζωτικής σημασίας
προϊόντων και υλικοτεχνικού εξοπλισμού. Αυτό θα καθιστούσε ευκολότερη την πρόβλεψη των διαθέσιμων
ευρωπαϊκών ανθρώπινων και υλικών πόρων σε περίπτωση που προκύψει ανάγκη για επείγουσα παρέμβαση εκτός
της Ένωσης.

Geoffrey Van Orden (PPE-DE), γραπτώς. – (EN) Είναι προφανές ότι θα υπάρξουν πολλά οφέλη από τη βελτίωση
του συντονισμού και της ετοιμότητας για αμοιβαία παροχή βοήθειας των οργανώσεων αντίδραση σε περίπτωση
καταστροφών στις ευρωπαϊκές χώρες. Ωστόσο, ως συνήθως, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή εκμεταλλεύεται και πάλι την
ευκαιρία να επεκτείνει το πεδίο δράσης και τις αρμοδιότητές της – στην προκειμένη περίπτωση για «την ανάπτυξη
μιας βάσης γνώσεων, … ώστε να καλυφθούν κενά», κτλ. Η έκθεση, παρά τις επιθυμίες του βρετανικού κόμματος
των Συντηρητικών, περιλαμβάνει επίσης έκκληση για τη δημιουργία νομικά δεσμευτικών μέσων. Για τους παραπάνω
λόγους, απείχα από την ψηφοφορία.

Ψήφισμα – Tεσσαρακοστή επέτειος της Τελωνειακής Ένωσης (B6-0297/2008)

Ilda Figueiredo (GUE/NGL), γραπτώς. – (PT) Παρά τη θετική αποτίμηση των 40 χρόνων ύπαρξης της Τελωνειακής
Ένωσης στην οποία προβαίνει η έκθεση, πολλοί τομείς παραγωγής, ιδίως στην Πορτογαλία, δεν συμμερίζονται
αυτή την άποψη. Μάλλον το αντίθετο συμβαίνει, για την ακρίβεια. Γνωρίζουν ότι το πλήρες άνοιγμα των συνόρων,
στο όνομα του υγιούς ανταγωνισμού, έχει δημιουργήσει βαθιά άδικες καταστάσεις και έχει οξύνει τα διαρθρωτικά
ελλείμματα εξαιτίας της άνισης ανάπτυξης μεταξύ των διαφόρων χωρών.

Στην ανισότητα αυτή των παραγωγικών δυνατοτήτων και στην ανάπτυξη των παραγωγικών διαδικασιών προστίθενται
και άλλα μέτρα που έχουν κάνει ακόμα χειρότερη την κατάσταση, με κυριότερο τη δημιουργία της εσωτερικής
αγοράς, την ελευθέρωση του διεθνούς εμπορίου, το Σύμφωνο Σταθερότητας στο πλαίσιο της Οικονομικής και
Νομισματικής Ένωσης και τον νεοφιλελευθερισμό της στρατηγικής της Λισαβόνας.

Κατά συνέπεια, μολονότι η έκθεση περιλαμβάνει ορισμένες θετικές προτάσεις για την ενίσχυση της συνεργασίας,
η αρχική της βάση είναι απαράδεκτη. Εξ ου και η ψήφος μας κατά της έκθεσης.

Hélène Goudin και Nils Lundgren (IND/DEM), γραπτώς. − (SV) Βλέπουμε θετικά το παρόν ψήφισμα μιας
και στηρίζουμε την κοινή εμπορική πολιτική και τη νομοθεσία που αφορά τα τελωνεία τις οποίες θεωρούμε
προϋπόθεση για τη λειτουργία της εσωτερικής αγοράς. Θα θέλαμε, ωστόσο, να τονίσουμε ότι επικρίνουμε έντονα
πολλές από τις εμπορικές συμφωνίες που έχει συνάψει η ΕΕ με τρίτες χώρες.
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Kartika Tamara Liotard, Erik Meijer, Søren Bo Søndergaard και Eva-Britt Svensson (GUE/NGL),
γραπτώς. – (EN) Αν και στηρίζουμε στο έπακρο τη συνεργασία μεταξύ των κρατών μελών που στοχεύει στην
αποτροπή της εισαγωγής επικίνδυνων παιχνιδιών, ναρκωτικών και άλλων παράνομων ή επικίνδυνων προϊόντων, και
αν και στηρίζουμε στο έπακρο τη συνεργασία με τους εμπορικούς εταίρους ως προς τον σκοπό αυτό, δεν μπορούμε
να ψηφίσουμε υπέρ του παρόντος ψηφίσματος εξαιτίας των σοβαρών επιδράσεων της Τελωνειακής Ένωσης στο
εμπόριο των αναπτυσσόμενων χωρών.

Η ΕΕ χρησιμοποιεί την Τελωνειακή Ένωση ως μέσο διαπραγμάτευσης για τη σύναψη επωφελών εμπορικών συμφωνιών
με αναπτυσσόμενες χώρες ενώ ταυτόχρονα επιβάλλει υψηλούς δασμούς στα προϊόντα που θεωρούνται ότι συνιστούν
αθέμιτο ανταγωνισμό για τα προϊόντα της ΕΕ. Η πολιτική αυτή περιορίζει τις δυνατότητες οικονομικής ανάπτυξης
των αναπτυσσόμενων χωρών.

- Έκθεση: Mia De Vits (A6-0202/2008)

Ilda Figueiredo (GUE/NGL), γραπτώς. – (PT) Η παρούσα έκθεση ξεκινά υποστηρίζοντας το εύρος των μέτρων
που αφορούν την ελευθέρωση των αγορών ηλεκτρικής ενέργειας και φυσικού αερίου, ασκώντας πίεση για την
ιδιωτικοποίησή τους παρόλο που αποτελούν τομείς με στρατηγική σημασία για την ανάπτυξη και την κοινωνική
πρόοδο. Όπως είναι ευρέως γνωστό, η εφαρμογή αυτών των δεσμών μέτρων στην Πορτογαλία όξυνε τα υπάρχοντα
προβλήματα εφοδιασμού και αύξησε τις τιμές για τους καταναλωτές, ενώ αύξησε επίσης την ανεργία και την
ανασφάλεια όσον αφορά την απασχόληση στον τομέα.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ζητεί τώρα να επικαλύψει τα προβλήματα που δημιούργησε η στρατηγική της παρουσιάζοντας
τον «Ευρωπαϊκό Χάρτη Δικαιωμάτων των Καταναλωτών Ενέργειας». Παρά τον περιορισμένο αριθμό των δικαιωμάτων
στα οποία αναφέρεται, δεν διαφωνούμε με τον εν λόγω Χάρτη. Το ερώτημα είναι αν θα τηρηθεί από τις ομάδες που
ελέγχουν τον τομέα, τις οποίες εξυπηρετούν ολοένα περισσότερο οι πολιτικές της Κοινότητας. Εξ ου και η αποχή
μας κατά την τελική ψηφοφορία για την εν λόγω έκθεση.

Małgorzata Handzlik (PPE-DE), γραπτώς. – (PL) Η έκθεση που εγκρίθηκε σχετικά με έναν ευρωπαϊκό χάρτη
δικαιωμάτων των καταναλωτών ενέργειας αυξάνει σε σημαντικό βαθμό τα δικαιώματα των εν λόγω καταναλωτών.
Οι καταναλωτές θα έχουν στη διάθεσή τους περισσότερες πληροφορίες, πράγμα που θα κάνει ευκολότερη την
επιλογή μεταξύ των προμηθευτών και διαφόρων επιλογών όσον αφορά τον εφοδιασμό. Ο Χάρτης αποτελεί πολύ
σημαντικό βήμα για την ελευθέρωση της αγοράς ενέργειας.

Είμαι πεπεισμένη ότι οι σαφέστερες και πιο ευανάγνωστες πληροφορίες που θα διατεθούν στους καταναλωτές θα
τους επιτρέψουν να κάνουν τις καλύτερες επιλογές. Αυτό είναι πολύ σημαντικό όταν οι τιμές ενέργειας αυξάνονται
διαρκώς και δημιουργούν ολοένα μεγαλύτερη ανησυχία στους καταναλωτές.

Ως αποτέλεσμα της λύσης που εγκρίθηκε, θα είναι πλέον ευκολότερη η σύγκριση μεταξύ προσφορών και πραγματικής
κατανάλωσης ενέργειας και αυτό θα ενθαρρύνει τους καταναλωτές να αλλάξουν προμηθευτές εάν είναι
δυσαρεστημένοι με τις παρεχόμενες από αυτούς υπηρεσίες. Το αποτέλεσμα αυτού θα είναι πραγματικός ανταγωνισμός
μεταξύ των προμηθευτών ενέργειας, μεγαλύτερη προσοχή στην ικανοποίηση των πελατών και μεγαλύτερες
δυνατότητες επίδρασης των καταναλωτών στις αποφάσεις των εταιρειών παροχής ηλεκτρικής ενέργειας.

Θεωρώ ότι ο Χάρτης Δικαιωμάτων των Καταναλωτών Ενέργειας θα βοηθήσει, αργά αλλά σίγουρα, στην αλλαγή
της ενεργειακής αγοράς, και αυτό είναι κάτι που περιμένουμε εδώ και πολύ καιρό. Ας μην ξεχνούμε ότι οι καταναλωτές
αποτελούν το πιο σημαντικό τμήμα της εσωτερικής αγοράς και ότι περιμένουν από εμάς να επιτύχουμε πραγματικές
αλλαγές.

Silvia-Adriana Ţicău (PSE), γραπτώς. – (RO) Ψήφισα υπέρ της έκθεσης της κ. De Vits σχετικά με τον ευρωπαϊκό
χάρτη δικαιωμάτων των καταναλωτών ενέργειας. Με δεδομένες τις ολοένα υψηλότερες τιμές της ενέργειας, είναι
αναγκαίο να διασφαλίσουμε τον εφοδιασμό των πολιτών χαμηλότερου εισοδήματος και των ανθρώπων που ζουν
σε απομακρυσμένες περιφέρειες, όπου οι αγορές ενέργειας είναι μικρότερες και μη ανταγωνιστικές. Τα κράτη μέλη
πρέπει να αναλάβουν δράση όσο το δυνατόν συντομότερα για να ορίσουν με σαφήνεια αυτές τις ομάδες των
καταναλωτών και να προωθήσουν και να στηρίξουν δράσεις, για παράδειγμα κοινωνικά τέλη, που θα διασφαλίσουν
τη συνέχεια της πρόσβασής τους σε ηλεκτρική ενέργεια και φυσικό αέριο.

Ψήφισα υπέρ των τροπολογιών 3, 4, 5, 6 και 7 που υποβλήθηκαν από την Ομάδα του Ευρωπαϊκού Σοσιαλιστικού
Κόμματος και τόνιζαν την ανάγκη εισαγωγής νέων δασμών, ενημέρωσης ανά τρίμηνο των καταναλωτών σχετικά με
την κατανάλωσή τους και ζητούσαν επίσης την πληροφόρηση του κοινού σχετικά με τις διατάξεις του Ευρωπαϊκού
Χάρτη Δικαιωμάτων των Καταναλωτών Ενέργειας. Λυπούμαι που δεν εγκρίθηκαν οι εν λόγω τροπολογίες.

Η προστασία των καταναλωτών ενέργειας πρέπει και στο μέλλον να βασίζεται σε κοινές δράσεις της Ένωσης και
των κρατών μελών. Ο Ευρωπαϊκός Χάρτης Δικαιωμάτων των Καταναλωτών Ενέργειας αποτελεί έναν τρόπο
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υποστήριξης των πολιτών ούτως ώστε αυτοί να μπορέσουν να πληροφορηθούν σχετικά με τα δικαιώματά τους με
αποτελεσματικότερο και απλούστερο τρόπο.

Geoffrey Van Orden (PPE-DE), γραπτώς. – (EN) Στηρίζω έντονα τη δυνατότητα των καταναλωτών να έχουν
πρόσβαση σε σίγουρο, ασφαλή, αξιόπιστο και βιώσιμο εφοδιασμό φυσικού αερίου και ηλεκτρικής ενέργειας σε
λογικές τιμές. Οι Εθνικές Ρυθμιστικές Αρχές πρέπει να διαδραματίσουν σημαντικό ρόλο εν προκειμένω. Ωστόσο,
είμαι αντίθετος προς τις προσπάθειες της Ευρωπαϊκής Επιτροπής να εισέλθει σε αυτόν τον τομέα, να επεκτείνει τις
εξουσίες και το πεδίο των αρμοδιοτήτων της μέσω «μελετών», «Χάρτη» και «εναρμόνισης», και δεν αναγνωρίζω την
έννοια «Πολίτης της Ένωσης». Για τους παραπάνω λόγους, απείχα από την ψηφοφορία.

Ψήφισμα – Εισαγωγή σφαγίων πουλερικών (B6-0309/2008)

Ilda Figueiredo (GUE/NGL), γραπτώς. – (PT) Θεωρούμε θετικό το ότι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο επέκρινε την
πρόταση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής που ζητεί την τροπολογία των κανονισμών σχετικά με την εμπορία του κρέατος
των πουλερικών, και στη συνέχεια εξουσιοδότησε την εμπορία τέτοιου είδους κρέατος που έχει υποστεί
αντιμικροβιακή επεξεργασία για ανθρώπινη κατανάλωση.

Στην πράξη, η εν λόγω πρόταση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής δεν επιζητά παρά να εκπληρώσει το αίτημα των ΗΠΑ
για εξουσιοδότηση από την ΕΕ της εισαγωγής κρέατος πουλερικών που έχει υποστεί επεξεργασία με χημικές ή
αντιμικροβιακές ουσίες.

Συνεπώς, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή επιδεικνύει έλλειψη σεβασμού έναντι της αρχής της προφύλαξης και έναντι της
έγκρισης και της ενίσχυσης των προτύπων που αφορούν την ασφάλεια και την υγιεινή των τροφίμων και ισχύουν
ήδη σε επίπεδο ΕΕ. Τα εν λόγω πρότυπα είναι πολύ υψηλότερα από εκείνα των ΗΠΑ, που χρησιμοποιούν μια φτηνή,
τελευταία λύση, την οποία τώρα ζητούν να εγκρίνει και η Ευρωπαϊκή Ένωση, ώστε να μπορούν να πωλούν τα
προϊόντα τους σε ολόκληρη την Ευρώπη.

Για τον λόγο αυτό, ελπίζουμε ότι το Συμβούλιο δεν θα δεχτεί την πρόταση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.

Nils Lundgren (IND/DEM), γραπτώς. − (SV) Η χλωρίωση των κοτόπουλων δεν έχει αποδειχτεί ότι επιβαρύνει
την υγεία με οποιονδήποτε τρόπο, και οι πολιτικές μας αποφάσεις πρέπει πάντα να βασίζονται σε στοιχεία. Ως εκ
τούτου, προς όφελος των ελεύθερων συναλλαγών, ψήφισα κατά της παρούσας έκθεσης, που θεωρώ ότι έχει ως
κίνητρο τον προστατευτισμό.

Με δεδομένες, ωστόσο, τις ευρείες ανησυχίες που εκφράζει το κοινό της ΕΕ όσον αφορά το χλωριωμένο κοτόπουλο,
έχει πάρα πολύ μεγάλη σημασία να ορίσουμε νομικές προϋποθέσεις όσον αφορά τη σήμανση, ώστε καθένας να
μπορεί να επιλέξει αν θα επιλέξει το εν λόγω προϊόν, για παράδειγμα σε καταστήματα ή εστιατόρια.

Mairead McGuinness (PPE-DE), γραπτώς. – (EN) Ψήφισα υπέρ του παρόντος ψηφίσματος διότι επισημαίνει
ένα από τα πλέον πιεστικά ζητήματα με τα οποία έρχεται αντιμέτωπη η ΕΕ σε εσωτερικό και εξωτερικό επίπεδο.

Αποφασίσαμε στην ΕΕ να ασκήσουμε πίεση για υψηλά πρότυπα όσον αφορά την παραγωγή τροφίμων – έχοντας
επίγνωση της ανάγκης για ασφάλεια και ποιότητα των τροφίμων.

Δεν επιτρέπουμε τη χρήση χλωρίωσης των σφαγίων κοτόπουλων εντός της ΕΕ για παραγωγή που προορίζεται για
κατανάλωση στην ΕΕ και επομένως δεν έχει κανένα νόημα να επιτρέψουμε εισαγωγές κοτόπουλου από τις ΗΠΑ
στην ΕΕ που έχει υποστεί τέτοιου είδους επεξεργασία.

Κατά τους τελευταίους μήνες αντιμετωπίσαμε παρόμοιο πρόβλημα με τις εισαγωγές βοείου κρέατος από τη Βραζιλία
– όπου τα πρότυπα δυνατότητας εντοπισμού του προϊόντος είναι πολύ χαμηλότερα από εκείνα που ισχύουν στην
ΕΕ.

Ενδέχεται να αντιμετωπίσουμε παρόμοιο πρόβλημα όταν θα απαγορεύσουμε την παραγωγή αυγών σε κλωβό στην
ΕΕ αλλά θα καταλήξουμε να εισάγουμε από εκτός της ΕΕ κονιορτοποιημένα προϊόντα αυγού που παράγονται σε
κλωβό.

Εάν η ΕΕ επιμένει στην τήρηση των εσωτερικών προτύπων, τότε πρέπει να προετοιμαστεί να τα υπερασπισθεί και να
σταματήσει τις εισαγωγές που δεν πληρούν τα εσωτερικά μας πρότυπα.

James Nicholson (PPE-DE), γραπτώς. – (EN) Η πρόταση της Επιτροπής για άρση της απαγόρευσης εισαγωγής
πουλερικών που έχουν υποστεί επεξεργασία με αντιμικροβιακές ουσίες είναι εξαιρετικά ανησυχητική. Πρέπει να
αναγνωριστεί ότι αυτές οι πρακτικές απλώς δεν πληρούν τα πρότυπα της ΕΕ περί ασφάλειας των τροφίμων.
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Η εν λόγω πρόταση μοιάζει να έχει πολιτικά κίνητρα και αγνοεί με κραυγαλέο τρόπο τις εύλογες ανησυχίες των
πολιτών της ΕΕ σχετικά με την υγεία και την ασφάλειά τους. Οι διαβεβαιώσεις ότι τα εν λόγω πουλερικά θα φέρουν
σήμανση και θα είναι εύκολα αναγνωρίσιμα από τον καταναλωτή απλώς δεν επαρκούν.

Η χρήση αντιμικροβιακών ουσιών κατά την επεξεργασία των πουλερικών δεν πρέπει να προωθηθεί από την Ευρωπαϊκή
Ένωση με κανέναν τρόπο. Αυτή η απαγόρευση ισχύει εδώ και περισσότερα από δέκα χρόνια και υπήρχαν λόγοι για
την αρχική εφαρμογή της. Δυστυχώς, επομένως, η πρόταση της Επιτροπής για άρση της αποτελεί τεράστιο βήμα
προς τα πίσω και είναι τελείως απαράδεκτη.

Δημήτριος Παπαδημούλης (GUE/NGL), γραπτώς. – H Επιτροπή οφείλει να επανεξετάσει την αρχική της απόφαση
που βασίζεται αποκλειστικά και μόνο σε εμπορικά κριτήρια και οδηγεί σε έγκλημα εις βάρος της δημόσιας υγείας
και της προστασίας των καταναλωτών. Δεν μπορούμε να αγνοούμε την ισχύουσα ευρωπαϊκή νομοθεσία, κάνοντας
παραχωρήσεις στους Αμερικανούς και προκρίνοντας τα εμπορικά συμφέροντα εις βάρος της δημόσιας υγείας.
Αναμένουμε τις αντιδράσεις της αρμόδιας Επιτρόπου για την Υγεία κ. Βασιλείου καθώς και τις αντιδράσεις της
Ελληνικής Κυβέρνησης.

Κοινή πρόταση ψηφίσματος– Κρίση του τομέα της αλιείας ως συνέπεια της αύξησης της τιμής του
πετρελαίου εσωτερικής καύσης (RC-B6-0305/2008)

Alessandro Battilocchio (PSE), γραπτώς. – (IT) Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Το παρόν ψήφισμα αποτελεί
μια αρχική απόκριση στην πολύ σοβαρή κρίση που βιώνει ο τομέας αλιείας της Ένωσής μας εξαιτίας της αύξησης
της πηγής του πετρελαίου. Τις τελευταίες ημέρες, εγώ ο ίδιος επισκέφτηκα διάφορα λιμάνια στη χώρια μου και
αντίκρισα μια πολύ δύσκολη και περίπλοκη κατάσταση, όσον αφορά την οποία πρέπει να είμαστε σε θέση να
παράσχουμε ταχείες και αποτελεσματικές απαντήσεις.

Η δίχως προηγούμενο αύξηση της τιμής του πετρελαίου απειλεί να γονατίσει έναν ολόκληρο κλάδο. Η Ένωση
διαθέτει έκτακτους πόρους για τον τομέα της αλιείας που μπορούν να χρησιμοποιηθούν σε εξαιρετικά σοβαρές
καταστάσεις. Καλώ τον Επίτροπο Borg να αναλάβει άμεση δράση για να επιβεβαιώσει κατά πόσον συνιστάται η
ανάληψη τέτοιου είδους δράσης από την Επιτροπή. Πράξεις και όχι λόγια. Δράση και όχι υποσχέσεις. Μεταξύ των
εργαζομένων, είδα αυξανόμενη δυσπιστία απέναντι στα ευρωπαϊκά θεσμικά όργανα. Σκοπός μας είναι να καλύψουμε
αυτό το κενό και ειδικότερα να αναλάβουμε τις ευθύνες μας ενόψει των οικονομικών και κοινωνικών εξελίξεων που
μπορεί ακόμα και να οδηγήσουν σε σοβαρή κρίση.

Pedro Guerreiro (GUE/NGL), γραπτώς. – (PT) Όπως τονίσθηκε και μέσω δελτίου Τύπου, δεν υποστηρίζουμε
το παρόν ψήφισμα διότι:

- Δεν ανταποκρίνεται στο άμεσο πρόβλημα των μισθών των εργαζομένων, μιας και δεν διευκρινίζει ότι οι αλιείς
(εργαζόμενοι) πληρώνουν για τα καύσιμα, και ότι αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο το πρόβλημα τους επηρεάζει
άμεσα (όπως και τους ιδιοκτήτες της μεγάλης πλειονότητας μικρών σκαφών)·

- Αδιαφορεί για την αδράνεια και την άρνηση της ΕΕ να αναλάβει τις αναγκαίες αποφάσεις·

- Δεν υποβάλλει συγκεκριμένες προτάσεις σε σχέση με τις τιμές των καυσίμων (πετρέλαιο και ντίζελ) και σε σχέση
με τη διαμόρφωση της τιμής των αλιευμάτων στον πρώτο σταθμό πώλησης·

- Δεν εκφράζει λύπη για μια πολιτική που εκμεταλλεύεται τις κλιμακούμενες τιμές των καυσίμων η οποία μειώνει
και να συγκεντρώνει ακόμα περισσότερο τον κλάδο, δημιουργεί περισσότερη ανεργία, οδηγεί σε κατάρρευση ενός
τομέα παραγωγής και δυσχεραίνει τη διατήρηση της ισορροπίας μεταξύ τροφίμων και εμπορίου·

- Εμπίπτει πολύ χαμηλότερα από τις θέσεις που είχε εγκρίνει στο παρελθόν το ΕΚ και είχαν προταθεί από το
Κομμουνιστικό Κόμμα της Πορτογαλίας·

Σύμφωνα με τις πρόσφατες προτάσεις που ανακοίνωσε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, και ανεξαρτήτως από μία ή δύο
πτυχές που, αν εφαρμοσθούν, μπορεί να έχουν θετικές επιδράσεις στον τομέα, εν τέλει το παρόν ψήφισμα ενθαρρύνει
περαιτέρω τον παροπλισμό των σκαφών και παρέχει ως εναλλακτικής λύση στους αλιείς την εγκατάλειψη του
επαγγέλματός τους.

Επειδή η αλιεία έχει μέλλον, ζητούμε μέτρα όπως οι προτάσεις που προτείναμε προς έγκριση επειγόντως στο πλαίσιο
του ψηφίσματος.

James Nicholson (PPE-DE), γραπτώς. – (EN) Ο κλάδος της αλιείας έχει έρθει αντιμέτωπος με πολλές κρίσεις
με την πάροδο των ετών, αλλά με καμία μεγαλύτερη από τη σημερινή, με τις τιμές των καυσίμων να αυξάνονται και
να έχουν σπρώξει τον κλάδο πέρα από τα όριά του, φέρνοντάς τον σε σημείο να μην μπορεί πλέον να επιβιώσει.
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Η συνεχιζόμενη αύξηση της τιμής του πετρελαίου θα μπορούσε να αποβεί καταστροφική για πολλούς κλάδους,
αλλά κανένας δεν είναι πιο ευάλωτος σε αυτήν αυτόν της αλιείας, με τις θέσεις εργασίας τόσο στη θάλασσα όσο
και στη στεριά να κινδυνεύουν.

Πρέπει να εξετάσουμε όλες τις επιλογές που διαθέτουμε. Μία οδός που πρέπει να διερευνηθεί είναι εκείνη της
μείωσης της φορολογίας προκειμένου να διασφαλισθεί η μείωση του κόστους των καυσίμων.

Θέλω να θέσω το ακόλουθο ερώτημα: χωρίς αλιείς, από πού θα προέρχονται τα αλιεύματα που χρειαζόμαστε; Θα
αδιαφορήσουμε και θα αφήσουμε τις ξένες εισαγωγές να καταλάβουν τις αγορές μας και να παροπλίσουν τον κλάδο
αλιείας μας;

Η διάσωση των αλιευτικών μας στόλων και του κλάδου στο σύνολό του θα αποδειχτεί πολύ μεγάλη πρόκληση.
Ωστόσο, είμαι πεπεισμένος ότι με καλή θέληση και με τη συνεργασία όλων, είναι εφικτή. Επικροτώ τη χτεσινή δήλωση
της Επιτροπής που ανακοίνωσε την πρόθεσή της για παροχή βοήθειας έκτακτης ανάγκης στους αλιευτικούς στόλους.
Εύχομαι ειλικρινά τα μέτρα αυτά να εγκριθούν επίσημα από το Συμβούλιο των Υπουργών Αλιείας την ερχόμενη
εβδομάδα και να εφαρμοστούν κατόπιν αυτού πολύ σύντομα.

Margie Sudre (PPE-DE), γραπτώς. – (FR) Η δραματική άνοδος της τιμής του ντίζελ που ανέρχεται σε 300% από
το 2003 έχει κάνει τις επιδράσεις της αισθητές στο έπακρο στον τομέα της αλιείας. Με την κρίση να δυσχεραίνεται
διαρκώς, πολλές επιχειρήσεις βρίσκονται σήμερα σε ιδιαίτερα ευάλωτη οικονομική κατάσταση.

Ο τομέας της αλιείας αποτελεί στην πραγματικότητα σημαντικό πυλώνα της οικονομικής και κοινωνικής ανάπτυξης
στις εξόχως απόκεντρες περιοχές. Επιπλέον, πλήττεται ακόμα περισσότερο από την άνοδο της τιμής των καυσίμων
εξαιτίας της απομακρυσμένης γεωγραφικής θέσης τους. Αυτή η κατάσταση είναι απαράδεκτη. Η Ευρωπαϊκή Ένωση
έχει καθήκον να καταλήξει σε συμβιβασμό.

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο έστειλε μόλις ένα ισχυρό μήνυμα προς τους αλιείς. Ζητώντας την αύξηση του επίσημου
ανώτατου ορίου χρηματοδότησης που θα φτάσει στα 100.000 ευρώ ανά σκάφος και όχι ανά επιχείρηση, ζητώντας
την άμεση εφαρμογή μέτρων έκτακτης ανάγκης και κοινωνικής στήριξης, και, τέλος, απαιτώντας την αναδιοργάνωση
των δαπανών του ευρωπαϊκού ταμείου για την αλιεία, τα Μέλη του ΕΚ κατέστησαν σαφές στους αλιείς ότι άκουσα
το σήμα κινδύνου που αυτοί εξέπεμψαν.

Το Συμβούλιο των ευρωπαίων υπουργών Αλιείας θα συζητήσει τις εν λόγω προτάσεις στις 23 και 24 Ιουνίου 2008.
Η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν έχει άλλη επιλογή παρά να αποκαταστήσει την εμπιστοσύνη των αλιέων προκειμένου να
καλύψει το τεράστιο κενό που εμφανίστηκε πρόσφατα.

Κοινή πρόταση ψηφίσματος – Σύνοδος κορυφής ΕΕ-Ρωσίας στις 26 και 27 Ιουνίου 2008 στο
Χαντί-Μανσίισκ (RC-B6-0235/2008)

Adam Bielan (UEN), γραπτώς. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, θέλω για μια ακόμα φορά να επισημάνω ότι δεν υπάρχει
δυτική εταιρεία που να διαθέτει τόσο στενούς δεσμούς με το κράτος όσο η με το Κρεμλίνο. Επί του παρόντος,
ερχόμαστε αντιμέτωποι με ψυχρούς πολιτικούς υπολογισμούς. Η κυριαρχία της Gazprom στον ενεργειακό τομέα
θα οδηγήσει σε νέα άνοδο των τιμών ενέργειας στην Ευρώπη. Η Ρωσία θα είναι σε θέση να πιέσει για την αποδοχή
ακόμα μεγαλύτερων παραχωρήσεων όσον αφορά τον εφοδιασμό σε φυσικό αέριο και πετρέλαιο. Βλέπουμε ήδη τις
συνέπειες των υψηλών τιμών στις ολοένα συχνότερες διαμαρτυρίες στην Ευρώπη. Έχουμε επίσης φρέσκια στη μνήμη
μας τον επανειλημμένο αποκλεισμό της παροχής φυσικού αερίου στους γείτονές μας στα ανατολικά.

Κύριε Πρόεδρε, υποστήριξα το παρόν ψήφισμα διότι θεωρώ ότι η Ευρώπη πρέπει να αρχίσει να μιλά με μία φωνή
στο πλαίσιο των σχέσεών της με τη Ρωσία, διότι μόνο κατ’ αυτό τον τρόπο θα μπορέσουμε να εγγυηθούμε ότι η ΕΕ
θα είναι αποτελεσματική.

Luís Queiró (PPE-DE), γραπτώς. – (PT) Είναι ευρέως γνωστό ότι η Ρωσία αποτελεί σημαντικό στρατηγικό εταίρο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, και ότι η γεωγραφική μας θέση μάς κάνει να εξαρτόμαστε ο ένας από τον άλλο. Επομένως,
η διπλωματία πρέπει να είναι συνηθισμένη στην εύρεση των βέλτιστων λύσεων για την αναπόφευκτη αυτή εγγύτητα.
Η ανάγκη, ωστόσο, για συνεργασία δεν πρέπει να μας υποχρεώσει σε πραγματική ή συγκαλυμμένη εθελοτυφλία
έναντι των σοβαρών προβλημάτων που προκαλεί η Ρωσία.

Σε εσωτερικό επίπεδο, δεν μπορούμε να αγνοήσουμε ότι η Ρωσία δεν αποτελεί πλήρη δημοκρατία και ότι το κράτος
δικαίου δεν διασφαλίζει τον αποτελεσματικό σεβασμό των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. Σε εξωτερικό επίπεδο, είναι
αδύνατο να αγνοήσουμε τη χρήση της ενέργειας ως όπλου στις εξωτερικές σχέσεις, ιδίως μέσω της προώθησης της
διχόνοιας στην ΕΕ στον εν λόγω τομέα, τον αμφιλεγόμενο ρόλο που έχει διαδραματίσει ως προς το ζήτημα του Ιράν
και την απροθυμία της να υποχρεώσει την Κίνα να δεσμευτεί έναντι των ανθρωπίνων δικαιωμάτων, μεταξύ άλλων.
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Η φωνή της Ευρώπης όσον αφορά τη Ρωσία πρέπει να είναι η φωνή ενός σοβαρού εταίρου, ο οποίος προτίθεται να
συνεργαστεί, αλλά όχι και να συμβιβαστεί σε βασικά ζητήματα όπως είναι η δημοκρατία, τα ανθρώπινα δικαιώματα
και η ασφάλεια.

Andrzej Jan Szejna (PSE), γραπτώς. – (PL) Οι περίπλοκες σχέσεις μεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Ρωσίας
απαιτούν καλή διαχείριση και συνεκτική διπλωματική δράση.

Η επερχόμενη σύνοδος κορυφής ΕΕ-Ρωσίας δημιουργεί πολλά συναισθήματα, μιας και θα γίνουν διαπραγματεύσεις
πάνω σε πολλές συμφωνίες μεγάλης σημασίας τόσο για τη Ρωσία όσο και την Ευρωπαϊκή Ένωση. Πριν από αυτή τη
σύνοδο κορυφής, πρέπει να συνειδητοποιήσουμε πόσο σημαντικό είναι για το μέλλον της Ευρωπαϊκής Ένωσης να
μιλούμε με μια φωνή στο διεθνές σκηνικό. Για τον λόγο αυτό, είναι κρίμα που ο λαός της Ιρλανδίας έβαλε ένα
ερωτηματικό στην επικύρωση της Συνθήκης της Λισαβόνας κατά το δημοψήφισμα της προηγούμενης εβδομάδας,
μιας και είναι αυτή ακριβώς η Συνθήκη που περιλαμβάνει τους κανονισμούς που θα καταστήσουν την Ευρώπη
αξιόπιστο εταίρο στο πλαίσιο των διεθνών σχέσεων.

- Έκθεση: Liam Aylward (A6-0196/2008)

Ilda Figueiredo (GUE/NGL), γραπτώς. – (PT) Ψηφίσαμε υπέρ της παρούσας έκθεσης, η οποία περιέχει αρκετές
σημαντικές προτάσεις για την προστασία των προϊόντων αιγοπροβάτων, ιδίως σε μειονεκτικές περιοχές και ορεινές
περιφέρειες. Θα θέλαμε, ωστόσο, να πήγαινε πιο μακριά, ιδίως όσον αφορά τις αυτόχθονες φυλές και την παραδοσιακή
παραγωγή τυριού. Εντούτοις, έχει πολύ μεγάλη σημασία η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το Συμβούλιο να λάβουν υπόψη
αυτές τις εγκεκριμένες προτάσεις και τη συζήτηση που διεξήχθη στο πλαίσιο της Ολομέλειας, όπου εξηγήσαμε
επίσης τη θέση μας ως προς το πολύ σημαντικό αυτό ζήτημα.

Η αναθεώρηση της ΚΓΠ που βρίσκεται σήμερα σε φάση εξέλιξης πρέπει να διορθώσει τα προβλήματα που
δημιουργήθηκαν λόγω της αναθεώρησης του 2003, ιδίως όσον αφορά την αποσύνδεση των άμεσων πληρωμών.
Πρέπει επίσης να τονίσω τη σημασία της διασφάλισης πρόσθετης πληρωμής προς τους παραγωγούς με σκοπό την
υποστήριξη των αυτοχθόνων ιδίως φυλών αιγοπροβάτων. Η πληρωμή αυτή πρέπει να ενισχυθεί σε ορεινές περιφέρειες
και άλλες συγκεκριμένες περιοχές προκειμένου να συντηρηθεί η βιοποικιλότητα, να διατηρηθούν τα ζώα αυτά σε
ευαίσθητες περιοχές και να χρησιμοποιηθεί η γη με φυσικό τρόπο – κάτι που θα αποτελέσει σημαντικό συνεισφορά
στην προστασία του περιβάλλοντος και την αποφυγή των δασικών πυρκαγιών στη νότιο Ευρώπη.

Mairead McGuinness (PPE-DE), γραπτώς. – (EN) Ψήφισα υπέρ της παρούσας έκθεσης διότι επισημαίνει τα
προβλήματα στον τομέα των προβατοειδών, που θα καταστραφεί εάν δεν αναληφθεί δράση.

Το Κοινοβούλιο ψήφισε υπέρ της χρηματοδότησης από την ΕΕ για την ηλεκτρονική σήμανση των προβάτων και,
παρόλο που το επικροτούμε, θα προτιμούσα να έβλεπα την ηλεκτρονική σήμανση να αφαιρείται από το πρόγραμμα
μέχρις ότου διασφαλισθεί η μελλοντική βιωσιμότητα της εκτροφής προβάτων.

Όσον αφορά την πρόταση για σύσταση ειδικής ομάδας, η οποία απορρίφθηκε από το Κοινοβούλιο, η Επιτροπή
αναλαμβάνει τώρα την υποχρέωση να αναθεωρήσει την εστίασή της στον τομέα των προβατοειδών και να αναφέρει
στο Κοινοβούλιο την πρόοδό της ή να εφαρμόσει τις προτάσεις που αναφέρονται στην παρούσα έκθεση.

- Έκθεση: Zita Gurmai (A6-0169/2008)

Alessandro Battilocchio (PSE), γραπτώς. – (IT) Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Ψηφίζω υπέρ της έκθεσης της
Zita Gurmai και θέλω να τη συγχαρώ για το εξαιρετικό της έργο.

Ειδικότερα, υποστηρίζω την πρωτοβουλία «eSafety» (www.esafetysupport.org ) στο πλαίσιο της οποίας η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή, οι δημόσιες αρχές, η βιομηχανία και τα άλλα εμπλεκόμενα μέρη συνεργάζονται προσπαθώντας να
επιταχύνουν την ανάπτυξη και εισαγωγή των «ευφυών συστημάτων ολοκληρωμένης ασφάλειας των οχημάτων». Τα
συστήματα αυτά χρησιμοποιούν τις τεχνολογίες πληροφόρησης και επικοινωνίας με σκοπό την αύξηση της οδικής
ασφάλειας και τη μείωση του αριθμού των ατυχημάτων στους δρόμους μας. Το «eSafety» αποτελεί το πρώτο βήμα
στο πλαίσιο της πρωτοβουλίας «Νοήμονα Αυτοκίνητα» που παρουσιάστηκε το 2006 από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.
Θεωρώ ότι αυτός είναι ένας δρόμος που πρέπει να ακολουθήσουμε σύντομα προκειμένου να προωθήσουμε τη
μελλοντική ανάπτυξη των μεταφορών που, σύμφωνα με τα λόγια της Επιτροπής, θα είναι «ευφυέστερη, ασφαλέστερη
και καθαρότερη».

Zita Pleštinská (PPE-DE), γραπτώς. – (SK) Η εξάρτησή μας από τις μεταφορές αυξάνεται καθημερινά. Όλοι οι
πολίτες έχουν δικαίωμα σε ασφαλή και βιώσιμη κινητικότητα. Η σημερινή πρόοδος στις τεχνολογίες πληροφόρησης
και επικοινωνίας μάς επιτρέπει να κατασκευάζουμε και να αγοράζουμε οχήματα που είναι ευφυέστερα, ασφαλέστερα
και καθαρότερα. Οι καταναλωτές πρέπει να έχουν πρόσβαση σε πληροφορίες που θα τους επιτρέπουν να κάνουν
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επιλογές κατόπιν ενημέρωσης προς όφελος των νοημόνων αυτοκινήτων και είναι σημαντικό τα αυτοκίνητα αυτά
να γίνουν οικονομικά προσιτά.

Εφόσον η έκθεση της εισηγήτριας, κ. Zita Gurmai, προσφέρει στους ευρωπαίους πολίτες τη δυνατότητα να
επωφεληθούν από τις δυνατότητες της οδικής ασφάλειας στο άμεσο μέλλον, ψήφισα υπέρ της.

Τα οδικά ατυχήματα προκαλούνται τόσο εξαιτίας ανθρώπινου σφάλματος όσο και εξαιτίας κακής κατάστασης του
οχήματος. Με την εισαγωγή των ευφυών τεχνολογιών, 16% των ατυχημάτων θα μπορέσουν να αποφευχθούν. Τα
σύγχρονα συστήματα μπορούν να μειώσουν τον αριθμό των θανάτων σε τροχαία ατυχήματα κατά ένα ολόκληρο
τρίτο. Το πρόγραμμα Galileo συμβάλλει επίσης σημαντικά στον εν λόγω τομέα.

Όσον αφορά την πλήρη ανάπτυξη του πανευρωπαϊκού συστήματος κλήσεων από το όχημα σε περίπτωση έκτακτης
ανάγκης, το σύστημα eCall, τα κράτη μέλη της ΕΕ έχουν μεγάλη ευθύνη. Στόχος είναι η σε μεγάλη κλίμακα εφαρμογή
του eCall μέχρι το 2010. Ως εκ τούτου, ενθαρρύνω τα κράτη μέλη που δεν έχουν ακόμα υπογράψει το μνημόνιο
συμφωνίας για το eCall να το κάνουν τώρα, μέσα στο 2008.

Λαμβάνοντας υπόψη ότι, σύμφωνα με τα στατιστικά στοιχεία, κάθε χρόνο σημειώνονται 41.600 θάνατοι στους
ευρωπαϊκούς δρόμους, πρέπει να εγκαινιάσουμε μια νέα εποχή στον οδικό τομέα. Σώζοντας έστω και ελάχιστες
ανθρώπινες ζωές, βοηθούμε σε πολύ μεγάλο βαθμό τους ευρωπαίους πολίτες.

Brian Simpson (PSE), γραπτώς. – (EN) Η συνάδελφός μου, Zita Gurmai, κατάρτισε μια εξαιρετική έκθεση και
της αξίζουν συγχαρητήρια για το λεπτομερές έργο της και την αφοσίωση που επέδειξε.

Η πρώτη έκθεση για τα νοήμονα αυτοκίνητα αποτελεί έργο-ορόσημο στο πλαίσιο του στρατηγικού πλαισίου
πολιτικής της Επιτροπής για την κοινωνία της πληροφόρησης και τα μέσα επικοινωνίας, και η εισηγήτριά μας δικαίως
αναγνωρίζει ότι τα ευφυή συστήματα οχημάτων μπορούν να μειώσουν τον ετήσιο φόρο θανάτου που ανέρχεται
σήμερα περίπου σε 42.000, στους δρόμους της ΕΕ. Δικαίως τονίζει επίσης ότι, επί του παρόντος, πολλοί άνθρωποι
δεν είναι σε θέση να αποκτήσουν τα νέα συστήματα, επομένως η ανάγκη μείωσης του κόστους πρέπει να αποτελέσει
προτεραιότητα.

Η τεχνολογία ηλεκτρονικού ελέγχου της σταθερότητας, η χρήση φορητών ή νομαδικών συσκευών και η εργασία
προς τη δημιουργία καθαρότερων οχημάτων αποτελούν όλα θέματα που καλύφθηκαν από την εισηγήτρια.

Πρόκειται για μια εξαιρετική έκθεση και έχει την αμέριστη υποστήριξή μου.

Bernard Wojciechowski (IND/DEM), γραπτώς. – (PL) Η πρωτοβουλία για τα νοήμονα αυτοκίνητα αποτελεί
μια πολύ αξιόλογη πρωτοβουλία. Είναι σημαντική η όσο το δυνατόν μεγαλύτερη χρήση της σύγχρονης τεχνολογίας
προκειμένου να καταστούν οι μεταφορές ασφαλέστερες και πιο αποδοτικές. Οι εκτιμήσεις υποδεικνύουν ότι εάν
όλα τα αυτοκίνητα διέθεταν ηλεκτρονικός έλεγχο σταθερότητας (ΗΕΣ) τότε οι ετήσιοι θάνατοι σε τροχαία στην ΕΕ
θα μπορούσαν να μειωθούν ως και κατά 4.000. Ένα άλλο σημαντικό χαρακτηριστικό ασφάλειας, το οποίο δεν έχει
ακόμα εισαχθεί ευρέως, είναι το πανευρωπαϊκό σύστημα ειδοποίησης από το όχημα σε περίπτωση ατυχήματος,
γνωστό και ως eCall. Οι έρευνες καταδεικνύουν ότι η εισαγωγή του σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση θα μπορούσε
να μειώσει τους θανάτους σε τροχαία ατυχήματα κατά 2.500 ετησίως. Το τελευταίο ζήτημα που πρέπει να εξετασθεί
είναι η μεγάλη ποσότητα διοξειδίου του άνθρακα και αερίων του θερμοκηπίου που εκπέμπονται από τα αυτοκίνητα
και που αποτελούν ποσοστό 12% των συνολικών εκπομπών CO2 στην ΕΕ. Θεωρώ ότι πρέπει να προωθηθεί η εμπορία
αυτοκινήτων με τις χαμηλότερες δυνατές εκπομπές CO2 μέσω κοινωνικών εκστρατειών. Πρέπει επίσης να θεσπίσουμε
περισσότερο περιοριστικούς κανονισμούς με σκοπό τη μείωση των εκπομπών βλαβερών αερίων από τα αυτοκίνητα.

Πρόεδρος. – Εδώ ολοκληρώθηκαν οι αιτιολογήσεις ψήφου.

(Η συνεδρίαση διακόπτεται στις 12.45 και συνεχίζεται στις 15.00.)

ΠΡΟΕΔΡΙΑ: GÉRARD ONESTA
Αντιπρόεδρος

7. Διορθώσεις και προθέσεις ψήφου: βλ. Συνοπτικά Πρακτικά

8. Έγκριση των Συνοπτικών Πρακτικών της προηγούμενης συνεδρίασης: βλ. Συνοπτικά
Πρακτικά
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9. Συζήτηση σχετικά με περιπτώσεις παραβίασης των ανθρωπίνων δικαιωμάτων, της
δημοκρατίας και του κράτους δικαίου (συζήτηση)

9.1. Bιρμανία: Συνεχιζόμενη κράτηση πολιτικών κρατουμένων

Πρόεδρος. – Η ημερήσια διάταξη προβλέπει τη συζήτηση έξι προτάσεων ψηφίσματος σχετικά με τη Βιρμανία.(1)

Mikel Irujo Amezaga, συντάκτης. – (ES) Κύριε Πρόεδρε, όπως έλεγα, σύμφωνα με την εκστρατεία για τα ανθρώπινα
δικαιώματα, την ειρήνη και τη δημοκρατία στη Βιρμανία, στις 12 Μαρτίου, ο μεγαλύτερος σε ηλικία πολιτικός
κρατούμενος στη Βιρμανία γιόρτασε τα 78α γενέθλιά του στην απομόνωση στις φυλακές Insein.

Πρόκειται για τον U Win Tin, εξέχοντα δημοσιογράφο και ηγέτη του κόμματος της Εθνικής Ένωσης για τη
Δημοκρατία. Ο U Win Tin είναι ο μεγαλύτερος σε ηλικία κρατούμενος λόγω πεποιθήσεων στη Βιρμανία. Έχει
περάσει τα τελευταία 19 χρόνια στη φυλακή όπου βρίσκεται από τον Ιούλιο του 1989.

Καταδικάστηκε σε τρις φυλάκιση 21 ετών. Ο μόνος λόγος που διαθέτουμε πληροφορίες σχετικά με την τρέχουσα
κατάστασή του είναι η πιο πρόσφατη έκθεση σχετικά με τις συνθήκες των κρατουμένων στη Βιρμανία που εκπονήθηκε
από τον Yozo Yokota, τον ειδικό εισηγητή των Ηνωμένων Εθνών σχετικά με την κατάσταση των ανθρωπίνων
δικαιωμάτων στη Βιρμανία.

Ο U Win Tin αρνήθηκε να απορρίψει τα πολιτικά του ιδανικά σε αντάλλαγμα με την ελευθερία του. Οδηγήθηκε
στο νοσοκομείο για μια δεύτερη εγχείριση κήλης τον Ιανουάριο του 2008.

Αποτελεί έναν από τους 1.873 πολιτικούς κρατούμενους στη Βιρμανία. Προφανώς, στο παρόν ψήφισμα επιθυμούμε
επίσης να εκφράσουμε την αποδοκιμασία μας σε σχέση με την παράταση του κατ’ οίκον περιορισμού της Daw Aung
San Suu Kyi.

Η ομάδα μου απαιτεί την άμεση λήψη μέτρων με σκοπό την έναρξη μιας επείγουσας και αναγκαίας διαδικασίας
πολιτικής και οικονομικής μεταρρύθμισης. Ζητούμε επίσης την αποκατάσταση των βασικών ατομικών ελευθεριών
και, προφανώς, τον πολιτικό διάλογο μεταξύ όλων των κομμάτων.

Επαναλαμβάνουμε επίσης το αίτημά μας προς το Συμβούλιο για την έγκριση αυστηρών μέτρων εναντίον της
στρατιωτικής χούντας που έχει επιβληθεί στη Βιρμανία, η οποία κατέχει την πρώτη θέση παγκοσμίως όσον αφορά
τις παραβιάσεις των ανθρωπίνων δικαιωμάτων.

Μάριος Ματσάκης, συντάκτης. – (EN) Κύριε Πρόεδρε, πολυάριθμα ψηφίσματα έχουν εγκριθεί από το παρόν
Κοινοβούλιο που καταδικάζουν τη στρατιωτική χούντα στη Βιρμανία για τις επανειλημμένες σοβαρές παραβιάσεις
των ανθρωπίνων δικαιωμάτων σε βάρος του λαού της Βιρμανίας. Ωστόσο, αυτοί οι άκαρδοι στρατηγοί δεν δίνουν
σημασία σε όσα τους λέμε. Αντιθέτως, συνεχίζουν να διοικούν με τον πλέον αηδιαστικά αλαζονικό και εξοργιστικό
τρόπο.

Ακόμα και μετά την καταστροφή που προκάλεσε ο πρόσφατος κυκλώνας, εκείνοι όχι μόνο εμπόδισαν τις προσπάθειες
παροχής βοήθειας από τον ελεύθερο κόσμο αλλά εκμεταλλεύτηκαν επίσης τη δυστυχία των πολιτών τους σε αυτή
τη στιγμή ανάγκης για να προωθήσουν τη δική τους εικόνα ως φαινομενικά Καλών Σαμαρειτών και αγγέλων
καλοσύνης με εμφανίσεις που υποδήλωναν τεράστια επιδειξιομανία στα ελεγχόμενα από τη στρατιωτική χούντα
κρατικά μέσα επικοινωνίας και με τη διεξαγωγή δημοψηφίσματος σχετικά με το Σύνταγμα λίγες μόλις ημέρες μετά
την επέλαση του καταστροφικού κυκλώνα.

Εκείνοι που εκφράζουν την αντίθεσή τους στη χούντα βασανίζονται, σκοτώνονται ή τίθενται υπό κράτηση.
Παράδειγμα, ασφαλώς, αποτελεί η βραβευμένη με Νόμπελ Ειρήνης Aung San Suu Kyi, η οποία οδήγησε το κόμμα
Εθνική Ένωση για τη Δημοκρατία σε νίκη στις εκλογές που πραγματοποιήθηκαν πριν από 18 χρόνια και πέρασε τα
τελευταία 12 κρατούμενη – ενώ πρόσφατα, η χούντα αποφάσισε την παράταση της περιόδου του κατ’ οίκον
περιορισμού της.

Θεωρώ ότι είναι καιρός να ληφθούν αυστηρότερα μέτρα εναντίον της τερατώδους χούντας στη Βιρμανία. Το πλέον
αποτελεσματικό μέτρο θα ήταν η άσκηση πίεσης στην Κίνα να σταματήσει να της παρέχει υποστήριξη. Εάν η Κίνα
δεν συνεργαστεί, τότε θα πρέπει να αναλάβουμε εμείς δράση όσον αφορά τις εμπορικές μας σχέσεις με το Πεκίνο
και όσον αφορά τους Κινεζικούς Ολυμπιακούς Αγώνες. Αυτός είναι μάλλον ο μοναδικός τρόπος που μας έχει
απομείνει για να επιτύχουμε κάτι στον τομέα της ελευθερίας και της δημοκρατίας στη Βιρμανία.

(1) Βλ. Συνοπτικά Πρακτικά.

33Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL19-06-2008



Ryszard Czarnecki, συντάκτης. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, θεωρώ ότι η στάση μιας χώρας έναντι των διεθνών
προσφορών βοήθειας σε περιόδους φυσικών και άλλων καταστροφών δείχνει με τι είδους χώρα έχουμε να κάνουμε.
Αν και υπάρχουν αρκετές αμφιβολίες όσον αφορά την Κίνα, γνωρίζουμε ότι η χώρα αυτή δέχτηκε τη διεθνή βοήθεια
σε μια πολύ δύσκολη στιγμή. Παρομοίως, είδαμε τη στάση της Βιρμανίας έναντι της διεθνούς βοήθειας,
συμπεριλαμβανομένης της βοήθειας από τα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Υπήρχε ένα αμερικανικό θεατρικό έργο που ονομαζόταν «Κάθε χρόνο, ίδια μέρα» (Same Time, Next Year). Κάπως
έτσι είναι η σχέση του Κοινοβουλίου μας με τη Βιρμανία. Κάθε χρόνο συναντιόμαστε και συζητούμε σχετικά με την
κατάσταση στη Βιρμανία. Για να πούμε την αλήθεια, δεν έχει σημειωθεί καμία πραγματική, ουσιαστική αλλαγή.
Συμφωνώ με τα στοιχεία που αναφέρθηκαν από τους προηγούμενους ομιλητές. Μια κατάσταση στο πλαίσιο της
οποίας μια γυναίκα, η επικεφαλής της αντιπολίτευσης, κρατείται σε κατ’ οίκον περιορισμό τόσα χρόνια είναι
ανήκουστη. Δεν πρέπει να συνηθίσουμε σε τέτοιες καταστάσεις. Ελπίζω ότι θα μπορέσουμε να υπερβούμε τη διάσταση
απόψεων στο Κοινοβούλιο και να μιλήσουμε με μια φωνή υπερασπιζόμενοι τη δημοκρατία στη Βιρμανία.

Thomas Mann, συντάκτης. – (DE) Κύριε Πρόεδρε, η στρατιωτική χούντα στη Βιρμανία εμμένει στις προσπάθειές
της να απομονώσει τη χώρα και τους κατοίκους της από τον υπόλοιπο κόσμο. Τον Σεπτέμβριο του 2007, μετά τη
βίαιη κατάπνιξη των διαμαρτυριών των βουδιστών μοναχών, επιβλήθηκε αποκλεισμών στην ενημέρωση. Τον
προηγούμενο μήνα, απαγορεύτηκε σε διεθνείς οργανώσεις να παράσχουν βοήθεια στα θύματα του κυκλώνα. Υπήρξε
μεγάλη καθυστέρηση προτού μπορέσουν οι εργαζόμενοι στις ανθρωπιστικές οργανώσεις να φτάσουν στους
ανθρώπους που υπέφεραν, και για κάποιους από αυτούς η βοήθεια έφτασε πολύ αργά.

Τώρα φτάνουν στον έξω κόσμο και άλλες, εξίσου ανησυχητικές εκθέσεις, όπως είναι τα νέα σχετικά με τις συλλήψεις
θυμάτων του κυκλώνα που προσπάθησαν να ζητήσουν βοήθεια από τα γραφεία των Ηνωμένων Εθνών. Επιπλέον,
οι δυνάμεις ασφαλείας σκότωσαν ή τραυμάτισαν σοβαρά κρατούμενους που επιχείρησαν να δραπετεύσουν από
φυλακή που είχε καταστραφεί από τον κυκλώνα Nargis. Η ΕΕ δεν αδιαφόρησε. Επέβαλε εμπορικό αποκλεισμό,
παρότι αυτός δεν έχει ακόμα αποφέρει το προσδοκώμενο αποτέλεσμα. Απείλησε να επιβάλει αυστηρότερες κυρώσεις
σε περίπτωση που δεν βελτιωθεί η κατάσταση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. Παρόλα αυτά, οι ηγέτες της Βιρμανίας
παρέμειναν αμετακίνητοι.

Ας μην χαλαρώσουμε τα αιτήματά μας. Οι πολιτικοί κρατούμενοι στη χώρα αυτή πρέπει να απελευθερωθούν. Ο
κατ’ οίκον περιορισμός που έχει επιβληθεί στην Aung San Suu Kyi πρέπει να αρθεί. Η θαρραλέα αφοσίωση που
επιδεικνύει η τιμηθείσα με βραβείο Νόμπελ αποτελεί ανάθεμα για κάθε δικτάτορα. Οι στρατηγοί της Βιρμανίας
πρέπει να λογοδοτήσουν για τον τρόπο με τον οποίο αντιμετωπίζουν τους κατοίκους της ίδιας τους της χώρας,
πολλοί από τους οποίους εξακολουθούν να αγνοούνται. Ο διάλογος με τον ειδικό εισηγητή των Ηνωμένων Εθνών
και η επιβεβαίωση ότι θα του επιτραπεί να επισκεφτεί τη χώρα συνιστούν ένα πρώτο βήμα. Οι κυβερνήσεις των
χωρών μελών του ASEAN πρέπει επίσης να χρησιμοποιήσουν την επιρροή τους για να λογικέψουν τη χούντα.
Υπάρχει ανάγκη να αυξηθεί η πίεση και προς την Κίνα, η οποία αποτελεί μάλλον τον μοναδικό εναπομείναντα
υποστηρικτή της Βιρμανίας. Εάν αυτό κριθεί αναγκαίο, το Συμβούλιο και τα κράτη μέλη της ΕΕ πρέπει να επιβάλλουν
αυστηρότερες κυρώσεις. Κύριε Επίτροπε, περιμένουμε να αναλάβετε δράση – οι κάτοικοι της Βιρμανίας χρειάζονται
την αλληλεγγύη σας.

Erik Meijer, συντάκτης. – (NL) Κύριε Πρόεδρε, το στρατιωτικό καθεστώς στη Βιρμανία επιχειρεί να δώσει την
αίσθηση ότι ασκεί μια χρηστή πολιτική και τηρεί σημαντικές εθνικές αξίες έναντι του εχθρικού έξω κόσμου που
απειλεί τις θετικές αυτές αξίες. Απαιτεί ομόφωνη υποστήριξη από τους πολίτες για την υποστήριξη των εν λόγω
αξιών.

Μακάρι να ίσχυε αυτός ο ισχυρισμός και να μπορούσε ο λαός της Βιρμανίας να ευτυχήσει με την κατάσταση που
βιώνει τα τελευταία 40 χρόνια, αλλά ποιες είναι οι αξίες που υπερασπίζεται το καθεστώς; Τέσσερα χαρακτηριστικά
έρχονται στο μυαλό μας. Πρώτον, προνόμια για ένα στρατιωτικό κάστρο· μια κλειστή ένοπλη ομάδα ελέγχει τη
διοίκηση και την οικονομία. Η ομάδα αυτή μπορεί να πλουτίζει, ενώ οι άλλες παραμένουν φτωχές. Δεύτερον,
καταπίεση των εθνικών μειονοτήτων, των ομάδων που ζουν στη χώρα και διαθέτουν διαφορετική γλώσσα και
πολιτισμό και επιθυμούν αυτοδιοίκηση. Τα εδάφη τους προσαρτήθηκαν στη Βιρμανία κατά την περίοδο της
βρετανικής αποικιοκρατίας, αλλά εκεί υπόκεινται σε καθεστώς πολιτών τρίτης κατηγορίας. Τρίτον, έσοδα από το
εξωτερικό που αποκτώνται μέσω των εισαγωγών και βασίζονται στον ανταγωνισμό μέσω εξαιρετικά χαμηλών μισθών
ή καταναγκαστικής εργασίας. Τέταρτον, συστηματική άρνηση διαβούλευσης με ομάδες που επιθυμούν την αλλαγή
της κατάστασης, ακόμα και αν κάποτε αυτές αναδείχθηκαν νικητές στις μοναδικές ελεύθερε εκλογές που τόλμησε
να διεξαγάγει το καθεστώς.

Με τη βοήθεια που παρασχέθηκε μετά τις πλημμύρες, συνειδητοποιήσαμε πόσο φοβάται το καθεστώς το ενδεχόμενο
να δουν οι ξένοι με τα ίδια τους τα μάτια πόσο κακή είναι η κατάσταση ή να επηρεάσουν τον πληθυσμό. Οι εσωτερικοί
πρόσφυγες υποχρεούνται να επιστρέψουν σύντομα στα κατεστραμμένα χωριά που δεν έχουν ανοικοδομηθεί, μόνο
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και μόνο για να αποφευχθεί η επαφή μεταξύ του απογοητευμένου πλήθους των κατοίκων. Αμέσως μετά την
καταστροφή δόθηκε προτεραιότητα στη διεξαγωγή δημοψηφίσματος, κύριος σκοπός του οποίου ήταν η μόνιμη
απομάκρυνση της δημοκρατικής αντιπολίτευσης από την εξουσία μέσω νοθευμένων αποτελεσμάτων. Η φυλάκιση
ανθρώπινων εξαιτίας πολιτικών αιτίων αποτελεί μέσο επιβίωσης ενός τέτοιου καθεστώτος. Ο έξω κόσμος πρέπει να
υπερασπισθεί αυτούς τους κρατούμενους και άλλους αντιφρονούντες. Αυτό πρέπει να το κάνουν η Κίνα και η Ινδία,
αλλά και η Ευρώπη.

Józef Pinior, συντάκτης. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, εδώ στο Στρασβούργο αφιερώνουμε τελευταία ένα απόγευμα
Πέμπτης σχεδόν κάθε μήνα για να εξετάσουμε την κατάσταση στη Βιρμανία. Ενώπιόν μας έχουμε δύο εκθέσεις που
σχετίζονται με την κατάσταση στη Βιρμανία. Η πρώτη προέρχεται από τη Διακοινοβουλευτική Ένωση και η δεύτερη
αποτελεί έκθεση του ειδικού εισηγητή των Ηνωμένων Εθνών σχετικά με την κατάσταση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων
στη Βιρμανία. Οι εκθέσεις αυτές είναι σαφείς. Αναφέρονται σε φυλάκιση βουλευτών, εκτελέσεις, φριχτές συνθήκες
διαβίωσης των πολιτικών κρατουμένων στις φυλακές και μια καταστροφική κατάσταση αναφορικά με τον πολιτισμό
στη χώρα αυτή.

Ως Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, πρέπει να ασκήσουμε πίεση στις αρχές στη Βιρμανία. Για να αλλάξει η κατάσταση κατά
τη διάρκεια των ερχόμενων εβδομάδων και μηνών, εκείνο που χρειάζεται είναι συντονισμένη δράση από όλα τα
δημοκρατικά κοινοβούλια όλου του κόσμου, καθώς και συνεργασία χωρών, όπως η Ινδία και η Κίνα, που πρέπει να
ασκήσουν πίεση στις αρχές της Βιρμανίας, ούτως ώστε να υπάρξει πραγματική βελτίωση της κατάστασης.

Θέλω να αναφερθώ στην τύχη των βουλευτών που κρατούνται σήμερα στη Βιρμανία, τόσο των μελών του
κοινοβουλίου που συνελήφθησαν το φθινόπωρο του 2007 όσο και εκείνων που εξαφανίστηκαν ή πέθαναν υπό
άγνωστες συνθήκες, όταν συνελήφθησαν, καθώς και όσων εκτελέσθηκαν και πέθαναν υπό αδιευκρίνιστες συνθήκες.

Η έκθεση του εισηγητή των Ηνωμένων Εθνών είναι σαφής. Η άμεση απελευθέρωση της Aung San Suu Kyi πρέπει
να δώσει έναυσμα για έναρξη των συζητήσεων με τις αρχές της Βιρμανίας σχετικά με τη δημοκρατία και τη βελτίωση
της κατάστασης όσον αφορά τα ανθρώπινα δικαιώματα στη χώρα αυτή. Η εγγύηση της ελευθερίας για τους πολιτικούς
κρατούμενους και, κυρίως, η παροχή ιατρικής φροντίδας προς τους κρατούμενους αυτούς, έχει θεμελιώδη σημασία
και αυτό είναι κάτι που πρέπει να τα απαιτήσουμε από τις αρχές της Βιρμανίας.

Laima Liucija Andrikienė, εξ ονόματος της Ομάδας PPE-DE. – (LT) Σήμερα, αναφερόμαστε στη Βιρμανία, στους
χιλιάδες πολιτικούς κρατούμενους που υποφέρουν στις φυλακές της, στην Aung San Suu Kyi, τη χαρισματική
ηγέτιδα της Εθνικής Ένωσης για τη Δημοκρατία. Το κόμμα, υπό την ηγεσία της, έλαβε το 1990 ποσοστό 82% των
ψήφων στις εκλογές, αλλά οι στρατηγοί που κυβερνούν τη χώρα αρνήθηκαν να κάνουν σεβαστή την επιθυμία του
έθνους και η Aung San Suu Kyi βρίσκεται σε κατ’ οίκον περιορισμό εδώ και 13 χρόνια από τότε.

«Χρησιμοποιήστε την ελευθερία σας για να προωθήσετε τη δική μας» είπε κάποτε η κάτοχος Βραβείου Νόμπελ. Δεν
έχω καμία απολύτως αμφιβολία ότι ο λαός της Βιρμανίας θα ξέφευγε κατ’ αυτό τον τρόπο από την εξουσία των
στρατηγών. Οι δικτάτορες δεν είναι αθάνατοι, αλλά το πνεύμα της ελευθερίας είναι αιώνιο.

Δεν έχουμε το δικαίωμα να συνεχίσουμε να τηρούμε ουδέτερη στάση, ενώ ερχόμαστε αντιμέτωποι με μία τόσο
βάρβαρη και απάνθρωπη συμπεριφορά. Επιτρέψτε μου να χρησιμοποιήσω τα λόγια του Martin Luther King, ο
οποίος είχε δηλώσει: «Στο τέλος δεν θα θυμόμαστε τα λόγια των εχθρών μας, αλλά τη σιωπή των φίλων μας».

Επομένως, το ερώτημα με το οποίο έρχεται σήμερα αντιμέτωπο το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο είναι το εξής: με ποια
πλευρά τασσόμαστε; Μα με την πλευρά της Aung San Suu Kyi και των χιλιάδων πολιτικών κρατουμένων! Απαιτούμε
την άμεση απελευθέρωσή τους, απαιτούμε τον σεβασμό των ανθρωπίνων δικαιωμάτων στη Βιρμανία.

Genowefa Grabowska, εξ ονόματος της Ομάδας PSE. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, δεν έχει συμπληρωθεί ακόμα χρόνος
και είναι η Τρίτη φορά που συζητούμε σχετικά με την κατάσταση στη Βιρμανία. Καλούμε και πάλι την κυβέρνηση
της χώρας αυτής να σεβαστεί τα ανθρώπινα δικαιώματα και τα βασικά ανθρωπιστικά πρότυπα μεταχείρισης των
κρατουμένων. Επισημαίνουμε τις αδικίες, κάνουμε εκκλήσεις, υποβάλλουμε αιτήματα, εκφράζουμε λύπη για την
κατάσταση, επιβάλλουμε κυρώσεις και, για μια ακόμα φορά, καταδικάζουμε το καθεστώς στη Βιρμανία. Από την
πλευρά του, το εν λόγω καθεστώς επιδεικνύει μια εντυπωσιακή ανοσία στην πίεση που του ασκείται από τη διεθνή
κοινότητα, αγνοεί τις εκκλήσεις, απλώς αδιαφορεί. Για τον λόγο αυτό, ντρέπομαι λίγο να παίρνω τον λόγο και να
μιλώ σχετικά με τη Βιρμανία. Βλέπω την ανικανότητά μας μέχρι σήμερα, όχι μόνο τη δική μας, δηλαδή όχι μόνο
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και όλων των συνελεύσεων, συμπεριλαμβανομένων
των Ηνωμένων Εθνών.

Ως εκ τούτου, θεωρώ ότι δεν είναι πλέον καιρός για λόγια. Πρέπει να απαιτήσουμε έντονα την άσκηση διπλωματικής
πίεσης ώστε, μέσω των διπλωματικών διαύλων του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των κρατών μελών, να
υποχρεωθεί το καθεστώς να δράσει δεόντως.
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Θα ήθελα να ζητήσω την έγκριση των παραγράφων επτά και δέκα του ψηφίσματος, οι οποίες καλούν σε εθνική
συμφιλίωση στη χώρα αυτή.

Marcin Libicki, εξ ονόματος της Ομάδας UEN. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, οι δικτατορίες και τα καθεστώτα που
κάνουν χρήση βίας, ή τα καθεστώτα που διώκουν τους πολίτες τους σπανίως ανατρέπονται μέσω άσκησης
διπλωματικής πίεσης. Ασφαλώς, συμφωνώ με την κ. Grabowska ότι η πίεση είναι αναγκαία. Τα καθεστώτα αυτά
ανατρέπονται μόνο όταν η κατάσταση στο εσωτερικό της χώρας γίνει τέτοια που το καθεστώς χάσει την υποστήριξη
εκείνων από τους οποίους εξαρτώνται οι εσωτερικές πολιτικές του. Ως εκ τούτου, η όλη διπλωματική προσπάθεια
πρέπει, αφενός, να στραφεί προς την υποστήριξη της αντιπολίτευσης, ακόμα και αν αυτή είναι αδύναμη και ελάχιστα
ορατή, και, αφετέρου, μια ακόμα λύση θα ήταν η στρατιωτική υποστήριξη της διεθνούς πίεσης που ασκείται από
διεθνείς πολιτικές οργανώσεις. Συνεπώς, θέλω να επαναλάβω για μια ακόμα φορά ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει
να διαθέτει δικές της δυνάμεις, ώστε να είναι σε θέση να παρεμβαίνει σε περιπτώσεις, όπως αυτή στη Βιρμανία.

Urszula Krupa, εξ ονόματος της Ομάδας IND/DEM. – (EN) Κύριε Πρόεδρε, το πρόβλημα των παραβιάσεων των
ανθρωπίνων δικαιωμάτων στη Βιρμανία έχει συζητηθεί σε αρκετές περιπτώσεις κατά την τελευταία κοινοβουλευτική
περίοδο του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Δυστυχώς, οι συζητήσεις και τα ψηφίσματα που εγκρίθηκαν, δεν άλλαξαν
καθόλου την πολιτική και κοινωνική κατάσταση στη χώρα όπου από το 1962 ο στρατός κατέχει την εξουσία στο
πλαίσιο ενός από τα πλέον διαβόητα καθεστώτα στον κόσμο.

Κατά τη διάρκεια των τελευταίων 40 ετών, χιλιάδες άνθρωποι που διώχθηκαν και καταδικάστηκαν για την πολιτική
τους δράση φυλακίσθηκαν στη χώρα αυτή, η οποία έχει πέσει θύμα και άλλων καταστροφών, πέραν αυτών που
προκαλεί το καθεστώς της. Ο λαός της Βιρμανίας υποχρεούται να εργάζεται και ακόμα και τα παιδιά στρατολογούνται
στις ένοπλες δυνάμεις. Η Γενική Γραμματέας της Εθνικής Ένωσης για τη Δημοκρατία έχει περάσει δεκατρία από τα
τελευταία δεκαοχτώ χρόνια σε κατ’ οίκον περιορισμό ως πολιτική κρατούμενη και, πρόσφατα, 1.900 άνθρωποι
συνελήφθησαν –και ζουν σε συνθήκες που παραβιάζουν τα ανθρώπινα δικαιώματα– επειδή εξέφρασαν την επιθυμία
τους για δημοκρατία στη Βιρμανία ή ακόμα και επειδή ζήτησαν ανθρωπιστική βοήθεια, η οποία ήταν απαραίτητη
μετά το πέρασμα του κυκλώνα.

Το καθεστώς στη Βιρμανία δεν διώκει απλά τους αντιφρονούντες. Επιπλέον, παραβιάζει τα ανθρώπινα δικαιώματα
καθιστώντας αδύνατη την παροχή ανθρωπιστικής βοήθειας μετά τον κυκλώνα και αυτό έθεσε σε κίνδυνο τις ζωές
των κατοίκων του. Υποχρέωσε επίσης θύματα του κυκλώνα να εγκαταλείψουν τους προσωρινούς καταυλισμούς
και να επιστρέψουν στα σπίτια τους που είχαν καταστραφεί. Οι εκκλήσεις του Γενικού Γραμματέα των Ηνωμένων
Εθνών και άλλων οργανώσεων οδήγησαν σε ακόμα περισσότερες συλλήψεις και θανάτους των πολιτών της χώρας
που υποφέρουν.

Ασφαλώς, υποστηρίζουμε ένα ψήφισμα που περιέχει όχι μόνο τη δική μας αντίθεση στη δίωξη μίας βραβευμένης
με Νόμπελ, αλλά και πρόταση απελευθέρωσης των υπολοίπων πολιτικών κρατουμένων και διενέργειας έρευνας,
υπό την αιγίδα των Ηνωμένων Εθνών, σχετικά με τους ισχυρισμούς που αφορούν τον θάνατο κρατουμένων από τον
στρατό κατά τη διάρκεια της πρόσφατης φυσικής καταστροφής.

Lidia Joanna Geringer de Oedenberg (PSE). - (PL) Κύριε Πρόεδρε, έχει περάσει ένας χρόνος από το τελευταίο
ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου που εφιστούσε την προσοχή στη δραματική κατάσταση στο εσωτερικό
της Βιρμανίας. Το κυβερνών στρατιωτικό καθεστώς, ωστόσο, δεν έκανε την παραμικρή κίνηση προς τη δημοκρατία.
Η Γενική Γραμματέας της Εθνικής Ένωσης για τη Δημοκρατία πέρασε τα τελευταία 13 χρόνια σε κατ’ οίκον περιορισμό.
Η τιμηθείσα με Νόμπελ Aung San Suu Kyi, στην οποία έχει απονεμηθεί επίσης το Βραβείο Ζαχάρωφ από το
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, φυλακίσθηκε χωρίς δίκη, παρά την πίεση που ασκήθηκε από διεθνείς οργανώσεις. 1.900
αντιφρονούντες ακτιβιστές κρατούνται σε φυλακές στη Βιρμανία υπό απάνθρωπες συνθήκες. Εκείνο που γεννά
επίσης ανησυχίες είναι οι εκθέσεις σχετικά με τους θανάτους 36 κρατουμένων σε φυλακές στη Ρανγκούν, και ο
τραυματισμός άλλων 70, ως αποτέλεσμα του πανικού που προκλήθηκε εξαιτίας του κυκλώνα που έπληξε με
καταστροφικές συνέπειες τη Βιρμανία τον Μάιο του τρέχοντος έτους.

Το κυβερνούν καθεστώς θα έπρεπε να άρει αμέσως όλους τους περιορισμούς στην ελευθερία έκφρασης και τα
θεμελιώδη δικαιώματα, συμπεριλαμβανομένων των απαγορεύσεων στη μη βίαιη πολιτική δράση. Η Βιρμανία οφείλει
να παράσχει βοήθεια στα θύματα του κυκλώνα καθώς και ελεύθερη πρόσβαση στις πληγείσες περιοχές για τα μέλη
των διεθνών ανθρωπιστικών οργανώσεων. Η ενίσχυση των υφιστάμενων οικονομικών κυρώσεων και ο έλεγχος της
πρόσβασης της χούντας στην παρεχόμενη από την ΕΕ βοήθεια, καθώς και η αυξημένη πολιτική πίεση από τις χώρες
ASEAN, θα αυξήσουν σίγουρα τις δυνατότητες σταθεροποίησης της κατάστασης στη Βιρμανία.

Zita Pleštinská (PPE-DE). - (SK) Συμφωνώ με τα Μέλη που πήραν τον λόγο πριν από μένα ότι το Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο πρέπει να εγκρίνει μια άτεγκτη στάση εναντίον μιας χώρας, η απολυταρχική αλαζονεία της εξουσίας
της οποίας δεν γνωρίζει όρια. Ένα απολυταρχικό καθεστώς που κεφαλαιοποιεί πολιτικά την τραγωδία του ίδιου
του λαού του απορρίπτει κάθε προσπάθεια κατανόησής του και πρέπει να καταδικαστεί.
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Κυρίες και κύριοι, πρέπει να χρησιμοποιήσουμε όλα τα μέσα που έχουμε στη διάθεσή μας και να συνεργαστούμε
με τα Ηνωμένα Έθνη για να βοηθήσουμε τα θύματα του κυκλώνα Nargis. Καλώ το Συμβούλιο να εγκρίνει περαιτέρω
μέτρα και να εμποδίσει την πρόσβαση της χούντας στη χρηματοδότηση της ΕΕ. Μιας και γνωρίζουμε με βεβαιότητα
ότι τα ανθρώπινα δικαιώματα στη Βιρμανία υπόκεινται διαρκώς σε παραβίαση, η ΕΕ πρέπει να υποστηρίξει τις
δημοκρατικές δυνάμεις στη χώρα αυτή και να απαιτήσει την απελευθέρωση όλων των πολιτικών κρατουμένων.

Marianne Mikko (PSE). - (ET) Κυρίες και κύριοι, σήμερα, κατά τον εορτασμό των 63ων γενεθλίων της βιρμανής
Aung San Suu Kyi, η οποία μάχεται υπέρ των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και της δημοκρατίας, πρέπει να δείξουμε
ιδιαίτερη προσοχή σε όσα συμβαίνουν στη Βιρμανία.

Η Βιρμανία απομακρύνεται από τις δημοκρατικές αξίες με ανησυχητική ταχύτητα. Μέχρι στιγμής, η τιμηθείσα με
το Βραβείο Νόμπελ και το Βραβείο Ζαχάρωφ Aung San Suu Kyi έχει περάσει 12 χρόνια και 239 ημέρες σε κατ’
οίκον περιορισμό. Δεν της επιτρέπεται να δέχεται επισκέπτες, να έχει τηλεφωνικές συνομιλίες ή να λαμβάνει
ταχυδρομείο.

Εκτός από την εξαιρετική αυτή γυναίκα, χιλιάδες αντιφρονούντες που εκφράζουν την αντίθεσή τους με ειρηνικό
τρόπο έχουν φυλακιστεί για πολιτικούς λόγους και άλλοι άνθρωποι έχουν εξαφανισθεί. Η βία που χρησιμοποιεί η
χούντα στη Βιρμανία είναι βάναυση.

Πρέπει να καταδικάσουμε τις μη δημοκρατικές και βάρβαρες δράσεις της στρατιωτικής κυβέρνησης της Βιρμανίας.
Η Κίνα πρέπει να σταματήσει να υποστηρίζει τη Βιρμανία. Η Aung San Suu Kyi και άλλοι πολιτικοί κρατούμενοι
πρέπει να απελευθερωθούν άμεσα: αυτό σημαίνει σήμερα. Η συνεχιζόμενη αδιαφορία της Βιρμανίας έναντι των
Ηνωμένων Εθνών και της διεθνούς κοινότητας δεν πρέπει να συνεχιστεί.

Ewa Tomaszewska (UEN). - (PL) Κύριε Πρόεδρε, περίπου 1.900 άνθρωποι κρατούνται αιχμάλωτοι υπό πολύ
κακές συνθήκες διότι εξέφρασαν την υποστήριξή τους για την έλευση της δημοκρατίας στη Βιρμανία. Δεκάδες
συμμετέχοντες στις διαδηλώσεις έχουν σήμερα εξαφανισθεί χωρίς να αφήσουν ίχνη. Η Aung San Suu Kyi έχει
περάσει δεκατρία χρόνια υπό κράτηση χωρίς να της έχουν απαγγελθεί κατηγορίες, κάτι που είναι παράνομο ακόμα
και στη Βιρμανία. Δεκάδες άλλοι άνθρωποι, θύματα του κυκλώνα Nargis, έχουν συλληφθεί διότι ζήτησαν να τους
παρασχεθεί ανθρωπιστική βοήθεια. Επιπλέον, κρατούμενοι στη φυλακή της Ρανγκούν δέχτηκαν πυρά όταν ο
κυκλώνας χτύπησε τη φυλακή. Καλούμε τις αρχές της Βιρμανίας να καταργήσουν τις απαγορεύσεις όσον αφορά
τις ειρηνικές δραστηριότητες και να απελευθερώσουν άμεσα τους πολιτικούς κρατούμενους. Περιμένουμε τη
διενέργεια έρευνας σχετικά με τους φόνους των πολιτικών κρατουμένων κατά τη διάρκεια του περάσματος του
κυκλώνα Nargis.

Czesław Adam Siekierski (PPE-DE). - (PL) Κύριε Πρόεδρε, παρά το τεράστιο ενδιαφέρον που επιδεικνύει
ολόκληρος ο κόσμος καθώς και διάφορες διεθνείς οργανώσεις και οργανισμοί για την κατάσταση στη Βιρμανία,
στο εσωτερικό της αυτής χώρας δεν έχουν σημειωθεί αλλαγές. Χιλιάδες άνθρωποι εξακολουθούν να είναι
φυλακισμένοι υπό άθλιες συνθήκες επειδή υπερασπίσθηκαν τη δημοκρατία ή επειδή διαμαρτυρήθηκαν κατά του
δημοψηφίσματος για το Σύνταγμα, τα αποτελέσματα του οποίου δεν μπορούν να θεωρηθούν αξιόπιστα. Το
στρατιωτικό καθεστώς γίνεται περισσότερο επιθετικό όσον αφορά τους πολιτικούς κρατούμενους. Οι ελπίδες ότι
οι αρχές της Βιρμανίας θα ξεκινήσουν συζητήσεις με την αντιπολίτευση και τις διεθνείς οργανώσεις είναι μάλλον
απίθανο να εκπληρωθούν. Ως εκ τούτου, είναι σημαντικό να επιβληθούν αποτελεσματικές κυρώσεις και να ασκηθεί
πίεση στο εκεί καθεστώς, με τη συμμετοχή όσο το δυνατόν περισσότερων χωρών.

Filip Kaczmarek (PPE-DE). - (PL) Κύριε Πρόεδρε, μόλις οκτώ ημέρες μετά τον κυκλώνα, το καθεστώς στη
Βιρμανία υποχρέωσε τους κατοίκους της χώρας, της ίδιας του της χώρας, να συμμετάσχει σε δημοψήφισμα, ένα
δημοψήφισμα που αφορούσε ιδιαίτερα αμφιλεγόμενο σχέδιο συντάγματος που είχε δεχτεί έντονες κριτικές. Τα
αποτελέσματά του; Γελοία, όπως θα ήταν αν το δημοψήφισμα είχε πραγματοποιηθεί κατά τη διάρκεια της
προηγούμενης κομμουνιστικής περιόδου: συμμετοχή – 99%, υποστήριξη του νέου συντάγματος – 93%. Πρότυπο
νοθείας, μόνο έτσι μπορεί να χαρακτηρίσει κανείς τα αποτελέσματα αυτά.

Είμαι πεπεισμένος ότι καθεστώτα όπως το καθεστώς της Βιρμανίας πρέπει να ανατραπούν αργά ή γρήγορα και ότι
η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να βοηθήσει στην ανατροπή του συγκεκριμένου.

Charlie McCreevy, Μέλος της Επιτροπής. – Κύριε Πρόεδρε, η κ. Ferrero-Waldner δεν είναι δυστυχώς παρούσα
σήμερα και για τον λόγο αυτό θα μοιραστώ –εκ μέρους της– μαζί σας ορισμένα σχόλια σχετικά με την κατάσταση
στη Βιρμανία/Μυανμάρ.

Η πρόταση ψηφίσματος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου επικεντρώνεται στην πολιτική κατάσταση και ιδίως στη
συνεχιζόμενη κράτηση των πολιτικών κρατουμένων. Προτού σχολιάσω το συγκεκριμένο ζήτημα, θέλω να σας
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ενημερώσω σχετικά με τις δράσεις της Επιτροπής σε απόκριση στον κυκλώνα που κατέστρεψε το δέλτα του ποταμού
Ayeryawaddy River πριν από έξι εβδομάδες.

Η απόκριση της Επιτροπής στον κυκλώνα ήταν γρήγορη και ουσιαστική: εγκρίναμε ανθρωπιστική βοήθεια ύψους
17 εκατομμυρίων ευρώ, συμπεριλαμβανομένων 5 εκατομμυρίων ευρώ για επισιτιστική βοήθεια. Ενεργοποιήσαμε
επίσης τον μηχανισμό προστασίας των πολιτών – η συνεργασία με τα κράτη μέλη της ΕΕ που συμμετέχουν στον
μηχανισμό λειτούργησε πολύ καλά. Καλύψαμε τα ζητήματα του καθαρισμού των υδάτων, της μεταφοράς με
πλεούμενα σκάφη, της πρωτοβάθμιας ιατρικής περίθαλψης και άλλων σημαντικών ζητημάτων που εγείρονται στο
πλαίσιο μετά την καταστροφή.

Η ανθρωπιστική κατάσταση έκτακτης ανάγκης δεν έχει λήξει ακόμα. Μέχρι στιγμής, περίπου οι μισοί από τους
επιζήσαντες στους οποίους έχει φτάσει η βοήθεια, δηλαδή ένα εκατομμύριο άνθρωποι, εξακολουθούν να βρίσκονται
σε απελπιστική κατάσταση. Η πρόσβαση στις περιοχές που επλήγησαν από την καταστροφή και η διανομή της
βοήθειας συναντά δυσκολίες, οι οποίες οφείλονται εξίσου στο μέγεθος της καταστροφής όσο και στη γραφειοκρατία.
Οι άνθρωποί μας που βρίσκονται στη Μυανμάρ αναφέρουν σταδιακή βελτίωση της συνεργασίας με τις αρχές. Οι
δικές μας ανθρωπιστικού χαρακτήρα δραστηριότητες συνεχίζονται σχετικά αποτελεσματικά. Αναγνωρίζουμε ότι
οι διεθνείς ΜΚΟ είναι αντιμέτωπες με πολύ δυσκολότερες καταστάσεις, όσον αφορά την πρόσβαση στις πληγείσες
περιοχές.

Εν τω μεταξύ, οι χώρες ASEAN ηγούνται του συντονισμού της εξωτερικής βοήθειας. Συμμετέχουν στον
επονομαζόμενο «Τριμερή Μηχανισμό», ο οποίος αποτελείται από τις χώρες ASEAN, την κυβέρνηση της
Βιρμανίας/Μυανμάρ και τα Ηνωμένα Έθνη.

Η κυβέρνηση εξέδωσε νέες «κατευθυντήριες γραμμές» όσον αφορά την εξωτερική βοήθεια. Μέχρι στιγμής, δεν
διαθέτουμε καθόλου στοιχεία για το αν αυτές χρησιμοποιούνται για τον περιορισμό των δυνατοτήτων παροχής
βοήθειας.

Για εμάς, ο κυκλώνας και οι τρομερές συνέπειές του δεν αποτελούν παρά ζήτημα καθαρά ανθρωπιστικού χαρακτήρα
cyclone. Υπερασπιζόμαστε την έννοια της παροχής ανθρωπιστικής βοήθειας που βασίζεται στις εκάστοτε ανάγκες.

Όσον αφορά την πολιτική κατάσταση στη Βιρμανία/Μυανμάρ, η κυβέρνηση μοιάζει αποφασισμένη να προχωρήσει
στην εφαρμογή του επονομαζόμενου «οδικού χάρτη για τη δημοκρατία». Ο εν λόγω οδικός χάρτης μας έδωσε την
εντύπωση μιας αυστηρά ελεγχόμενης, αργής μετάβασης προς μία μη στρατιωτική κυβέρνηση, όπου όμως ο στρατός
θα εξακολουθεί να διαδραματίζει κυρίαρχο ρόλο. Η κυβέρνηση μοιάζει αποφασισμένη να τον εφαρμόσει, με τους
δικούς της ρυθμούς και χωρίς να υπολογίζει τις απόψεις και τα σχόλια που προέρχονται από το εξωτερικό.
Εξετάζοντας ρεαλιστικά το ζήτημα, δεν υπάρχει εναλλακτική λύση.

Η εθνική συμφιλίωση απαιτεί διάλογο με τη συμμετοχή όλων. Τέτοιου είδους διάλογος δεν μπορεί να
πραγματοποιηθεί με τα πολιτικά εμπλεκόμενα μέρη στη φυλακή ή σε κατ’ οίκον περιορισμό. Αυτός είναι ο λόγος
για τον οποίο εξακολουθούμε να ασκούμε πίεση για την απελευθέρωση όλων των πολιτικών κρατουμένων. Η
συνάδελφός μου, κ. Ferrero-Waldner, δήλωσε δημοσίως ότι η κυβέρνηση έχασε την ευκαιρία να στείλει μήνυμα
συμφιλίωσης τη στιγμή μιας εθνικής καταστροφής, όταν παρέτεινε τον κατ’ οίκον περιορισμό της Aung San Suu
Kyi.

Ο λαός της Βιρμανίας/Μυανμάρ δικαιούται ένα σύστημα διακυβέρνησης που θα επικεντρώνεται στην οικονομική
και κοινωνική ανάπτυξη, και στη συμμετοχή του εκλογικού σώματος στην πολιτική διαδικασία. Για την Ευρώπη
είναι σαφές ότι η έκφραση της δυσαρέσκειάς μας και η απομόνωση της χώρας δεν αποτελεί επαρκή αντίδραση. Ο
λαός της Βιρμανίας/Μυανμάρ δεν πρέπει να πληρώσει το τίμημα ενός πολιτικού αδιεξόδου. Αξίζει κάτι καλύτερο.

Ολοκληρώνοντας, θέλω να επισημάνω τη δέσμευσή μας έναντι της στενής παρακολούθησης της κατάστασης στη
Βιρμανία/Μυανμάρ. Αυτό συμπεριλαμβάνει τη συνέχιση της άσκησης πίεσης για την απελευθέρωση όλων των
πολιτικών κρατουμένων, και για διεξαγωγή διαλόγου με τη συμμετοχή όλων, συμπεριλαμβανομένων των νόμιμων
πολιτικών κομμάτων και των εθνοτικών ομάδων.

Εξακολουθούμε να ακολουθούμε μια ολοκληρωμένη προσέγγιση. Δεν επιζητούμε την αντιπαράθεση για την
αντιπαράθεση. Τελικός μας στόχος παραμένει η μετάβαση σε μια νόμιμη, μη στρατιωτική κυβέρνηση. Αυτός είναι
ο λόγος για τον οποίο στηρίζουμε στο έπακρο τον Γενικό Γραμματέα των Ηνωμένων Εθνών και τον ειδικό του
σύμβουλο σχετικά με τη Μυανμάρ.

Τα συμφέροντα του λαού της Βιρμανίας θα εξυπηρετηθούν με τον καλύτερο δυνατό τρόπο με την εφαρμογή μιας
ισορροπημένης πολιτικής, που θα συμπεριλαμβάνει και ουσιαστική βοήθεια. Η Επιτροπή έχει επιλέξει προσεκτικά
τους τομείς παροχής βοήθειας που θα συνδράμουν τις πιο ευάλωτες κοινωνικές τάξεις. Έχουμε αυξήσει ήδη σε
σημαντικό βαθμό τη χρηματοδότηση και ελπίζουμε ότι –στο πλαίσιο μιας συντονισμένης προσπάθειας με άλλους
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δωρητές– το συνολικό επίπεδο επιδοτήσεων θα φτάσει σε επίπεδο με εκείνο που δαπανάται κατά κεφαλήν για χώρες
σε παρόμοια κατάσταση, όπως το Λάος και η Καμπότζη. Ο λαός της Μυανμάρ αξίζει ένα καλύτερο μέλλον.

Πρόεδρος. – Η συζήτηση έληξε.

Η ψηφοφορία θα διεξαχθεί μετά το τέλος των συζητήσεων.

9.2. Σομαλία: συνεχείς δολοφονίες αμάχων

Πρόεδρος. – Η ημερήσια διάταξη προβλέπει τη συζήτηση έξι προτάσεων ψηφίσματος σχετικά με τη Σομαλία.(2)

Mikel Irujo Amezaga, συντάκτης. – (ES) Κύριε Πρόεδρε, καταρχάς θέλω να εκφράσω τη βαθιά μου ανησυχία
σχετικά με τις πρόσφατες περιπτώσεις πειρατείας σε σκάφη που βρίσκονταν στα χωρικά ύδατα της Σομαλίας και
την εξευτελιστική μεταχείριση των πληρωμάτων από τους πειρατές.

Από την ίδια αυτή έδρα, είχα ζητήσει από την Ευρωπαϊκή Ένωση να εγκρίνει κοινοτική πολιτική συντονισμού και
αμοιβαίας βοήθειας που θα επέτρεπε σε στρατιωτικά σκάφη που βρίσκονται σε διεθνή ύδατα και φέρουν σημαία
κράτους μέλους να προστατεύουν τα εμπορικά και αλιευτικά σκάφη που φέρουν σημαία άλλου κράτους μέλους
σε πρώτη ευκαιρία.

Επιπλέον, θέλω να αποκηρύξω κατηγορηματικά το εμπόριο όπλων και πυρομαχικών με οργανωμένες συμμορίες
και παραστρατιωτικές ομάδες. Η ομάδα μου θα ήθελε να ζητήσει από τις αρμόδιες διεθνείς οργανώσεις και τους
δέοντες περιφερειακούς οργανισμούς να υποβάλουν συστάσεις σχετικά με κατάλληλα προληπτικά μέτρα που θα
σταματήσουν την πρόσβαση τέτοιων ομάδων σε όπλα.

Η ομάδα μου θα ήθελε να ζητήσει από τις χώρες-δωρητές και από την Ευρωπαϊκή Ένωση να σεβαστούν τις δεσμεύσεις
του και να εγγυηθούν τον στενό συντονισμό για την αύξηση της αποτελεσματικότητας της αναπτυξιακής βοήθειας.

Θα θέλαμε να ζητήσουμε από την Επιτροπή, η οποία εκπροσωπείται σήμερα από Μέλος της, να προτείνει την ταχεία,
σημαντική αύξηση των χρηματοδοτικών πόρων της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τη Σομαλία, ιδίως με την ευκαιρία της

ενδιάμεσης αναθεώρησης του 10ου Ευρωπαϊκού Ταμείου Ανάπτυξης, καθώς και την αύξηση της φυσικής της
παρουσίας στη χώρα. Δράττομαι της παρουσίας του Επιτρόπου για να ρωτήσω τι κάνει η Επιτροπή ή τι σχέδια έχει
εν προκειμένω.

Είναι προφανές ότι δεν μπορώ να ολοκληρώσω την ομιλία μου χωρίς να καλέσω όλες τις φατρίες στη Σομαλία να
σταματήσουν μία από τις πλέον μακροχρόνιες και καταστροφικές ένοπλες συγκρούσεις των τελευταίων ετών και
ότι αυτό ακριβώς κάνει και το παρόν ψήφισμα.

Μάριος Ματσάκης, συντάκτης. – (EN) Κύριε Πρόεδρε, η Σομαλία είναι μια χώρα που πλήττεται από τον εμφύλιο
πόλεμο και από τη φτώχεια εδώ και πολλά χρόνια. Εξαιτίας της έχουν πεθάνει χιλιάδες πολίτες, και εκατοντάδες
χιλιάδες έχουν υποφέρει και εξακολουθούν να υποφέρουν.

Η διεθνής κοινότητα έχει προβεί στην ανάληψη ορισμένων δράσεων και, πρέπει να ειπωθεί, σημείωσε μια κάποια
επιτυχία. Ωστόσο, τα βάσανα του λαού της Σομαλίας συνεχίζονται, και οι σκοτωμοί αμάχου πληθυσμού στην
περιφέρεια αυτή έχει μετατραπεί, δυστυχώς, σε καθημερινό φαινόμενο.

Είναι αναγκαία η ανάληψη τολμηρής και αποτελεσματικής πρόσθετης δράσης, κυρίως –κατά την άποψή μου– ως
εξής:

Καταρχάς, πρέπει να εφαρμοσθεί με αυστηρότητα το εμπάργκο όπλων των Ηνωμένων Εθνών στη Σομαλία. Αυτό
πρέπει να περιλαμβάνει την Κίνα, που αποτελεί τον συνήθη ένοχο σε τέτοιες περιπτώσεις.

Δεύτερον, πρέπει να διασφαλισθεί ότι κάθε βοήθεια από τα Ηνωμένα Έθνη και την ΕΕ που παρέχεται στη Σομαλία
δίδεται σε εκείνους που έχουν πραγματική και νόμιμη ανάγκη και δεν καταλήγει στην τσέπη των πολέμαρχων.

Τρίτον, πρέπει να ασκηθεί πίεση στο Συμβούλιο Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών να προχωρήσει στην υλοποίηση
της απόφασης που έλαβε ομόφωνα στις 15 Μαΐου 2008 για αποστολή και ανάπτυξη μιας επαρκούς ειρηνευτικής
δύναμης των Ηνωμένων Εθνών στην περιοχή – εξασφαλίζοντας, βεβαίως, ότι αυτού του είδους το ειρηνευτικό
προσωπικό δεν θα είναι σαν εκείνο που κατηγορήθηκε πρόσφατα για διάπραξη εγκλημάτων σε βάρος του πληθυσμού
της χώρας που υποτίθεται ότι προστάτευε.

(2) Βλ. Συνοπτικά Πρακτικά.
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Τέταρτον, η Αφρικανική Ένωση πρέπει, για μια ακόμα φορά να κατανοήσει ότι φέρει την κύρια ευθύνη για όσα
συμβαίνουν σε περιοχές της Αφρικής, όπως είναι η Σομαλία, και –αντί να αναλώνεται σε αναποτελεσματική ρητορική–
να αναλάβει επείγουσα και πρακτική δράση έναντι όλων εκείνων των καθεστώτων ή ομάδων ή φατριών που οδηγούν
τον λαό της Αφρικής ολοένα πιο βαθιά σε πρωτόγονες και απελπιστικά δραματικές καταστάσεις.

John Bowis, συντάκτης. – (EN) Κύριε Πρόεδρε, το 1960, η βρετανική και ιταλική Σομαλιλάνδη ήλπιζε στο όνειρο
της ανεξαρτητοποίησής της. Όμως, το όνειρο πολύ σύντομα έγινε εφιάλτης και θυμάμαι, ως πρόεδρος στο βρετανικό
κοινοβούλιο της Βρετανικής Ομάδας για τη Σομαλία, ότι η ατελείωτη σειρά των προσφύγων ερχόταν πρώτα σε
εμάς και μας διηγούνταν σχετικά με το αυταρχικό καθεστώς στη χώρα και μετά, βεβαίως, σχετικά με τους πολέμους
μεταξύ των φατριών και την αναρχία που ακολούθησε.

Η Σομαλιλάνδη εξακολουθεί να έχει ένα κάποιο βαθμό ανεξαρτησίας και σταθερότητας, και το ίδιο ισχύει και για
την Πουντλάνδη. Αλλά το Μογκαντίσου έχει γίνει συνώνυμο της βίας, των φόνων, των εξεγέρσεων, του λιμού και
της κατάρρευσης της οικονομίας.

Τι μπορούμε επομένως να κάνουμε; Η αλήθεια είναι πως δεν μπορούμε να κάνουμε και πολλά. Σίγουρα όχι σε
επίπεδο μεμονωμένων χωρών, ίσως ούτε και ως Ευρώπη. Μπορούμε όμως να συνεργαστούμε με άλλους διεθνείς
παράγοντες στο εσωτερικό της χώρας και να συμφωνήσουμε σχετικά με την παύση των συνεχιζόμενων συγκρούσεων,
το τέλος της βίας, τη λήξη των παραβιάσεων των διεθνών ανθρωπίνων δικαιωμάτων και την προσπάθεια επίτευξης
ειρήνης.

Πρέπει να τους πείσουμε να επιτρέψουν στην ανθρωπιστική βοήθεια να φτάσει σε εκείνους που την έχουν περισσότερο
ανάγκη, και πρέπει, ενδεχομένως, να τους βοηθήσουμε να εγγυηθούν την ασφάλεια των εργαζόμενων στις
ανθρωπιστικές οργανώσεις.

Πρέπει να κάνουμε έκκληση σε όσους μπορούν να βοηθήσουν από το εξωτερικό. Κάνουμε έκκληση στην Κένυα να
επιτρέψει σε πρόσφυγες από τη Σομαλία να έχουν πρόσβαση στη μεθόριο του El Wak καθώς και δικαίωμα βοήθειας
στη χώρα αυτή.

Κάνουμε έκκληση προς όλους, όπως αναφέρθηκε ήδη, να διασφαλίσουν το εμπάργκο στην πώληση όπλων προς τη
χώρα αυτή. Επιμένουμε στην ανάγκη να παρουσιαστούν ενώπιον της δικαιοσύνης εκείνοι που διέπραξαν εγκλήματα
πολέμου και, όπου αυτό είναι αναγκαίο, στο Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο. Και, βεβαίως, επικροτούμε το ψήφισμα
του Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών του Μαΐου που ζητεί την ανάπτυξη 28.000 στρατιωτών στο
πλαίσιο ειρηνευτικής δύναμης. Σε ένα ρεαλιστικότερο ίσως πλαίσιο, παροτρύνουμε την εντολοδότηση στην AMISOM
για ανάληψη προστατευτικής δράσης.

Χρειαζόμαστε δράση: όχι απλώς ψηφίσματα, αλλά ανάληψη διεθνούς δράσης.

Erik Meijer, συντάκτης. – (NL) Κύριε Πρόεδρε, η βία στη Σομαλία έχει να κάνει με το γεγονός ότι από το 1991
δεν υπάρχει πλέον κυβέρνηση στη χώρα που να είναι αναγνωρισμένη από όλους. Στα νότια και κεντρικά της χώρας
σημειώνονται εδώ και χρόνια εχθροπραξίες μεταξύ των ανταρτών των διαφόρων πολέμαρχων και στα βόρεια, η
διοίκηση της επικράτειας που αποτελούσε την πρώην βρετανική αποικία της Σομαλιλάνδης η οποία δραστηριοποιείται
εκεί δεν έχει αναγνωριστεί διεθνώς.

Στη συνέχεια, ξέσπασε σύγκρουση μεταξύ της Ένωσης Ισλαμιστών και του στρατού της γειτονικής Αιθιοπίας. Οι
συζητήσεις σχετικά με την επανένωση της χώρας δεν έλαβαν ποτέ ευρεία υποστήριξη και εκείνοι που υποστήριζαν
αυτό το ενδεχόμενο συχνά έπαυαν να το κάνουν.

Τα χρόνια του χάους που ακολούθησαν έστρεψαν σύντομα την υποστήριξη του υπόλοιπου κόσμου προς οποιαδήποτε
μεταβατική κυβέρνηση σε παρέμβαση σε μια ανεπίλυτη εγχώρια ένοπλη σύγκρουση.

Κατά τα τελευταία χρόνια, αρκετές φορές προειδοποίησα ότι βοηθώντας μέσω χρηματοδότησης τις κατεστραμμένες
πια δομές, η Ευρωπαϊκή Ένωση δημιουργεί δεσμούς με τη μία εκ των δύο αντιμαχόμενων πλευρών χωρίς καμία
απολύτως προοπτική για την εύρεση μιας διαρκούς και ευρείας λύσης.

Ασφαλώς και πρέπει η Ευρώπη να βοηθήσει για να βρεθεί μια λύση, αλλά οι υπερβολικά βιαστικές παρεμβάσεις δεν
οδηγούν παρά μόνο σε καταστροφή.

Σε παλαιότερη επείγουσα συζήτηση σχετικά με τη Σομαλία που πραγματοποιήθηκε στις 15 Νοεμβρίου 2007, το
παρόν Κοινοβούλιο ενέκρινε ψήφισμα που ζητούσε τη λήξη των ξένων στρατιωτικών επεμβάσεων και τον διάλογο
και τη συμφιλίωση στο εσωτερικό της χώρας.
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Πρέπει να επικροτήσουμε το γεγονός ότι το ψήφισμα που υποβάλλεται τώρα αναφέρεται ανοιχτά κατά της στήριξης
από την Ευρωπαϊκή Ένωση των πολέμαρχων που προσπαθούν να εδραιώσουν εκ νέου την εξουσία τους, κατά της
χρήσης παιδιών-στρατιωτών και κατά της συνέχισης της προμήθειας όπλων.

Χτες, σημειώθηκε μια αποτυχημένη απόπειρα φόνου του Προέδρου της μεταβατικής κυβέρνησης, Abdullahi Yusuf.
Ένοπλες ομάδες εξακολουθούν να συμμετέχουν σε έντονες συγκρούσεις μεταξύ τους. Πρέπει πλέον να διακρίνουμε
εάν η συμφωνία που συνήφθη την προηγούμενη εβδομάδα με σκοπό το τέλος των εχθροπραξιών εντός διαστήματος
30 ημερών και αντικατάστασης της δύναμης στρατιωτικής παρέμβασης από την Αιθιοπία με ειρηνευτική δύναμη
από τα Ηνωμένα Έθνη θα έχει πραγματικές ελπίδες επιτυχίας. Εάν αυτό οδηγήσει σε πραγματικές λύσεις, θα έχει
νόημα η υποστήριξή του από την Ευρώπη.

Adam Bielan, συντάκτης. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, η πρόσφατη επανέναρξη των εχθροπραξιών στη Σομαλία μεταξύ
μελών της μεταβατικής ομοσπονδιακής κυβέρνησης και ανταρτών στοίχισε τη ζωή σε περισσότερους από εκατό
ανθρώπους και οδήγησε σε μαζική έξοδο άμαχου πληθυσμού από την πρωτεύουσα της Σομαλίας, το Μογκαντίσου.
Οι παραβιάσεις των ανθρωπίνων δικαιωμάτων αποτελούν καθημερινό φαινόμενο στη Σομαλία από όλες τις πλευρές
που εμπλέκονται στις συγκρούσεις και περιλαμβάνουν βασανιστήρια, βιασμούς, φόνους και επιθέσεις σε βάρος
του άμαχου πληθυσμού.

Η διεθνής κοινότητα δεν μπορεί να παραμείνει αδιάφορη έναντι αυτών των κατάφορων πράξεων βίας στη Σομαλία.
Η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να αυξήσει με αποφασιστικό τρόπο τη συμμετοχή της με σκοπό την επίλυση της
σύγκρουσης στη Σομαλία και πρέπει να ζητήσει από τα εμπλεκόμενα μέρη να προβούν σε κάθε ενέργεια για να
παράσχουν στις ανθρωπιστικές οργανώσεις ανεμπόδιστη πρόσβαση στα θύματα στη χώρα αυτή, ώστε να καταστεί
δυνατή η παροχή βοήθειας προς αυτά. Η αποστολή ειρηνευτικών δυνάμεων των Ηνωμένων Εθνών μέχρις ότου
βελτιωθεί η πολιτική κατάσταση θα αποτελούσε ένα ακόμα βήμα προς τη σωστή κατεύθυνση, όπως επίσης και η
ανανέωση του εμπάργκο στην προμήθεια όπλων στη Σομαλία που έχουν επιβάλει τα Ηνωμένα Έθνη.

Filip Kaczmarek, εξ ονόματος της Ομάδας PPE-DE. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, πριν από έναν μήνα δημοσιεύτηκαν
οι κατατάξεις βάσει του Διεθνούς Δείκτη Ειρήνης. Πρόκειται για το αποτέλεσμα ερευνών που διενεργούνται σε 140
χώρες από το Ινστιτούτου Οικονομικών και Ειρήνης.

Οι έρευνες βρήκαν ότι η Σομαλία αποτελεί τη δεύτερη πιο επικίνδυνη χώρα στον κόσμο, μετά το Ιράκ. Η
πραγματικότητα είναι θλιβερή. Δεν υπάρχει καμία ορατή ένδειξη προόδου όσον αφορά την επίλυση της μακροχρόνιας
αυτής σύγκρουσης και οι πληροφορίες που λαμβάνουμε από αυτήν είναι φριχτές. Δεν θα τις περιγράψω όλες εδώ,
αλλά θα πω απλώς ότι όσον αφορά την πειρατεία από Σομαλούς, ήδη από την αρχή του έτους έχουν καταγραφεί
26 περιπτώσεις πειρατείας σε σκάφη.

Σε μία τόσο απέλπιδα σύγκρουση όσο αυτή στη Σομαλία, κάθε συμφωνία μεταξύ των εμπλεκόμενων μερών θα
πρέπει να λάβει τη δέουσα προσοχή. Ας ελπίσουμε ότι η συμφωνία της 9ης Ιουνίου στο Τζιμπουτί θα αποτελέσει
πρόοδο στο πλαίσιο της σύγκρουσης αυτής και θα οδηγήσει σε διαρκή ειρήνη.

Marianne Mikko, εξ ονόματος της Ομάδας PSE. – (ET) Κυρίες και κύριοι, η Σομαλία έχει μεταβληθεί σε αρένα
συγκρούσεων, για να μην πω σε κόλαση. Τα ανθρώπινα δικαιώματα και το διεθνές δίκαιο παραβιάζονται κατάφωρα
και η χώρα βυθίζεται στη φτώχεια.

Χιλιάδες πολίτες χάνονται στο πλαίσιο των συγκρούσεων μεταξύ των ισλαμιστών και των στρατιωτών της κυβέρνησης
και εκατοντάδες χιλιάδες έχουν αναγκαστεί να δραπετεύσουν. Άνθρωποι σκοτώνονται, βιάζονται και βασανίζονται
καθημερινά.

Τα στατιστικά στοιχεία των Ηνωμένων Εθνών για το 2007 δείχνουν ότι σε ολόκληρο τον κόσμο υπάρχουν περίπου
457.000 Σομαλοί πρόσφυγες. Αυτό σημαίνει μισό εκατομμύριο Σομαλοί που έχουν υποχρεωθεί να εγκαταλείψουν
την πατρίδα τους για να επιβιώσουν.

Κατά τη διάρκεια των τριών τελευταίων μηνών, η βία στο Μογκαντίσου υποχρέωσε περισσότερους από πενήντα
χιλιάδες ανθρώπους να δραπετεύσουν. Η κατάσταση έχει βγει τελείως εκτός ελέγχου.

Συμπάσχω με τους ανθρώπους που φεύγουν για να ξεφύγουν από τη βία. Η Ευρώπη πρέπει να κάνει ό,τι είναι
δυνατόν για να βοηθήσει τη Σομαλία να ακολουθήσει μια πορεία ειρήνης. Η σύγκρουση δεν πρέπει να εξελιχθεί σε
τοπικό πόλεμο. Για την Αφρική, η ειρήνη είναι τόσο σημαντική όσο και ο ίδιος ο αέρας.

Ewa Tomaszewska, εξ ονόματος της Ομάδας UEN. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, η Σομαλία έχει γίνει μάρτυρας βίαιων
μαχών επί πολλά χρόνια. Τις τελευταίες ημέρες υπολογίζεται ότι περίπου εκατό άνθρωποι σκοτώθηκαν και περίπου
διακόσιοι τραυματίσθηκαν. Χιλιάδες άνθρωποι υποχρεώθηκαν να εγκαταλείψουν τα σπίτια τους στο Μογκαντίσου.
Οι επιθέσεις εναντίον του άμαχου πληθυσμού και εκπροσώπων των μέσων επικοινωνίας αυξάνονται. Στις 7 Ιουνίου
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δολοφονήθηκε με βάναυσο τρόπο ο Nasteh Dahir Farah, ο αντιπρόεδρος της Εθνικής Ένωσης Δημοσιογράφων
της Σομαλίας. Μέλη ανθρωπιστικών οργανώσεων συγκαταλέγονται επίσης μεταξύ εκείνων που σκοτώθηκαν, μεταξύ
άλλων και ο Mohamed Mahdi. Αυξάνεται η στρατολόγηση παιδιών από τις ένοπλες δυνάμεις. 2,6 εκατομμύρια
Σομαλοί (περίπου 35% του πληθυσμού) χρειάζονται ανθρωπιστική βοήθεια. Στις εκθέσεις της, η Διεθνής Αμνηστία
έχει περιγράψει ορισμένες από τις ακραίες μορφές επιθέσεων εναντίον άοπλων πολιτών. Οι επιτιθέμενοι συχνά
κόβουν απλώς τον λαιμό γυναικών και εφήβων.

Καλούμε το Συμβούλιο Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών να ενισχύσει το τμήμα της ειρηνευτικής δύναμης που
βρίσκεται στη Σομαλία σύμφωνα με το ψήφισμα που εγκρίθηκε στις 15 Μαΐου και να ενισχύσει επίσης το εμπάργκο
στις πωλήσεις όπλων στη Σομαλία.

Bernd Posselt (PPE-DE). - (DE) Κύριε Πρόεδρε, σπάνια είχαμε ψήφισμα στο παρόν Κοινοβούλιο με τόσο φριχτό
τίτλο όσο αυτό: «Συνεχείς δολοφονίες αμάχων». Δεν μπορούμε να έχουμε μια απλή αντίδραση εδώ, κυρίες και
κύριοι, πρέπει να δώσουμε πολύ μεγάλη βαρύτητα εν προκειμένω. Ένας στους οκτώ πολίτες έχει εκτοπισθεί κατά
τους δώδεκα τελευταίους μήνες, και ως το τέλος του έτους τουλάχιστον ο μισός πληθυσμός των αμάχων μπορεί
να εξαρτάται από την ανθρωπιστική βοήθεια.

Είμαι ευγνώμων έναντι του κ. Dess και των υπολοίπων για την επισιτιστική και την ιατρική βοήθεια που παρέχεται
εκεί, αλλά τώρα πρέπει επίσης να εστιάσουμε τις προσπάθειές μας στην εξεύρεση μιας πολιτικής λύσης που εκκρεμεί
από το 1991. Η μοναδική λύση, κατά τη γνώμη μου, είναι η ανάπτυξη δύναμης των Ηνωμένων Εθνών, αλλά πρέπει
να συνοδεύεται από κατάλληλες μη στρατιωτικές δομές. Όσον αφορά τη Μεταβατική Ομοσπονδιακή Κυβέρνηση,
πρέπει να διερωτηθούμε πού οδηγεί η μετάβαση. Είτε πρόκειται για μετάβαση σε μια βιώσιμη αυτόνομη διάρθρωση,
είτε διαφορετικά είναι αναγκαίο να εδραιωθεί μια διεθνής μη στρατιωτική διάρθρωση, όπως συνέβη σε άλλες χώρες.
Εάν δεν τα καταφέρουμε, μπορεί να καταλήξουμε με ολόκληρο το έθνος να εξαρτάται από την ανθρωπιστική βοήθεια.
Αυτός δεν μπορεί να είναι ο καταλληλότερος τρόπος για την εξάλειψη των φόνων, των βιασμών και του λιμού.

Colm Burke (PPE-DE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, η ανθρωπιστική κατάσταση στη Σομαλία χειροτερεύει ταχύτατα
εξαιτίας ενός συνδυασμού συγκρούσεων, πολιτικής αστάθειας και βαριάς ξηρασίας, καθώς και του υψηλού
πληθωρισμού που οξύνει ακόμα χειρότερα την κατάσταση.

Ίσως να ελλοχεύει ο κίνδυνος να έρθουμε και πάλι αντιμέτωποι με τις σκηνές του λιμού του 1992 εάν η διεθνής
κοινότητα δεν κάνει κάτι για να δώσει μεγαλύτερη προτεραιότητα στη Σομαλία. 2,6 εκατομμύρια άνθρωποι από
συνολικό πληθυσμό people περίπου 8,6 εκατομμυρίων χρειάζονται επειγόντως βοήθεια. Εάν δεν υπάρξει ουσιαστική
βελτίωση της κατάστασης στη χώρα, ο αριθμός αυτός μπορεί να φτάσει στα 3,5 εκατομμύριο ως το τέλος του
2008. 1,1 εκατομμύριο άνθρωποι είναι σήμερα εσωτερικά εκτοπισμένοι. Ήδη από τον Ιανουάριο, περισσότεροι
από 300.000 άνθρωποι έχουν αναγκαστεί να εγκαταλείψουν τα σπίτια τους.

Οι ανθρωπιστικές οργανώσεις συναντούν σοβαρές δυσκολίες στο πλαίσιο των προσπαθειών τους να βοηθήσουν
τους σομαλούς πολίτες και έρχονται αντιμέτωπες με επιθέσεις, κλοπές και παρεμπόδιση στα σημεία ελέγχου. Το
προσωπικό τους έρχεται καθημερινά αντιμέτωπο με σοβαρούς κινδύνους στο πλαίσιο των προσπαθειών του να
παράσχει τρόφιμα σε όσους τα έχουν ανάγκη. Η αποστολή της Αφρικανικής Ένωσης στη Σομαλία και οποιαδήποτε
ειρηνευτική δύναμη των Ηνωμένων Εθνών τη διαδεχτεί πρέπει να λάβει εντολή για την προστασία του αμάχου
πληθυσμού, συμπεριλαμβανομένων των γυναικών, των παιδιών και των εσωτερικά εκτοπισμένων ατόμων. Πρέπει
επίσης να καταβληθούν προσπάθειες για να περιοριστεί η αύξηση της στρατολόγησης παιδιών-στρατιωτών, ιδίως
στο Μογκαντίσου.

Manuel Medina Ortega (PSE). - (ES) Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα να πάρω τον λόγο για να αναφερθώ σε ένα και
μόνο ζήτημα, την πειρατεία στα χωρικά ύδατα της Σομαλίας.

Κάποιοι ομιλητές (ο κ. Kaczmarek και η κ. Tomaszewska, νομίζω) αναφέρθηκαν στο εν λόγω ζήτημα, όπως και
η αιτιολογική σκέψη Ζ και η παράγραφος της κοινής πρότασης ψηφίσματος, θέλω όμως να τονίσω ότι η διατύπωση
της παραγράφου 8 περιορίζει τη δράση κατά της πειρατείας στην υπεράσπιση των σκαφών που μεταφέρουν
ανθρωπιστική βοήθεια, και για τον λόγο αυτό θα ήταν ίσως καλύτερα να ψηφίσουμε ξεχωριστά για την παράγραφο
αυτή και να την καταψηφίσουμε.

Τέλος, θέλω να ρωτήσω την Επιτροπή αν διαθέτει περισσότερες πληροφορίες σχετικά με ενδεχόμενη συνεργασία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης με το Συμβούλιο Ασφαλείας για την εγγύηση της θαλάσσιας ασφάλειας στην περιοχή.

Czesław Adam Siekierski (PPE-DE). - (PL) Κύριε Πρόεδρε, οι εσωτερικές συγκρούσεις και οι εμφύλιοι πόλεμοι
είναι ιδιαίτερα επικίνδυνοι για τις κοινωνίες και τα έθνη, διότι οδηγούν σε εκτελέσεις και λεηλασίες, κάνουν τους
ανθρώπους να εγκαταλείπουν τα σπίτια τους και προκαλούν καταναγκαστικές εξώσεις, οδηγούν σε βιασμούς,
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βασανιστήρια και άλλες φριχτές πράξεις. Είναι ο άμαχος πληθυσμός εκείνος που υπόκειται σε όλα αυτά, οι πολίτες
που είναι άοπλοι και συχνά δέχονται επιθέσεις από διάφορες πλευρές της σύγκρουσης.

Παρά τα μέτρα που λαμβάνει ο Γενικός Γραμματέας των Ηνωμένων Εθνών, η Αφρικανική Ένωση και την υποστήριξη
που παρέχει η Ευρωπαϊκή Ένωση, η κατάσταση στη Σομαλία είναι τόσο δύσκολη, ώστε οι άνθρωποι φτάνουν στο
σημείο να μιλούν για ανθρωπιστική καταστροφή. Ο εξαναγκασμός των παιδιών να συμμετάσχουν στη σύγκρουση
τα καθιστά επίσης μάρτυρες φρικαλεοτήτων.

Φαίνεται ότι ο αποτελεσματικότερος τρόπο αντιμετώπισης της καταστροφής αυτής και του πολέμου αυτού είναι
η αποστολή στρατιωτικής δύναμης στη Σομαλία.

Charlie McCreevy, Μέλος της Επιτροπής. – Κύριε Πρόεδρε, δυστυχώς ο συνάδελφος Louis Michel δεν είναι
παρών σήμερα, επομένως θέλω εκ μέρους του να μοιραστώ μαζί σας ορισμένα σχόλια σχετικά με την εν λόγω
κατάσταση στη Σομαλία.

Καταρχάς, θέλω να μοιραστώ μαζί σας την ανησυχία μου σχετικά με τις συνεχιζόμενες συγκρούσεις και την πολιτική
αστάθεια στη Σομαλία. Η Σομαλία παραμένει ένα πλαίσιο όπου τα θεμελιώδη δικαιώματα και ο σεβασμός για τη
βασική ανθρώπινη αξιοπρέπεια εξακολουθούν να αγνοούνται από τις ένοπλες ομάδες που προβαίνουν σε
συστηματικές και ευρείες επιθέσεις σε βάρος των αμάχων. Κατά τη διάρκεια δεκαεπτά χρόνων ανιθαγένειας έχουν
προκαλέσει απώλειες ζωών αμάχων, μαζικούς εκτοπισμούς και καταστροφή φυσικών υποδομών. Το ένα τρίτο του
πληθυσμού, που αντιστοιχεί σε 2,6 εκατομμύρια ανθρώπους, εξαρτάται σήμερα από την ανθρωπιστική βοήθεια. Η
Ευρωπαϊκή Ένωση, μαζί με άλλους βασικούς διεθνείς παράγοντες έχει δεσμευθεί να βοηθήσει στο σημαντικό αυτό
σημείο καμπής.

Σε πολιτικό επίπεδο, η ΕΕ θα συνεχίσει να παρέχει την πλήρη υποστήριξή της στον ειδικό εντεταλμένο των Ηνωμένων
Εθνών κατά τις προσπάθειές του για τον συντονισμό των δράσεων της διεθνούς κοινότητας και τη διευκόλυνση του
πολιτικού διαλόγου στο εσωτερικό της Σομαλίας. Εξετάζουμε τώρα –μαζί με άλλους δωρητές– τους κατάλληλους
τρόπους και τα μέσα για τη βέλτιστη παροχή βοήθειας στους Σομαλούς, ώστε να εφαρμόσουν αποτελεσματικά τη
Συμφωνία του Τζιμπουτί που συνήφθη στις 9 Ιουνίου. Η συμφωνία αυτή προσφέρει νέες ελπίδες για μακροχρόνια
ειρήνη και σταθερότητα στον λαό της Σομαλίας.

Σε ανθρωπιστικό επίπεδο, η ΕΕ επικεντρώνεται κυρίως στην υποστήριξη βασικών τομέων, όπως είναι η υγεία, η
διατροφή, η επισιτιστική βοήθεια, η στέγαση και οι υπόλοιπες μορφές βοήθειας εκτός από την τροφή, η παροχή
νερού και η εξυγίανση, στο πλαίσιο μιας σειράς δραστηριοτήτων που εστιάζονται κυρίως στις κεντρικές και νότιες
περιοχές της χώρας που έχουν πληγεί άσχημα από τις εμφύλιες συγκρούσεις και τις ακραίες φυσικές απειλές.

Το 2007, το τμήμα ανθρωπιστικής βοήθειας της Επιτροπής κατόρθωσε να παράσχει ανθρωπιστική βοήθεια ύψους
18 εκατομμυρίων ευρώ. Αντιδρώντας στην όξυνση της ανθρωπιστικής κατάστασης και στην αύξησης των τιμών
των τροφίμων, το επίπεδο βοήθειας έφτασε στο συνολικό ποσό των 27 εκατομμυρίων ευρώ για το τρέχον έτος.

Σε αναπτυξιακό επίπεδο, η ΕΕ παραμένει ο βασικός δωρητής βοήθειας από τη Σομαλία, παρέχοντας μεσοπρόθεσμη
έως μακροπρόθεσμη υποστήριξη για την εδραίωση μιας ειρηνικής και αυτόνομης κοινωνίας.

Η στρατηγική της ΕΕ για τη Σομαλία διαθέτει περισσότερα από 212 εκατομμύρια ευρώ για την περίοδο 2008-2013,
σύμφωνα με το 10 Ευρωπαϊκό Ταμείο Ανάπτυξης. Το ένα τρίτο του προγράμματος αυτούς θα δαπανηθεί για την
εκπαίδευση, που συνδέεται με τον σεβασμό των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. Βασικός στόχος είναι να ενθαρρυνθεί η
συμφιλίωση, η δημοκρατία και η ανάπτυξη δομών διακυβέρνησης σε όλα τα επίπεδα. Ωστόσο, χωρίς ειρήνη και
ασφάλεια, δεν είναι δυνατό να υπάρξει μακροπρόθεσμη ανάπτυξη. Συνεπώς, η προτεραιότητα δίδεται στην προώθηση
ενός ειρηνικού και ασφαλούς περιβάλλοντος εντός του οποίου τα ανθρώπινα δικαιώματα θα γίνονται σεβαστά και
οι δημοκρατικές διαδικασίες και θεσμοί θα μπορούν να αναπτυχθούν.

Ο Επίτροπος Michel συναντήθηκε με τον Πρόεδρο της Σομαλίας πριν λίγες ημέρες, στο περιθώριο της συνόδου
κορυφής της Διακυβερνητικής Αρχής για την Ανάπτυξη που πραγματοποιήθηκε στην Αντίς Αμπέμπα. Τότε, ο
Πρόεδρος Yusuf απηύθυνε ισχυρή έκκληση για την υποστήριξη ενός καλύτερου, ασφαλούς περιβάλλοντος για
τους ανθρώπους που ζουν στη Σομαλία. Δεσμευτήκαμε να παράσχουμε ισχυρή υποστήριξη προς την κυβέρνηση
της Σομαλίας εν προκειμένω. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή χρηματοδοτεί ήδη την κατάρτιση αστυνομικών δυνάμεων
μέσω των Ηνωμένων Εθνών και πόροι παρέχονται επίσης για την κάλυψη των εξόδων της επιχείρησης AMISOM.

Εν τέλει, η πολιτική διαδικασία της συμφιλίωσης και σταθεροποίησης θα εξαρτηθούν κι αυτές με τη σειρά τους από
τη δέσμευση και την υποστήριξη βασικών περιφερειακών παραγόντων, ιδίως της Αιθιοπίας και της Ερυθραίας, που
έχουν χρησιμοποιήσει τη Σομαλία για έναν δικό τους πόλεμο «δι’ αντιπροσώπων». Από αυτή την άποψη, η απόσυρση
των στρατευμάτων της Αιθιοπίας από τη Σομαλία αποτελεί βασικό στοιχείο κάθε πολιτικής προόδου.
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Ο Επίτροπος Michel, ο οποίος συναντήθηκε με τον Πρωθυπουργό Meles της Αιθιοπίας και τον Πρόεδρο Isaias
της Ερυθραίας το προηγούμενο Σαββατοκύριακο, τους κάλεσε να στηρίξουν τη διαδικασία του Τζιμπουτί που
μολονότι απέχει πολύ από το να μπορεί να χαρακτηρισθεί τέλεια, εντούτοις προσφέρει μια πραγματική, αν όχι τη
μοναδική, ευκαιρία να έρθουν σε επαφή οι διάφοροι παράγοντες στη Σομαλία.

Παρά τις δύσκολες συνθήκες, η Επιτροπή θα συνεχίσει το πρόγραμμά της για την παροχή βοήθειας προς τη Σομαλία,
το οποίο έχει σχεδιασθεί σε συνεργασία με τα κράτη μέλη, προκειμένου να δώσει τέλος στα βάσανα των Σομαλών
και να δημιουργήσει τη βάση μιας ειρηνικής κοινωνίας.

Τέθηκαν ορισμένα ερωτήματα σχετικά με την πειρατεία και θέλω να προσθέσω ότι, μολονότι δεν είναι αρμόδια για
την ανάπτυξη ναυτικών δυνάμεων όπως προβλέπεται στο ψήφισμα 1816 του Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνωμένων
Εθνών, η Επιτροπή σύστησε μαζί με το Συμβούλιο ομάδα εργασίας που αποτελείται από μέλη των αντίστοιχων
Γενικών Διευθύνσεων –ιδίως της ΓΔ Ενέργειας και Μεταφορών, της ΓΔ Θαλάσσιων Υποθέσεων και Αλιείας, της ΓΔ
Ανάπτυξης και της EuropeAid– με σκοπό να μελετήσει τον καλύτερο τρόπο εφαρμογής του ψηφίσματος των
Ηνωμένων Εθνών.

Πρόεδρος. – Η συζήτηση έληξε.

Η ψηφοφορία θα διεξαχθεί μετά το τέλος των συζητήσεων.

9.3. Ιράν: Εκτέλεση ανηλίκων εγκληματιών

Πρόεδρος. – Η ημερήσια διάταξη προβλέπει τη συζήτηση έξι προτάσεων ψηφίσματος σχετικά με το Ιράν.(3)

Mikel Irujo Amezaga, συντάκτης. – (ES) Κύριε Πρόεδρε, η κατάσταση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων στο Ιράν
έχει χειροτερεύσει δραματικά από το 2005.

Το δικαστικό σώμα του Ιράν κατέχει το λυπηρό ρεκόρ επιβολής του δεύτερου μεγαλύτερου αριθμού κατά κεφαλήν
εκτελέσεων στον κόσμο. Μόνο η Κίνα έχει μεγαλύτερο αριθμό εκτελέσεων από το Ιράν.

Όπως αναφέρεται και στο ψήφισμα, δύο σημαντικές συμφωνίες, η Σύμβαση για τα δικαιώματα του παιδιού και το
Διεθνές Σύμφωνο για τα Ατομικά και Πολιτικά Δικαιώματα, απαγορεύουν την επιβολή της θανατικής ποινής ως
τιμωρίας για εγκλήματα που διαπράττονται από δράστες ηλικίας μικρότερης των 18 ετών. Η σοβαρότερη πτυχή
αυτού είναι ότι η Τεχεράνη έχει επικυρώσει αμφότερες τις συμφωνίες. Αν και η επικύρωση είναι θετική, η χώρα δεν
επιδεικνύει σεβασμό για τις εν λόγω συμφωνίες.

Ο φόνος, ο βιασμός, η ένοπλη ληστεία, η απαγωγή και η διακίνηση ναρκωτικών τιμωρούνται με θάνατο στο Ιράν.
Τα περισσότερα παιδιά είχαν καταδικαστεί για φόνο, αλλά πολλές ποινές φαίνεται ότι βασίζονται σε αναξιόπιστες
ομολογίες, οι οποίες λαμβάνονται κατόπιν βασανιστηρίων και κατά τη διάρκεια ανακρίσεων όπου ο κρατούμενος
δεν έχει το δικαίωμα πρόσβασης σε δικηγόρο.

Τα δικαστήρια αγνοούν μονίμως τα αποδεικτικά στοιχεία που παρουσιάζονται από τους συνηγόρους και
αποδεικνύουν ότι οι κατηγορούμενοι βρίσκονταν σε αυτοάμυνα.

Η εκτέλεση παιδιών στο Ιράν θα αποτελέσει ένα από τα ζητήματα που θα συμπεριληφθούν στην έκθεση του Γενικού
Γραμματέα των Ηνωμένων Εθνών, Ban Ki-moon, προς τη Γενική Συνέλευση, που θα υποβληθεί τον Σεπτέμβριο.

Για τους παραπάνω λόγους ζητούμε από το Ιράν να σταματήσει αυτές τις εκτελέσεις μια και καλή,
συμπεριλαμβανομένων εκείνων των τουλάχιστον 85 ανθρώπων που καταδικάστηκαν σε θάνατο για εγκλήματα που
διέπραξαν όταν ήταν παιδιά.

Δεν ήθελα να κλείσω χωρίς να έχω αναφέρει ότι θεωρώ πως αυτή την εβδομάδα το Κοινοβούλιο και η Ευρωπαϊκή
Ένωση έχασαν έναν κάποιο βαθμό της αξιοπιστίας τους όσον αφορά την υπεράσπιση των δικαιωμάτων του παιδιού,
όταν χτες το παρόν Σώμα ενέκρινε μια επαίσχυντη οδηγία που επιτρέπει τη φυλάκιση παιδιών που διέπραξαν το
έγκλημα να εισέλθουν στην Ευρώπη χωρίς χαρτιά.

Μάριος Ματσάκης, συντάκτης. – (EN) Κύριε Πρόεδρε, οι βάναυσες δραστηριότητες του θεοκρατικού καθεστώτος
του Ιράν σε βάρος των ίδιων του των κατοίκων είναι γνωστές και έχουν αποτελέσει αντικείμενο προηγούμενων
ψηφισμάτων του παρόντος Κοινοβουλίου.

(3) Βλ. Συνοπτικά Πρακτικά.
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Το παρόν καθεστώς είναι γνωστό ότι διαπράττει – στο όνομα του Θεού, όπως ισχυρίζεται – συστηματικά και φριχτά
εγκλήματα σε βάρος αθώων πολιτών. Η αντίσταση είναι εξαιρετικά δύσκολη στο Ιράν και ενέχει κίνδυνο θανάτου.
Εκτός της χώρας, οι Ιρανοί πασχίζουν για την επίτευξη δημοκρατικής αλλαγής στη χώρα τους.

Στους ανθρώπους αυτούς περιλαμβάνονται εκείνοι που ανήκουν στην οργάνωση Μουτζαχεντίν του Λαού του Ιράν
που είναι εντελώς αντίθετη προς τη βία. Κι όμως, η Επιτροπή είχε προσθέσει την εν λόγω οργάνωση στον κατάλογο
των τρομοκρατικών οργανώσεων και αρνούνταν μέχρι πρόσφατα να διορθώσει αυτό το λάθος, ακόμα και μετά από
σχετικές αποφάσεις του ΔΕΚ. Θέλω να θέσω στον Επίτροπο το ακόλουθο ερώτημα: για ποιον λόγο μπήκε η εν λόγω
ιρανική οργάνωση αντίστασης στον κατάλογο των τρομοκρατικών οργανώσεων ευθύς εξαρχής; Μήπως συνέβη
επειδή ορισμένα κράτη μέλη της ΕΕ που έχουν συνάψει επικερδείς εμπορικές συμβάσεις ή διατηρούν σχέσεις μαζί
του ήθελαν να ευχαριστήσουν το καθεστώς της Τεχεράνης;

Marcin Libicki, συντάκτης. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, όταν συζητούμε ζητήματα παραβιάσεων των ανθρωπίνων
δικαιωμάτων στον κόσμο, πρέπει να προβαίνουμε σε ορισμένες διακρίσεις, ιδίως μεταξύ καταστάσεων όπου έχουμε
να κάνουμε με ασταθή καθεστώτα, εμφύλιους πολέμους, εγκλήματα που διαπράττονται σε καταστάσεις απόλυτου
χάους και περιπτώσεις όπως αυτή του Ιράν, όπου το κράτος επιδεικνύει μια κάποια σταθερότητα, δεν υπάρχει
εμφύλιος πόλεμος, διενεργούνται που και που εκλογές, αλλά όπου το κράτος χρησιμοποιεί εγκληματικές μεθόδους,
όπως είναι η εκτέλεση παιδιών. Πρόκειται για τελείως διαφορετική κατάσταση από τα υπόλοιπα ζητήματα που
συζητήσαμε σήμερα, όπως τα ζητήματα που αφορούν τη Σομαλία ή τη Βιρμανία. Στις περιπτώσεις αυτές, δεν
πρόκειται για μια απλή εσωτερική αναταραχή, αλλά για έναν διαφορετικό πολιτισμό. Μας θυμίζει το βιβλίο του
Huntington «Η Σύγκρουση των Πολιτισμών» ή τα βιβλία του μεγάλου ιστορικού και φιλοσόφου Feliks Koneczny,
ο οποίος μίλησε για τις θεμελιώδεις διαφορές μεταξύ των πολιτισμών. Εάν επιθυμούμε να επιλύσουμε τα προβλήματα
αυτά, πρέπει να σκεφτούμε με ποιον τρόπο θα μπορέσουμε να επηρεάσουμε αυτά τα καθεστώτα ώστε να αλλάξουν
τη νοοτροπία τους.

Laima Liucija Andrikienė, συντάκτης. – (LT) Σταματήστε να σκοτώνετε παιδιά – αυτό είναι το σημαντικότερο,
αλλά και η θέση που το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο καθιστά σαφή στο ψήφισμά του. Αυτό είναι το μήνυμά μας προς
το νέο κοινοβούλιο του Ιράν, που πρέπει να καταλάβει ότι καθήκον του είναι η μεταρρύθμιση του ποινικού κώδικα
του Ιράν χωρίς καθυστέρηση ώστε να ευθυγραμμισθεί με τις διεθνείς υποχρεώσεις που έχει αναλάβει η χώρα αυτή
και με το διεθνές κράτος δικαίου.

Κατά τη γνώμη μου, οι εκτελέσεις ανηλίκων ή εκείνων που διέπραξαν εγκλήματα όταν ήταν ανήλικοι είναι εντελώς
απαράδεκτες. Το γεγονός ότι η πολιτική που ασκεί η ιρακινή κυβέρνηση έρχεται σε σύγκρουση προς το διεθνές
δίκαιο επισημάνθηκε πρόσφατα από τον Ύπατο Αρμοστή των Ηνωμένων Εθνών.

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο έχει εκφράσει περισσότερες από μία φορές τη γνώμη και τη σταθερή θέση του: τίθεται
εναντίον της θανατική ποινής και υπέρ ενός διεθνούς μορατόριουμ στη χρήση της θανατικής ποινής. Εδώ
αναφερόμαστε σε άνδρες, γυναίκες, παιδιά, εφήβους και μειονότητες, γι’ αυτό και θέλω να κλείσω καλώντας την
ιρανική κυβέρνηση να αποτρέψει την εκτέλεση αυτών των εφήβων οι οποίοι έχουν ήδη καταδικαστεί σε θανατική
ποινή, διότι είναι απάνθρωπη.

Věra Flasarová, συντάκτρια. – (CS) Κυρίες και κύριοι, δεν συμμερίζομαι την άποψη της κυβέρνησης Bush ότι το
Ιράν συνιστά απειλή για τη διεθνή ασφάλεια και ότι ως εκ τούτου είναι αναγκαίο να προβούμε σε εξοπλιστικό
ανταγωνισμό. Είμαι επίσης αντίθετος στην επιβολή των αξιών και του τρόπου ζωής μας σε διαφορετικούς πολιτισμούς
για έναν και μόνο λόγο, και αυτός είναι το άνοιγμα στο υπερεθνικό κεφάλαιο του δρόμου προς τις πρώτες ύλες
του πλανήτη και σε μελλοντική αποικιοποίηση. Ωστόσο, αντιτέθηκα στις βάρβαρες πράξεις που εξακολουθούν να
πραγματοποιούνται παρά το γεγονός ότι ο λόγος για αυτές έχει προ καιρού εκλείψει. Επιπλέον, ο ιρανικός πολιτισμός
δεν δικαιολογεί τις βάρβαρες εκτελέσεις ανήλικων παραβατών ή ακόμα και πολιτικών αντιπάλων που διαπράχθηκαν
υπό το ιρανικό καθεστώς του Mahmoud Ahmadinejad. Κατά το παρελθόν, αυτή η χώρα επέβαλε τη θανατική
ποινή μόνο σε εξαιρετικές περιπτώσεις και δημόσιες εκτελέσεις πραγματοποιούνταν μόνο ως τιμωρία κατά συρροή
δολοφόνων ή δολοφόνων παιδιών. Υπό την τρέχουσα ιρανική κυβέρνηση, ωστόσο, εκατοντάδες εκτελέσεις λαμβάνουν
χώρα κάθε χρόνο, και πολλές εξ αυτών περιλαμβάνουν και ανηλίκους, όπως ο 17χρονος Mohammad Hassanzadeh,
που εκτελέσθηκε στις 10 Ιουνίου. Πρόσφατα, είδα φωτογραφίες δημοσίων εκτελέσεων στο Ιράν. Πιστέψτε με,
περιλαμβάνονται στα χειρότερα θεάματα που έχω δει στη ζωή μου.

Η Ομάδα μου, η ΕΕΑ/ΒΠΑ, χρησιμοποιεί το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για να καλέσει την ισλαμική δημοκρατία να
δώσει άμεσο τέλος στις εκτελέσεις, ιδίως στις εκτελέσεις ανθρώπων που διέπραξαν κάποιο ποινικό αδίκημα όσο
ήταν ανήλικοι. Υπό την προεδρία του κ. Ahmadinejad, το Ιράν στέλνει εδώ και καιρό στον θάνατο όχι μόνο τους
κατά συρροή δολοφόνους αλλά και ανθρώπους που διέπραξαν πράξεις που στις αναπτυγμένες χώρες τιμωρούνται
με πολύ ελαφρύτερες ποινές ή που δεν θεωρούνται καν παράνομες. Η χώρα πρέπει να αναθεωρήσει την αντίληψη
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που έχει για το δίκαιο και να την τροποποιήσει προκειμένου να διασφαλίσει τον σεβασμό της ανθρώπινης ζωής.
Μέχρις ότου συμβεί αυτό, το Ιράν θα παραμείνει στο περιθώριο του πολιτισμένου κόσμου.

Paulo Casaca, συντάκτης. – (PT) Κύριε Πρόεδρε, η συστηματική παραβίαση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων στο
Ιράν μάς οδηγεί και πάλι να συγκεντρωθούμε εδώ. Το θεμελιώδους σημασία ζήτημα είναι η εκτέλεση ανηλίκων για
εικαζόμενα εγκλήματα.

Θέλω να διευκρινίσω ότι σε πολλές περιπτώσεις πρόκειται, για παράδειγμα, για σχέσεις μεταξύ ανηλίκων του ιδίου
φύλου, κάτι που δεν αποτελεί έγκλημα και που μπορεί να οδηγήσει σε θανατική ποινή και δημόσια εκτέλεση, όπως
έχουμε ήδη σε ταινίες που αντικατοπτρίζουν τη βαρβαρότητα του καθεστώτος.

Η βαρβαρότητα αυτή δεν περιορίζεται, ωστόσο, στους ανηλίκους και δεν περιορίζεται στην εκτέλεση δια του
λιθοβολισμού, σύμφωνα με τα αρχεία των εκτελέσεων. Περιλαμβάνει επίσης και την εξωτερική διάσταση της
τρομοκρατίας.

Ως εκ τούτου, πρέπει να ρωτήσουμε μία ακόμα φορά τα ευρωπαϊκά θεσμικά όργανα για ποιον λόγο εξακολουθούν
να ενθαρρύνουν το τρομοκρατικό καθεστώς της Τεχεράνης να χαρακτηρίζει την αντιπολιτευτική οργάνωση με το
όνομα Μουτζαχεντίν του Λαού του Ισλάμ ως τρομοκράτες, όπως τόνισε ο συνάδελφός μας, κ. Ματσάκης.

Για ποιον λόγο αντί να καταδικάσουν την τρομοκρατία και τις παραβιάσεις των ανθρωπίνων δικαιωμάτων,
χρησιμοποιούν δέσμες οικονομικών και εμπορικών μέτρων για να ενθαρρύνουν την Τεχεράνη να καταδικάσει τα
θύματα της τρομοκρατίας; Αυτό είναι τελείως ανήθικο και απαράδεκτο και αποτελεί πολιτική που θα μας οδηγήσει
αναπόφευκτα σε αντιπαράθεση, σε πόλεμο, εάν δεν αντιδράσουμε σε αυτήν σύντομα.

Και για τους λόγους αυτούς, θέλω να καλέσω την Επιτροπή και το Συμβούλιο να αλλάξουν την πολιτική τους και
να συμμορφωθούν με τις αποφάσεις των δικαστηρίων και να μην ανταμείβουν την τρομοκρατία κατ’ αυτό τον τρόπο.

Tadeusz Zwiefka, εξ ονόματος της Ομάδας PPE-DE. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, αντιλαμβάνομαι, αν και δεν το
δέχομαι, ότι υπάρχουν νομικά συστήματα στον κόσμο που κάνουν χρήση της θανατικής ποινής. Ωστόσο, δεν μπορώ
να φανταστώ πώς, ακόμα και οι υποστηρικτές της θανατικής ποινής, ιδίως στο δικό μας πολιτισμικό περιβάλλον,
θα μπορούσαν να δεχτούν τη δυνατότητα επιβολής αυτής της ποινής, και εκτέλεσής της, σε παιδιά και εφήβους.
Ωστόσο, αυτό ακριβώς συμβαίνει στο Ιράν. Σύμφωνα με την τελευταία έκθεση της Διεθνούς Αμνηστίας, περισσότεροι
από εκατό έφηβοι αναμένουν σήμερα την εκτέλεσή τους, και ο αριθμός αυτός δεν περιλαμβάνει όλες τις περιπτώσεις,
μιας και ορισμένες ποινές δεν καταγράφονται.

Δικαίως ζητούμε από τις πολιτικές και δικαστικές αρχές να εφαρμόσουν δικαιοστάσιο ως προς την εκτέλεση της
θανατικής ποινής. Ωστόσο, πρέπει επίσης να διερωτηθούμε πώς πρέπει να κριθεί η διεθνής κοινότητα, πώς θα
κριθούμε εμείς οι ίδιοι, μιας και δεν είμαστε σε θέση να διασφαλίσουμε ότι οι υπογράφοντες των διεθνών συνθηκών
συμμορφώνονται προς τους όρους που περιλαμβάνονται στις εν λόγω συνθήκες, σε βάρος των εφήβων που
καταδικάζονται σε θάνατο. Υπάρχει ένα μόνο υπόβαθρο και αυτό είναι το οικονομικό, το οποίο, δυστυχώς, υπερβαίνει
ανθρωπιστικού χαρακτήρα μελήματα.

Marianne Mikko, εξ ονόματος της Ομάδας PSE. – (ET) Κυρίες και κύριοι, ο κόσμος δεν ανέχεται τη θανατική
ποινή, αλλά το Ιράν ακολουθεί τη δική του πορεία. Η κατάσταση στη χώρα αυτή δεν είναι ευχάριστη. Οι αρχές του
Ιράν δεν είναι καθόλου επιλεκτικές όσον αφορά το ποιος θα εκτελεστεί, με τη θανατική ποινή να ασκείται ακόμα
και στους νέους.

Ως χώρα που έχει επικυρώσει τη Σύμβαση για τα Δικαιώματα του Παιδιού, έρχεται σε έντονη σύγκρουση με τον
υπόλοιπο κόσμο. Η εφαρμογή της θανατικής ποινής έρχεται σε πλήρη αντίθεση προς τα ανθρώπινα δικαιώματα.
Μια τέτοια μορφή τιμωρίας είναι απάνθρωπη. Η εκτέλεση τουλάχιστον τριάντα ανηλίκων στο Ιράν μέχρι σήμερα
είναι εξαιρετικά άδικη.

Θέλω να ελπίζω ότι ο κόσμος –ημών συμπεριλαμβανομένων– θα σώσει τους ογδόντα πέντε ανήλικους που αναμένουν
σήμερα τη θανατική τους ποινή.

Ας ελπίσουμε ότι μαζί με το νεοεκλεγέν κοινοβούλιο θα φυσήξει νέος άνεμος ανθρωπιάς. Οι μέθοδοι εκτελέσεων
που ανήκουν στο Μεσαίωνα, πρέπει να περάσουν στην ιστορία. Στο Ιράν πρέπει να εφαρμοσθεί νομοθεσία που θα
είναι συνεπής προς το διεθνές δίκαιο. Είναι πλέον καιρός το Ιράν να εισέλθει στον 21ο αιώνα. Στηρίζω το ψήφισμα
στο έπακρο.

Janusz Onyszkiewicz, εξ ονόματος της Ομάδας ALDE. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, ο λόγος που μας παρακίνησε να
συζητήσουμε αυτό το θέμα σήμερα είναι η απειλή εκτέλεση της θανατικής ποινής που έχει επιβληθεί σε τέσσερις
νέους ανθρώπους ηλικίας κάτω των 18 ετών. Δεν πρόκειται για την πρώτη αντίστοιχη απόφαση της ιρανικής

19-06-2008Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL46



δικαιοσύνης. Ευτυχώς, το Ιράν αποτελεί μία μόνο μεταξύ ελαχίστων χωρών που καταδικάζουν τους εφήβους σε
θάνατο και που, ακόμα χειρότερα, εκτελούν κιόλας αυτές τις ποινές. Επιπλέον, κατά τη διάρκεια των τελευταίων
τριών ετών, οι ιρανικές καταδίκες αποτελούν ποσοστό μεγαλύτερο από τα δύο τρίτα του συνόλου των ποινών αυτού
του είδους παγκοσμίως.

Είναι εξωφρενικό το γεγονός ότι το Ιράν παραβιάζει τις διεθνείς συμβάσεις, των οποίων αποτελεί συνυπογράφοντα,
και οι οποίες απαγορεύουν κατηγορηματικά τέτοια μέτρα με τόσο ωμό τρόπο. Αυτό θέτει ένα ερώτημα μιας πολύ
γενικότερης φύσης: η διεθνής κοινότητα διαθέτει τυχόν μηχανισμούς και μέσα για την αντιμετώπιση τέτοιων χωρών;
Με άλλα λόγια, οι παραβιάσεις συνθηκών που έχουν συναφθεί εθελοντικά από κάποια δεδομένη χώρα, μπορεί να
επιφέρουν απτές και ουσιαστικές κυρώσεις;

Αυτό φέρνει δύο πράγματα στο νου. Το πρώτο είναι η ανάγκη επανεξέτασης της πολυχρησιμοποιημένης έννοιας
του κράτους δικαίου. Οι καταδίκες εφήβων για ομοφυλοφιλική σχέση μπορεί να είναι σύμφωνες με το κράτος
δικαίου στο Ιράν, αλλά δεν μπορούμε, ασφαλώς, να συμφωνήσουμε με το κράτος δικαίου όταν αυτό εκφράζεται
κατ’ αυτό τον τρόπο.

Το δεύτερο ζήτημα είναι ότι εάν απαιτούμε από άλλους να συμμορφώνονται με τις συνθήκες αλλά και με τους
νόμους που συμμορφώνονται με τις βασικές ελευθερίες, τότε πρέπει και εμείς οι ίδιοι να επιδεικνύουμε σεβασμό
για τους νόμους αυτούς. Σε αυτό το πλαίσιο, δεν μπορούμε να μην θυμηθούμε τη δική μας αναβλητικότητα, για
να μην χρησιμοποιήσω σκληρότερη γλώσσα, όσον αφορά την εκπλήρωση της τελικής απόφασης του δικαστηρίου
για να αφαιρέσουμε την οργάνωση των ιρανών μουτζαχεντίν από τον κατάλογο των τρομοκρατικών οργανώσεων.

Zdzisław Zbigniew Podkański, εξ ονόματος της Ομάδας UEN. – (PL) Κύριε Πρόεδρε, το πολυτιμότερο αγαθό
στην κατοχή κάποιου ατόμου είναι η ζωή του. Συνεπώς, κανείς δεν μπορεί να του αφαιρεί αυτό το αγαθό για
οποιονδήποτε λόγο. Εκείνο που είναι ιδιαίτερα εξοργιστικό είναι η χρήση ξυλοδαρμών και βασανιστηρίων σε νέους
ανθρώπους με σκοπό να εξαναγκαστούν να προβούν σε ψευδείς ομολογίες οι οποίες είναι αναγκαίες για να
αιτιολογήσουν τις θανατικές ποινές. Το Ιράν είναι αναμφίβολα μια από τις χώρες όπου εκτελούνται θανατικές
ποινές, με θύματα μεταξύ άλλων και νέους ανθρώπους. Οι πρόσφατες πληροφορίες καταδεικνύουν ότι τουλάχιστον
85 ανήλικοι εγκληματίες περιμένουν την εκτέλεσή τους στη χώρα αυτή.

Έχει επομένως έρθει η ώρα να σταματήσει το Ιράν να εκτελεί αυτές τις διαδικασίες και να εγκρίνει τα νομικά πρότυπα
που έχουν εγκριθεί από άλλες χώρες. Οι νέοι άνθρωποι πρέπει να εκπαιδεύονται, όχι να σκοτώνονται.

Tunne Kelam (PPE-DE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, μόλις πριν από εννιά ημέρες, ένας ιρανός νέος, ο Mohammed
Hassanzadeh, εκτελέσθηκε, χωρίς να έχει φτάσει στην ηλικία των 18 ετών. Υπάρχουν και άλλοι που περιμένουν
σήμερα να θανατωθούν, έχοντας καταδικαστεί για εικαζόμενα εγκλήματα που διέπραξαν όταν ήταν ακόμα ανήλικοι.

Θεωρώ ότι η ευκαιρία είναι κατάλληλη να υπενθυμίσουμε στην κοινή γνώμη ότι η Τεχεράνη έχει μετατραπεί σε
παγκόσμιο ηγέτη όσον αφορά τον αριθμό των εκτελέσεων ανήλικων παραβατών. Ως εκ τούτου, απαιτούμε από το
ιρανικό καθεστώς να σταματήσει αυτές τις εκτελέσεις.

Ωστόσο –και απευθύνω τα σχόλιά μου στον Επίτροπο– υπάρχουν και περισσότερο πρακτικά πράγματα που μπορούμε
να κάνουμε. Μπορούμε επιτέλους να λύσουμε τα χέρια της ιρανικής δημοκρατικής αντιπολίτευσης, του Εθνικού
Συμβουλίου Αντίστασης, ώστε να μπορέσει να διώξει την απάνθρωπη αυτή δικτατορία μια για πάντα.

Philip Bushill-Matthews (PPE-DE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Ματσάκης άνοιξε τη συζήτηση διερωτώμενος
εάν υπάρχει μία χώρα που να είναι υπεύθυνη για την ενθάρρυνση ολόκληρης της ΕΕ να απαγορεύσει τους
Μουτζαχεντίν του Λαού του Ισλάμ. Μπορώ να απαντήσω σε αυτό το ερώτημα: ήταν το Ηνωμένο Βασίλειο. Ο λόγος
που η κυβέρνηση του Ηνωμένου Βασιλείου το έκανε ήταν διότι της το ζήτησε η κυβέρνηση του Ιράν.

Με λύπη μου δηλώνω ότι η κυβέρνησή μας δεν επιτρέπει στον λαό της να συμμετάσχει στο δημοψήφισμα για τη
Συνθήκη της Λισαβόνας και επιμένει επίσης ότι η φωνή του λαού του Ιράν δεν μπορεί να ακουστεί πουθενά στην
ΕΕ.

Καλώ την κυβέρνηση του Ηνωμένου Βασιλείου, όταν θα ψηφίσει την ερχόμενη εβδομάδα στο Westminster, να
διασφαλίσει την κατάργηση της απαγόρευσης σύμφωνα με τις αποφάσεις του ΔΕΚ. Για πολύ καιρό, η κυβέρνηση
του Ηνωμένου Βασιλείου αποτελούσε μέρος του προβλήματος - πρέπει να αποτελέσει μέρος της λύσης.

Peter Skinner (PSE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, το παρόν είναι ένα πολύ σοβαρό ζήτημα. Το Ιράν εκτελεί νέους
άνδρες και γυναίκες ως μέσο κοινωνικού ελέγχου. Είναι απίστευτο σε μια εποχή σύγχρονου πολιτισμού να εκτελούνται
νεαρά αγόρια και κορίτσια, να λιθοβολούνται μέχρι θανάτου ή να απαγχονίζονται σε βιομηχανικούς γερανούς.
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Ζητούμε και καλούμε τη διεθνή κοινότητα να κάνει περισσότερα, αλλά αντί να συμπαραταχθούμε με τη διεθνή
κοινότητα, ακούμε κραυγές σε βάρος μερών της διεθνούς κοινότητας. Ακούμε, για παράδειγμα, αγανάκτηση έναντι
των ΗΠΑ. Ακούμε αντικρουόμενες απόψεις στο παρόν Κοινοβούλιο σχετικά με τρόπους αντιμετώπισής της. Ποτέ
δεν θα κατορθώσουμε να επιλύσουμε την κρίση αυτή εάν δεν σταθούμε ενωμένοι απέναντι σε αυτή τη μεσαιωνική
κρίση που συμβαίνει στη χώρα αυτή. Είναι κάτι που πρέπει οι ίδιοι να κάνουμε.

Μάριος Ματσάκης (ALDE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, ο μόνος λόγος που ζήτησα να πάρω για δεύτερη φορά τον
λόγο ήταν για να επιστήσω την προσοχή των συναδέλφων σε ένα βιβλίο που αναφέρεται στις παραβιάσεις των
ανθρωπίνων δικαιωμάτων στο Ιράν το 2007. Εγώ πληροφορήθηκαν για αυτό πρόσφατα και περιέχει πολλές
συγκλονιστικές αναφορές, μία εκ των οποίων σχετικά με μια κοπέλα με το όνομα Ameneh Salam από ένα χωριό
στην περιοχή Naqadeh που περιμένει τον απαγχονισμό της ως τιμωρία για το έγκλημά της να μείνει έγκυος χωρίς
να είναι παντρεμένη. Παρεμπιπτόντως, ο άνδρας που την άφησε έγκυο καταδικάστηκε σε 99 χτυπήματα με μαστίγιο.

Ewa Tomaszewska (UEN). - (PL) Κύριε Πρόεδρε, στο Ιράν έχουν εκτελεστεί τουλάχιστον 430 θανατικές ποινές
penalties σε βάρος νέων ανθρώπων από το 1990. Η θανατική ποινή που επιβάλλεται σε παιδιά αποτελεί ντροπή
για του ενηλίκους. Κάθε έγκλημα που διαπράττεται από εφήβους αποτελεί αποτέλεσμα της εκπαιδευτικής αποτυχίας
κάποιου ενηλίκου. Η μεταβίβαση των ευθυνών για το φταίξιμο ή την αποτυχία κάποιου σε έναν έφηβο, με την
εκτέλεση απάνθρωπων ποινών, συμπεριλαμβανομένης της θανατικής ποινής, σε βάρος παιδιών, αποτελεί το
πραγματικό έγκλημα. Στο Ιράν, η θανατική ποινή επιβάλλεται ακόμα και σε δεκάχρονα παιδιά. Οι θανατικές ποινές
που επιβάλλονται σε εφήβους έρχονται σε αντίθεση προς τις διεθνείς υποχρεώσεις της Ισλαμικής Δημοκρατίας του
Ιράν. Οι ιρανικές αρχές πρέπει να σταματήσουν άμεσα τη δολοφονία νέων ανθρώπων στο όνομα ενός απάνθρωπου
δικαίου.

Zbigniew Zaleski (PPE-DE). - (PL) Κύριε Πρόεδρε, θα θεωρούσε κανείς, μετά την έκδοση του βιβλίου του
Robert Hughes με τίτλο «Fatal Shore», ενός βιβλίου όπου περιγράφεται η μεταφορά από το Βρετανικό Στέμμα,
δηλαδή τα δικαστήρια, μικρών παιδιών και των γονιών τους στην Αυστραλία, ότι αυτό δεν επρόκειτο να συμβεί
ποτέ ξανά. Για την ακρίβεια, έχει περάσει ένας αιώνας ή ίσως ενάμισης και το ίδιο πράγμα εξακολουθεί να συμβαίνει
στο Ιράν, μια ισλαμική χώρα, όπου, από μια πλευρά, μπορεί να θεωρηθεί ότι η προσοχή εφιστάται στις σχέσεις της
οικογένειας. Αυτό που συμβαίνει εκεί είναι μια βαρβαρότητα πιο ακραία από τις χειρότερές μας φαντασιώσεις.

Εάν δεν δράσουμε για να προστατεύσουμε αυτά τα παιδιά, εάν δεν αντιδράσουμε στο καθεστώς, εάν δεν το
καταδικάσουμε όσο το δυνατόν περισσότερο σε ολόκληρο τον κόσμο, τόσο θα είμαστε συνένοχοι, διότι παραμείναμε
σιωπηλοί και δεν υπερασπιστήκαμε την ανθρώπινη ζωή.

Michael Cashman (PSE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, καταδικάζω τις παραβιάσεις των ανθρωπίνων δικαιωμάτων που
συμβαίνουν καθημερινά στο Ιράν. Θεωρώ επίσης ότι πρέπει να άρουμε την απαγόρευση στους Μουτζαχεντίν του
Λαού, και μάλιστα το συντομότερο δυνατόν.

Θέλω να καταφερθώ εναντίον της χρήσης της θανατικής ποινής σε βάρος ανηλίκων. Δεν θα ξεχάσω ποτέ την εικόνα
των δυο αγοριών που κρεμάστηκαν δημοσίως μέχρι να πεθάνουν. Το έγκλημά τους ήταν πως ήταν νέοι ομοφυλόφιλοι
που τόλμησαν να αγαπήσουν ο ένας τον άλλο. Τέτοιου είδους απάνθρωπη συμπεριφορά πρέπει να καταδικαστεί
σε παγκόσμιο επίπεδο. Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο, κύριε Επίτροπε, απαιτείται δραστική αλλαγή της πολιτικής
μας έναντι του Ιράν. Δεν μπορούμε να αδιαφορήσουμε άλλο: δεν υπάρχει χρόνος!

Avril Doyle (PPE-DE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, θέλω και εγώ με τη σειρά μου να καταδικάσω τις συνεχιζόμενες
παραβιάσεις των ανθρωπίνων δικαιωμάτων που λαμβάνουν σήμερα χώρα στο Ιράν, και θέλω επίσης, μετά τη βρετανική
ψηφοφορία την ερχόμενη εβδομάδα, το Συμβούλιο –θεωρώ ότι η Γαλλία θα έχει αναλάβει την Προεδρία του– να
αφαιρέσει μια για πάντα την οργάνωση των Μουτζαχεντίν του Λαού από τον κατάλογο των τρομοκρατικών
οργανώσεων.

Για την ακρίβεια, θα ήθελα να πω –αν και είναι το Ηνωμένο Βασίλειο εκείνο που φέρει την ευθύνη για την ένταξη
της οργάνωσης αυτής στον κατάλογο εξαρχής– δόξα τω Θεώ για τη βρετανική δικαιοσύνη και το σύστημα των
βρετανικών δικαστηρίων, που διασφαλίζουν τουλάχιστον την απόδοση ανεξάρτητης, ελεύθερης, αντικειμενικής
δικαιοσύνης και επειδή παραδέχτηκαν την αδικία που συνιστά η ένταξη της παραπάνω οργάνωσης στον κατάλογο
των τρομοκρατικών οργανώσεων εξαρχής και η πρόταση για την αφαίρεσή της.

Παροτρύνω τη γαλλική Προεδρία –μιας και θα αποτελέσει δικό της έργο, από ό,τι καταλαβαίνω– να φέρει εις πέρας
αυτό το έργο και να την αφαιρέσει άμεσα. Δεν μπορούμε να συνεχίσουμε άλλο να παρατηρούμε τη συνεχιζόμενη
παραβίαση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και τη χρήση της θανατικής ποινής, ιδίως όσον αφορά τους νέους και
τους ανηλίκους.
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Charlie McCreevy, Μέλος της Επιτροπής. – (EN) Κύριε Πρόεδρε, η συνάδελφός μου Benita Ferrero-Waldner
δεν είναι δυστυχώς παρούσα σήμερα, επομένως σας ευχαριστώ εξ ονόματός της για τη δυνατότητα που μου δίδετε
να αναφερθώ στο ζήτημα των εκτελέσεων ανηλίκων στο Ιράν.

Η Επιτροπή συμμερίζεται τη βαθιά ανησυχία σας σχετικά με το σπαρακτικό αυτό ζήτημα. Αν και, όπως γνωρίζετε,
η Επιτροπή δεν αντιπροσωπεύεται στην Τεχεράνη, παρακολουθεί πολύ προσεκτικά την κατάσταση των ανθρωπίνων
δικαιωμάτων και δρα σε συντονισμό με τις πρεσβείες των κρατών μελών της ΕΕ που εκπροσωπούνται εκεί. Είναι
σημαντικό να σημειωθεί ότι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, το Συμβούλιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και η Επιτροπή
ακολουθούν μια συνεκτική και σύμφωνη γραμμή. Η σοβαρότητα των ανησυχιών μας έχει καταστεί σαφής μέσω των
τριών δηλώσεων που δημοσιεύτηκαν από την Προεδρία της ΕΕ κατά τη διάρκεια των δύο τελευταίων εβδομάδων:
στις 4 και τις 10 Ιουνίου, σχετικά με τις περιπτώσεις του κ. Fadaei, του κ. Shojaee και του κ. Jazee, που είναι όλοι
τους αντιμέτωποι με επικείμενες εκτελέσεις για εγκλήματα που διέπραξαν όταν ήταν ανήλικοι· και στις 13 Ιουνίου,
σχετικά με την εκτέλεση του Mohammad Hassanzadeh.

Η Επιτροπή στηρίζει πλήρως την αρχή και το περιεχόμενο των εν λόγω δηλώσεων: δεν υπάρχει καμία δικαιολογία
για τη χρήση της θανατικής ποινής από τις αρχές του Ιράν στην περίπτωση ανήλικων παραβατών. Αυτό αποτελεί
κατάφορη παραβίαση των νομικά δεσμευτικών διατάξεων του διεθνούς δικαίου, τις οποίες έχει επικυρώσει το Ιράν,
δηλαδή του Διεθνούς Συμφώνου για τα Ατομικά και Πολιτικά Δικαιώματα και της Σύμβασης για τα Δικαιώματα
του Παιδιού.

Το γεγονός ότι χρειάστηκε να εκδώσουμε τόσες δηλώσεις σε τόσο μεγάλη συχνότητα αποκαλύπτει τον αυξανόμενο
αριθμό των εκτελέσεων στο Ιράν, περιλαμβανομένων των εκτελέσεων ανηλίκων. Το μορατόριουμ που αποφασίστηκε
από τον επικεφαλής της ιρανικής δικαιοσύνης, Ayatollah Shahroudi, σχετικά με τις εκτελέσεις νέων παραβιάζεται
ωμά από τους ίδιους του τους δικαστές.

Δυστυχώς, όμως, το ύφος και η συχνότητα των δηλώσεών μας σχετικά με το Ιράν αποκαλύπτουν επίσης το γεγονός
ότι οι συζητήσεις και οι κινήσεις μας όσον αφορά τα ανθρώπινα δικαιώματα γενικότερα και το ζήτημα των εκτελέσεων
ανηλίκων ειδικότερα δεν έχουν αποδειχθεί αποτελεσματικά. Οι ιρανικές αρχές αγνοούν ολοένα περισσότερο τις
εκκλήσεις μας για συμμόρφωση προς το δίκαιο των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και ως εκ τούτου δεν έχουμε καμία
απολύτως επιλογή παρά να καταφύγουμε στη λεγόμενη «διπλωματία του μεγαφώνου» μέσω δημόσιων δηλώσεων
που η Τεχεράνη απεχθάνεται και απορρίπτει.

Το Ιράν πρέπει να αναλάβει τις ευθύνες του. Από την πλευρά της, κατόπιν της εκτέλεσης του κ. Hassanzadeh, η
Επιτροπή δήλωσε καθαρά στις ιρανικές αρχές ότι μια τέτοια πράξη δεν μπορεί παρά να αμαυρώσει τη διεθνή φήμη
του Ιράν και τη σχέση μας με αυτό. Χωρίς συγκεκριμένη βελτίωση της κατάστασης των ανθρωπίνων δικαιωμάτων,
ο κοινός μας στόχος όσον αφορά την ουσιαστική εξέλιξη της σχέσης μεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της
Ισλαμικής Δημοκρατίας του Ιράν συναντά σοβαρούς φραγμούς.

Ελπίζω ότι το Κοινοβούλιο και όλοι οι εταίροι της ΕΕ θα συμφωνήσουν με αυτή τη γραμμή και θα δράσουν αντίστοιχα.
Ως εκ τούτου, επαναλαμβάνω την έκκλησή μου προς τις αρχές της Ισλαμικής Δημοκρατίας του Ιράν να τηρήσουν
τις διεθνείς συμβάσεις των οποίων αποτελούν συμβαλλόμενο μέρος και να χαρίσουν τη ζωή σε όλους τους ανήλικος
που έχουν καταδικαστεί σε θάνατο.

Πρόεδρος. – Η συζήτηση έληξε.

Η ψηφοφορία θα διεξαχθεί μετά το τέλος των συζητήσεων.

10. Ώρα των ψηφοφοριών

Πρόεδρος. – Η ημερήσια διάταξη προβλέπει την Ώρα των ψηφοφοριών.

(Για τα αποτελέσματα της ψηφοφορίας, βλ. Συνοπτικά πρακτικά)

10.1. Bιρμανία: Συνεχιζόμενη κράτηση πολιτικών κρατουμένων (ψηφοφορία

10.2. Σομαλία: συνεχείς δολοφονίες αμάχων (ψηφοφορία)

Πριν από την ψηφοφορία επί της παραγράφου 8:

Μάριος Ματσάκης (ALDE). - (EN) Κύριε Πρόεδρε, προκειμένου να αποφευχθεί ενδεχόμενη σύγχυση σχετικά με
τα σκάφη που έπεσαν θύματα πειρατείας έξω από τις ακτές της Σομαλίας, προτείνω την προσθήκη των λέξεων
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«ιδιαίτερα εκείνων» μετά τη λέξη «σκαφών» στην παράγραφο 8. Αντιλαμβάνομαι ότι προς αυτό συμφωνούν οι
Ομάδες ΕΛΚ-ΕΔ και ΕΣΚ.

Manuel Medina Ortega (PSE). - (ES) Κύριε Πρόεδρε, η Σοσιαλιστική Ομάδα πρότεινε ξεχωριστή ψηφοφορία
για την παράγραφο 8, σκοπεύοντας να καταψηφίσει το δεύτερο μέρος της, διότι η τελική φράση που αναφέρεται
στα «σκάφη που προσφέρουν ανθρωπιστική βοήθεια» είναι περιοριστική. Η τροπολογία που υπέβαλε ο κ. Ματσάκης
σημαίνει ότι δεν υπάρχει λόγος για ξεχωριστή ψηφοφορία και ότι είμαστε να ψηφίσουμε για το κείμενο στο σύνολό
του. Για τον λόγο αυτό προτείνω να δεχτούμε την προφορική τροπολογία και να μην διεξάγουμε ξεχωριστή
ψηφοφορία για την παράγραφο 8.

(Η προφορική τροπολογία κρατείται)

10.3. Ιράν: Εκτέλεση ανηλίκων εγκληματιών (ψηφοφορία)

11. Κατάθεση εγγράφων: βλ. Συνοπτικά Πρακτικά

12. Μεταφορές πιστώσεων: βλ. Συνοπτικά Πρακτικά

13. Ανακοίνωση κοινών θέσεων του Συμβουλίου: βλ. Συνοπτικά Πρακτικά

14. Αποφάσεις σχετικά με ορισμένα έγγραφα: βλ. Συνοπτικά Πρακτικά

15. Γραπτές δηλώσεις που εγγράφονται στο πρωτόκολλο (άρθρο 116 του Κανονισμού):
βλ. Συνοπτικά Πρακτικά

16. Διαβίβαση των κειμένων που εγκρίθηκαν κατά τη σημερινή συνεδρίαση: βλ. Συνοπτικά
Πρακτικά

17. Χρονοδιάγραμμα των προσεχών συνεδριάσεων: βλ. Συνοπτικά Πρακτικά

18. Διακοπή της συνόδου

Πρόεδρος. – Κηρύσσω τη διακοπή της συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.

(Η συνεδρίαση λήγει στις 4.25 μ.μ.)
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ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ (Γραπτές απαντήσεις)

ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΠΡΟΣ ΤΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ (Η παρούσα Προεδρία του Συμβουλίου
της Ευρωπαϊκής Ένωσης φέρει την αποκλειστική ευθύνη για τις απαντήσεις
αυτές)

Ερώτηση αρ. 9 του κ. Mitchell (H-0368/08)

Θέμα: Χρηματοδότηση της δημόσιας βοήθειας για την ανάπτυξη

Τα κράτη μέλη της ΕΕ δεσμεύθηκαν να αυξήσουν τις δαπάνες τους όσον αφορά τη δημόσια βοήθεια για την ανάπτυξη
σε 0,56% έως το 2010 και 0,7% του ΑΕΠ έως το 2015. Ο ΟΟΣΑ ανακάλυψε ότι το συνολικό ποσό της επίσημης
βοήθειας για την ανάπτυξη (ΕΒΑ) από τα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης μειώθηκε από 0,43% του ΑΕΠ το
2006, σε 0,4% του ΑΕΠ το 2007- μια μείωση περίπου 6%. Ο μέσος όρος της ενίσχυσης εκ μέρους της ΕΕ ανέρχεται
σήμερα σε ποσοστό μικρότερο του μέσου όρου του ΟΟΣΑ, ο οποίος είναι 0,45%. Σύμφωνα με αυτά τα στοιχεία,
είναι πολύ πιθανό ότι οι δεσμεύσεις των χωρών της ΕΕ δεν θα τηρηθούν. Αυτή η κατάσταση δεν συμφωνεί με τη
σημασία που αποδίδει η ΕΕ στην αναπτυξιακή πολιτική και την αλληλεγγύη μας προς τους πλέον πτωχούς στον
κόσμο. Προτίθεται το Συμβούλιο να προβεί σε δήλωση σχετικά με το εν λόγω θέμα;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Το δεύτερο εξάμηνο του 2008 θα πραγματοποιηθούν τρεις σημαντικές διεθνείς συναντήσεις: το τρίτο φόρουμ
υψηλού επιπέδου για την αποτελεσματικότητα της βοήθειας (Άκρα, 2-4 Σεπτεμβρίου), η εκδήλωση υψηλού επιπέδου
για τους αναπτυξιακούς στόχους της χιλιετίας (Νέα Υόρκη, 25 Σεπτεμβρίου) και διεθνής διάσκεψη παρακολούθησης
με θέμα τη χρηματοδότηση για την ανάπτυξη με σκοπό την επανεξέταση της εφαρμογής της συναίνεσης του Μοντερέι
(Ντόχα, 29 Νοεμβρίου-2 Δεκεμβρίου).

Στις 27 Μαΐου 2008, στο πλαίσιο των προετοιμασιών για τη συμμετοχή της ΕΕ σε αυτές τις συναντήσεις, το
Συμβούλιο υιοθέτησε αποφάσεις για τον ρόλο της ΕΕ ως παγκόσμιος εταίρος για την ανάπτυξη: επιτάχυνση της
προόδου προς την επίτευξη των αναπτυξιακών στόχων της χιλιετίας, στις οποίες «η ΕΕ επιβεβαιώνει εκ νέου την
μακροπρόθεσμη χρηματοδοτική της δέσμευση με τις αναπτυσσόμενες χώρες για την επίτευξη του συλλογικού
στόχου για την ΕΑΒ 56% του ΑΕΠ έως το 2010 και 0,7% του ΑΕΠ έως το 2015, όπως ορίζεται στα συμπεράσματα
του Συμβουλίου του Μαΐου 2005, τα συμπεράσματα του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου του Ιουνίου 2005 και την
ευρωπαϊκή συναίνεση για την ανάπτυξη».

Το 2002 και το 2005 η Ευρωπαϊκή Ένωση υιοθέτησε δεσμεύσεις ιστορικής σημασίας, προκειμένου να συμβάλει
στην πρόοδο και την επιτυχία της διεθνούς χρηματοδότησης για την ανάπτυξη, αλλά προβληματίζεται σοβαρά
σχετικά με τη μείωση του ποσού της κοινής επίσημης αναπτυξιακής βοήθειας (ΕΑΒ) από 47,7 δισ. ευρώ το 2006
σε 46 δισ. ευρώ το 2007. Παρόλα ταύτα, η Ευρώπη παραμένει ο μεγαλύτερος δωρητής στον κόσμο, ιδίως στην
Αφρική, και, κρίνοντας από την έκθεση της Επιτροπής, η μείωση της βοήθειας είναι μόνο προσωρινή. Αν οι προβλέψεις
από τα κράτη μέλη για το 2008 είναι ακριβείς, το επίπεδο της βοήθειας αυτόν τον χρόνο αναμένεται να φτάσει
ξανά σε επίπεδα ρεκόρ.

Προκειμένου οι δεσμεύσεις της ΕΕ να είναι πιο αξιόπιστες στα μάτια της διεθνούς κοινότητας, το Συμβούλιο
προτρέπει σθεναρά τα κράτη μέλη, λαμβάνοντας υπόψη τη διάσκεψη παρακολούθησης στην Ντόχα, να καταρτίσουν
το συντομότερο δυνατό ένα συνεχές προσανατολιστικό πολυετές χρονικό πλαίσιο, το οποίο θα δείχνει πώς σκοπεύουν
να επιτύχουν τους στόχους της ΕΑΒ στις διαδικασίες των εθνικών προϋπολογισμών τους και στο πλαίσιο των
τρεχουσών αρμοδιοτήτων.

Όσον αφορά τους αναπτυξιακούς στόχους της χιλιετίας, η ΕΕ θα καταρτίσει –ει δυνατόν έως τη σύνοδο του
Ευρωπαϊκού Συμβουλίου τον Ιούνιο του 2008– σχέδιο δράσης που θα ορίζει ειδικά σημεία αναφοράς και μέτρα,
μαζί με χρονοδιαγράμματα, σε βασικούς τομείς όπως η εκπαίδευση, η υγεία, η ισότητα των φύλων, η ύδρευση, η
γεωργία, η ανάπτυξη και οι υποδομές, τα οποία θα συμβάλουν στην εκπλήρωση των αναπτυξιακών στόχων της
χιλιετίας μέχρι το 2015.

*
*     *
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Ερώτηση αρ. 10 της κ. Ludford (H-0370/08)

Θέμα: Η κοινότητα Ahmadiyya στην Ινδονησία

Πώς απαντά το Συμβούλιο στα πρόσφατα βίαια γεγονότα κατά της μουσουλμανικής μειονοτικής κοινότητας
Ahmadiyya στην Ινδονησία, που συμπεριλαμβάνουν εμπρηστική επίθεση σε ένα τζαμί, βανδαλισμό ενός θρησκευτικού
σχολείου και επιθέσεις κατά μεμονωμένων ατόμων; Αυτές οι ιταμές πράξεις είναι ανεκτές καθώς φαίνεται από τις
αρχές της Ινδονησίας, δεδομένου ότι μαρτυρούν την έχθρα των επίσημων αρχών κατά των μουσουλμάνων Ahmadiyya
στην Ινδονησία, η οποία αναμένεται να καταλήξει σε ένα διάταγμα που θα θέτει εκτός νόμου την κοινότητα των
Ahmadiyya και θα περιορίζει τις πολιτικές ελευθερίες αυτών.

Θα μπορέσει το Συμβούλιο να εγγυηθεί ότι θα πείσει την κυβέρνηση της Ινδονησίας να καταδικάσει τις πράξεις
βίας και βανδαλισμού, να σεβαστεί το δικαίωμα στη θρησκευτική ελευθερία και να απόσχει από την απαγόρευση ή
οποιοδήποτε περιορισμό των πολιτικών ελευθεριών των Ahmadiyya;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Το Συμβούλιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης γνωρίζει τη θέση του ισλαμικού κινήματος Ahmadiyah (Jamaah Ahmadiyah)
στην Ινδονησία. Το Συμβούλιο ανησυχεί για τις αναφορές βίας και μισαλλοδοξίας εναντίον αυτού του κινήματος,
καθώς και για το γεγονός ότι η κυβέρνηση της Ινδονησίας φαίνεται να εξετάζει την επιβολή απαγόρευσης ή
περιορισμών στις δραστηριότητές του.

Γνωρίζουμε την Ινδονησία κατά κύριο λόγο για τη δημοκρατική, πλουραλιστική και ανεκτική κοινωνία της, και
αυτές οι εξελίξεις θα μπορούσαν να αμαυρώσουν τη φήμη της, την οποία έχει φυσικά κερδίσει.

Στις 9 Ιουνίου, η κυβέρνηση της Ινδονησίας αποφάσισε ότι οι Ahmadiyah μπορούν να συνεχίσουν να λειτουργούν
στο μέλλον ως θρησκευτική κοινότητα. Πρέπει να τους δίνεται η δυνατότητα να ασκούν την πίστη τους και να
πραγματοποιούν θρησκευτικές τελετές. Ήταν αναγκαίο, ωστόσο, να απαγορευτούν όλες οι δραστηριότητες του
κινήματος αυτού που αποσκοπούσαν στην εξάπλωση διαφορετικών ερμηνειών των «βασικών διδαγμάτων του Ισλάμ».

Η ομάδα εργασίας του Συμβουλίου της ΕΕ για τα ανθρώπινα δικαιώματα έθεσε το ζήτημα των επιθέσεων κατά της
κοινότητας Ahmadiyah στη συνεδρίασή του τον Μάιο. Στις 28 Μαΐου 2008 η Τρόικα της ΕΕ προέβη σε συντονισμένο
διάβημα προς την ινδονήσια Διευθύντρια Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων και Ανθρωπιστικών Υποθέσεων στο Υπουργείο
Εξωτερικών της Ινδονησίας, στο οποίο καλούσε την κυβέρνηση της Ινδονησίας να καταβάλει κάθε δυνατή προσπάθεια,
ώστε να παράσχει ασφάλεια στα μέλη της κοινότητας Ahmadiyah και να προστατέψει τα τζαμιά τους, καθώς και
να διεξαγάγει έρευνα για πυρκαγιά που ξέσπασε σε τζαμί. Η Διευθύντρια απάντησε στην ανησυχία της ΕΕ όσον
αφορά τις επιθέσεις και την πιθανή απαγόρευση του κινήματος εκφράζοντας και η ίδια την ανησυχία της, και έδωσε
τη διαβεβαίωση ότι η κυβέρνηση της Ινδονησίας θα αντιμετωπίσει σοβαρά το εν λόγω ζήτημα και σε υψηλό επίπεδο.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 11 του κ. Chmielewski (H-0372/08)

Θέμα: Προώθηση της χρήσης ενέργειας από ανανεώσιμες πηγές

Εξετάζοντας την πρόταση για οδηγία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου σχετικά με την προώθηση
της χρήσης ενέργειας από ανανεώσιμες πηγές (COM(2008)0019) διαπιστώνεται ότι υπάρχει ανισότητα μεταξύ
των απαιτήσεων που απορρέουν από την πρόταση και εκείνων που ορίζονται στην πρόταση για τροποποίηση της
οδηγίας 98/70/ΕΚ(4), η οποία προβλέπει μείωση κατά το 10% του επιπέδου των εκπομπών αερίων θερμοκηπίου
για καύσιμα μεταφορών μεταξύ 2011 και 2020. Η τελευταία απαίτηση ζητεί ουσιαστικά τα βιοκαύσιμα να αποτελούν
σημαντικά μεγαλύτερο ποσοστό του ενεργειακού μίγματος από ό,τι προβλέπεται στην πρόταση οδηγίας για την
προώθηση της χρήσης ενέργειας από ανανεώσιμες πηγές.

Δεν θα συμφωνούσε το Συμβούλιο ότι η απαίτηση για εκπομπές αερίων του θερμοκηπίου από καύσιμα μεταφορών
θα πρέπει να ταυτισθεί με το μερίδιο βιοκαυσίμων που προβλέπεται στην πρόταση οδηγίας για την προώθηση της
χρήσης ενέργειας από ανανεώσιμες πηγές;

(4) ΕΕ L 350 της 28.12.1998, σελ. 58.
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Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Το Συμβούλιο γνωρίζει τα φλέγοντα ζητήματα στα οποία εφιστά την προσοχή ο αξιότιμος βουλευτής. Ωστόσο, οι
συζητήσεις για αμφότερες τις οδηγίες βρίσκονται ακόμη σε πολύ πρώιμο στάδιο. Επί του παρόντος τα τρία θεσμικά
όργανα δεν έχουν συμφωνήσει για κατάλληλα επίπεδα και για τους δύο στόχους. Μία από τις επιδιώξεις του
Συμβουλίου στις διαπραγματεύσεις που θα ακολουθήσουν θα είναι η διασφάλιση της αρμονίας και της
αναλογικότητας των συμφωνηθέντων στόχων.

Είναι πολύ δύσκολο να γίνει άμεσος συσχετισμός μεταξύ των δύο στόχων. Ο στόχος της προτεινόμενης οδηγίας
για τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας αφορά όλους τους τύπους των ανανεώσιμων καυσίμων για τις μεταφορές, που
συμπεριλαμβάνουν όχι μόνο τα βιοκαύσιμα, αλλά για παράδειγμα το υδρογόνο και την ηλεκτρική ενέργεια που
παράγεται από ανανεώσιμες πηγές. Αφορά επίσης όλες τις μορφές μεταφορών, περιλαμβανομένων των αεροπορικών
και θαλάσσιων μεταφορών. Ωστόσο, στόχος της οδηγίας για την ποιότητα των καυσίμων είναι να μειώσει τις εκπομπές
αερίων του θερμοκηπίου από καύσιμα που χρησιμοποιούνται για την κίνηση οδικών οχημάτων και μη οδικών
κινητών μηχανημάτων. Η χρήση βιοκαυσίμων είναι μία από τις πολλές δυνατότητες που θα μπορούσαν να
χρησιμοποιήσουν οι αντίστοιχες βιομηχανίες για να μειώσουν τις εκπομπές αερίων του θερμοκηπίου. Άλλες
δυνατότητες περιλαμβάνουν τη μείωση της καύσης αερίου στις γεωτρήσεις και την αύξηση της αποδοτικότητας
των διυλιστηρίων. Το πεδίο για τη χρήση των βιοκαυσίμων, συνεπώς, εξαρτάται από τη διαθεσιμότητά τους, το
σχετικό κόστος και τις μειώσεις των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου.

Τα τρία θεσμικά όργανα έχουν συμφωνήσει επίσης επί της αρχής ότι τα βιοκαύσιμα πρέπει να πληρούν βιώσιμα
κριτήρια για τη μείωση των πιθανών αρνητικών επιπτώσεων που ενδέχεται να προκύψουν μέσω της παραγωγής. Η
ουσία αυτών των κριτηρίων, τα οποία αποτελούν ακόμη αντικείμενο συζήτησης, θα επηρέαζε επίσης την εξάπλωση
των βιοκαυσίμων στην αγορά.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 12 της κ. McGuinness (H-0373/08)

Θέμα: Η τρέχουσα κατάσταση στη Βιρμανία

Θα μπορούσε το Συμβούλιο να σχολιάσει την τρέχουσα κατάσταση στη Βιρμανία;

Μετά τη βίαιη καταστολή των διαμαρτυριών κατά της κυβέρνησης τον περασμένο Σεπτέμβριο, η χώρα είναι ακόμα
πιο απομονωμένη. Ενώ οι υπουργοί ζήτησαν βοήθεια για την αντιμετώπιση της κρίσης που προκλήθηκε εξαιτίας
του πρόσφατου κυκλώνα, η στρατιωτική χούντα που κυβερνά, δεν έχει επιτρέψει ακόμα την είσοδο της βοήθειας
αυτής στη χώρα. Οι διεθνείς οργανώσεις βοήθειας κάλεσαν τη στρατιωτική κυβέρνηση να ελαφρύνει τους
περιορισμούς που αφορούν τις ενέργειες τους για αντιμετώπιση της καταστροφής.

Συμφωνεί το Συμβούλιο με την άποψη ότι η καταστροφή αυτή θα μπορούσε να έχει κάποιο θετικό αποτέλεσμα για
το λαό της Βιρμανίας εάν η κυβέρνηση της χώρας δεχόταν τη βοήθεια και άνοιγε τη χώρα σε εξωτερική στήριξη;

Ερώτηση αρ. 13 του κ. Crowley (H-0415/08)

Θέμα: Η πολιτική κατάσταση στη Βιρμανία

Μπορεί να μας παρουσιάσει το Συμβούλιο την τελευταία του εκτίμηση για την πολιτική κατάσταση στη Βιρμανία
σήμερα;

Κοινή απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Τις εβδομάδες που ακολούθησαν τον κυκλώνα Ναργκίς, η ΕΕ εστιάστηκε στην παροχή επείγουσας βοήθειας. Σε
στενή συνεργασία με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η Προεδρία συγκάλεσε στις 14 Μαΐου 2008 έκτακτη σύνοδο του
Συμβουλίου Γενικών Υποθέσεων και Εξωτερικών Σχέσεων (ανάπτυξη) κατά την οποία εξετάστηκε η ανθρωπιστική
κατάσταση στη Βιρμανία/Μυανμάρ. Στα συμπεράσματά του το Συμβούλιο κάλεσε τις βριμανικές αρχές να παράσχουν
απρόσκοπτη πρόσβαση στις περιοχές που είχαν πληγεί από τον κυκλώνα.
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Στη σύνοδο του Συμβουλίου Γενικών Υποθέσεων και Εξωτερικών Σχέσεων τον Μάιο, οι υπουργοί Ανάπτυξης
απηύθυναν εκ νέου έκκληση προς τις αρχές της Βιρμανίας/Μυανμάρ να εκπληρώσουν τις υποσχέσεις που έδωσαν
στον Σύνδεσμο Κρατών της Νοτιοανατολικής Ασίας (ASEAN) και τον ΟΗΕ στη διάσκεψη δωρητών στη Ρανγκούν
(25 Μαΐου 2008) όσον αφορά την πρόσβαση του προσωπικού των ανθρωπιστικών οργανώσεων και της ανθρωπιστικής
βοήθειας στις πληγείσες περιοχές. Το Συμβούλιο υποστήριξε την άποψη ότι το πλέον ενδεδειγμένο είναι να δοθεί
ιδιαίτερη προσοχή στα ανθρωπιστικά ζητήματα, καθώς αυτό θα βοηθούσε περισσότερα θύματα της καταστροφής.

Το Συμβούλιο εκφράζει δημοσίως τη θλίψη του για το γεγονός ότι ο κατ’ οίκον περιορισμός της Daw Aung San
Suu Kyi παρατάθηκε στις 27 Μαΐου, και απευθύνει εκ νέου έκκληση για την άμεση απελευθέρωση όλων των
πολιτικών φυλακισμένων και κρατουμένων. Επίσης, η ΕΕ εκφράζει τη θλίψη της για το γεγονός ότι οι αρχές της
Βιρμανίας/Μυανμάρ διεξήγαγαν το συνταγματικό δημοψήφισμα στις 10 και στις 24 Μαΐου μέσα σε γενικό κλίμα
εκφοβισμού· για τον λόγο αυτό, τα αποτελέσματα στερούνται αξιοπιστίας.

Η ΕΕ ευελπιστεί ότι οι εκλογές που εξήγγειλαν οι αρχές για το 2010, και στις οποίες θα συμμετάσχουν πολλά
κόμματα, θα προπαρασκευαστούν και θα διεξαχθούν κατά τρόπο που διασφαλίζει την αξιόπιστη μετάβαση στη
δημοκρατία. Μόνο ο αληθινός διάλογος με όλα τα ενδιαφερόμενα από πολιτική άποψη μέρη θα βοηθήσει τη
Βιρμανία/Μυανμάρ να επιτύχει σταθερότητα και ευημερία. Η ΕΕ θα συνεχίσει τις προσπάθειές της προς αυτήν την
κατεύθυνση στο μέλλον (μεταξύ άλλων σε φόρουμ του ΟΗΕ), ιδίως μέσω της έκφρασης στήριξης για τις περαιτέρω
ενέργειες του Γενικού Γραμματέα των Ηνωμένων Εθνών Ban Ki-Moon και του ειδικού συμβούλου Ibrahim Gambari,
και μέσω των ενεργειών του ειδικού απεσταλμένου της ΕΕ, κ. Fassin, ο οποίος μόλις επέστρεψε από τη Νοτιοανατολική
Ασία.

Εν πάση περιπτώσει, μπορούμε να ελπίζουμε ότι, με βάση τις θετικές εμπειρίες από τη διεθνή βοήθεια, η χώρα θα
αναγνωρίσει ότι μια πιο ανοικτή πολιτική θα ήταν ωφέλιμη.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 14 της κ. Isler Béguin (H-0375/08)

Θέμα: Επίλυση των συγκρούσεων στο Μαλί και το Νίγηρα

Στο Μαλί και το Νίγηρα οι ένοπλες συγκρούσεις μεταξύ των ανταρτών και των αρχών επαναλήφθηκαν. Στο Μαλί,
παρά τη συμφωνία του Αλγερίου (07/2006) και τη μεσολάβηση της Αλγερίας και της Λιβύης, τα βίαια επεισόδια
πολλαπλασιάζονται, με τη δολοφονία (11/4/2008) 2 υπευθύνων Τουαρέγκ και τις επιθέσεις σε στρατόπεδα, μεταξύ
των οποίων αυτές της 21ης Μαΐου 2008, με συνέπεια τη φυγή αμάχων προς τις γειτονικές χώρες. Στο Νίγηρα, οι
συγκρούσεις έχουν ως αίτιο την ανακατανομή των εισοδημάτων και τις υγειονομικές και περιβαλλοντικές επιπτώσεις
της εξόρυξης ουρανίου από τη γαλλική εταιρεία AREVA.

Στο πλαίσιο της Στρατηγικής Εταιρικής Σχέσης Αφρικής-Ευρωπαϊκής Ένωσης, που υπογράφτηκε στη Λισαβόνα
στις 6 Δεκεμβρίου 2007, σκοπεύει το Συμβούλιο να προτείνει να μεσολαβήσει προκειμένου να βοηθήσει στην
επίλυση της σύγκρουσης στις δύο αυτές χώρες;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Το Συμβούλιο ανησυχεί εντόνως για τη διαρκώς επιδεινούμενη κατάσταση στο βόρειο τμήμα του Μάλι και του
Νίγηρα. Η κατάσταση αυτή φανερώνει στην ουσία τη συνέχιση της σοβαρής κρίσης που προέκυψε εν μέρει από την
ξηρασία, την απερήμωση, την ανεπαρκή ανάπτυξη και τη διείσδυση του πολιτικού Ισλάμ, που έχει πλήξει ολόκληρο
το Σαχέλ, από τη Σομαλία μέχρι τη Μαυριτανία.

Το Συμβούλιο καταβάλλει, ως εκ τούτου, κάθε δυνατή προσπάθεια για να μπορέσει να συμβάλει στην επίλυση της
εν λόγω κρίσης. Η ανάπτυξη ευρωπαϊκών δυνάμεων (EUFOR) στο Τσαντ και στην Κεντροαφρικανική Δημοκρατία
συμβάλει κατά κάποιο τρόπο στη σταθεροποίηση ολόκληρου του Σαχέλ. Αν η αναχαίτιση του Τσαντ δεν επιτύχει,
ωστόσο, ολόκληρο το Σαχέλ θα απειληθεί από την αναρχία και τη βία.

Το ζήτημα αυτό, το οποίο επηρεάζει ιδιαίτερα το Μάλι και τον Νίγηρα, εξετάζεται σε τακτά χρονικά διαστήματα
από το Συμβούλιο. Επίσης, παρακολουθείται στενά από τον Γενικό Γραμματέα/Ύπατο Εκπρόσωπο για την κοινή
εξωτερική πολιτική και πολιτική ασφαλείας: τόσο ο πρόεδρος του Μάλι όσο και ο πρωθυπουργός του Νίγηρα έχουν
προσκληθεί και έχουν επισκεφτεί τις Βρυξέλλες. Ο ΓΓ/ΥΕ εκπροσωπήθηκε επίσης στην τελετή ανάληψης των
καθηκόντων του προέδρου Touré. Ο απεσταλμένος του συζήτησε το θέμα του Σαχέλ επί μακρόν με ιθύνοντες που
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κατέχουν ηγετικές θέσεις στο Μάλι. Στις συνομιλίες με τις υψηλότερες αρχές της Αλγερίας και της Λιβύης, που
διαδραματίζουν κεντρικό ρόλο στις τρέχουσες προσπάθειες εκτόνωσης της κρίσης, ο ΓΓ/ΥΕ εγείρει τακτικά το θέμα
αυτό. Εν προκειμένω, πρέπει να επισημανθεί ότι όλες οι προσπάθειες βασίζονται στις συμφωνίες που συνήφθησαν
στο Αλγέρι τον Μάιο του 2006. Ο ΓΓ/ΥΕ συζήτησε επίσης το θέμα αυτό με τον εκτελεστικό γραμματέα της
Οικονομικής Κοινότητας των Δυτικοαφρικανικών Κρατών (ECOWAS), Δρ Mohamed Ibn Chambas, στην πρόσφατη
συνάντηση της Τρόικα με τον οργανισμό αυτό, και στις 23 Μαΐου 2008 ο ΓΓ/ΥΕ δημοσίευσε δήλωση για την
πρόσφατη επίθεση στην Abeibara.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 15 του κ. Hénin (H-0378/08)

Θέμα: Πρόβλημα στο σύστημα τραπεζικής αναχρηματοδότησης από την ΕΚΤ

Στις 15 Μαΐου 2008, ο πρόεδρος της Κεντρικής Τράπεζα του Λουξεμβούργου ανακοίνωσε ότι η ποιότητα των
εγγυήσεων που προσφέρουν οι εμπορικές τράπεζες για να λάβουν αναχρηματοδότηση από την ΕΚΤ σημείωσε
ραγδαία επιδείνωση, με αποτέλεσμα να εγείρονται υποψίες ως προς τη φύση των σχέσεων μεταξύ της ΕΚΤ και των
εμπορικών τραπεζών που πλήττονται από την οικονομική κρίση. Οι τράπεζες αυτές ετοιμάζουν δανειακούς τίτλους
που αποτελούνται από χαμηλότοκα δάνεια με σκοπό την ανταλλαγή τους με δάνεια υψηλότερης ποιότητας από
την ΕΚΤ. Η πρακτική αυτή της μακροπρόθεσμης αναχρηματοδότησης των τραπεζών από την ΕΚΤ, παρέχοντας ως
εγγύηση αμφισβητούμενης αξίας τίτλους, έχει αισθητά πολλαπλασιαστεί τους τελευταίους μήνες. Δικαιολογημένα
λοιπόν, υπάρχει ανησυχία για την κατάσταση αυτή.

Έχοντας υπόψη την άρνηση της ΕΚΤ να παράσχει πληροφορίες σχετικά με το θέμα αυτό, μπορεί το Συμβούλιο να
ενημερώσει το Κοινοβούλιο επί των ουσιαστικών προβλημάτων του συστήματος αναχρηματοδότησης των τραπεζών
από την ΕΚΤ και τις συνέπειές του για την Ένωση;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Σύμφωνα με το άρθρο 108 της Συνθήκης για την ίδρυση της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και το άρθρο 7 του
Πρωτοκόλλου για το καταστατικό του ευρωπαϊκού συστήματος κεντρικών τραπεζών και της Ευρωπαϊκής Κεντρικής
Τράπεζας, τα θεσμικά όργανα της Κοινότητας πρέπει να σέβονται την ανεξαρτησία της Ευρωπαϊκής Κεντρικής
Τράπεζας, των εθνικών κεντρικών τραπεζών και του ευρωπαϊκού συστήματος κεντρικών τραπεζών.

Το Συμβούλιο σκοπεύει να τηρήσει αυτήν την υποχρέωση, επομένως δεν θα σχολιάσει την ερώτηση.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 16 του κ. Παφίλη (H-0390/08)

Θέμα: Προκλητικές διώξεις αντιφασιστών στην Εσθονία

Οι αρχές της Εσθονίας, μετά τον «πόλεμο» που διεξήγαγαν το 2006 με τα αντιφασιστικά μνημεία, προχωρούν τώρα
και σε δίκες κατά αντιφασιστών, όπως κατά του 89χρονου παρασημοφορημένου, «Ήρωα της ΕΣΣΔ», Αρνόλντ Μέρι,
καθώς και κατά 4 νεολαίων, μελών της κοινωνικής οργάνωσης που αντιτάχθηκε το 2006 στην απομάκρυνση του
αντιφασιστικού μνημείου από το κέντρο του Ταλίν. Οι τελευταίοι έχουν καταγγείλει ότι κακοποιήθηκαν μετά τη
σύλληψή τους, ενώ ένας μάρτυρας κατηγορίας παραδέχτηκε στο δικαστήριο πως οι αρχικές καταθέσεις τους ήταν
προϊόν βίας που χρησιμοποίησαν πάνω τους οι αρχές ασφαλείας της Εσθονίας.

Πώς κρίνει το Συμβούλιο αυτές τις προκλητικές κι ανιστόρητες ενέργειες των αρχών της Εσθονίας; Τι προτίθεται
να πράξει ώστε να σταματήσει ο κατήφορος του αντικομμουνισμού και αντισοβιετισμού, που οδηγεί στη δικαίωση
των ναζί και στο διωγμό των αντιφασιστών;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.
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Το Συμβούλιο ανέκαθεν επιβεβαίωνε και επιβεβαιώνει εκ νέου την υπεροχή των δικαιωμάτων του ανθρώπου και
είναι και θα παραμείνει προσηλωμένο στην πρόληψη και εξάλειψη όλων των μορφών ταπεινωτικής και άνισης
μεταχείρισης.

Ωστόσο, τα γεγονότα στα οποία αναφέρεται ο αξιότιμος βουλευτής υπάγονται στην αρμοδιότητα των κρατών
μελών. Το Συμβούλιο δεν έχει τη δυνατότητα να παρεμβαίνει σε υποθέσεις ενώπιον των δικαστικών αρχών κράτους
μέλους ούτε να διεξάγει έρευνες σχετικά με τη διατήρηση του νόμου και της τάξης από τις αρχές ενός κράτους
μέλους.

Η Προεδρία έχει την πεποίθηση ότι η Εσθονία θα διευθετήσει το ζήτημα αυτό σύμφωνα με τα υψηλότερα πρότυπα
στον τομέα των ανθρωπίνων δικαιωμάτων.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 17 του κ. Rutowicz (H-0398/08)

Θέμα: Τάση αύξησης των τιμών της ηλεκτρικής ενέργειας και των καυσίμων

Στις αγορές της ΕΕ οι τιμές της ηλεκτρικής ενέργειας και των καυσίμων αυξάνονται ραγδαίως για τους πολίτες.
Ταυτόχρονα αυξάνονται και τα κέρδη των εταιρειών που εμπορεύονται την ηλεκτρική ενέργεια και τα καύσιμα.
Είναι σαφές ότι η υφιστάμενη τάση για αύξηση των τιμών δεν πρόκειται να αλλάξει. Ποια μέτρα έχουν ληφθεί, που
να καταπολεμούν αυτή την αύξηση των εν λόγω τιμών η οποία πλήττει ιδιαίτερα τους πολίτες της ΕΕ με χαμηλό
εισόδημα καθώς και τις μικρομεσαίες επιχειρήσεις;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Το Συμβούλιο γνωρίζει καλά τις συνέπειες της αύξησης των τιμών της ενέργειας για τους ευρωπαίους πολίτες,
καθώς και τον αρνητικό αντίκτυπό τους στην ευρωπαϊκή οικονομία· το ζήτημα αυτό συζητήθηκε επίσης σε πρόσφατες
συναντήσεις.

Το Συμβούλιο στηρίζει εδώ και αρκετό καιρό τη δραστήρια πολιτική στον τομέα της ενεργειακής απόδοσης και
της διαφοροποίησης του ενεργειακού εφοδιασμού, που μπορεί να συμβάλει στην επιβράδυνση της αύξησης των
τιμών της ενέργειας, ενώ οι διαφορετικές οδοί ενεργειακού εφοδιασμού αφορούν χώρες και περιοχές, οδούς
μεταφοράς και τύπους καυσίμων.

Το 2003 το Συμβούλιο, μαζί με το Κοινοβούλιο, ενέκριναν την οδηγία 2003/30/ΕΚ σχετικά με την προώθηση της
χρήσης βιοκαυσίμων ή άλλων ανανεώσιμων καυσίμων για τις μεταφορές· η οδηγία αυτή προβλέπει ρητά ενδεικτικούς
στόχους για ελάχιστη αναλογία βιοκαυσίμων και άλλων ανανεώσιμων καυσίμων που τα κράτη μέλη πρέπει να
διαθέσουν στις αγορές τους εντός συγκεκριμένων προθεσμιών. Το Συμβούλιο υποδεικνύει ότι, στην εαρινή σύνοδο
του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου τον Μάρτιο του 2007, εγκρίθηκε το σχέδιο δράσης «Ενεργειακή πολιτική για την
Ευρώπη». Αυτό καθορίζει τον δεσμευτικό στόχο το 20% της συνολικής χρησιμοποιούμενης ενέργειας στην ΕΕ να
προέρχεται από ανανεώσιμες πηγές έως το 2020. Σύμφωνα με αυτούς τους στόχους, το Συμβούλιο μελετά επί του
παρόντος την πρόταση οδηγίας της Επιτροπής για την προώθηση της χρήσης ενέργειας από ανανεώσιμες πηγές, η
οποία, όταν εγκριθεί, θα αποτελέσει πρόσθετη συμβολή στη μείωση της χρήσης ορυκτών καυσίμων.

Ένας άλλος σημαντικός τομέας δράσης είναι η ενεργειακή απόδοση, και η έκκληση για μεγαλύτερη ενεργειακή
απόδοση επιβεβαιώθηκε επίσης από το εαρινό Ευρωπαϊκό Συμβούλιο του Μαρτίου 2007 – συγκεκριμένα ότι μέχρι
το 2020 πρέπει να επιτευχθεί μείωση της ενεργειακής κατανάλωσης κατά 20%. Η ισχύουσα νομοθεσία συμβάλλει
στην εκπλήρωση αυτού του στόχου, για παράδειγμα η οδηγία για την ενεργειακή απόδοση κατά την τελική χρήση
και τις ενεργειακές υπηρεσίες, η οποία εγκρίθηκε το 2006 από το Κοινοβούλιο και το Συμβούλιο. Επίσης, με στόχο
την προώθηση της ενεργειακής απόδοσης σε παγκόσμιο επίπεδο, το Συμβούλιο στηρίζει ενεργά τη δημιουργία
διεθνούς πλατφόρμας για τη συνεργασία στον τομέα της ενεργειακής απόδοσης.

Το Συμβούλιο τονίζει ότι υπάρχει ανάγκη για βελτίωση της διαφάνειας των αγορών πετρελαίου, προώθηση του
ανταγωνισμού στις αγορές ενέργειας και ενίσχυση του διαλόγου με τις χώρες παραγωγής πετρελαίου. Το Συμβούλιο
θα ήθελε επίσης να επιστήσει την προσοχή στη συμφωνία που επιτεύχθηκε το 2005 στο Μάντσεστερ, σύμφωνα με
την οποία πρέπει να αποφύγουμε κάθε παρέμβαση σε φορολογικά θέματα και κάθε άλλου είδους πολιτική παρέμβαση
που θα στρέβλωνε τον ανταγωνισμό, καθώς αυτό θα εμπόδιζε τους οικονομικούς φορείς να προσαρμοστούν
κατάλληλα. Τα μέτρα που προορίζονται για τον μετριασμό των επιπτώσεων της αύξησης της τιμής του πετρελαίου
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για τα φτωχότερα τμήματα της κοινωνίας πρέπει να είναι βραχυπρόθεσμα και προσανατολισμένα στον στόχο και
δεν πρέπει να στρεβλώνουν τον ανταγωνισμό.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 18 του κ. Guerreiro (H-0405/08)

Θέμα: Η κατάσταση των πέντε κουβανών πολιτών που συνελήφθησαν στις ΗΠΑ - Οι πέντε του Μαϊάμι

Μετά την απάντηση του Συμβουλίου (H-0132/08(5)) σχετικά με την απαράδεκτη κατάσταση των António Guerrero,
Fernando González, Gerardo Hernández, Ramon Sabañino και René González,, κουβανών πατριωτών που
υπερασπίστηκαν τη χώρα τους απέναντι σε τρομοκρατικές ενέργειες που προωθήθηκαν και εκτελέσθηκαν από
οργανώσεις με έδρα το Μαϊάμι των ΗΠΑ, πρέπει να διευκρινιστεί ότι η ομάδα εργασίας των Ηνωμένων Εθνών για
τις αυθαίρετες συλλήψεις ποτέ δεν εξέφρασε άποψη σχετικά με τη χορήγηση θεωρήσεων στους συγγενείς των πέντε
κουβανών πατριωτών που κρατούνται στις ΗΠΑ.

Λόγω της συστηματικής παρακώλυσης και άρνησης των αρχών των ΗΠΑ να χορηγήσουν θεωρήσεις στους συγγενείς
τους τα τελευταία δύο χρόνια, η περίοδος αναμονής για την απόκτηση θεώρησης παρατάθηκε κατά μέσο όρο κατά
ένα περίπου χρόνο, φτάνοντας μέχρι και τα δύο χρόνια, όπως στην περίπτωση της Elizabeth Palmeiro, συζύγου
του Ramón Sabañino, ο οποίος από τον Ιούνιο του 2006 δεν δέχεται επισκέψεις από τους συγγενείς του· ο
Antonio Guerrero παρέμεινε για περισσότερο από 17 μήνες χωρίς να δεχθεί επισκέψεις από συγγενείς· ο Fernando
González παρέμεινε περισσότερο από ένα χρόνο σε αυτή την κατάσταση· οι αμερικανικές αρχές δεν επιτρέπουν
στην Adriana Perez να επισκεφθεί το σύζυγό της Gerardo Hernández από τις 12.9.1998· οι αρχές των ΗΠΑ δεν
επιτρέπουν στην Olga Salanueva να επισκεφθεί το σύζυγό της, René González, από τον Αύγουστο του 2000.

Πώς σκοπεύει το Συμβούλιο να ενεργήσει για να γίνουν σεβαστά τα στοιχειωδέστερα ανθρώπινα δικαιώματα των
πέντε κουβανών πατριωτών που κρατούνται σε φυλακές των ΗΠΑ, όπως το δικαίωμα να δέχονται επισκέψεις από
τους συγγενείς τους;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Το Συμβούλιο γνωρίζει ότι οι αρχές των ΗΠΑ δεν επιτρέπουν σε μέλη των οικογενειών και άλλα άτομα να έρθουν
σε επαφή με τους πέντε κουβανούς πολίτες που έχουν καταδικαστεί από αυτές τις αρχές. Στην απάντησή του στη
γραπτή ερώτηση E-6094/07, το Συμβούλιο έχει ήδη εκφράσει τη θλίψη του για το γεγονός ότι ούτε καν βουλευτές
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου δεν κατάφεραν να εξασφαλίσουν άδεια για να τους επισκεφτούν.

Η ποινή που έχει επιβληθεί αποτελεί εσωτερικό θέμα επί του οποίου έχουν δικαιοδοσία τα αμερικανικά δικαστήρια.
Οι αποφάσεις που αφορούν τη χορήγηση θεωρήσεων για την είσοδο στην επικράτεια μιας χώρας εμπίπτουν επίσης
στην εσωτερική δικαιοδοσία της εν λόγω χώρας. Το Συμβούλιο, ως εκ τούτου, δεν είναι αρμόδιο για να προβεί σε
δήλωση σχετικά με αυτά τα θέματα.

Εντούτοις, το Συμβούλιο επιθυμεί να τονίσει ότι δεν επικροτεί καμία περίπτωση στην οποία τα ανθρώπινα δικαιώματα
και ο σεβασμός των ατόμων δεν μπορούν να διασφαλιστούν σε ικανοποιητικό βαθμό.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 19 του κ. Ryszard Czarnecki (H-0410/08)

Θέμα: Η κατάσταση στην ΠΓΔΜ

Πώς αξιολογεί το Συμβούλιο την κατάσταση στην ΠΓΔΜ, όπου κατά τη διάρκεια των εκλογών της περασμένης
Κυριακής σημειώθηκαν βίαια επεισόδια, δολοφονίες και ταραχές;

(5) Γραπτή απάντηση της 12.3.2008.
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Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Το Συμβούλιο, στις αποφάσεις του που εγκρίθηκαν τη Δευτέρα 16 Ιουνίου 2008, καταδίκασε τα βίαια γεγονότα
και άλλες σοβαρές αδυναμίες που σχετίζονται με τις εκλογές της 1ης Ιουνίου και εντοπίστηκαν από το Γραφείο
των Δημοκρατικών Θεσμών και των Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων (ODIHR) του ΟΑΣΕ. Κάλεσε τις αρχές να ερευνήσουν
όλα τα αναφερθέντα συμβάντα και να λάβουν τα κατάλληλα μέτρα σύμφωνα με τις συστάσεις του ODIHR/ΟΑΣΕ.
Σε αυτό το πλαίσιο, χαιρέτισε τη δέσμευση των αρχών να εξετάσουν τα ζητήματα αυτά χωρίς καθυστέρηση και να
διεξάγουν νέες ψηφοφορίες σε όλες τις περιοχές όπου σημειώθηκαν παρατυπίες.

Η Προεδρία εφιστά την προσοχή στα σχόλια της προηγούμενης εκτίμησης του ODIHR/ΟΑΣΕ, από τα οποία γίνεται
σαφές ότι οι επαναληπτικές ψηφοφορίες πραγματοποιήθηκαν με σημαντικές βελτιώσεις στον τομέα της ασφάλειας,
γεγονός που επέτρεψε στην πλειονότητα των εκλογέων να ψηφίσουν ελεύθερα, ενώ, τη ίδια στιγμή, παρά τις
προσπάθειες των κρατικών οργάνων να εξασφαλίσουν επιτυχημένες επαναληπτικές ψηφοφορίες, κατά τη διάρκεια
των προετοιμασιών και την ημέρα της ψηφοφορίας, στις 15 Ιουνίου, παρατηρήθηκε συνεχής ένταση και περιπτώσεις
εκφοβισμού.

Το Συμβούλιο αναμένει από το νέο κοινοβούλιο και την κυβέρνηση να εγκαθιδρυθούν σύντομα και να επιτύχουν
διαρκή πρόοδο στις μεταρρυθμίσεις. Το Συμβούλιο κάλεσε επίσης όλα τα πολιτικά κόμματα να προωθήσουν και
να συμμετάσχουν σε εποικοδομητικό και περιεκτικό διάλογο και να υλοποιήσουν τις προτεραιότητες που
καθορίστηκαν στην εταιρική σχέση για την προσχώρηση.

Τέλος, το Συμβούλιο δήλωσε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση παραμένει σταθερά δεσμευμένη στην ευρωπαϊκή προοπτική
των Δυτικών Βαλκανίων και ενθαρρύνει τις χώρες της περιοχής να εκπληρώσουν τις αναγκαίες προϋποθέσεις.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 20 του κ. Ryan (H-0413/08)

Θέμα: Κοινή θέση των Συμφωνιών Οικονομικής Εταιρικής Σχέσης

Λόγω των ζωηρών συζητήσεων και της έντονης διαφωνίας και ασυμφωνίας που βαρύνει το θέμα των Συμφωνιών
Οικονομικής Εταιρικής Σχέσης επί μακρό, θα μπορούσε το Συμβούλιο να μας ενημερώσει σχετικά με το ποια είναι
η κατάσταση αυτήν τη στιγμή και εάν η ΕΕ και οι χώρες ΑΚΕ ευρίσκονται πλησιέστερα σε μια κοινή θέση για τις
ΣΟΕΣ;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Σύμφωνα με τις οδηγίες που ενέκρινε το Συμβούλιο τον Ιούνιο του 2002, η Επιτροπή είναι αρμόδια από την πλευρά
της ΕΕ για τις διαπραγματεύσεις όσον αφορά τις συμφωνίες οικονομικής εταιρικής σχέσης. Η Επιτροπή διεξάγει
διαπραγματεύσεις κατόπιν διαβούλευσης με ειδική επιτροπή που διορίζεται από το Συμβούλιο εντός του πλαισίου
των οδηγιών αυτών, τις οποίες το Συμβούλιο μπορεί να τροποποιήσει οιαδήποτε στιγμή. Οι διαπραγματεύσεις
προοδεύουν συνεχώς σε περιφερειακό επίπεδο, ενώ ο στόχος τους είναι η σύναψη των ΣΟΕΣ το συντομότερο δυνατό
εντός των συμφωνηθέντων χρονικών πλαισίων και με τη συμπερίληψη διαφόρων τομέων.

Η διαπραγματευτική διαδικασία για μια ΣΟΕΣ είναι ένα από τα σημαντικότερα θέματα στο έργο του Συμβουλίου.
Στη σύνοδο του Συμβουλίου Γενικών Υποθέσεων και Εξωτερικών Σχέσεων της 27ης Μαΐου 2008, το Συμβούλιο
ενέκρινε νέα δέσμη αποφάσεων σχετικά με τις συμφωνίες οικονομικής εταιρικής σχέσης (ΣΟΕΣ). Το Συμβούλιο
τόνισε για μία ακόμη φορά τον προσανατολισμένο στην ανάπτυξη χαρακτήρα των συμφωνιών αυτών. Το Συμβούλιο
χαιρέτισε τη μονογράφηση ολοκληρωμένης ΣΟΕΣ με την περιοχή του Φόρουμ κρατών ΑΚΕ της Καραϊβικής
(CARIFORUM), η οποία θα υπογραφεί στις 23 Ιουλίου 2008 στο Barbados. Το Συμβούλιο πιστεύει ότι η συμφωνία
αυτή θα προωθήσει τις διαδικασίες περιφερειακής ολοκλήρωσης στην περιοχή αυτή. Όσον αφορά άλλες περιοχές,
το Συμβούλιο διαπίστωσε ότι η μονογράφηση προσωρινών συμφωνιών απέτρεψε τον κίνδυνο διατάραξης των ροών
της αγοράς, γεγονός που ήταν πολύ σημαντικό. Τώρα οι προσωρινές συμφωνίες πρέπει να υπογραφούν και να
ενημερωθεί ο ΠΟΕ για αυτό. Ωστόσο, οι προσωρινές συμφωνίες μπορούν να θεωρηθούν απλώς ως το πρώτο βήμα,
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εφόσον μόνο οι περιεκτικές περιφερειακές συμφωνίες οικονομικής εταιρικής σχέσης θα μπορέσουν να επιτύχουν
την αξιοποίηση του πλήρους δυναμικού ανάπτυξης των αντίστοιχων περιοχών.

Στις αποφάσεις του το Συμβούλιο διαπίστωσε με ικανοποίηση ότι στην έναρξη των συνεχιζόμενων διαπραγματεύσεων
το 2008 τα μέρη τόνισαν την κοινή επιθυμία να συνεχιστούν οι διαπραγματεύσεις με στόχο τη σύναψη περιεκτικών
περιφερειακών συμφωνιών οικονομικής εταιρικής σχέσης. Το Συμβούλιο στηρίζει σθεναρά αυτές τις κοινές
προσπάθειες και γνωρίζει τις επιφυλάξεις που εξέφρασαν οι εταίροι ΑΚΕ· ζητεί να ενσωματωθεί η ευελιξία στις
διαβουλεύσεις για τα ανεπίλυτα ζητήματα, τόσο από την άποψη της ουσίας όσο και από την άποψη της πραγματικής
διαδικασίας έγκρισης προσωρινών ή πλήρων ΣΟΕΣ, μαζί με τις ασυμμετρίες που είναι συμβατές στο επίπεδο
ολόκληρου του ΠΟΕ.

Το Συμβούλιο πιστεύει ότι οι συμφωνίες οικονομικής εταιρικής σχέσης μπορούν να διαδραματίσουν καίριο ρόλο
στην περιφερειακή ολοκλήρωση των χωρών ΑΚΕ, και ότι πρέπει να στηριχθούν στις υφιστάμενες διαδικασίες
περιφερειακής συνεργασίας. Το Συμβούλιο είναι επίσης διατεθειμένο να στηρίξει την περιφερειακή ολοκλήρωση
και τις συμφωνίες οικονομικής εταιρικής σχέσης με κονδύλια της βοήθειας για το εμπόριο, αλλά επισημαίνει ότι η
βοήθεια για το εμπόριο δεν εξαρτάται από την υπογραφή μιας ΣΟΕΣ ή μιας προσωρινής συμφωνίας. Το Συμβούλιο
τονίζει τη σημασία του τρέχοντος πολιτικού διαλόγου με τις χώρες ΑΚΕ όσον αφορά τις ΣΟΕΣ, προκειμένου να
ενισχύσει το πνεύμα της εταιρικής σχέσης στο πλαίσιο της συμφωνίας του Κοτονού, και θα συνεχίσει να παρακολουθεί
την πρόοδο από την πλευρά της ΕΕ.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 21 του κ. Aylward (H-0417/08)

Θέμα: Επιστημονική ανάλυση με βάση τους κινδύνους των προϊόντων φυτοπροστασίας

Λόγω του γεγονότος ότι οι παγκόσμιες τιμές των τροφίμων αυξάνονται και ότι αυτό έχει επιπτώσεις για τους πολίτες
της ΕΕ και τους πολίτες των αναπτυσσομένων χωρών, και ότι πρέπει να συνεχίσουμε να παράγουμε περισσότερα
τρόφιμα, θα μπορούσε να μας ενημερώσει το Συμβούλιο, αναφορικά με τη δέσμη Εντομοκτόνων (προϊόντων
φυτοπροστασίας), για την πρόοδο των διαπραγματεύσεων του Συμβουλίου ως προς την επίτευξη μιας συμβιβαστικής
πρότασης στο Συμβούλιο, και το κατά πόσον μια επιστημονική προσέγγιση με βάση τον κίνδυνο δεν θα ήταν
προτιμότερη;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Η δέσμη προτάσεων για τα εντομοκτόνα περιλαμβάνει αρκετές νομοθετικές προτάσεις.

Όσον αφορά την προτεινόμενη οδηγία που θεσπίζει το πλαίσιο κοινοτικής δράσης για την επίτευξη βιώσιμης χρήσης
των εντομοκτόνων, το Συμβούλιο ενέκρινε κοινή θέση στη συνεδρίασή του της 19ης Μαΐου 2008. Η θέση αυτή
θα κοινοποιηθεί στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο τον Σεπτέμβριο.

Όσον αφορά την τοποθέτηση των προϊόντων φυτοπροστασίας στην αγορά και τον κανονισμό για τα στατιστικά
δεδομένα για τα προϊόντα φυτοπροστασίας, στη συνεδρίασή του της 23ης και 24ης Ιουνίου 2008, το Συμβούλιο
Γεωργίας και Αλιείας προσπάθησε να επιτύχει πολιτική συμφωνία για αυτές τις δύο προτάσεις. Μόλις η κοινή θέση
διατυπωθεί οριστικά από τους γλωσσομαθείς νομικούς, το Συμβούλιο θα εγκρίνει κοινή θέση η οποία θα κοινοποιηθεί
στο θεσμικό σας όργανο τον Σεπτέμβριο.

Κατά τη μελέτη της νομοθεσίας για τα εντομοκτόνα, το Συμβούλιο έλαβε προσεκτικά υπόψη τον αντίκτυπο των
δύο διαφορετικών προσεγγίσεων. Το Συμβούλιο καταβάλλει διαρκείς προσπάθειες για την επίτευξη ισορροπίας
μεταξύ της επαρκούς προστασίας της υγείας των ανθρώπων και του περιβάλλοντος και της προστασίας της
ευρωπαϊκής γεωργίας.

Το Συμβούλιο είναι ιδιαίτερα ικανοποιημένο με το γεγονός ότι, στο πλαίσιο των διαπραγματεύσεων σε δεύτερη
ανάγνωση μεταξύ των δύο θεσμικών οργάνων μας, θα μελετήσουμε από κοινού αυτά τα ζητήματα.

*
*     *
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Ερώτηση αρ. 22 του κ. Ó Neachtain (H-0419/08)

Θέμα: Περιφερειακή ανάπτυξη των πλαισίων έρευνας και καινοτομίας

Μπορεί να διευκρινίσει το Συμβούλιο ποια μέτρα ακριβώς εφαρμόζονται υπέρ της περιφερειακής ανάπτυξης –ιδίως
μακριά από τα μεγάλα αστικά κέντρα– πλαισίων έρευνας και καινοτομίας, που θα εξασφαλίσουν ισόρροπη
περιφερειακή μεγέθυνση και απασχόληση σύμφωνα με τη στρατηγική της Λισαβόνας, όπως συζητήθηκε στο
Συμβούλιο τον τελευταίο Μάρτιο;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Πιθανόν να γνωρίζετε ότι, τα τελευταία χρόνια, η προώθηση της ανάπτυξης πλαισίου έρευνας και καινοτομίας σε
περιφερειακό επίπεδο είναι ένα από τα κύρια καθήκοντα προτεραιότητας της πολιτικής της ΕΕ στο πεδίο της έρευνας
και της καινοτομίας. Όσον αφορά την πολιτική για την έρευνα, το έβδομο πρόγραμμα πλαίσιο για την έρευνα και
την τεχνολογική ανάπτυξη (2007-2013) περιλαμβάνει φάσμα πολύ αποτελεσματικών μέσων και ειδικών
προγραμμάτων (συγκεκριμένα τα προγράμματα «Συνεργασία», «Ικανότητες» και «Άνθρωποι»).

Η νέα πρωτοβουλία «Περιφέρειες της γνώσης» πρέπει επίσης να ενισχύσει το ερευνητικό δυναμικό στις ευρωπαϊκές
περιφέρειες, ιδιαίτερα προωθώντας και στηρίζοντας την ανάπτυξη περιφερειακών δικτύων προσανατολισμένων
στην έρευνα, στα οποία συμμετέχουν πανεπιστήμια, ερευνητικά κέντρα, εταιρείες και περιφερειακές αρχές από
ολόκληρη την Ευρώπη.

Πρέπει επίσης να αναφέρουμε πέντε κοινές τεχνολογικές πρωτοβουλίες, τις πρωτοβουλίες στο πλαίσιο του άρθρου
169 και τις πρωτοβουλίες που συνδέονται με το σύστημα ERANET.

Επίσης, η αποτελεσματική στήριξη για καινοτομίες και η εισαγωγή τεχνολογίας σε περιφερειακό επίπεδο διασφαλίζεται
από το πρόγραμμα πλαίσιο για την ανταγωνιστικότητα και την καινοτομία (2007-2013). Το πρόγραμμα αυτό έχει
ως στόχο κατά κύριο λόγο τις μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις, συνεπώς η περιφερειακή καινοτομία και η ανάπτυξη
είναι ουσιαστικά αυτές που έχουν το μεγαλύτερο άμεσο όφελος από το πρόγραμμα.

Η σλοβενική Προεδρία του Συμβουλίου στήριξε επίσης τη διάσκεψη της Στοκχόλμης για τις περιφερειακές
καινοτόμους συμπράξεις στην Ευρώπη τον Ιανουάριο του 2008. Σε άμεση συνεργασία με την Επιτροπή των
Περιφερειών, το Συμβούλιο δεσμεύτηκε για τη δημιουργία εγχειριδίου που θα απευθύνεται στους εμπλεκόμενους
στην έρευνα και την καινοτομία, το οποίο θα περιέχει πληροφορίες για τον τρόπο διερεύνησης των δυνατοτήτων
χρηματοδότησης από όλες τις υφιστάμενες κοινοτικές πηγές, περιλαμβανομένων των διαρθρωτικών ταμείων· η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή αναμένεται να δημοσιεύσει το εγχειρίδιο φέτος το καλοκαίρι. Από αυτήν την άποψη πρέπει
να επιστηθεί επίσης η προσοχή στον εξαιρετικά σημαντικό αναπροσανατολισμό των επιχειρήσεων των διαρθρωτικών
ταμείων, ο οποίος είναι ιδιαίτερα ελπιδοφόρος. Οι επιχειρήσεις αυτές πρέπει να εναρμονιστούν με τους στόχους
της στρατηγικής της Λισαβόνας όσον αφορά την ανταγωνιστικότητα, την καινοτομία, την ανάπτυξη και τις νέες
θέσεις εργασίας.

Η περιφερειακή ανάπτυξη και η ευημερία πρέπει επίσης να προωθηθούν από την πρωτοβουλία της Επιτροπής για
την ηγετική αγορά. Οι αρχές αυτής της πρωτοβουλίας επιβεβαιώθηκαν από το Συμβούλιο Ανταγωνισμού στη
συνεδρίασή του της 29ης και 30ής Μαΐου 2008.

Η εφαρμογή των προαναφερόμενων στόχων της Λισαβόνας σε περιφερειακό επίπεδο πρέπει επίσης να επιταχυνθεί
μέσω της μελλοντικής ενδιάμεσης αναθεώρησης του δημοσιονομικού πλαισίου για την περίοδο 2007-2013.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 23 του κ. Τούσσα (H-0422/08)

Θέμα: Nέες διώξεις της κολομβιανής κυβέρνησης ενάντια αγωνιστών

H κολομβιανή κυβέρνηση, με χαλκευμένες κατηγορίες «περί σχέσεων με την τρομοκρατία», έχει βάλει στο στόχαστρο
τους βουλευτές Γουίλσον Μπόρχα, Γκλόρια Ινές Ραμίρες και Αμίλκαρ Φιγκερόα, τη γερουσιαστή και κύρια
διαπραγματεύτρια μεταξύ FARC και προέδρου της Βενεζουέλας και ξένων κυβερνήσεων, Πιεδάδ Κόρδοβα, τον
πρώην υπουργό Αλβαρο Λέβια, το μέλος της Συντακτικής Συνέλευσης του Εκουαδόρ Μαρία Αουγκούστα Κάγιε,
τους δημοσιογράφους Λάσαρο Βιβέρος, Γουίλιαμ Πάρα και Ιβάν Λαρέα, τον ακαδημαϊκό Τζέιμς Τζόουνς, την
κοινωνιολόγο Λιλιάνα Πατρίτσια Ομπάντο και τον Κάρλο Λοσάνο, διευθυντή της εφημερίδας Βος. Η δήλωση της
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Προεδρίας στις 19.5.2008 παραβλέπει τις ευθύνες της κολομβιανής κυβέρνησης για την συνέχιση των δολοφονικών
ενεργειών, την «καλεί» να συνεχίσει τον αγώνα ενάντια στην βία ενθαρρύνοντας την επιχείρηση τρομοκράτησης και
τη συνέχιση των διώξεων.

Καταδικάζει το Συμβούλιο τις ενέργειες της κολομβιανής κυβέρνησης που στοχεύουν στην τρομοκράτηση του
κολομβιανού λαού, με διώξεις παραγόντων της πολιτικής και κοινωνικής ζωής;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Αν και η ΕΕ αποδοκίμαζε πάντοτε όλες τις καταχρήσεις στον τομέα των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και τις
τρομοκρατικές ενέργειες στην Κολομβία, όποιοι και εάν ήταν οι δράστες, το Συμβούλιο αναγνωρίζει ότι η κυβέρνηση
της Κολομβίας έχει εντείνει τις προσπάθειές της για την αποκατάσταση της ειρήνης και της δικαιοσύνης υπό
εξαιρετικά πολύπλοκες συνθήκες. Η ΕΕ, που έχει ενθαρρύνει την κυβέρνηση να συνεχίσει τις προσπάθειες αυτές,
συμβάλλει, μέσω της συνεργασίας της, στην προώθηση των διαφόρων πτυχών της διαδικασίας.

Το Συμβούλιο καλεί όλους τους εμπλεκόμενους να τηρήσουν εποικοδομητική στάση, να μειώσουν τις εντάσεις και
να διευκολύνουν τη διαδικασία για την αποκατάσταση της δικαιοσύνης και της ειρήνης προς το συμφέρον του
λαού.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 24 της κ. Andrikienė (H-0423/08)

Θέμα: Ασφάλεια του ενεργειακού εφοδιασμού στην Λιθουανία

Η ενεργειακή ασφάλεια της ΕΕ ευρίσκεται στην κορυφή της πολιτικής ατζέντας της ΕΕ. Προκειμένου να εξασφαλισθεί
ο σταθερός ενεργειακός εφοδιασμός (δηλ. η ηλεκτρική ενέργεια) η Λιθουανία προσπαθεί να παρατείνει την λειτουργία
του πυρηνικού σταθμού Ignalina έως ότου κατασκευασθεί στην χώρα ο νέος πυρηνικός σταθμός.

Λαμβάνοντας υπόψη τα θέματα ενεργειακής ασφάλειας, τις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής, την οικονομική
κατάσταση στον κόσμο, την άνοδο των τιμών της ενέργειας, την ενδεχόμενη έλλειψη στον ενεργειακό εφοδιασμό
της Λιθουανίας μετά το 2009, την δέσμευση που έχει αναλάβει από καιρό η Λιθουανία να κλείσει τον πυρηνικό
σταθμό αλλά με λίγα χρόνια καθυστέρηση, ερωτάται το Συμβούλιο της ΕΕ εάν θα στηρίξει την Λιθουανία να υπερβεί
τις δυσκολίες που αντιμετωπίζει ήδη μετά το 2004 που προσχώρησε η Λιθουανία στην ΕΕ;

Απάντηση

(SL) Η παρούσα απάντηση, η οποία συντάχθηκε από την Προεδρία και δεν δεσμεύει ούτε το Συμβούλιο ούτε τα
κράτη μέλη, δεν δόθηκε προφορικά κατά την Ώρα των Ερωτήσεων προς το Συμβούλιο στο πλαίσιο της περιόδου
συνόδου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου του Ιουνίου 2008 στο Στρασβούργο.

Το Συμβούλιο γνωρίζει τις πιθανές δυσκολίες που περιγράφει η αξιότιμη βουλευτής στην ερώτησή της, οι οποίες
απορρέουν από τη δέσμευση της Λιθουανίας, σύμφωνα με την πράξη προσχώρησης του 2003, να κλείσει μέχρι τις
31 Δεκεμβρίου 2009 το αργότερο τη μονάδα 2 (την τελευταία μονάδα που λειτουργεί) του πυρηνικού σταθμού
Ignalina και εν συνεχεία να διαλύσει την εν λόγω μονάδα.

Όσον αφορά τις αναληφθείσες υποχρεώσεις σύμφωνα με το σχετικό πρωτόκολλο 4 της πράξης προσχώρησης που
αφορά τον πυρηνικό σταθμό Ignalina στη Λιθουανία, το Συμβούλιο ενημερώνει ότι όλα τα κράτη μέλη έχουν
αναλάβει υποχρεώσεις· οποιαδήποτε αλλαγή στις υποχρεώσεις αυτές, όπως η πολυετής παράταση της λειτουργίας
του πυρηνικού σταθμού Ignalina που ανέφερε η αξιότιμη βουλευτής, θα απαιτούσε τροποποίηση σύμφωνα με τη
διαδικασία που προβλέπεται στην πράξη προσχώρησης, ιδίως του άρθρου 7 της τελευταίας.

Το Συμβούλιο επιθυμεί να επιστήσει την προσοχή της αξιότιμης βουλευτή στο άρθρο 4 του πρωτοκόλλου 4, το
οποίο δηλώνει ότι, μέχρι τις 31 Δεκεμβρίου 2012, στην ειδική περίπτωση που «διακοπεί ο ενεργειακός εφοδιασμός
στη Λιθουανία», η Λιθουανία μπορεί να επικαλεστεί τη ρήτρα γενικής προστασίας η οποία αναφέρεται στο άρθρο
37 της πράξης προσχώρησης. Πρέπει να τονιστεί ότι το προαναφερόμενο άρθρο 4 θα εφαρμοζόταν «με την επιφύλαξη
των διατάξεων του άρθρου 1», το οποίο καθορίζει την ημερομηνία κλεισίματος.

Το Συμβούλιο γνωρίζει ότι θα απαιτηθούν πολλά διαφορετικά μέτρα για τον περιορισμό και την εξάλειψη των
πιθανών συνεπειών του κλεισίματος του πυρηνικού σταθμού Ignalina. Τα μέτρα περιλαμβάνουν την ανάπτυξη νέων
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παραγωγικών ικανοτήτων, μεγάλου αριθμού γραμμών μεταφοράς ηλεκτρικής ενέργειας σε μεγάλες αποστάσεις
μεταξύ της Λιθουανίας και άλλων κρατών μελών, βελτιώνοντας την ενεργειακή απόδοση και τη χρήση ανανεώσιμων
πηγών ενέργειας, αλλά δεν περιορίζονται σε αυτά. Αν η Επιτροπή αποφασίσει να υποβάλει προτάσεις για τέτοιου
είδους μέτρα, το Συμβούλιο θα τους δώσει τη δέουσα προσοχή.

*
*     *

ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΠΡΟΣ ΤΗΝ ΕΠΙΤΡΟΠΗ

Ερώτηση αρ. 33 του κ. Παπαδημούλη (H-0354/08)

Θέμα: Απόφαση της UNFCCC σχετικά με την ανεπάρκεια του συστήματος καταγραφής των εκπομπών
αερίων θερμοκηπίου στην Ελλάδα

Η αδυναμία εφαρμογής της Σύμβασης του Κιότο αποτελεί μία από τις κορυφαίες παραβιάσεις του κοινοτικού και
διεθνούς δικαίου περιβάλλοντος από την Ελλάδα. Η αρμόδια Επιτροπή UNFCCC του ΟΗΕ με απόφασή της
(17.4.2008) έκρινε ανεπαρκές το σύστημα καταγραφής των εκπομπών αερίων θερμοκηπίου στην Ελλάδα και
απαγόρευσε τη συμμετοχή της χώρας στους μηχανισμούς εμπορίας του πρωτοκόλλου.

Θεωρεί ενδεχομένως η Επιτροπή ότι η έξοδος της Ελλάδας από το σύστημα Κιότο θα έχει επιπτώσεις σε όλο το
σύστημα εμπορίας των δικαιωμάτων εκπομπής αερίων θερμοκηπίου στην ΕΕ; Ποιες θα είναι οι επόμενες ενέργειές
της; Προτίθεται να ξεκινήσει διαδικασία για την παραπομπή της Ελλάδας στο Δικαστήριο των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων;

Απάντηση

(EN) Το γεγονός ότι στην Ελλάδα δεν θα επιτραπεί να κάνει χρήση των μηχανισμών του Κιότο έως ότου κατορθώσει
να επανακτήσει την επάρκειά της δεν θα έχει επίπτωση, επί του παρόντος, στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα στο σύνολό
της.

Ωστόσο, η συνεχής μη συμμόρφωση εκ μέρους της Ελλάδας ενδέχεται να θέσει σε κίνδυνο τη συμμόρφωση της
Κοινότητας, εάν αυτή επηρεάζει την ικανότητά της στην παροχή αξιόπιστων συνολικών στοιχείων, για την Κοινότητα
στο σύνολό της, προς τα Ηνωμένα Έθνη.

Η Επιτροπή έχει ήδη κινήσει διαδικασία επί παραβάσει κατά της Ελλάδας για τη μη ορθή θέσπιση του εθνικού της
συστήματος. Βάσει αποδεικτικών στοιχείων προς τη Σύμβαση πλαίσιο των Ηνωμένων Εθνών για την κλιματική
αλλαγή (UNFCCC) ότι το εθνικό σύστημα της Ελλάδας είναι πλήρως λειτουργικό, η διαδικασία επί παραβάσει
μπορεί να κλείσει.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 35 της κ. Ludford (H-0366/08)

Θέμα: Ποιότητα του ατμοσφαιρικού αέρα

Το 2003, η ωριαία μέση τιμή για τις εκπομπές διοξειδίου του αζώτου (NO2) στις εγκαταστάσεις διεξαγωγής
δειγματοληπτικών ελέγχων Heathrow LHR2, κοντά στο αεροδρόμιο Heathrow, ήταν 59 μg/m3. Η τιμή αυτή
είναι περίπου 50% υψηλότερη από αυτήν που ορίζουν οι ισχύοντες στόχοι. Η υψηλότερη μέση τιμή που έχει
καταγραφεί (στη διάρκεια 15λέπτου περιόδου) στις εγκαταστάσεις αυτές είναι 224 μg/m3, δηλαδή 570% πάνω
από τους στόχους που έχει θεσπίσει η ΕΕ.

Λαμβάνοντας υπόψη τα ως άνω επίπεδα ρύπανσης, ποια μέτρα λαμβάνει η Επιτροπή ώστε να συστηθεί στην Κυβέρνηση
του ΗΒ ότι, για να προληφθεί η μη τήρηση από πλευράς ΗΒ των νομικώς δεσμευτικών στόχων που περιέχονται στη
νέα οδηγία για την ποιότητα του ατμοσφαιρικού αέρα, θα πρέπει να μην κατασκευαστεί ο σχεδιαζόμενος τρίτος
αεροδιάδρομος στο αεροδρόμιο Heathrow;

Επιπλέον, προτίθεται η Επιτροπή να διεξαγάγει συνάντηση με τα ηγετικά στελέχη της Ομάδας 2M των δημοτικών
συμβουλίων του Λονδίνου, μία ομάδα η οποία εκπροσωπεί 19 δημοτικά συμβούλια και περισσότερα από 4
εκατομμύρια κατοίκων του Λονδίνου, με σκοπό να συζητήσουν από κοινού τις συνέπειες που ενδέχεται να έχει στις
προσπάθειες επίτευξης των στόχων περί ποιότητας του ατμοσφαιρικού αέρα η επέκταση του αεροδρομίου του
Heathrow με την κατασκευή του τρίτου αεροδιαδρόμου;
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Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή παρακολουθεί στενά την επέκταση του αερολιμένα Heathrow και τον περιβαλλοντικό αντίκτυπό
της. Οι αρμόδιες αρχές του Ηνωμένου Βασιλείου έχουν ολοκληρώσει την εκτίμηση περιβαλλοντικών επιπτώσεων
του έργου, και η δημόσια διαβούλευση έληξε τον Φεβρουάριο του 2008. Η Επιτροπή έχει λάβει επίσης
επικαιροποιημένα δεδομένα για την ποιότητα του ατμοσφαιρικού αέρα, τα οποία επιβεβαιώνουν την υπέρβαση των
οριακών τιμών στην περιοχή του Λονδίνου.

Σύμφωνα με τη νομοθεσία της ΕΕ, είναι ευθύνη των αρχών του Ηνωμένου Βασιλείου να εκτιμήσουν τις επιπτώσεις
των ειδικών έργων υποδομών και να διασφαλίσουν ότι όλα τα σχετικά περιβαλλοντικά πρότυπα θα τηρηθούν πριν,
κατά τη διάρκεια και μετά την υλοποίηση του έργου.

Η Επιτροπή παρακολουθεί την εφαρμογή των διατάξεων της σχετικής κοινοτικής νομοθεσίας από το Ηνωμένο
Βασίλειο. Το «έργο για την αειφόρο ανάπτυξη του Heathrow»(6) περιλαμβάνει τη δέσμευση της κυβέρνησης του
Ηνωμένου Βασιλείου να εξετάσει την προσθήκη τρίτου αεροδιαδρόμου μόνο κατόπιν δημόσιας διαβούλευσης και
ταυτόχρονα με τη «συμμόρφωση με τις αυστηρές προδιαγραφές για την ποιότητα του ατμοσφαιρικού αέρα και τον
θόρυβο».

Βάσει των διαθέσιμων πληροφοριών, η εκτίμηση περιβαλλοντικών επιπτώσεων έχει συμμορφωθεί με τις διατάξεις
της οδηγίας 85/337/ΕΟΚ(7)για την εκτίμηση των επιπτώσεων στο περιβάλλον, και η δημόσια διαβούλευση
πραγματοποιήθηκε σύμφωνα με τις απαιτήσεις της οδηγίας. Η οδηγία 2001/42/ΕΚ(8)για τη στρατηγική εκτίμηση
περιβαλλοντικών επιπτώσεων δεν εφαρμόστηκε, καθώς η διαδικασία ξεκίνησε πριν τεθεί σε ισχύ η οδηγία.

Τα αποτελέσματα μοντέλων της εκτίμησης επιπτώσεων περιλαμβάνουν σαφείς προβλέψεις της υπέρβασης της
ετήσιας οριακής τιμής διοξειδίου του αζώτου, ακόμη και μετά το 2015, δηλαδή πέντε χρόνια μετά την προθεσμία
επίτευξης των τιμών στόχων, και πέρα από τη μέγιστη δυνατή αναβολή που προβλέπεται υπό προϋποθέσεις σύμφωνα
με τη νέα οδηγία για την ποιότητα του ατμοσφαιρικού αέρα(9). Αυτό αποτελεί λόγο ανησυχίας. Το Ηνωμένο Βασίλειο
μπορεί, ωστόσο, να θεσπίσει πρόσθετα μέτρα μείωσης για να αντισταθμίσει την αυξανόμενη περιβαλλοντική πίεση.

Η ατμοσφαιρική ρύπανση από την πιθανή επέκταση του αερολιμένα Heathrow πρέπει να περιληφθεί στην
επικαιροποίηση του σχεδίου για την ποιότητα του αέρα για την ευρύτερη περιοχή του Λονδίνου. Η προβλεπόμενη
συμμόρφωση με όλες τις οριακές τιμές μέχρι τις αντίστοιχες προθεσμίες επίτευξης των στόχων πρέπει να καταδειχθεί
στο σχέδιο προσδιορίζοντας τα μέτρα μείωσης που έχουν επιλεγεί.

Συνοπτικά, η Επιτροπή γνωρίζει τις σημαντικές περιβαλλοντικές πιέσεις, ειδικότερα όσον αφορά τον θόρυβο και
την ατμοσφαιρική ρύπανση, που προκαλούνται από την αύξηση της εναέριας κυκλοφορίας στην Ευρώπη.
Παρακολουθεί, συνεπώς, με ενδιαφέρον τις εξελίξεις στο μεγαλύτερο αεροδρόμιο της ΕΕ και ελέγχει την εφαρμογή
των σχετικών διατάξεων σύμφωνα με την κοινοτική νομοθεσία. Μετά τις ημερομηνίες επίτευξης των οριακών τιμών,
η Επιτροπή θα επιβάλει τη συμμόρφωση με αυτά τα πρότυπα όπου είναι αναγκαίο. Οι ειδικές αποφάσεις που
σχετίζονται με την ανάπτυξη αεροδρομίων, όπως το κτίσιμο του τρίτου αεροδιαδρόμου, υπάγονται στην εθνική
αρμοδιότητα.

Η Επιτροπή επιβεβαιώνει την προθυμία της να συζητήσει περαιτέρω αυτά τα θέματα με τους βουλευτές του ΕΚ και
ομάδες ενδιαφερομένων.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 36 του κ. Prodi (H-0371/08)

Θέμα: Νομοθεσία για τα βιοκτόνα προϊόντα - το πρόγραμμα αναθεώρησης και τα πειράματα σε ζώα

Η νομοθεσία της ΕΚ για τα βιοκτόνα προϊόντα επιβάλλει στους συμμετέχοντες στο πρόγραμμα αναθεώρησης να
καταβάλλουν «κάθε εύλογη προσπάθεια» να αποφεύγουν την αλληλεπικάλυψη των δοκιμών σε πειραματόζωα, και
να καταγράφουν αυτές τις προσπάθειες στους φακέλους που υποβάλλουν για αναθεώρηση στα κράτη μέλη εισηγητές.

(6) http://www.dft.gov.uk/pgr/aviation/environmentalissues/heathrow/
(7) Οδηγία 85/337/ΕΟΚ, ΕΕ L 175 της 5.7.1985, σελ. 40-48, όπως τροποποιήθηκε από την οδηγία 97/11/ΕΚ, ΕΕ L 73 της

14.3.1997, σελ. 5-15
(8) ΕΕ L 197 της 21.7.2001, σελ. 30-37
(9) Οδηγία 2008/50/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 21ης Μαΐου 2008 για την ποιότητα του

ατμοσφαιρικού αέρα και καθαρότερο αέρα για την Ευρώπη, ΕΕ L 152 της 11.6.2008, σελ. 1
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Με ποιον τρόπο διασφαλίζουν τα κράτη μέλη εισηγητές και η Επιτροπή ότι οι συμμετέχοντες στο πρόγραμμα
αναθεώρησης για τα βιοκτόνα προϊόντα καταβάλλουν τέτοιες εύλογες διαπραγματευτικές προσπάθειες;

Αληθεύουν οι πληροφορίες που διαθέτω, ότι τα κράτη μέλη εισηγητές έχουν αποδεχθεί ως πλήρεις, φακέλους που
δεν περιελάμβαναν αναφορές σε εύλογες διαπραγματευτικές προσπάθειες;

Αμφισβήτησε ποτέ η Επιτροπή, ως φέρουσα την τελική ευθύνη για τη διασφάλιση της ορθής εφαρμογής της
νομοθεσίας της ΕΚ, τα συμπεράσματα των κρατών μελών εισηγητών ότι έχουν πραγματοποιηθεί διαπραγματευτικές
προσπάθειες; Εάν ναι, ποιο ήταν το αποτέλεσμα;

Απάντηση

(EN) Το άρθρο 13 της οδηγίας 98/8/ΕΚ(10) για τα βιοκτόνα απαιτεί από τους αιτούντες έγκριση για βιοκτόνα να
καταβάλλoυν κάθε εύλογη προσπάθεια, προκειμένου να επιτύχουν συμφωνία για την από κοινού χρησιμοποίηση
των πληροφοριών με τους κατόχους προηγούμενων εγκρίσεων για παρόμοια προϊόντα.

Ο κανονισμός (ΕΚ) 1451/2007(11) της Επιτροπής για το δεκαετές πρόγραμμα αναθεώρησης των δραστικών ουσιών
που χρησιμοποιούνται σε βιοκτόνα απαιτεί επίσης από τους συμμετέχοντες στο πρόγραμμα αναθεώρησης να
καταβάλουν κάθε εύλογη προσπάθεια για να υποβάλουν συλλογικό φάκελο. Διαφορετικά, πρέπει να αναφέρουν
λεπτομερώς στον φάκελο γιατί η συνεργασία δεν ήταν δυνατή. Τα κράτη μέλη που ορίζονται ως εισηγητές για τις
δραστικές ουσίες είναι υπεύθυνα για την εξακρίβωση της συμμόρφωσης με αυτήν την υποχρέωση.

Πρέπει να επισημανθεί ότι, ενώ η οδηγία τάσσεται κατά της επανάληψης των δοκιμών σε ζώα, δεν φτάνει μέχρι το
σημείο να καθιστά υποχρεωτική την από κοινού χρησιμοποίηση των δεδομένων. Για τον λόγο αυτόν, το κράτος
μέλος που είναι υπεύθυνο για την αξιολόγηση της δραστικής ουσίας πρέπει να εκτιμήσει σε κάθε περίπτωση τι
συνιστά «εύλογη προσπάθεια» και αν αυτή έχει καταβληθεί ή όχι.

Η Επιτροπή δεν γνωρίζει καμία περίπτωση όπου ένα κράτος μέλος εισηγητής χαρακτήρισε έναν φάκελο πλήρη χωρίς
να ελέγξει, όπου χρειάζεται, αν έχουν καταβληθεί προσπάθειες για την από κοινού χρησιμοποίηση των δεδομένων.
Ωστόσο, η Επιτροπή γνωρίζει μία περίπτωση στην οποία εταιρεία υπέβαλε αρκετούς μη πλήρεις φακέλους (από
τους οποίους έλειπαν οι μελέτες για τα σπονδυλωτά ζώα) εντός των ίδιων προθεσμιών με τους συμμετέχοντες για
τις εν λόγω δραστικές ουσίες, και ζήτησε πρόσθετο χρόνο για να διαπραγματευτεί συμφωνία με τους συμμετέχοντες
αναφορικά με τις ζωικές μελέτες τους. Αυτές απορρίφθηκαν αρχικά με την αιτιολογία ότι οι δραστικές ουσίες που
αφορούν δεν είναι χημικά ταυτόσημες με εκείνες που στήριζε η εταιρεία. Ο ισχυρισμός αυτός αμφισβητήθηκε από
την εταιρεία και εξετάστηκε δεόντως από το κράτος μέλος εισηγητή· φαίνεται ότι δεν είναι σωστός.

Κανένας από τους φακέλους που υποβλήθηκαν από την εταιρεία δεν έχει απορριφθεί ως μη πλήρης μέχρι στιγμής.
Οι συμμετέχοντες συμφώνησαν να συζητήσουν για την από κοινού χρησιμοποίηση μίας από τις ουσίες και υπέβαλαν
νομικά επιχειρήματα κατά της από κοινού χρησιμοποίησης δεδομένων για τις υπόλοιπες.

Η Επιτροπή έχει διοργανώσει έκτοτε αρκετές συναντήσεις, εξέτασε σειρά επιστολών και βρίσκεται σε διαβούλευση
με όλα τα ενεχόμενα μέρη, προκειμένου να διασαφηνίσει την κατάσταση.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 37 του κ. Paleckis (H-0383/08)

Θέμα: Ποσοστώσεις εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου

Σε συνέχεια της διακοπής της λειτουργίας του πυρηνικού σταθμού της παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας, η Λιθουανία
θα πρέπει, όπως κάποια άλλα κράτη μέλη της ΕΕ να στραφεί προς άλλους τύπους παραγωγής ηλεκτρισμού, που
έχουν πιο επιβλαβείς επιπτώσεις για το περιβάλλον, όπως τα στερεά καύσιμα (άνθρακας, μαζούτ) ή το φυσικό αέριο,
των οποίων η τιμή στην αγορά έχει αυξηθεί σημαντικά. Σύμφωνα με κάποιες εκτιμήσεις, το 2010, η ποσότητα των
αερίων θερμοκηπίου που εκλύεται στην ατμόσφαιρα από τη Λιθουανία θα αυξηθεί, εξαιτίας και μόνο αυτού του
λόγου, σε 5-7 εκατομμύρια τόνους ανά έτος και η τιμή του ηλεκτρισμού θα διπλασιαστεί σε σχέση με αυτή του
2008. Στα ανωτέρω θα πρέπει να προστεθεί μια αύξηση των τιμών κατά 20 έως 30% λόγω του συστήματος
ανταλλαγής ποσοστώσεων εκπομπών. Η Λιθουανία, η οποία παραμένει δυστυχώς μια ενεργειακή νησίδα εντός της
ΕΕ, εξαρτάται άμεσα από την εσωτερική παραγωγή της ή από τον ηλεκτρισμό που εισάγεται από τη Ρωσία. Λόγω
αυτής της εξαιρετικής καταστάσεως από ενεργειακής πλευράς και της κοινωνικοοικονομικής επίπτωσής της, η

(10) ΕΕ L 123 της 24.4.1998, σελ. 1-63
(11) ΕΕ L 325 της 11.12.2007, σελ. 3–65
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Λιθουανία ζητεί από την Επιτροπή ένα μηχανισμό αντιστάθμισης –δηλαδή μια προσωρινή παρέκκλιση– υπό τη
μορφή δωρεάν ποσοστώσεων εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου για τα θερμικά εργοστάσιά της παραγωγής
ηλεκτρισμού, τα οποία θα παράγουν ηλεκτρισμό ο οποίος σήμερα προέρχεται από πυρηνικό εργοστάσιο (4,5 εκατ.
τόνους CO2 ανά έτος) μέχρι την κατασκευή του νέου πυρηνικού σταθμού παραγωγής ηλεκτρισμού.

Με ποιο τρόπο προτίθεται η Επιτροπή να λύσει τα προβλήματα που αντιμετωπίζουν η Λιθουανία και άλλα κράτη
μέλη, λόγω αυτής της έκτακτης ενεργειακής κατάστασης; Ποια μέσα αντιστάθμισης προτίθεται να εξετάσει η
Επιτροπή σε ό,τι αφορά την χορήγηση ποσοστώσεων εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου;

Απάντηση

(EN) Οι τιμές της ηλεκτρικής ενέργειας που καθορίζονται ελεύθερα σε μια εύρυθμα λειτουργούσα και ανταγωνιστική
αγορά ηλεκτρικής ενέργειας είναι ουσιαστικές από την άποψη τόσο της καταπολέμησης της κλιματικής αλλαγής
όσο και από την άποψη της ασφάλειας του ενεργειακού εφοδιασμού. Σε αυτό το πλαίσιο, το σύστημα εμπορίας
δικαιωμάτων εκπομπής της Ευρωπαϊκής Ένωσης ενσωματώνει το κόστος των εκπομπών διοξειδίου του άνθρακα
(CO2) στις τιμές της ηλεκτρικής ενέργειας. Ωστόσο, το σύστημα εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής της ΕΕ δεν
συνδέεται με την ελευθέρωση της αγοράς ενέργειας της Λιθουανίας, η οποία θα ήταν ο κύριος παράγοντας για την
αύξηση των τιμών της ηλεκτρικής ενέργειας.

Η Επιτροπή γνωρίζει ότι η αύξηση των τιμών της ηλεκτρικής ενέργειας μπορεί να έχει ως συνέπεια περιπτώσεις
κοινωνικών δυσχερειών.

Για τον λόγο αυτόν, η πρότασή της για τροποποίηση του συστήματος εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής της ΕΕ
παρέχει τη δυνατότητα τα έσοδα από τις δημοπρατήσεις δικαιωμάτων να χρησιμοποιηθούν για την αντιμετώπιση
των κοινωνικών πτυχών στα νοικοκυριά με χαμηλά και μεσαία εισοδήματα. Μέσω της κατανομής των δικαιωμάτων
δημοπράτησης, η Λιθουανία θα ήταν σε θέση να συγκεντρώσει σημαντικά εισοδήματα που μπορούν να
χρησιμοποιηθούν για αυτόν τον σκοπό.

Αξίζει επίσης να αναφέρουμε ότι, όσον αφορά τη γενική οικονομική κατάσταση, η Λιθουανία αναμένεται να ωφεληθεί
από την εφαρμογή της δέσμης μέτρων για την ενέργεια και το κλίμα, η οποία προτάθηκε από την Επιτροπή, κυρίως
μέσω της ανακατανομής των δικαιωμάτων δημοπράτησης. Αυτό θα παράσχει στη Λιθουανία επαρκή μέσα για την
αντιμετώπιση των πιθανών κοινωνικών επιπτώσεων.

Η Επιτροπή θα ήθελε να υπογραμμίσει ότι το κλείσιμο του πυρηνικού σταθμού της παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας
Ignalina αποτελεί ξεχωριστό ζήτημα.

Λεπτομερείς διατάξεις για το κλείσιμο θεσπίζονται στο πρωτόκολλο 4 που προσαρτάται στη συνθήκη προσχώρησης
των δέκα νέων κρατών μελών, περιλαμβανομένης της Λιθουανίας. Το Συμβούλιο και η Επιτροπή έχουν αναγνωρίσει
την ανάγκη να βοηθήσουν τη Λιθουανία για την παύση λειτουργίας του σταθμού και την παροχή εναλλακτικών
πηγών ενέργειας που θα αντισταθμίσουν την ικανότητα παραγωγής που θα χαθεί λόγω της διακοπής λειτουργίας.
Το 2006, το σχετικό νομικό πλαίσιο παρατάθηκε μέχρι το 2013, παρέχοντας άλλα 837 εκατ. ευρώ από τον κοινοτικό
προϋπολογισμό για τον σκοπό αυτό, που προστίθενται στα 285 εκατ. ευρώ για την περίοδο 2004-2006.

Η παύση λειτουργίας του σταθμού Ignalina έχει ληφθεί επίσης πλήρως υπόψη στην απόφαση του εθνικού σχεδίου
κατανομής της Λιθουανίας για τη δεύτερη περίοδο εμπορίας του συστήματος εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής της
ΕΕ από το 2008 ως το 2012: η Λιθουανία έχει λάβει δικαιώματα μεγαλύτερα κατά ένα τρίτο από τις εξακριβωμένες
εκπομπές της του 2005, προκειμένου να αντισταθμιστεί το κλείσιμο του σταθμού Ignalina.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 38 της κ. Frassoni (H-0391/08)

Θέμα: Νομοθετικό διάταγμα αριθ. 90 της 23ης Μαΐου 2008 (απόβλητα)

Στις 23 παρελθόντος Μαΐου, η ιταλική κυβέρνηση εξέδωσε νομοθετικό διάταγμα με το οποίο, εν ονόματι της
κρίσιμης κατάστασης λόγω των αποβλήτων στην Καμπανία, παραβιάζει πλήθος εθνικών κανόνων που μεταφέρουν
κοινοτικές οδηγίες, όπως την οδηγία 1999/31/ΕΚ(12) σχετικά με την υγειονομική ταφή ή την οδηγία
85/337/ΕΟΚ(13)σχετικά με την εκτίμηση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων. Ειδικότερα, με το εν λόγω διάταγμα
καταργείται η διάκριση μεταξύ αποδεκτών και μη αποβλήτων σε χώρους υγειονομικής ταφής μη επικίνδυνων

(12) ΕΕ L 182 της 16.7.1999, σελ. 1.
(13) ΕΕ L 175 της 5.7.1985, σελ. 40.
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αποβλήτων, επιτρέποντας στην πράξη την απόθεση ακόμη και τοξικών αποβλήτων σε χώρους όπου προηγουμένως
δεν ήταν δυνατή· αποκαλούνται «εγκαταστάσεις» οι χώροι στους οποίους αποθηκεύονται για περισσότερο από ένα
χρόνο (ακόμη και περισσότερο από τρία χρόνια) τα προς επεξεργασία απόβλητα, ενώ στην πραγματικότητα πρόκειται
για χώρους υγειονομικής ταφής. Επιτρέπεται η δημιουργία χώρων υγειονομικής ταφής χωρίς γεωλογικούς φραγμούς
ή με γεωλογικούς φραγμούς που δεν ανταποκρίνονται στις νόμιμες προδιαγραφές, επιτρέπεται, τέλος, η πρακτική
της ανάμειξης και της αραίωσης των αποβλήτων.

Με ποιον τρόπο σκοπεύει η Επιτροπή να αποκαταστήσει το σεβασμό των ευρωπαϊκών ρυθμίσεων και να θέσει τέλος
σε αυτή την πραγματική κατάχρηση της έννοιας της κατάστασης έκτακτης ανάγκης;

Απάντηση

(EN) Η κρίση με τα απόβλητα στην Καμπανία υφίσταται εδώ και περισσότερο από μία δεκαετία.

Μέχρι σήμερα, ενώ στην Καμπανία παράγονται καθημερινά πάνω από 7 000 τόνοι αποβλήτων, η ικανότητα
διαχείρισης αποβλήτων της περιοχής προσεγγίζει το μηδέν.

Στις 6 Μαΐου 2008, το Σώμα των Επιτρόπων αποφάσισε συνεπώς να παραπέμψει την Ιταλία στο Ευρωπαϊκό
Δικαστήριο λόγω αδυναμίας δημιουργίας επαρκούς δικτύου εγκαταστάσεων επεξεργασίας αποβλήτων σύμφωνα
με τα πρότυπα που ορίζει το κοινοτικό δίκαιο, συνοδευόμενου από συνεκτική μακροπρόθεσμη στρατηγική διαχείρισης
αποβλήτων με σκοπό την ενίσχυση της ανακύκλωσης και της ξεχωριστής συλλογής αποβλήτων.

Η Επιτροπή γνωρίζει ότι η Ιταλία κάνει σοβαρές προσπάθειες για την επίλυση της κρίσης των αποβλήτων στη
Νάπολη. Η Ιταλία γνωρίζει ότι αυτήν τη στιγμή η κατάσταση έχει φτάσει σε ένα σημείο χωρίς επιστροφή.

Το νέο νομοθετικό διάταγμα αριθ. 90 της 23ης Μαΐου 2008, το οποίο παρουσιάστηκε στην Επιτροπή σε τεχνική
συνεδρίαση στις 30 Μαΐου 2008, φαίνεται να είναι ένα δυναμικό βήμα προς τη σωστή κατεύθυνση, το οποίο καθιστά
υποχρεωτικά τα σχέδια και τους στόχους για τη χωριστή συλλογή αποβλήτων και επίσης προβλέπει νέες υποδομές
αποβλήτων όπως πρόσθετους χώρους υγειονομικής ταφής και αποτεφρωτήρες.

Ωστόσο, η Επιτροπή έχει ήδη εκφράσει σε τεχνικό επίπεδο τη βαθιά της ανησυχία για τις διατάξεις αυτού του νέου
διατάγματος που επιτρέπουν ευρεία παρέκκλιση από το κοινοτικό δίκαιο, συγκεκριμένα τις βασικές διατάξεις της
οδηγίας 1999/31/ΕΚ(14)περί υγειονομικής ταφής των αποβλήτων και άλλων οδηγιών.

Ακόμη και εκεί όπου η κατάσταση φαίνεται δύσκολη, οι ιταλικές αρχές πρέπει να συμμορφώνονται με την κοινοτική
περιβαλλοντική νομοθεσία.

Η συμμόρφωση με το κεκτημένο δεν είναι γραφειοκρατική άσκηση. Το κοινοτικό περιβαλλοντικό δίκαιο θεσπίζει
ένα πλαίσιο για την προστασία της ανθρώπινης υγείας και του περιβάλλοντος. Θα ήταν παράδοξο αν, προκειμένου
να αντιμετωπιστούν οι υγειονομικοί κίνδυνοι σε βραχυπρόθεσμο ορίζοντα, ετίθεντο ξανά σε κίνδυνο η ανθρώπινη
υγεία και το περιβάλλον, για παράδειγμα με τη μη εφαρμογή των βασικών διατάξεων της οδηγίας περί υγειονομικής
ταφής των αποβλήτων που προβλέπουν μακροπρόθεσμες υγειονομικές απαιτήσεις οι οποίες εξαρτώνται από τη
φύση –επικίνδυνη ή μη επικίνδυνη– των αποβλήτων που πρόκειται να αποτεθούν.

Η Επιτροπή είναι διατεθειμένη να συνδράμει την Ιταλία στον καθορισμό ορισμένων μηχανισμών ευελιξίας, όπως
προβλέπεται από άλλες πράξεις της κοινοτικής νομοθεσίας, περιλαμβανομένης της οδηγίας για την εκτίμηση των
επιπτώσεων στο περιβάλλον(15), προκειμένου να βοηθήσει την Ιταλία να αντιμετωπίσει την τρέχουσα κρίση χωρίς
να παραβιάσει το κοινοτικό δίκαιο.

Ωστόσο, η Επιτροπή, ως θεματοφύλακας της Συνθήκης, θα παραμείνει σταθερή στη θέση της ότι καμία παρέκκλιση
από δεσμευτικό κεκτημένο δεν θα γίνει επιτρεπτή.

Το νομοθετικό διάταγμα της 23ης Μαΐου 2008 βρίσκεται τώρα στο ιταλικό κοινοβούλιο για τη μετατροπή του σε
νόμο, και η Επιτροπή θα ελέγξει σχολαστικά το νομικό κείμενο που θα θεσπιστεί τελικά. Αν η Ιταλία θέσει σε ισχύ

(14) ΕΕ L 182 της 16.7.1999, σελ. 1
(15) Οδηγία 85/337/ΕΟΚ του Συμβουλίου της 27ης Ιουνίου 1985 για την εκτίμηση των επιπτώσεων ορισμένων σχεδίων

δημοσίων κα ιδιωτικών έργων στο περιβάλλον, ΕΕ L 175 της 5.7.1985 όπως τροποποιήθηκε από την οδηγία 97/11/ΕΚ
του Συμβουλίου της 3ης Μαρτίου 1997 ΕΕ L 73 της 14.3.1997 και οδηγία 2003/35/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
και του Συμβουλίου της 26ης Μαΐου 2003 σχετικά με τη συμμετοχή του κοινού στην κατάρτιση ορισμένων σχεδίων και
προγραμμάτων που αφορούν το περιβάλλον και με την τροποποίηση, όσον αφορά τη συμμετοχή του κοινού και την
πρόσβαση στη δικαιοσύνη, των οδηγιών 85/337/ΕΟΚ και 96/61/ΕΚ του Συμβουλίου, ΕΕ L 156
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νομοθεσία που επιτρέπει αθέμιτες παρεκκλίσεις από το κεκτημένο, η ανάληψη νομικής δράσης σύμφωνα με το
άρθρο 226 της Συνθήκης θα ήταν η μόνη διαθέσιμη λύση για την Επιτροπή.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 39 της κ. Starkevičiūtė (H-0393/08)

Θέμα: Μετεγκατάσταση μονάδων ανακύκλωσης επικίνδυνων υλικών και εγκαταστάσεων επεξεργασίας
αποβλήτων.

Το εύθραυστο παράκτιο περιβάλλον της Βαλτικής Θάλασσας απειλείται σήμερα από τον μεγάλο αριθμό
εγκαταστάσεων επεξεργασίας επικίνδυνων υλικών και αποβλήτων που μετεγκαθίστανται από τα παλιά κράτη μέλη
της ΕΕ στη Λιθουανία. Πρέπει ωστόσο να σημειωθεί ότι μια τέτοια τάση δεν έχει εμφανιστεί μέχρι τώρα στον τομέα
της φιλικής προς το περιβάλλον παραγωγής. Κατά συνέπεια το χαμηλό κόστος παραγωγής στη Λιθουανία δεν
αποτελεί επαρκή εξήγηση για την πρακτική αυτή.

Πιστεύει η Επιτροπή ότι οι κανονισμοί της ΕΕ ενθαρρύνουν ενδεχομένως την μετεγκατάσταση τέτοιου είδους
επιχειρήσεων; Έχει διεξαγάγει η Επιτροπή μελέτες σχετικά με την συγκέντρωση και τη μετεγκατάσταση αυτού του
παραγωγικού τομέα; Ποιοι είναι οι παράγοντες που επηρεάζουν την μετεγκατάσταση των επιχειρήσεων αυτών;

Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή δεν έχει υπόψη κάποια διαδικασία μετεγκατάστασης εγκαταστάσεων επεξεργασίας αποβλήτων
από τα «παλαιά» κράτη μέλη της ΕΕ στη Λιθουανία.

Οι εγκαταστάσεις επεξεργασίας άνω των 10 τόνων επικίνδυνων αποβλήτων ημερησίως πρέπει να αναφέρονται στο
Ευρωπαϊκό μητρώο ρυπογόνων εκπομπών που θεσπίστηκε το 2000(16). Η Λιθουανία ανέφερε τον αριθμό και την
τοποθεσία των εγκαταστάσεων το 2004. Οι πρόσφατες τάσεις όσον αφορά τον αριθμό εγκαταστάσεων επεξεργασίας
αποβλήτων πρέπει να περιλαμβάνονται στην έκθεση για την περίοδο που λήγει το 2007, η οποία θα εκδοθεί το
2009.

Η Επιτροπή δεν θεωρεί ότι η νομοθεσία της ΕΕ ενθαρρύνει τη μετεγκατάσταση εγκαταστάσεων επεξεργασίας
αποβλήτων στα νέα κράτη μέλη, καθώς η νομοθεσία αυτή εφαρμόζεται σε όλα τα κράτη μέλη.

Οι εγκαταστάσεις για την επεξεργασία επικίνδυνων αποβλήτων καλύπτονται από την οδηγία πλαίσιο για τα
απόβλητα(17), την οδηγία για τα επικίνδυνα απόβλητα(18) και –για τις εγκαταστάσεις με ικανότητα που υπερβαίνει
τους 10 τόνους ημερησίως– από την οδηγία σχετικά με την ολοκληρωμένη πρόληψη και έλεγχο της ρύπανσης(19).
Οι οδηγίες αυτές διασφαλίζουν υψηλό επίπεδο προστασίας του περιβάλλοντος και της υγείας, και η εφαρμογή της
θα αποτρέψει τις δυσμενείς επιπτώσεις από την επεξεργασία των αποβλήτων σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες.

Επίσης, πρέπει να ληφθεί υπόψη η ευρωπαϊκή νομοθεσία για τη μεταφορά αποβλήτων. Το άρθρο 5 της οδηγίας
πλαίσιο για τα απόβλητα δηλώνει ότι η διάθεση των αποβλήτων πρέπει να γίνεται σε κατάλληλες εγκαταστάσεις
πλησίον των χώρων παραγωγής. Ο ευρωπαϊκός κανονισμός για τις μεταφορές αποβλήτων(20) επιτρέπει στα κράτη
μέλη να προβάλλουν αντιρρήσεις για μεταφορές αποβλήτων σε χώρα προορισμού που δεν συμμορφώνεται με τα
περιβαλλοντικά πρότυπα ή θα οδηγούσε σε επεξεργασία βάσει χαμηλότερων προδιαγραφών από τις προδιαγραφές
που ισχύουν στη χώρα προέλευσης των αποβλήτων.

Η διασφάλιση υψηλού επιπέδου προστασίας του περιβάλλοντος και της υγείας σε όλα τα ευρωπαϊκά κράτη μέλη
και η πρόληψη της παράκαμψης των περιβαλλοντικών προδιαγραφών μέσω μεταφορών αποβλήτων εντός ή εκτός
της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν καθορίζει κίνητρα για τη μετεγκατάσταση εγκαταστάσεων επεξεργασίας αποβλήτων
για περιβαλλοντικούς λόγους.

(16) Απόφαση της Επιτροπής 2000/479/ΕΚ της 17ης Ιουλίου 2000 περί υιοθέτησης ενός ευρωπαϊκού μητρώου ρυπογόνων
εκπομπών (EPER) σύμφωνα με το άρθρο 15 της οδηγίας 96/61/ΕΚ του Συμβουλίου σχετικά με την ολοκληρωμένη πρόληψη
και έλεγχο της ρύπανσης (IPPC), ΕΕ L 192 της 28.7.2000, σελ. 36

(17) Οδηγία 2006/12/ΕΚ, ΕΕ L 114 της 27.4.2006, σελ. 9
(18) Οδηγία 91/689/ΕΟΚ, ΕΕ L 377 της 31.12.1991, σελ. 20, όπως τροποποιήθηκε
(19) Οδηγία IPCC 2008/1/ΕΚ, ΕΕ L 24 της 29.1.2008, σελ. 8
(20) Κανονισμός (ΕΚ) αριθ. 1013/2006, ΕΕ L 190 της 12.7.2006, σελ. 1
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*
*     *

Ερώτηση αρ. 40 της κ. Gill (H-0395/08)

Θέμα: Αποτροπή της εξαφάνισης των τίγρεων

Μετά από μια επιτυχημένη ημερίδα για την τίγρη, που οργάνωσε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, οι βουλευτές εξέφρασαν
σοβαρότατες ανησυχίες γι’ αυτό το μεγαλοπρεπές ζώο, που κινδυνεύει από εξαφάνιση σε 17 χρόνια. Το φαινόμενο
οφείλεται κυρίως στη λαθροθηρία και στην εμπορία προϊόντων από τίγρη καθ’ όλη την Κίνα και την Ανατολική
Ασία.

Μπορεί να δηλώσει η Επιτροπή ποια μέτρα πρόκειται να λάβει αμέσως για να αποτρέψει το φαινόμενο; Ειδικότερα,
προτίθεται να παράσχει τεχνική και οικονομική βοήθεια στην εφαρμογή των νόμων περί λαθροθηρίας στην Ινδία;
Θα διασφαλίσει ότι το θέμα θα τίθεται σε όλες τις συναντήσεις της ΕΕ με κράτη όπου υπάρχουν τίγρεις, όπως την
Ινδία, την Κίνα και το Νεπάλ; Ποια μέτρα προτείνει η Επιτροπή για να αλλάξει η νοοτροπία σε χώρες που εμπορεύονται
και καταναλώνουν προϊόντα από τίγρεις;

Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή συμμερίζεται τη σοβαρή ανησυχία για τη λαθροθηρία και το λαθρεμπόριο τίγρεων.

Σύμφωνα με τη Σύμβαση διεθνούς εμπορίας ειδών άγριας πανίδας και χλωρίδας που κινδυνεύουν να εξαφανιστούν
(CITES), το διεθνές εμπόριο τίγρεων και προϊόντων από τίγρεις απαγορεύεται από το 1975.

Ωστόσο, σε αρκετές χώρες η λαθροθηρία συνεχίζεται και αποτελεί σοβαρή απειλή για τους άγριους πληθυσμούς
διαφόρων ειδών.

Η Κοινότητα είναι πλήρως δεσμευμένη στη CITES και διαδραματίζει βασικό ρόλο στο πλαίσιο της Σύμβασης,
ειδικότερα προκειμένου να διασφαλίσει ότι οι διατάξεις θα εφαρμόζονται και θα επιβάλλονται αποτελεσματικά.

Η Επιτροπή έχει προτρέψει την Κίνα σε πολυάριθμες περιπτώσεις να εντείνει τις προσπάθειές της για την
καταπολέμηση του λαθρεμπορίου άγριας πανίδας. Κατανοεί ότι η Κίνα έχει σημειώσει πρόοδο στη βελτίωση της
εφαρμογής της CITES, αλλά σκοπεύει να εγείρει εκ νέου το ζήτημα στην κινεζική πλευρά σε κατάλληλες ευκαιρίες,
προκειμένου να διασφαλίσει ότι η CITES εφαρμόζεται αποτελεσματικά.

Η Επιτροπή έχει επικρίνει την αργή πρόοδο που έχει σημειώσει η Ινδία στην υιοθέτηση μέτρων επιβολής και στη
δημιουργία ειδικευμένου οργανισμού καταπολέμησης των εγκλημάτων κατά της άγριας πανίδας, αλλά έχει σημειώσει
ότι η εν λόγω χώρα έλαβε προσφάτως κάποια νέα μέτρα.

Η Επιτροπή έχει εκφράσει σε πολλές περιπτώσεις την προθυμία της να παράσχει χρηματοδότηση και τεχνική βοήθεια
στην Ινδία, προκειμένου να στηρίξει προγράμματα διατήρησης για τα είδη και να αντιμετωπίσει τη λαθροθηρία.
Πρόθεση της Επιτροπής είναι να θέσει εκ νέου το ζήτημα αυτό στην Ινδία σε κατάλληλες διμερείς συναντήσεις.

Μολονότι η Ινδία δεν έχει ζητήσει τέτοια χρηματοδότηση και βοήθεια, η Επιτροπή έχει παράσχει χρηματοδότηση
μέσω του πολυμερούς προγράμματός της για Ασιατική Ημερίδα σχετικά με την εφαρμογή και επιβολή της CITES
στην Κίνα το 2005. Η ημερίδα αυτή εξέτασε τα ζητήματα της επιβολής και της περιφερειακής συνεργασίας στην
καταπολέμηση του παράνομου εμπορίου προϊόντων από τίγρεις.

Η Επιτροπή σκοπεύει επίσης να παράσχει χρηματοδότηση για συνάντηση εφαρμογής της CITES που πρόκειται να
πραγματοποιηθεί τον επόμενο χρόνο, η οποία θα επικεντρωθεί και στο λαθρεμπόριο τίγρεων.

Η Ευρωπαϊκή Κοινότητα στήριξε πλήρως τις αποφάσεις για την ενίσχυση των υφιστάμενων μέτρων στο πλαίσιο της
CITES στη 14η συνάντηση της Διάσκεψης των Συμβαλλόμενων Μερών της Σύμβασης τον Ιούνιο του 2007. Οι
αποφάσεις αυτές περιλαμβάνουν συγκεκριμένα απαίτηση από τις ενεχόμενες χώρες να βελτιώσουν τη διεθνή
συνεργασία για τη διατήρηση και τους ελέγχους του εμπορίου για τις τίγρεις. Επίσης, απευθύνουν έκκληση για τη
δημιουργία περιφερειακών δικτύων επιβολής.

Τα κράτη της ζώνης εξάπλωσης, περιλαμβανομένων της Ινδίας, της Κίνας και του Νεπάλ, αναμένεται να ενημερώσουν
για την πρόοδο που έχει σημειωθεί στην επόμενη συνάντηση της Μόνιμης Επιτροπής της CITES τον Ιούλιο του
2008. Η Μόνιμη Επιτροπή θα εξετάσει την πρόοδο και το ενδεχόμενο ανάληψης περαιτέρω δράσεων. Η Επιτροπή
μελετά τα έγγραφα που υπέβαλαν τα κράτη της ζώνης εξάπλωσης και θα καλέσει τη Μόνιμη Επιτροπή να διασφαλίσει
ότι τα συμφωνηθέντα μέτρα θα ληφθούν πραγματικά από τις ενεχόμενες χώρες.
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Η Επιτροπή είναι απολύτως πεπεισμένη ότι απαιτούνται επείγοντα βήματα, προκειμένου να διασφαλιστεί η προστασία
των ειδών, και θα χρησιμοποιήσει τις κατάλληλες ευκαιρίες στις τακτικές επαφές της με τις ενεχόμενες χώρες για
να εκφράσει την άποψη αυτή.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 41 του κ. Αγγελάκα (H-0402/08)

Θέμα: Ρύπανση υδάτων του ποταμού Νέστου με στερεά απόβλητα προερχόμενα από την Βουλγαρία

Σύμφωνα με καταγγελίες κατοίκων που ζουν κοντά στο ποταμό Νέστο και οικολογικών οργανώσεων της περιοχής,
εντός της ελληνικής επικράτειας για άλλη μια φορά ο ποταμός γέμισε με μεγάλες ποσότητες απορριμμάτων
προερχόμενες από την βουλγαρική πλευρά. Tο φαινόμενο αυτό επαναλαμβάνεται τακτικά μετά από έντονες
βροχοπτώσεις όταν οι περιοχές γύρω από το φράγμα Θησαυρού κατακλύζονται από όγκους απορριμμάτων όπως
σκουπίδια, κουτιά φυτοφαρμάκων, υλικά νοσοκομείων, λάστιχα, κ.α. που προέρχονται από την Βουλγαρία. Tο θέμα
έχει τεθεί επανειλημμένα από τις Ελληνικές Αρχές προς την βουλγαρική πλευρά και έχουν γίνει συναντήσεις σε
Νομαρχιακό και Περιφερειακό επίπεδο μεταξύ των δύο χωρών, χωρίς όμως αποτέλεσμα. Να ληφθεί υπόψιν ότι από
τα νερά του ποταμού Νέστου αρδεύονται περισσότερα από 200.000 στρέμματα καλλιεργήσιμης γης!

Γνωρίζει η Επιτροπή το μέγεθος του προβλήματος και με ποιο τρόπο προτίθεται να ασκήσει πιέσεις προς την γείτονα
χώρα, ώστε να υποχρεωθεί να εφαρμόσει τις δεσμεύσεις όσον αφορά την εφαρμογή των οδηγιών για την προστασία
των επιφανειακών υδάτων και του περιβάλλοντος και να σταματήσει την ρύπανση του ποταμού Νέστου; Υπάρχει
δυνατότητα άμεσης χρηματοδότησης ενός προγράμματος παρακολούθησης των επιπέδων μόλυνσης των υδάτων
του ποταμού Νέστου ώστε να ελεγχθεί και να αντιμετωπιστεί η μόλυνση που προέρχεται από την βουλγαρική
πλευρά;

Απάντηση

(EN) Υπάρχει σαφής και φιλόδοξη περιβαλλοντική νομοθεσία που καλύπτει την ποιότητα των υδάτων μας καθώς
και τη συλλογή και εξάλειψη (διάθεση) των στερεών αποβλήτων κατά τρόπο περιβαλλοντικά ασφαλή:

– η οδηγία πλαίσιο περί υδάτων(21) και

– για τα απόβλητα, η οδηγία πλαίσιο περί αποβλήτων(22) και η οδηγία περί υγειονομικής ταφής(23).

Ειδικότερα, η οδηγία πλαίσιο περί υδάτων προβλέπει:

– υποχρέωση επίτευξης ή διαφύλαξης της καλής ποιότητας («καλή κατάσταση») όλων των υδάτων (ποτάμια, λίμνες,
υπόγεια ύδατα, παράκτια ύδατα) κατά κανόνα μέχρι το 2015,

– υποχρέωση κατάρτισης για κάθε περιοχή ποτάμιας λεκάνης απορροής των αναγκαίων σχεδίων και προγραμμάτων
μέχρι τις 22.12.2009, κατά τρόπο που λαμβάνει υπόψη όλες τις ανθρώπινες δραστηριότητες,

– υποχρέωση, στην περίπτωση ποτάμιας λεκάνης κοινής μεταξύ κρατών μελών (σαν τη λεκάνη Νέστου/Μέστα),
συντονισμού και συνεργασίας μεταξύ των αντιστοίχων κρατών μελών.

Συμπληρωματικά προς τα ανωτέρω, η ευρωπαϊκή νομοθεσία περί αποβλήτων προβλέπει σειρά από βασικές
υποχρεώσεις όπως:

– μέριμνα για την ανάκτηση ή εξάλειψη των αποβλήτων χωρίς κίνδυνο για την ανθρώπινη υγεία, και μέριμνα για
την κατάρτιση προγραμμάτων διαχείρισης αποβλήτων,

– απαγόρευση της εγκατάλειψης, ρίψης ή ανεξέλεγκτης εξάλειψης αποβλήτων,

– λήψη των ενδεδειγμένων μέτρων για τη δημιουργία δικτύων από εγκαταστάσεις εξάλειψης αποβλήτων,

– ή μέριμνα προκειμένου να θάβονται μόνο απόβλητα που έχουν υποστεί επεξεργασία.

(21) Οδηγία 2000/60/ΕΚ, ΕΕ L 327 της 22.12.2000, όπως τροποποιήθηκε
(22) Οδηγία 2006/12/ΕΚ, ΕΕ L 114 της 27.04.2006, όπως τροποποιήθηκε
(23) Οδηγία 1999/31/ΕΚ, ΕΕ L 182 της 16.07.1999, όπως τροποποιήθηκε
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Η Επιτροπή γνωρίζει ότι, παρά τις προσπάθειες των περασμένων ετών και τις βελτιώσεις που έγιναν, η ποιότητα των
ευρωπαϊκών υδάτων ακόμη δεν είναι ικανοποιητική. Τούτο ισχύει ειδικά για τα νερά της κοινής μεταξύ Βουλγαρίας
και Ελλάδος λεκάνης του ποταμού Νέστου/Μέστα.

Και οι δυο χώρες οφείλουν να έχουν καταρτίσει από κοινού τα αναγκαία σχέδια και προγράμματα μέχρι τον Δεκέμβριο
του 2009 και να εφαρμόσουν τα αναγκαία μέτρα που πρέπει να θεμελιώνονται στην οδηγία πλαίσιο περί υδάτων.

Η Επιτροπή παρακολουθεί στενά τα μέτρα εφαρμογής που τα κράτη μέλη σχεδιάζουν και εφαρμόζουν βάσει αυτού
του βασικού νομοθετικού κειμένου. Η Επιτροπή υπέβαλε το 2007 την πρώτη της Έκθεση Εφαρμογής(24) στο
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και στο Συμβούλιο. Η Επιτροπή μπορεί να διαβεβαιώσει το Κοινοβούλιο ότι θα συνεχίσει
να επιβλέπει στενά το θέμα αυτό σε όλα τα κράτη μέλη και, όποτε καθίσταται αναγκαίο, θα λαμβάνει τα αναγκαία
μέτρα συμμόρφωσης.

Ως προς τη διαχείριση των στερεών αποβλήτων στη Βουλγαρία, η Επιτροπή έχει λάβει πληροφορίες περί πιθανών
προβλημάτων σε ορισμένες χωματερές και απέστειλε τις δέουσες επιστολές στις βουλγαρικές αρχές.

Ως προς τις δυνατότητες χρηματοδότησης, η ΕΕ διαθέτει χρηματοδοτικά μέσα για να στηρίξουν την επίτευξη των
περιβαλλοντικών στόχων.

Τα μέτρα που αφορούν τη διαχείριση των υδάτων και τη διαχείριση των αποβλήτων, από τη συλλογή δεδομένων
και την κατάρτιση προγραμμάτων μέχρι την επιχειρησιακή εφαρμογή, είναι επιλέξιμα και για το Ταμείο Συνοχής
και για το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης.

Όμως, στα κράτη μέλη εναπόκειται τελικώς να ορίσουν, μεταξύ αυτών των επιλέξιμων μέτρων, τις προτεραιότητές
τους και τα προγράμματά τους.

Αξίζει επίσης να θυμίσουμε ότι, αν και υπάρχει στη διάθεση όλων των κρατών μελών δυνατότητα χρηματοδότησης
από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης, εντούτοις η χρηματοδότηση από το Ταμείο Συνοχής
απευθύνεται ειδικά σε ορισμένα κράτη μέλη, μεταξύ των οποίων είναι και η Βουλγαρία και η Ελλάδα.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 42 του κ. Bowis (H-0403/08)

Θέμα: Καταπολέμηση της αποψίλωσης των δασών

Πιστεύεται ευρέως ότι η αποψίλωση των δασών είναι η αιτία για το 20% περίπου των εκπομπών CO2 παγκοσμίως.
Μπορεί επίσης να καταστρέψει τη βιοποικιλότητα, να αυξήσει τις πλημμύρες και να βλάψει το έδαφος. Το φαινόμενο
πρέπει να αναχαιτιστεί επειγόντως, αν θέλουμε να επιτύχουμε τους στόχους μείωσης των εκπομπών CO2. Ποια
μέτρα πιστεύει η Επιτροπή ότι μπορεί να λάβει η ΕΕ για την αντιμετώπιση της αποψίλωσης στην ΕΕ και στις
αναπτυσσόμενες χώρες; Πώς μπορεί να χρηματοδοτηθούν αυτά τα μέτρα; Προτίθεται να διατυπώσει η Επιτροπή
συγκεκριμένες προτάσεις επ’ αυτού;

Απάντηση

(EN) Η αποψίλωση των δασών είναι υπεύθυνη για το 20% περίπου των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου
παγκοσμίως. Η αντιμετώπιση της αποψίλωσης των δασών αποτελεί, συνεπώς, προτεραιότητα η οποία θα συμβάλει
όχι μόνο στη μείωση των εκπομπών αλλά και σε άλλους στόχους πολιτικής, ειδικότερα στην εξάλειψη της φτώχειας
και στην αναχαίτιση της απώλειας βιοποικιλότητας.

Η αποψίλωση των δασών υπήρξε σημαντικό θέμα συζήτησης στις πρόσφατες διεθνείς διαπραγματεύσεις για την
κλιματική αλλαγή και τη βιοποικιλότητα. Για την περαιτέρω ανάπτυξη της πολιτικής σε ευρωπαϊκό επίπεδο η
Επιτροπή εργάζεται για τη σύνταξη ανακοίνωσης που θα διερευνά τις επιλογές καταπολέμησης της αποψίλωσης
των δασών στις αναπτυσσόμενες χώρες, όπου ο ρυθμός της απώλειας δασών αυξάνεται σταθερά.

Η συνολική δασική έκταση της Ευρωπαϊκής Ένωσης αυξάνεται με σταθερό ρυθμό τις τελευταίες δεκαετίες. Η
επέκταση της δασικής περιοχής στην ΕΕ υπερακοντίζει μακράν την απώλεια δασικής γης λόγω της κατασκευής
υποδομών και του χωροταξικού σχεδιασμού.

(24) COM(2007) 128 τελικό, της 22.03.2007

19-06-2008Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL70



Τα ζητήματα που θα καλύπτει η ανακοίνωση περιλαμβάνουν οικοδόμηση ικανοτήτων στις αναπτυσσόμενες χώρες,
δράσεις ενθάρρυνσης για τη διατήρηση των δασικών πόρων καθώς και ανανέωση της δέσμευσης για διασφάλιση
της συνεκτικότητας των πολιτικών σε επίπεδο ΕΕ.

Επιπλέον, η Επιτροπή χρηματοδοτεί δράσεις για την καταπολέμηση της αποψίλωσης των δασών στο πλαίσιο της
γραμμής του προϋπολογισμού για το περιβάλλον και τα τροπικά δάση (B7-6200) και θα συνεχίσει να το πράττει
μέσω του θεματικού προγράμματος για το περιβάλλον και τη βιώσιμη διαχείριση των φυσικών πόρων

περιλαμβανομένης της ενέργειας (25) (ENRTP).

Το ζήτημα ενός νέου παγκόσμιου χρηματοδοτικού μηχανισμού που θα καλύπτει δράσεις για την καταπολέμηση
της αποψίλωσης των δασών στις αναπτυσσόμενες χώρες αποτελεί ζήτημα που συζητείται ακόμη, μολονότι μια
πιθανή πηγή χρηματοδότησης θα ήταν η διάθεση ποσοστού από τα έσοδα των πλειστηριασμών του ευρωπαϊκού
συστήματος εμπορίας δικαιωμάτων εκπομπής μετά το 2012.

Η χρονική συγκυρία είναι σημαντική, καθώς η περίοδος πριν την Κοπεγχάγη θα διαδραματίσει καθοριστικό ρόλο
στη διαμόρφωση του μελλοντικού καθεστώτος για την κλιματική αλλαγή, περιλαμβανομένων δράσεων για τη
μείωση των εκπομπών από την αποψίλωση των δασών.

Η Επιτροπή προετοιμάζει διαβούλευση με τους ενδιαφερόμενους και εργάζεται για μελέτη εκτίμησης επιπτώσεων.
Βάσει των αποτελεσμάτων, η Επιτροπή θα εργαστεί προς την κατεύθυνση της έγκρισης ανακοίνωσης μέχρι το τέλος
του 2008.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 43 του κ. Belet (H-0406/08)

Θέμα: Αναθεώρηση της οδηγίας για την προστασία των ζώων που χρησιμοποιούνται για πειραματικούς
και άλλους επιστημονικούς σκοπούς

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έχει επανειλημμένως ανακοινώσει ότι θα υποβάλει πρόταση για την αναθεώρηση της οδηγίας
86/609/ΕΟΚ(26) για την προστασία των ζώων που χρησιμοποιούνται για πειραματικούς και άλλους επιστημονικούς
σκοπούς. Έως σήμερα, δεν υπάρχει καμία τέτοια πρόταση.

Μπορεί η Επιτροπή να αναφέρει πότε θα εκπονήσει πρόταση για την αναθεώρηση της οδηγίας 86/609/ΕΟΚ;

Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή γνωρίζει ότι είναι επιβεβλημένο να υποβάλει το συντομότερο δυνατό πρόταση για την αναθεώρηση
της οδηγίας για την προστασία των ζώων που χρησιμοποιούνται για πειραματικούς σκοπούς, ώστε να μπορέσει να
ξεκινήσει όσο το δυνατόν συντομότερα η συζήτηση στο ΕΚ και στο Συμβούλιο.

Η προστασία και η καλή διαβίωση των ζώων που χρησιμοποιούνται σε πειράματα είναι σημαντικό θέμα, που μπορεί
να προαχθεί μόνο, αν αναθεωρηθεί εκτενώς η οδηγία 86/609/ΕΟΚ(27).

Η διαδικασία αναθεώρησης υπήρξε μακρά. Ωστόσο, ο χρόνος αυτός ήταν απαραίτητος για να διασφαλιστεί ότι θα
λαμβάνονταν υπόψη όλα τα διαθέσιμα επιστημονικά και τεχνικά στοιχεία καθώς και τα πιο πρόσφατα δεδομένα για
την καλή διαβίωση των ζώων. Επίσης, οι επιλογές που ακολουθήθηκαν πρέπει να αξιολογηθούν καταλλήλως για
τον κοινωνικο-οικονομικό αντίκτυπό τους και τις επιπτώσεις τους στην καλή διαβίωση των ζώων. Η συζήτηση ήταν
περιπλεγμένη. Οι ενδιαφερόμενοι, μεταξύ των οποίων η επιστημονική κοινότητα, η βιομηχανία, οι εθνικές αρχές
και οι οργανώσεις προστασίας των ζώων, έκαναν σημαντικές και αξιόλογες συμβολές σε αυτήν τη διαδικασία.

Πραγματοποιήθηκε εκτεταμένη συνεργασία μεταξύ των διαφόρων υπηρεσιών της Επιτροπής για να επιτευχθεί
βέλτιστη ισορροπία μεταξύ των διαφόρων στόχων, ώστε η πρόταση που θα προκύψει να μπορεί να αντικατοπτρίζει
πλήρως τους εξαγγελθέντες στόχους και να βελτιώνει σημαντικά την καλή διαβίωση και την προστασία των ζώων
που είναι ακόμη απαραίτητα για επιστημονικούς σκοπούς. Η Επιτροπή είναι τώρα στη διαδικασία ολοκλήρωσης
του έργου της, ενώ όλοι αντιλαμβάνονται ότι αυτή η φάση πρέπει να διεκπεραιωθεί επιμελώς.

Η Επιτροπή καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για να συμβάλει την ταχεία έγκριση της πρότασης.

(25) COM(2006)20 τελικό της 25.1.2006
(26) ΕΕ L 358 της 18.12.1986, σελ. 1.
(27) ΕΕ L 358 της 18.12.1986, σελ. 1
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*
*     *

Ερώτηση αρ. 44 της κ. Andrikienė (H-0424/08)

Θέμα: Εκτίμηση περιβαλλοντικών επιπτώσεων του αγωγού Nord Stream στη Βαλτική

Ο αγωγός φυσικού αερίου Nord Stream προκαλεί πολλές ανησυχίες σχετικά με τυχόν αρνητικές επιπτώσεις του
στη Βαλτική. Σύμφωνα με τις διεθνείς περιβαλλοντικές προδιαγραφές, τις νομικές απαιτήσεις και τις πρακτικές της
ΕΕ, ένα έργο δεν μπορεί να εκτελεστεί χωρίς ολοκληρωμένη εκτίμηση περιβαλλοντικών επιπτώσεων από ανεξάρτητους
φορείς. Είναι η Επιτροπή έτοιμη να κοινοποιήσει στο ΕΚ τα παραπάνω πορίσματα και συμπεράσματα; Αν ναι, ποια
είναι αυτά; Αν όχι, πότε θα λάβει το ΕΚ συγκεκριμένη και λεπτομερή πληροφόρηση ως προς την εκτίμηση και τα
πορίσματά της;

Απάντηση

(EN) Ο αγωγός φυσικού αερίου Nord Stream περιλαμβάνεται στον κατάλογο των έργων προτεραιότητας του
διευρωπαϊκού δικτύου στον τομέα της ενέργειας και ειδικότερα στην απόφαση αριθ. 1364/2006/ΕΚ του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου για καθορισμό προσανατολισμών σχετικά με τα διευρωπαϊκά δίκτυα στον τομέα
της ενέργειας(28).

Λόγω του χαρακτήρα του έργου Nord Stream (αγωγός μήκους 1200 χιλιομέτρων που διασχίζει το έδαφος πλέον
του ενός κράτους μέλους και με επακόλουθες περιβαλλοντικές επιπτώσεις σε κράτος μέλος που ενδέχεται να
επηρεάζουν κάποιο άλλο) διενεργείται επί του παρόντος εκτίμηση περιβαλλοντικών επιπτώσεων στο πλαίσιο της
Σύμβασης της Οικονομικής Επιτροπής για την Ευρώπη για την εκτίμηση περιβαλλοντικών επιπτώσεων σε
διασυνοριακό πλαίσιο (Σύμβαση Espoo 1991), η οποία επίσης ικανοποιεί τις απαιτήσεις της οδηγίας 85/337/ΕΚ
για την ΕΠΕ, όπως τροποποιήθηκε(29). Η διαδικασία αυτή περιλαμβάνει τα έγγραφα της ΕΠΕ, που συνήθως
αποκαλείται «περιβαλλοντική έκθεση», και εκπονείται υπό την ευθύνη του αναδόχου του έργου, που στην προκειμένη
περίπτωση είναι η ιδιωτική εταιρεία Nordstream AG, καθώς και διαβουλεύσεις των αρμοδίων εθνικών αρχών με
το κοινό γενικά. Πρέπει να γίνουν διαβουλεύσεις με όλα τα «εμπλεκόμενα μέρη», δηλαδή τόσο τα «μέρη προέλευσης»
(τα συμβαλλόμενα μέρη της Σύμβασης Espoo στη δικαιοδοσία των οποίων σχεδιάζεται να πραγματοποιηθεί
προτεινόμενη δραστηριότητα) όσο και τα «θιγόμενα μέρη» (τα συμβαλλόμενα μέρη της Σύμβασης που είναι πιθανό
να επηρεαστούν από τον διασυνοριακό αντίκτυπο της προτεινόμενης δραστηριότητας).

Μολονότι η κοινοποίηση του έργου, με προκαταρκτικές πληροφορίες για τον πιθανό αντίκτυπό του,
πραγματοποιήθηκε στο τέλος του 2006, η ΕΠΕ συνεχίζεται ακόμη με πρόσθετες μελέτες, εκθέσεις και ειδικές
πληροφορίες που παράγονται ακόμη και χρησιμοποιούνται για διαβουλεύσεις. Η τελική περιβαλλοντική έκθεση
αναμένεται αργότερα κατά το τρέχον έτος. Οι αρμόδιες εθνικές αρχές, καθώς και το ευρύ κοινό, θα έχουν την
ευκαιρία να εκφράσουν τις απόψεις τους και να υποβάλουν τα σχόλιά τους κατά τη διάρκεια της διαδικασίας
διαβούλευσης. Οι απόψεις αυτές θα ληφθούν υπόψη στην άδεια του έργου που θα χορηγηθεί από τις εθνικές αρχές.
Είναι σαφές ότι όλες οι σχετικές πληροφορίες, περιλαμβανομένης της περιβαλλοντικής έκθεσης, θα είναι διαθέσιμες
επίσης στην Επιτροπή και στο Κοινοβούλιο.

Ωστόσο, πρέπει να επισημανθεί ότι η ευθύνη για την εκτίμηση περιβαλλοντικών επιπτώσεων και την τελική χορήγηση
της άδειας του έργου έγκειται στις αρμόδιες αρχές των κρατών μελών. Η Επιτροπή μπορεί να παρέμβει και να
αναλάβει την αναγκαία νομική δράση μόνο σε περίπτωση που εντοπιστεί παραβίαση της κοινοτικής νομοθεσίας.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 49 της κ. Van Lancker (H-0394/08)

Θέμα: Προγράμματα νομιμοποίησης στην ΕΕ

Μερικά κράτη μέλη σχεδιάζουν, τα τελευταία χρόνια, εκτεταμένα προγράμματα νομιμοποίησης για τους
λαθρομετανάστες από τρίτες χώρες στο έδαφός τους. Ορισμένες χώρες εξετάζουν σήμερα τη θέσπιση εθνικών
πλαισίων με γενικά κριτήρια νομιμοποίησης. Ελλείψει σχετικών πληροφοριών σε επίπεδο ΕΕ, η Επιτροπή είχε
ανακοινώσει -στην ανακοίνωσή της του 2006 για την καταπολέμηση της παράνομης μετανάστευσης
(COM(2006)0402)- την εκπόνηση μελέτης το 2007 για τις ισχύουσες πρακτικές, τα αποτελέσματα και τις επιπτώσεις
των μέτρων νομιμοποίησης στα κράτη μέλη, η οποία θα εκτιμούσε και την τυχόν ανάγκη κοινού νομικού πλαισίου

(28) ΕΕ L 262 της 22.9.2006, σελ.1
(29) ΕΕ L 175 της 5.7.1985, σελ.40· ΕΕ L 73 της14.3.1997, σελ.5· ΕΕ L 156 της 25.6.2003, σελ.17
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ρυθμίσεων σε επίπεδο ΕΕ. Επιπλέον, η απόφαση του Συμβουλίου 2006/688/ΕΚ(30)της 5ης Οκτωβρίου 2006
προέβλεψε μηχανισμό αμοιβαίας ενημέρωσης μεταξύ της Επιτροπής και των κρατών μελών σχετικά με τα εθνικά
μέτρα για το άσυλο και τη μετανάστευση.

Μπορεί να μας διευκρινίσει η Επιτροπή για πότε αναμένονται τα πορίσματα της μελέτης σχετικά με τα μέτρα
νομιμοποίησης; Έχει η Επιτροπή στοιχεία για τα εθνικά προγράμματα νομιμοποίησης; Προτίθεται να προτείνει
κοινό νομικό πλαίσιο για τις νομιμοποιήσεις σε επίπεδο ΕΕ;

Απάντηση

(EN) Σε μια περιοχή χωρίς εθνικά σύνορα («Σένγκεν»), οι νομιμοποιήσεις που πραγματοποιούνται από ένα κράτος
μέλος ενδέχεται να έχουν επιπτώσεις για άλλα κράτη μέλη, ειδικότερα η χορήγηση ευρείας εκτάσεως αμνηστίας.

Είμαστε αντιμέτωποι με σοβαρή έλλειψη επικαιροποιημένων πληροφοριών για τις προσεγγίσεις των κρατών μελών
στις νομιμοποιήσεις καθώς και τα αποτελέσματα και τον αντίκτυπο αυτών των προγραμμάτων. Την ίδια στιγμή, η
παρουσία ατόμων που διαμένουν παράνομα, συχνά για πολλά χρόνια, και είναι πιθανό να επιστραφούν αποτελεί
ζήτημα σε όλα τα κράτη μέλη.

Η Επιτροπή δρομολόγησε, ως εκ τούτου, μελέτη που διερευνά τις τρέχουσες πρακτικές νομιμοποίησης των κρατών
μελών και ειδικότερα την αποτελεσματικότητα των μέτρων. Τα αποτελέσματα της μελέτης αυτής αναμένονται στο
τέλος του Ιουλίου 2008.

Η μελέτη θα περιλαμβάνει επίσης εκθέσεις ανά χώρα, δηλαδή λεπτομερείς πληροφορίες για τα προγράμματα
νομιμοποίησης που εφαρμόστηκαν στα κράτη μέλη τα 10 τελευταία χρόνια.

Με αυτήν τη μελέτη, θα έχουμε στέρεη βάση για μελλοντική συζήτηση, μεταξύ άλλων για το κατά πόσο υπάρχει
ανάγκη για κοινά κριτήρια για τις νομιμοποιήσεις σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 50 του κ. Kuc (H-0396/08)

Θέμα: Τρομοκρατική δράση της Αλ Κάιντα και του Χαλιστάν (Σιχ) στην Ευρώπη

Ισλαμικές τρομοκρατικές ομάδες που συνδέονται με τρομοκράτες της Αλ Κάιντα και του Χαλιστάν (Σιχ)
εξακολουθούν να αναπτύσσουν δράση από το Πακιστάν. Προβλέπει η Επιτροπή την πιθανή διαμόρφωση μιας
κατάστασης όπου οι τρομοκράτες του Χαλιστάν θα συνεργάζονται με την Αλ Κάιντα και τις ισλαμικές τρομοκρατικές
ομάδες με σκοπό την αποσταθεροποίηση της Ινδίας και την ανάπτυξη τρομοκρατικής δράσης στην Ευρώπη;

Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή δεν επιθυμεί να προβεί σε εικασίες σχετικά με το είδος των ζητημάτων που εγείρει ο αξιότιμος
βουλευτής στην ερώτησή του, καθώς η συγκέντρωση και ανάλυση των πληροφοριών που απαιτούνται για να
παρασχεθεί απάντηση σε αυτό είναι καθήκον μόνο των κρατών μελών.

Η Επιτροπή ενημερώνεται σε τακτική βάση για πιθανές τρομοκρατικές απειλές κατά της Ευρωπαϊκής Ένωσης και/ή
των συμφερόντων της στο εξωτερικό και αναλαμβάνει την αναγκαία δράση κατά περίπτωση, σύμφωνα με τα
δικαιώματα και τις αρμοδιότητές της.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 51 του κ. Catania (H-0397/08)

Θέμα: Συμβατότητα του διατάγματος «ασφάλεια» με το κοινοτικό δίκαιο

Στις 21 του περασμένου Μαΐου η ιταλική κυβέρνηση ενέκρινε το «πακέτο ασφάλεια», που αποτελείται από σειρά
νομοθετικών διαταγμάτων, έχει ως στόχο την ποινικοποίηση της μετανάστευσης και νομοθετεί σχετικά με την
κινητικότητα των κοινοτικών πολιτών.

Μπορεί να διευκρινίσει η Επιτροπή εάν κρίνει τα μέτρα που περιέχει το «πακέτο ασφάλεια» αναλογικά και σύμφωνα
με το πνεύμα του κοινοτικού δικαίου και τη νομολογία του Δικαστηρίου; Δεν θεωρεί η Επιτροπή ότι η εισαγωγή
της νέας κοινής επιβαρυντικής περίστασης και της αυτόματης απέλασης για ποινές μεγαλύτερες των δύο ετών για

(30) ΕΕ L 283 της 14.10.2006, σελ. 40.
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τους πολίτες τρίτων χωρών και τους κοινοτικούς πολίτες, που περιλαμβάνονται στο ήδη ισχύον νομοθετικό διάταγμα,
έρχονται σε αντίθεση με την αρχή της μη διακριτικής μεταχείρισης (πρώην άρθρο 12/13 ΣΕΚ), με το πνεύμα του
Χάρτη των Θεμελιωδών Δικαιωμάτων (άρθρο 21) και την ειδική κοινοτική νομοθεσία των οδηγιών 2000/43/ΕΚ(31)

(ίση μεταχείριση) και 2004/38/ΕΚ(32) (κινητικότητα των ευρωπαίων πολιτών); Δεν θεωρεί η Επιτροπή ότι οι κυρώσεις
που επιβάλλονται σε όσους ενοικιάζουν κατοικία σε άτομα τα οποία βρίσκονται παράνομα στη χώρα, σύμφωνα με
το ανωτέρω διάταγμα, μπορεί να συγκρούονται με το δικαίωμα για βοήθεια προς απόκτηση στέγης, ώστε να
εξασφαλίζεται μια αξιοπρεπής ύπαρξη, σύμφωνα με το άρθρο 34, παρ. 3, του Χάρτη των Θεμελιωδών Δικαιωμάτων
της ΕΕ;

Απάντηση

(FR) Το «πακέτο ασφάλεια» δεν έχει κοινοποιηθεί ακόμη στην Επιτροπή. Σύμφωνα με τις πληροφορίες που έχει στη
διάθεσή της η Επιτροπή, το νομοθετικό διάταγμα αριθ. 92 της 23ης Μαΐου 2008 όσον αφορά επείγοντα μέτρα
για τη δημόσια ασφάλεια τέθηκε σε ισχύ στις 27 Μαΐου 2008 και ήδη εφαρμόζεται. Ωστόσο, πρέπει να επικυρωθεί
από το ιταλικό κοινοβούλιο εντός 60 ημερών. Η θέση της Επιτροπής θα εξαρτηθεί από το τελικό κείμενο του
νομοθετικού διατάγματος. Η Επιτροπή είναι επίσης ενήμερη για την έγκριση από το Συμβούλιο Υπουργών στις 21
Μαΐου 2008 σχεδίου νομοθετικού διατάγματος που αφορά την ελεύθερη κυκλοφορία των ευρωπαίων πολιτών·
ωστόσο, δεν έχει στη διάθεσή της το τελικό κείμενο του διατάγματος.

Όσον αφορά την εισαγωγή αυτόματων απελάσεων στην οποία αναφέρεται ο αξιότιμος βουλευτής, σύμφωνα με την
οδηγία 2004/38/ΕΚ, τα μέτρα που λαμβάνονται για λόγους δημόσιας τάξης ή δημόσιας ασφάλειας πρέπει να
θεμελιώνονται αποκλειστικά στην προσωπική συμπεριφορά του ενεχόμενου ατόμου, η οποία πρέπει να συνιστά
πραγματική, ενεστώσα και αρκούντως σοβαρή απειλή, στρεφόμενη κατά θεμελιώδους συμφέροντος της κοινωνίας.
Αυτό περιλαμβάνει εξατομικευμένη εκτίμηση κάθε περίπτωσης. Η οδηγία ορίζει επίσης ότι προηγούμενες ποινικές
καταδίκες δεν αποτελούν αφ’ εαυτών λόγους για τη λήψη τέτοιων μέτρων. Συνεπώς, η ύπαρξη ποινικής καταδίκης
μπορεί να στηριχθεί επιτυχώς μόνο στον βαθμό που οι περιστάσεις που οδήγησαν σε αυτήν την καταδίκη αποτελούν
αποδεικτικά στοιχεία προσωπικής συμπεριφοράς που συνιστά ενεστώσα απειλή στις απαιτήσεις δημόσιας τάξης.
Όπως επιβεβαιώνεται από το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο, το κοινοτικό δίκαιο αποκλείει επίσης διατάξεις εθνικού δικαίου
βάσει της υπόθεσης ότι οι υπήκοοι άλλων κρατών μελών στους οποίους έχει επιβληθεί συγκεκριμένη ποινή για
συγκεκριμένα αδικήματα πρέπει να απελαύνονται.

Όλες οι οδηγίες που έχουν εγκριθεί στο πεδίο του ασύλου και της μετανάστευσης περιέχουν ήδη διατάξεις «δημόσιας
τάξης» που επιτρέπουν στα κράτη μέλη να ανακαλούν άδειες παραμονής και να απελαύνουν υπηκόους τρίτων χωρών
που συνιστούν απειλή για τη δημόσια τάξη ή τη δημόσια ασφάλεια. Πρέπει να επισημανθεί ότι η Ευρωπαϊκή Σύμβαση
των Δικαιωμάτων του Ανθρώπου και οι γενικές αρχές του κοινοτικού δικαίου απαιτούν μεμονωμένη προσέγγιση
σε σχέση με την απέλαση για λόγους δημόσιας τάξης ή δημόσιας ασφάλειας. Κάθε περίπτωση πρέπει πάντα να
εξετάζεται σε μεμονωμένη βάση λαμβάνοντας υπόψη τη σοβαρότητα και τον τύπο του αδικήματος, τον κίνδυνο
που απορρέει από το ενεχόμενο άτομο, τη διάρκεια της παραμονής στην επικράτεια του κράτους μέλους, τις
συνέπειες για το ενεχόμενο άτομο και τα μέλη των οικογενειών και τους δεσμούς με τη χώρα διαμονής. Η εθνική
νομοθεσία που προβλέπει την αυτόματη απέλαση υπηκόων τρίτων χωρών σε περιπτώσεις όπου το ενεχόμενο άτομο
έχει καταδικαστεί σε φυλάκιση άνω των δύο ετών, μην αφήνοντας κανένα περιθώριο για εξατομικευμένη εξέταση
ώστε να ληφθούν υπόψη οι προαναφερθείσες πτυχές θα μπορούσε να θεωρηθεί ότι αντιβαίνει στο κοινοτικό δίκαιο.

Όσον αφορά την εισαγωγή της νέας κοινής επιβαρυντικής περίστασης στην οποία αναφέρεται ο αξιότιμος βουλευτής,
το δικαίωμα των πολιτών της ΕΕ να διαμένουν σε κράτος μέλος απορρέει από τη Συνθήκη και δεν εξαρτάται από
την ολοκλήρωση διοικητικών διαδικασιών όπως η απόκτηση πιστοποιητικού εγγραφής, που δεν μπορεί σε καμία
περίπτωση να αποτελέσει λόγο απέλασης για λόγους δημόσιας τάξης ή δημόσιας ασφάλειας. Επιπλέον, η εφαρμογή
τέτοιας επιβαρυντικής περίστασης σε αδικήματα που διαπράττονται από αλλοδαπούς πολίτες της Ένωσης θα ήταν
αντίθετη με την αρχή της αναλογικότητας και την αρχή της μη διακριτικής μεταχείρισης για λόγους εθνικότητας.

Όσον αφορά την τροπολογία που αναφέρει ο αξιότιμος βουλευτής ότι εισήχθη στο νομοθετικό διάταγμα αριθ.
286 της 25ης Ιουλίου 1998 για τη μετανάστευση, η οποία προβλέπει ότι οι ιδιοκτήτες που ενοικιάζουν διαμερίσματα
σε αλλοδαπούς που βρίσκονται παράνομα στη χώρα τιμωρούνται με φυλάκιση έξι μηνών έως ένα χρόνο, το διάταγμα
αυτό δεν φαίνεται να εφαρμόζεται σε πολίτες της ΕΕ.

(31) ΕΕ L 180 της 19.7.2000, σελ. 22.
(32) ΕΕ L 158 της 30.4.2004, σελ. 77.
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Σύμφωνα με το άρθρο 1, παρ. 1(β) της οδηγίας 2002/90/ΕΚ του Συμβουλίου της 28ης Νοεμβρίου 2002 για τον
ορισμό της υποβοήθησης της παράνομης εισόδου, διέλευσης και διαμονής(33), κάθε κράτος μέλος πρέπει να υιοθετεί
κατάλληλες κυρώσεις «κατά παντός, όστις, για κερδοσκοπικούς λόγους, εκ προθέσεως βοηθά πρόσωπο, το οποίο
δεν είναι υπήκοος κράτους μέλους, προκειμένου να διαμείνει στο έδαφος κράτους μέλους, κατά παράβαση της
νομοθεσίας του εν λόγω κράτους σχετικά με τη διαμονή των αλλοδαπών». Το άρθρο 1 της απόφασης πλαίσιο της
28ης Νοεμβρίου 2002 για την ενίσχυση του ποινικού πλαισίου για την πρόληψη της υποβοήθησης της παράνομης
εισόδου, διέλευσης και διαμονής(34) προβλέπει ότι «κάθε κράτος μέλος λαμβάνει τα αναγκαία μέτρα προκειμένου
να εξασφαλίσει ότι οι παραβάσεις που ορίζονται στα άρθρα 1 και 2 της οδηγίας 2002/90/ΕΚ επισύρουν
αποτελεσματικές, ανάλογες και αποτρεπτικές ποινικές κυρώσεις, οι οποίες μπορεί να συνεπάγονται την έκδοση».

Κατά συνέπεια, ορισμένοι ιδιοκτήτες κατοικιών τις οποίες ενοικιάζουν σε λαθρομετανάστες θα μπορούσαν να
καλυφθούν από αυτές τις διατάξεις, αν, για κερδοσκοπικούς λόγους, εκ προθέσεως τους βοηθούν να διαμένουν
παράνομα στο έδαφος κράτους μέλους. Η εθνική νομοθεσία που θεσπίζει κυρώσεις εφαρμόσιμες, σε γενικές γραμμές,
σε όλους τους ιδιοκτήτες που, για κερδοσκοπικούς λόγους, βοηθούν εκ προθέσεως λαθρομετανάστες να διαμένουν
στο έδαφος κράτους μέλους αποτελεί μεταφορά της οδηγίας 2002/90/ΕΚ στο εθνικό δίκαιο. Η νομοθεσία που
υπερβαίνει τη μεταφορά της οδηγίας αυτής υπάγεται στο εθνικό δίκαιο. Η Επιτροπή επισημαίνει ότι ο Χάρτης των
Θεμελιωδών Δικαιωμάτων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σύμφωνα με το άρθρο του 51, παρ. 1, απευθύνεται στα κράτη
μέλη μόνο, όταν εφαρμόζουν το δίκαιο της Ένωσης.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 52 του κ. Ryan (H-0414/08)

Θέμα: Το οργανωμένο έγκλημα στην Ευρωπαϊκή Ένωση

Μπορεί η Επιτροπή να αναφέρει εάν έχει λάβει νέες πρωτοβουλίες, και ποιες, για την καταπολέμηση του οργανωμένου
εγκλήματος στην Ευρωπαϊκή Ένωση;

Απάντηση

(FR) Η Επιτροπή συμβάλλει στην καταπολέμηση του διασυνοριακού οργανωμένου εγκλήματος μέσω μέτρων και
δράσεων που αποκτούν υπόσταση με τη νομοθεσία, μέσω της δημιουργίας δικτύων για την ανταλλαγή βέλτιστων
πρακτικών και τη διάδοση γνώσεων και πληροφοριών (στατιστικές, εκτίμηση απειλών κλπ.) και μέσω της
χρηματοδότησης σχεδίων συνεργασίας.

Στο πλαίσιο της καταπολέμησης του εγκλήματος στον κυβερνοχώρο, η Επιτροπή έχει θεσπίσει ολοκληρωμένη
πολιτική στην ανακοίνωσή της του Μαΐου 2007 με τίτλο «Προς την κατεύθυνση γενικής πολιτικής σχετικά με την

καταπολέμηση του εγκλήματος στον κυβερνοχώρο» (35). Η Επιτροπή έχει συγκροτήσει ad hoc ομάδα με τη συμμετοχή
του δημόσιου και του ιδιωτικού τομέα, η οποία θα την βοηθά στην προετοιμασία προτάσεων για ειδικές συστάσεις
που θα αφορούν ειδικότερα την ανταλλαγή επιχειρησιακών και στρατηγικών πληροφοριών, τη δημιουργία σημείων
επαφής στον δημόσιο και τον ιδιωτικό τομέα και τη δημιουργία δομής με συμμετοχή του δημοσίου και του ιδιωτικού
τομέα για την κατάρτιση των εμπειρογνωμόνων.

Η εμπορία ανθρώπων αποτελεί επίσης προτεραιότητα για την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Με πρωτοβουλία της Επιτροπής,
το Συμβούλιο ενέκρινε απόφαση πλαίσιο που ποινικοποιεί την εμπορία και σχέδιο δράσης με ειδικά μέτρα για την
καταπολέμηση της εμπορίας(36). Η Επιτροπή έχει αναπτύξει δέσμη δεικτών για την αξιολόγηση της ποιότητας των
εθνικών πολιτικών για την καταπολέμηση της εμπορίας ανθρώπων και έχει θεσπίσει ενεργό διάλογο με μη κυβερνητικές
οργανώσεις (ΜΚΟ). Για το 2007, η Επιτροπή έχει ήδη χρηματοδοτήσει σχέδια ύψους άνω των 7 εκατ. ευρώ. Η
Επιτροπή έχει επίσης συστήσει ομάδα εμπειρογνωμόνων που θα παράσχει τη βάση για συζήτηση, ενώ εκπονείται
μελέτη για την εξέταση της σκοπιμότητας ευρωπαϊκής ανοικτής τηλεφωνικής γραμμής. Στις 18 Οκτωβρίου 2007,
η Επιτροπή οργάνωσε την πρώτη Ευρωπαϊκή Ημέρα κατά της Εμπορίας, βάζοντας τα δικαιώματα των θυμάτων στο

(33) ΕΕ L 328 της 5.12.2002
(34) Απόφαση πλαίσιο 2002/946/ΔΕΥ του Συμβουλίου της 28ης Νοεμβρίου 2002 για την ενίσχυση του ποινικού πλαισίου

για την πρόληψη της υποβοήθησης της παράνομης εισόδου, διέλευσης και διαμονής, ΕΕ L 328 της 5.12.2002
(35) Ανακοίνωση της Επιτροπής προς το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, το Συμβούλιο και την Ευρωπαϊκή Επιτροπή των Περιφερειών

– Προς την κατεύθυνση γενικής πολιτικής σχετικά με την καταπολέμηση του εγκλήματος στον κυβερνοχώρο,
COM/2007/0267 τελικό

(36) Απόφαση πλαίσιο 2002/629/ΔΕΥ του Συμβουλίου, της 19ης Ιουλίου 2002, για την καταπολέμηση της εμπορίας ανθρώπων,
ΕΕ L 203 της 1.8.2002
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επίκεντρο της ευρωπαϊκής στρατηγικής για την καταπολέμηση της εμπορίας, και εξέδωσε δέσμη συστάσεων, που
εγκρίθηκαν από το Συμβούλιο, σχετικά με τη βοήθεια και την προστασία των θυμάτων της εμπορίας.

Όσον αφορά την προστασία των ανηλίκων από τη σεξουαλική εκμετάλλευση, η Επιτροπή έχει ξεκινήσει συζητήσεις
για την ανάγκη επικαιροποίησης της απόφασης πλαίσιο που αφορά αυτό το θέμα(37), περιλαμβανομένης της
εισαγωγής του εγκλήματος της δόλιας προσέγγισης παιδιών για σεξουαλικούς σκοπούς μέσω της χρήσης της
τεχνολογίας πληροφοριών (γνωστή με τον αγγλικό όρο grooming). Η Επιτροπή θα προωθήσει τις δράσεις
εξειδικευμένων μονάδων των αρχών επιβολής του νόμου που θα έχουν ως στόχο τον εντοπισμό ιστοτόπων και
δικτύων παιδικής πορνογραφίας και την ποινική δίωξη των υπευθύνων ή τον εντοπισμό των ανήλικων θυμάτων που
εμφανίζονται στις εικόνες. Θα ενθαρρύνει επίσης τη δημιουργία συμμαχίας μεταξύ των διαφόρων εμπλεκόμενων
μερών (πιστωτικά ιδρύματα, παροχείς υπηρεσιών Διαδικτύου, κλπ.) με στόχο την υποβοήθηση της αναζήτησης των
εγκληματιών και την καταγγελία των συμβάσεων που χρησιμοποιούνται για την αγορά εικόνων παιδικής
πορνογραφίας στο Διαδίκτυο. Η Επιτροπή είναι επίσης δεσμευμένη στη θέσπιση συστήματος για την ανταλλαγή
πληροφοριών για τα ποινικά μητρώα που θα επιτρέπει στις δικαστικές αρχές των κρατών μελών να λαμβάνουν
υπόψη τις καταδικαστικές αποφάσεις που έχουν εκδοθεί σε άλλο κράτος μέλος.

Στο πλαίσιο της καταπολέμησης της διαφθοράς, τον Φεβρουάριο του 2008, η Επιτροπή ενέκρινε έγγραφο εργασίας
των υπηρεσιών της που εξετάζει τη σχέση μεταξύ διαφθοράς και οργανωμένου εγκλήματος(38). Το έγγραφο αυτό
εντοπίζει τα συγκεκριμένα ευάλωτα στη διαφθορά στοιχεία στους κόλπους των οργανισμών του ιδιωτικού τομέα
και εξετάζει τη λήψη αντιμέτρων. Βάσει των συμπερασμάτων αυτού του εγγράφου, η Επιτροπή πρόκειται σύντομα
να ξεκινήσει μελέτη τα αποτελέσματα της οποίας θα συμπληρώνουν επίσης το έργο της ομάδας εμπειρογνωμόνων
της Επιτροπής για τις πολιτικές ανάγκες δεδομένων για το έγκλημα και την ποινική δικαιοσύνη, ειδικότερα σε σχέση
με την προώθηση της ανάπτυξης εναρμονισμένων επιχειρησιακών ορισμών και στατιστικών δεικτών για τη διαφθορά.
Τον Μάρτιο του 2008, η Επιτροπή έλαβε τα αποτελέσματα έρευνας του Ευρωβαρομέτρου σχετικά με το θέμα της
διαφθοράς. Σύμφωνα με την έρευνα αυτή, το 75% των πολιτών της ΕΕ πιστεύει ότι η διαφθορά αποτελεί μείζον
πρόβλημα στη χώρα τους.

Η δήμευση των προϊόντων εγκλήματος συμβάλλει στην εντατικοποίηση και ενίσχυση της καταπολέμησης του
οργανωμένου εγκλήματος και της τρομοκρατίας, καθώς στερεί από τους εγκληματίες τα παράνομα κέρδη και τους
εμποδίζει να τα επανεπενδύσουν σε κάθε είδους παράνομο εμπόριο. Διάφορα νομοθετικά μέσα έχουν θεσπιστεί σε
ευρωπαϊκό επίπεδο για να βοηθήσουν, σε όλα τα στάδια της ποινικής διαδικασίας, στον εντοπισμό, τη δέσμευση,
τη δήμευση και την ανάκτηση των προϊόντων που προέρχονται από εγκληματικές δραστηριότητες μέσω της
εναρμόνισης των εθνικών νομοθεσιών και την αμοιβαία αναγνώριση των αποφάσεων. Δεδομένης της καθυστέρησης
στην εφαρμογή αυτών των μέσων, η Επιτροπή εκπονεί ανακοίνωση που στοχεύει στη βελτίωση της
αποτελεσματικότητας της δράσης της ΕΕ σε αυτόν τον τομέα, η οποία αναμένεται να δημοσιευτεί στο τέλος του
2008.

Όσον αφορά την καταπολέμηση της χρηματοδότησης της τρομοκρατίας, η πολιτική της ΕΕ βασίζεται στην
ολοκληρωμένη κοινοτική στρατηγική που παρουσιάστηκε το 2004(39), η οποία ορίζει τους στόχους της Επιτροπής:
την αποτελεσματική χρήση των χρηματοοικονομικών πληροφοριών και τη συνεργασία μεταξύ των μονάδων
χρηματοοικονομικών πληροφοριών (ΜΧΠ). Έκθεση για την εφαρμογή της απόφασης 2000/642/ΔΕΥ του Συμβουλίου
εγκρίθηκε τον Δεκέμβριο του 2007(40) και αξιολόγηση παρακολούθησης εκπονείται επί του παρόντος.

Η Επιτροπή διοχετεύει επίσης πόρους στη δημιουργία δικτύου εθνικών μονάδων χρηματοοικονομικών πληροφοριών,
ιδιαίτερα μέσω σχεδίου ύψους σχεδόν 2 εκατ. ευρώ για την ανάπτυξη τέτοιου δικτύου.

Οι στατιστικές που είναι διαθέσιμες επί του παρόντος για το έγκλημα σε επίπεδο ΕΕ υστερούν, ιδίως από την άποψη
της συγκρισιμότητας των δεδομένων μεταξύ των κρατών μελών. Οι υπηρεσίες της Επιτροπής, περιλαμβανομένης
της Στατιστικής Υπηρεσίας των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων (Eurostat), έχουν δρομολογήσει άσκηση μεγάλης κλίμακας
και τώρα θέτουν σε εφαρμογή, σε συντονισμό με τα κράτη μέλη και σχετικές οργανώσεις, σχέδιο δράσης για την

(37) Απόφαση πλαίσιο 2004/68/ΔΕΥ του Συμβουλίου, της 22ας Δεκεμβρίου 2003, για την καταπολέμηση της σεξουαλικής
εκμετάλλευσης παιδιών και της παιδικής πορνογραφίας, ΕΕ L 13 της 20.1.2004

(38) SΕC(2008) 196
(39) COM(2004) 700 τελικό της 20.10.2004
(40) COM(2007) 827 τελικό της 20.12.2007
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περίοδο 2006-2010(41). Στόχος είναι η βελτίωση της ποιότητας και της συγκρισιμότητας των ποινικών και
δικαστικών στατιστικών των κρατών μελών, ο συντονισμός της συλλογής δεδομένων στα κράτη μέλη και η δημοσίευση
στατιστικών και αναλύσεων στους ιστοτόπους της Επιτροπής.

Τον Δεκέμβριο του 2006 η Επιτροπή ενέκρινε πρόταση απόφασης(42)· πρώτον, για να αντικαταστήσει τη Σύμβαση
Ευρωπόλ με απόφαση του Συμβουλίου, ώστε το νομικό πλαίσιο της Ευρωπόλ να μπορεί να προσαρμόζεται πιο
γρήγορα ανταποκρινόμενη στις τάσεις στον τομέα του εγκλήματος και, δεύτερον, για να αντικαταστήσει τη
διακυβερνητική χρηματοδότηση με κοινοτική χρηματοδότηση. Στις 18 Απριλίου 2008, το Συμβούλιο κατέληξε
σε πολιτική συμφωνία για το κείμενο της απόφασης, η οποία αναμένεται να εγκριθεί το φθινόπωρο.

Το χρηματοδοτικό πρόγραμμα για την περίοδο 2007-2013 «Πρόληψη και καταπολέμηση του εγκλήματος»
αποτελεί σημαντικό εργαλείο για τα κράτη μέλη. Στο πλαίσιο του προγράμματος αυτού, τα κράτη μέλη δύνανται
να λάβουν συγχρηματοδότηση για διασυνοριακά σχέδια σε περιοχές προτεραιότητας που προσδιορίζονται από την
Επιτροπή. Το ετήσιο πρόγραμμα εργασίας, που καταρτίζεται και εγκρίνεται από την Επιτροπή, είναι διαρθρωμένο
κατά τρόπο ώστε να ανταποκρίνεται πιο αποτελεσματικά στις διαρκώς μεταβαλλόμενες ανάγκες και εστιάζει τις
προσπάθειες των κρατών μελών, ώστε να δημιουργηθούν αληθινές συνέργειες. Το 2008 διατέθηκαν περισσότερα
από 50 εκατ. ευρώ.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 53 του κ. Hutchinson (H-0341/08)

Θέμα: Περιβάλλον και πρόσφυγες λόγω κλιματικών αλλαγών

Είναι πλέον αποδεδειγμένο ότι τα κύρια θύματα της αλλαγής του κλίματος θα είναι οι φτωχότεροι και πλέον ευάλωτοι
πληθυσμοί του πλανήτη, και καταρχάς οι Αφρικανοί, που θα είναι οι πρώτοι πληγέντες. Σύμφωνα με τον ΟΗΕ, από
τα θύματα των κλιματικών αλλαγών, 50 εκατομμύρια ενδέχεται να καταστούν πρόσφυγες, οι οποίοι αυτή τη στιγμή
δεν έχουν καμία ειδική μορφή νομικής προστασίας.

Κατά πόσο οι σημερινές πολιτικές ανάπτυξης της ΕΕ ασχολούνται με τον περιορισμό του αριθμού των προσφύγων
λόγω κλιματικών αλλαγών;

Συμμερίζεται άραγε η Επιτροπή την πεποίθηση ότι είναι απολύτως αναγκαία η νομική αναγνώριση του καθεστώτος
αυτών των προσφύγων, ούτως ώστε να μπορούν να απολαύουν των ιδίων δικαιωμάτων με αυτά που προσδιορίζονται
στη Σύμβαση της Γενεύης; Εάν ναι, ποια μέτρα προτίθεται η Επιτροπή να λάβει για να επιτύχει στην πράξη αυτήν
την αναγνώριση σε ευρωπαϊκό και σε διεθνές επίπεδο;

Απάντηση

(EN) Ο αντίκτυπος της αλλαγής του κλίματος στις μεταναστευτικές κινήσεις είναι θέμα με αυξανόμενο πολιτικό
ενδιαφέρον παγκοσμίως.

Όπως αναφέρεται στο πρόσφατο έγγραφο για την κλιματική αλλαγή και τη διεθνή στρατηγική που εκπόνησε ο
Ύπατος Εκπρόσωπος και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή(43), η κλιματική αλλαγή μπορεί να λειτουργήσει ως
«πολλαπλασιαστής απειλών», επιδεινώνοντας τις τάσεις, τις εντάσεις και τις αστάθειες που θα είχαν ήδη επιρροή
στις μορφές μετανάστευσης.

Μολονότι υπάρχουν ισχυρά ανεπίσημα στοιχεία που δείχνουν τη διασύνδεση μεταξύ της αλλαγής του κλίματος
και της μετανάστευσης, η θεμελίωση άμεσης και αποκλειστικής σύνδεσης μεταξύ των δύο φαινομένων είναι δύσκολη
λόγω της έλλειψης αξιόπιστων ερευνητικών δεδομένων και συμπερασμάτων. Οι ατομικές αποφάσεις να μεταναστεύσει
κανείς είναι συνήθως αποτέλεσμα πολλών και σύνθετων παραγόντων: προσωπικοί, κοινωνικοί, οικονομικοί παράγοντες
που δεν μπορούν τυπικά να μετασχηματιστούν σε ενιαία αιτιώδη σχέση. Διαθέσιμες μελέτες επί του παρόντος

(41) Ανακοίνωση της Επιτροπής προς το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, το Συμβούλιο και την Ευρωπαϊκή Οικονομική και Κοινωνική
Επιτροπή - Χάραξη ολοκληρωμένης και συνεκτικής στρατηγικής της ΕΕ για την κατάρτιση στατιστικών σχετικά με την
εγκληματικότητα και την ποινική δικαιοσύνη: σχέδιο δράσης της ΕΕ 2006-2010, COM(2006) 0437 τελικό

(42) COM(2006) 817 τελικό της 20.12.2006
(43) Το κοινό έγγραφο παρουσιάστηκε στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο και στην υποεπιτροπή ασφάλειας και άμυνας του Ευρωπαϊκού

Κοινοβουλίου τον Μάρτιο του 2008 και είναι διαθέσιμο στη διεύθυνση
http://ΕΚ.europa.eu/external_relations/cfsp/doc/climate_change_international_security_2008_en.pdf
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υπογραμμίζουν ότι η μετανάστευση που επιβάλλεται από το περιβάλλον λαμβάνει χώρα στις περισσότερες περιπτώσεις
εντός του ίδιου κράτους.

Ο «περιβαλλοντικός πρόσφυγας» δεν υφίσταται ως νομικός όρος στο διεθνές σύστημα ανθρωπίνων δικαιωμάτων
και δεν χρησιμοποιείται από την Ύπατη Αρμοστεία των Ηνωμένων Εθνών για τους Πρόσφυγες (UNHCR). Ωστόσο,
τα προγράμματα συνεργασίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης με τις εν λόγω χώρες έχουν ως στόχο τη βελτίωση των
συνθηκών διαβίωσης και την ενθάρρυνση της οικονομικής ανάπτυξης που έχει έμμεσο αντίκτυπο στις μορφές
μετανάστευσης. Πέρα από αυτό, η Ευρωπαϊκή Ένωση (ΕΕ) ενέκρινε τον Νοέμβριο του 2007 πρόταση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής για τη δημιουργία συμμαχίας όσον αφορά την αλλαγή του κλίματος του πλανήτη(44), η οποία στόχευε
στη συγκέντρωση σημαντικών πόρων για δράσεις όσον αφορά την προσαρμογή στις πλέον ευάλωτες αναπτυσσόμενες
χώρες, προκειμένου να αμβλυνθούν οι αρνητικές επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής.

Γενικά, η Επιτροπή είναι πεπεισμένη για την αναγκαιότητα ολοκληρωμένης στρατηγικής για την κλιματική αλλαγή
που να αντιμετωπίζει τόσο τις αιτίες όσο και τις συνέπειες. Ωστόσο, για να μπορέσει να διαμορφώσει τεκμηριωμένες
αποφάσεις πολιτικής για κάποια από τα διασυνδεόμενα θέματα όπως η μετανάστευση, πρέπει να δοθεί έμφαση
καταρχάς στην κάλυψη του ελλείμματος γνώσης. Ένα εν εξελίξει διετές ερευνητικό σχέδιο της ΕΕ για την
περιβαλλοντική αλλαγή και τα σενάρια αναγκαστικής μετανάστευσης (EACH-FOR)(45) εστιάζεται στις τάσεις των
πολλαπλών περιβαλλοντικών προβλημάτων και τις συνδεδεμένες κοινωνικο-πολιτικές και δημογραφικές πτυχές σε
μεγάλο αριθμό περιοχών και χωρών, περιλαμβανομένων αυτών της Βόρειας Αφρικής και της Μέσης Ανατολής.

Όσον αφορά την πολυμερή σκηνή, το πρόγραμμα κοινωνικών και ανθρωπιστικών επιστημών του Εκπαιδευτικού,
Επιστημονικού και Πολιτιστικού Οργανισμού των Ηνωμένων Εθνών (UNESCO) ξεκίνησε πρόσφατα να εργάζεται
για την ανάπτυξη γνώσης, έρευνας και ικανοτήτων για την πολεοδομική πολιτική, λαμβάνοντας υπόψη τον
περιβαλλοντικό αντίκτυπο της ανεξέλεγκτης ανάπτυξης αστικών κέντρων σε αγροτικές και παράκτιες περιοχές λόγω
της μετανάστευσης που σχετίζεται με την κλιματική αλλαγή και της κατανάλωσης. Η UNHCR σχεδιάζει επίσης να
διερευνήσει από την άποψη των ανθρωπίνων δικαιωμάτων/προστασίας το θέμα της εκτόπισης πληθυσμών που
επιβάλλεται από το περιβάλλον(46).

Οι διαδικασίες αυτές μπορούν επίσης να συμβάλουν σε πιο προηγμένο πολυμερή συλλογισμό σχετικά με εννοιολογικά
ζητήματα όπως ο ορισμός των περιβαλλοντικών προσφύγων ή η ανάπτυξη πιο περιεκτικών καθεστώτων προστασίας
των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. Η Επιτροπή παρακολουθεί εκ του σύνεγγυς το διεθνές έργο, προκειμένου να
διασφαλίσει ότι οιαδήποτε μελλοντική πολιτική απάντηση της ΕΕ που προορίζεται να αντιμετωπίσει τον σύνδεσμο
της κλιματικής αλλαγής και της μετανάστευσης θα μπορέσει να λάβει πλήρως υπόψη αυτές τις εξελίξεις.

Η Επιτροπή είναι αφοσιωμένη στην προώθηση της καλύτερης συνεκτικότητας μεταξύ των πολιτικών μας. Η
ολοκληρωμένη ευρωπαϊκή πολιτική για τη μετανάστευση, η οποία καταρτίζεται επί του παρόντος, επιδιώκει να
διερευνήσει και να ενισχύσει τη συνεκτικότητα μεταξύ μετανάστευσης και περιβάλλοντος. Επίσης, το συνεχιζόμενο
έργο για τη Λευκή Βίβλο της Επιτροπής σχετικά με την προσαρμογή θα περιλαμβάνει την ευθυγράμμιση των
εξωτερικών πολιτικών με την ευρύτερη έννοια σύμφωνα με τις αναδυόμενες παγκόσμιες προκλήσεις που θέτει η
κλιματική αλλαγή.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 54 του κ. Robert Evans (H-0343/08)

Θέμα: Καθυστερήσεις στα ηλεκτρονικά εμβάσματα πληρωμής

Η Επιτροπή θα γνωρίζει ότι μολονότι είναι δυνατή η άμεση διεκπεραίωση, κατόπιν αιτήσεως, των ηλεκτρονικών
εμβασμάτων πληρωμής, τόσο εντός των κρατών μελών όσο και διεθνώς, συχνά υπάρχουν καθυστερήσεις έως και
μίας εβδομάδας. Αυτό έχει ως αποτέλεσμα να προκαλείται, αφενός σημαντική αναστάτωση στον καταναλωτή, και
αφετέρου απώλεια τόκων μερικών ημερών, τους οποίους καρπώνεται η τράπεζα.

Προτίθεται η Επιτροπή να προτείνει νομοθεσία για να διασφαλιστεί ότι η διεκπεραίωση των εν λόγω εμβασμάτων
πληρωμής, ιδίως από το ένα κράτος μέλος στο άλλο, θα γίνεται στιγμιαία ή τουλάχιστον μέσα σε χρονικό διάστημα
24 ωρών;

(44) COM (2007) 0540 τελικό
(45) http://www.each-for.eu/index.php?module=main
(46) Η έκθεση του ΓΓ του ΟΗΕ για τις δραστηριότητες του ΟΗΕ στο πεδίο της κλιματικής αλλαγής είναι διαθέσιμη στην ακόλουθη

διεύθυνση: http://daccessdds.un.org/doc/UNDOC/GEN/N08/204/46/PDF/N0820446.pdf?OpenElement
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Απάντηση

(EN) Ένας από τους κύριους στόχους της προσφάτως εγκριθείσας οδηγίας 2007/64/ΕΚ για τις υπηρεσίες πληρωμών
στην εσωτερική αγορά(47), η οποία πρέπει να τεθεί σε εφαρμογή μέχρι την 1η Ιανουαρίου 2009, είναι να παράσχει
ένα ενιαίο σύνολο κανόνων σε σχέση με τις απαιτήσεις πληροφόρησης και τα δικαιώματα και υποχρεώσεις που
συνδέονται με την παροχή και χρήση των υπηρεσιών πληρωμών, περιλαμβανομένων, μεταξύ άλλων, αυστηρών
κανόνων για τον χρόνο εκτέλεσης των ηλεκτρονικών εμβασμάτων πληρωμής. Σύμφωνα με αυτούς τους κανόνες,
οι τράπεζες και άλλοι πάροχοι υπηρεσίας πληρωμών θα πρέπει να εγγυώνται τον μέγιστο χρόνο που χρειάζεται για
να γίνει μια πληρωμή, και αυτό θα τυποποιηθεί για όλα τα εμβάσματα πληρωμής εντός της ΕΕ, ανεξαρτήτως από
το κράτος από το οποίο προέρχονται ή στο οποίο προορίζονται.

Σύμφωνα με το άρθρο 69, παρ. 1 της οδηγίας, από την 1η Ιανουαρίου 2012, όλες οι μεταφορές πιστώσεων που
δεν απαιτούν μετατροπή νομίσματος πρέπει υποχρεωτικά να πραγματοποιούνται το αργότερο έως το τέλος της
επόμενης εργάσιμης ημέρας (η λεγόμενη βάση D+1). Αυτός ο κανόνας D+1 θα εφαρμοστεί σε: α) πράξεις πληρωμής
σε ευρώ, τόσο σε εθνικό όσο και σε διασυνοριακό επίπεδο εντός της ΕΕ, β) εθνικές πράξεις πληρωμής στο νόμισμα
του ενεχόμενου κράτους μέλους, γ) ορισμένες πράξεις πληρωμής που περιλαμβάνουν μετατροπή νομίσματος μεταξύ
του ευρώ και του νομίσματος κράτους μέλους εκτός ευρώ. Ωστόσο, η οδηγία αναγνωρίζει ότι οι τράπεζες χρειάζονται
χρόνο για να αναβαθμίσουν τα υφιστάμενα προϊόντα και συστήματα. Ως εκ τούτου, μέχρι την 1η Ιανουαρίου 2012,
η διάταξη αυτή επιτρέπει στα μέρη να συμφωνήσουν για μέγιστο χρόνο εκτέλεσης D+3 για τις μεταφορές πιστώσεων.
Επίσης, η οδηγία επιτρέπει στα μέρη να συμφωνήσουν για μία επιπλέον εργάσιμη ημέρας για τις πράξεις πληρωμής
που εκτελούνται σε έντυπη μορφή.

Η Επιτροπή θα ήθελε να υπογραμμίσει ότι ο χρόνος εκτέλεσης D+1, σύμφωνα με το άρθρο 69, παρ. 1 της οδηγίας
για τις υπηρεσίες πληρωμών, δεν αποτελεί παρά μία μέγιστη περίοδο. Συνεπώς, στις περιπτώσεις όπου οι πληρωμές
εκτελούνται εντός μίας ημέρας, η πρακτική αυτή πρέπει να διατηρηθεί.

Για πράξεις πληρωμής εθνικού χαρακτήρα, τα κράτη μέλη δύνανται να ορίζουν συντομότερες ανώτατες προθεσμίες
εκτέλεσης από εκείνες που προβλέπονται στο παρόν τμήμα. Για να περιοριστεί ο κίνυδυνος οι πάροχοι υπηρεσιών
πληρωμών να αυξήσουν ουσιαστικά τον χρόνο εκτέλεσης, το άρθρο 72 της οδηγίας επιτρέπει στα κράτη μέλη να
ορίζουν συντομότερες προθεσμίες εκτέλεσης για πράξεις πληρωμής αμιγώς εθνικού χαρακτήρα. Επιπλέον, η οδηγία
επιτρέπει πάντα στους παρόχους υπηρεσιών πληρωμών να δίνουν στους πελάτες ευνοϊκότερους όρους.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 55 του κ. Vatanen (H-0345/08)

Θέμα: Αδιαφανής η διαδικασία λήψης αποφάσεων όσον αφορά τη χρηματοδότηση της πολιτικής
μεταφορών της ΕΕ

Πότε θα υπαχθεί η πολιτική μεταφορών της ΕΕ σε οικονομικό έλεγχο και στους συνήθεις μηχανισμούς ελέγχου της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, έτσι ώστε να εκπληρωθούν επιτέλους τα κριτήρια λογοδοσίας που διέπουν τη χρήση
δημοσίων πόρων; Πώς δικαιολογείται ότι χρήση δημοσίου χρήματος δεν υπόκειται σε δημοκρατικό διασταυρούμενο
έλεγχο; Το παραπάνω γεγονός έχει ως αποτέλεσμα την απώλεια της εμπιστοσύνης του κόσμου στη διαδικασία
λήψης πολιτικών αποφάσεων.

Στο πνεύμα της κοινής αγοράς, της διαφάνειας και της οικονομικής αποτελεσματικότητας, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
ακολουθεί μια μέθοδο εργασίας σύμφωνα με την οποία οι αποφάσεις επί των οικονομικών θεμάτων των Γενικών
Διευθύνσεων της Επιτροπής υπόκεινται στον έλεγχο της Γενικής Διεύθυνσης Ανταγωνισμού.

Κάποιοι τομείς χάραξης πολιτικής ωστόσο, εξαιρούνται από τον έλεγχο αυτό για στρατηγικούς λόγους. Οι αποφάσεις
να παραμείνουν εκτός ελήφθησαν πριν από πολλά χρόνια και τόσο η ΕΕ όσο και ο κόσμος έχουν αλλάξει ριζικά από
τότε.

Εκτός από στρατηγική πτυχή της κοινωνίας, οι μεταφορές και γενικότερα η κινητικότητα, συνιστούν σήμερα
παράγοντα καίριας σημασίας για την καθημερινή ζωή των πολιτών και των επιχειρήσεων· αποτελούν την πηγή της
ευημερίας μας, της οικονομικής μας ευμάρειας και μία από τις βασικές ελευθερίες μας. Είναι ένα στοιχείο που έχει
καθοριστική σημασία για την ποιότητα της ζωής μας.

(47) ΕΕ L 319 της 5.12.2007.
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Το ισχύον σύστημα, όπου ένα και το αυτό όργανο «αποφασίζει και εκτελεί», έχει ως αποτέλεσμα αφενός τη λήψη
μεροληπτικών αποφάσεων όσον αφορά την πολιτική μεταφορών, και αφετέρου την αλόγιστη χρήση των δημόσιων
πόρων.

Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή επιθυμεί να επισημάνει ότι, σε σχέση με τη χρηματοδότηση της πολιτικής μεταφορών της ΕΕ, είναι
σημαντικό να προβούμε σε διάκριση, αφενός, μεταξύ της χρηματοδότησης από τον κοινοτικό προϋπολογισμό και,
αφετέρου, της χρηματοδότησης από τους προϋπολογισμούς των κρατών μελών.

1. Οι αποφάσεις για χρηματοδότηση από τον κοινοτικό προϋπολογισμό προετοιμάζονται από την αρμόδια Γενική
Διεύθυνση της Επιτροπής (π.χ. Γενική Διεύθυνση (ΓΔ) Ενέργειας και Μεταφορών, ΓΔ Έρευνας, ΓΔ Περιφερειακής
Πολιτικής και ΓΔ Κοινωνίας των Πληροφοριών και Μέσων Ενημέρωσης) και κατόπιν διαβούλευσης όλων των
εμπλεκόμενων Γενικών Διευθύνσεων εγκρίνονται από το Σώμα των Επιτρόπων.

2. Οι αποφάσεις για χρηματοδότηση από τους προϋπολογισμούς των κρατών μελών (αν ισοδυναμούν με κρατική
ενίσχυση που εμπίπτει στο άρθρο 87, παρ. 1 της Συνθήκης ΕΚ) υπόκεινται σε έλεγχο κρατικών ενισχύσεων από την
Επιτροπή. Οι αποφάσεις για κρατικές ενισχύσεις προετοιμάζονται από την αρμόδια Γενική Διεύθυνση (λόγου χάρη
τη ΓΔ Ενέργειας και Μεταφορών για τις μεταφορές και τον άνθρακα, τη ΓΔ Γεωργίας και αγροτικής ανάπτυξης για
τη γεωργία, τη ΓΔ Ναυτιλιακών Υποθέσεων και Αλιείας για την αλιεία και τη ΓΔ Ανταγωνισμού για όλους τους
τομείς της βιομηχανίας και των υπηρεσιών) και, στη συνέχεια, κατόπιν διαβούλευσης όλων των εμπλεκόμενων
Γενικών Διευθύνσεων εγκρίνονται από το Σώμα των Επιτρόπων.

Η Επιτροπή θεωρεί ότι η αρχή της συλλογικότητας διασφαλίζει ότι υπάρχει, ως εκ τούτου, επαρκής έλεγχος των
αποφάσεων χρηματοδότησης στον τομέα μεταφορών.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 56 της κ. Corda (H-0348/08)

Θέμα: Μη εφαρμογή του κανονισμού για τα δικαιώματα των επιβατών αεροπορικών μεταφορών

Παρά τις διάφορες πρωτοβουλίες της Επιτροπής της ΕΕ (διευκρινίσεις για την εφαρμογή του κανονισμού (ΕΚ) αριθ.
261/2004(48)σχετικά με τα δικαιώματα των επιβατών αεροπορικών μεταφορών, και για τον προσδιορισμό των
εννοιών «περίπτωση ανωτέρας βίας» και «έκτακτες περιστάσεις» που δικαιολογούν την ματαίωση ή καθυστέρηση
πτήσεων), σύμφωνα με τις οργανώσεις προστασίας των καταναλωτών, οι αεροπορικές εταιρείες εξακολουθούν να
καταστρατηγούν ή να αγνοούν τον κοινοτικό κανονισμό.

Προτίθεται άραγε η Επιτροπή, ύστερα από διάφορες προειδοποιητικές επιστολές, να επιβάλει κυρώσεις ή να
τροποποιήσει ριζικά τον κανονισμό, προκειμένου να προστατεύονται και να αποζημιώνονται οι θιγόμενοι ευρωπαίοι
πολίτες;

Απάντηση

(EN) Η ανακοίνωση της 4ης Απριλίου 2007(49)διατυπώνει τις απόψεις της Επιτροπής σχετικά με την εφαρμογή
του κανονισμού 261/2004. Σύμφωνα με αυτήν την ανακοίνωση, η Επιτροπή εργάστηκε για χρονική περίοδο έξι
μηνών με τις εθνικές αρχές και τον κλάδο για να επιτύχει τα ακόλουθα αποτελέσματα:

– συμφωνία μεταξύ των εθνικών εκτελεστικών φορέων για σαφή κατανομή των εργασιών και των ευθυνών για τη
διεκπεραίωση των καταγγελιών και την ανταλλαγή πληροφοριών·

– επίτευξη προόδου προς κοινή ερμηνεία ορισμένων μερών της συναφούς νομοθεσίας.

Αυτές οι νέες διαδικαστικές συμφωνίες μεταξύ των εθνικών εκτελεστικών φορέων πρέπει να εφαρμοστούν, και η
εφαρμογή θα παρακολουθείται στενά από την Επιτροπή· αν κριθεί ενδεδειγμένο, θα κινηθούν διαδικασίες επί
παραβάσει κατά των κρατών μελών που δεν συμμορφώνονται πλήρως με το άρθρο 16 του κανονισμού 261/2004.
Επίσης, οι εθνικοί εκτελεστικοί φορείς μαζί με τις αεροπορικές εταιρείες επιβεβαίωσαν ότι το βάρος της απόδειξης
όσον αφορά την ύπαρξη έκτακτων περιστάσεων ανήκει στην αεροπορική εταιρεία και όχι στον επιβάτη. Αν μια

(48) ΕΕ L 46 της 17.2.2004, σελ. 1.
(49) COM(2007)0168 - SΕC(2007)0426
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αεροπορική εταιρεία δεν παρουσιάσει απτά και λεπτομερή αποδεικτικά στοιχεία στην ορισθείσα εθνική αρχή, ο
ενεχόμενος εθνικός εκτελεστικός φορέας θα αποφασίσει βάσει των γεγονότων που παρουσιάστηκαν από τον επιβάτη.

Υπό το πρίσμα της προόδου που επιτεύχθηκε μεταξύ Απριλίου και Νοεμβρίου 2007, θα ήταν άκαιρο να προταθούν
νέες τροποποιήσεις του κανονισμού 261/2004. Την ίδια στιγμή, η Επιτροπή συνεχίζει τις εντατικές της δράσεις
που σχετίζονται με την παρακολούθηση της εφαρμογής και της επιβολής από τα κράτη μέλη μέσω των εθνικών
εκτελεστικών φορέων τους, αλλά η Επιτροπή δεν έχει καμία αρμοδιότητα να επιβάλει άμεσα κυρώσεις στις
αεροπορικές εταιρείες ούτε στα κράτη μέλη σε σχέση με τον εν λόγω κανονισμό.

Η Επιτροπή θα διοργανώσει νέα συνάντηση στρογγυλής τραπέζης με τους εθνικούς εκτελεστικούς φορείς και τον
κλάδο των αεροπορικών εταιρειών τον Σεπτέμβριο του 2008 στην οποία θα προσκληθούν επίσης τα ευρωπαϊκά
κέντρα καταναλωτών.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 57 της κ. Harkin (H-0351/08)

Θέμα: Δοκιμές πλευρικής σύγκρουσης για τα συστήματα συγκράτησης παιδιών

Δεδομένης της προηγούμενης απάντησης της Επιτροπής στη γραπτή ερώτηση με προτεραιότητα P-3159/07, έχει
κάνει η Επιτροπή κάποια σημαντικά βήματα ώστε να διασφαλίσει ότι οι δοκιμές πλευρικής σύγκρουσης θα
πραγματοποιηθούν σε όλες τις κατηγορίες συστημάτων συγκράτησης παιδιών;

Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή συμμερίζεται την ανησυχία της αξιότιμης βουλευτού για την παροχή των κατάλληλων επιπέδων
ασφάλειας για τα παιδιά που μεταφέρονται σε οχήματα.

Από τον Μάιο του 2006 όλα τα παιδιά πρέπει να μεταφέρονται σε κατάλληλα καθίσματα που συμμορφώνονται με
τεχνικά κριτήρια τα οποία ορίζονται στον κανονισμό 44 της Οικονομικής Eπιτροπής για την Ευρώπη των Ηνωμένων
Εθνών στη Γενεύη.

Όσον αφορά τις διατάξεις ασφαλείας για τα συστήματα συγκράτησης παιδιών, η Επιτροπή είναι της άποψης ότι οι
προδιαγραφές του κανονισμού 44 μπορούν και πρέπει να βελτιωθούν. Για τον λόγο αυτόν, η Επιτροπή έχει
διασφαλίσει ότι θα δοθεί προτεραιότητα στην επικαιροποίηση αυτών των προδιαγραφών στην ομάδα εργασίας στη
Γενεύη που είναι αρμόδια για αυτά τα ζητήματα. Η ανάγκη για τέτοιου είδους βελτιώσεις έχει αναγνωριστεί ευρέως
από τα μέλη της ομάδας εργασίας, και, κατά συνέπεια, η ομάδα έχει δεχτεί την προστασία σε πλευρικές συγκρούσεις
ως θέμα υψηλής προτεραιότητας.

Η επανεξέταση των προδιαγραφών για τα συστήματα συγκράτησης παιδιών έχει ήδη ξεκινήσει, και έχει συμφωνηθεί
ότι πρόταση για τροποποιήσεις, που θα ενισχύσει την παρεχόμενη ασφάλεια, θα εκπονηθεί στο πλαίσιο του τρέχοντος
φόρουμ στη Γενεύη. Τρεις συναντήσεις έχουν πραγματοποιηθεί για αυτόν τον σκοπό κατά τη διάρκεια του πρώτου
εξαμήνου του 2008.

Υπάρχει η πρόθεση το θέμα αυτό να διατηρηθεί στην ημερήσια διάταξη της κύριας ομάδας εργασίας στο πλαίσιο
της Οικονομικής Eπιτροπής για την Ευρώπη των Ηνωμένων Εθνών στις προσεχείς συνόδους στη Γενεύη.

Η Επιτροπή θα συνεχίσει να συμμετέχει ενεργά στις εργασίας της ομάδας αυτής και θα εξασφαλίσει ότι οι αναγκαίες
αλλαγές θα υιοθετηθούν από τα μέρη της Γενεύης σε αποδεκτό χρονικό πλαίσιο, ενώ θα ληφθούν υπόψη οι πτυχές
ασφαλείας του θέματος αυτού για τα παιδιά. Ο χρόνος που χρειάζεται για αυτήν τη διαδικασία προσαρμογής των
νέων προδιαγραφών οφείλεται στην αναγκαιότητα να εξασφαλιστεί ότι οι προβλεπόμενες προδιαγραφές θα είναι
δεόντως ελεγμένες και, ως εκ τούτου, αποτελεσματικές για την προστασία του παιδιού.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 58 του κ. Posselt (H-0353/08)

Θέμα: Σιδηροδρομική σύνδεση μεγάλης ταχύτητας μεταξύ των πόλεων Μόναχο-Μίλντορφ-Σάλτσμπουργκ

Μετά την αποτυχία του προγράμματος υπερταχείας: ποιες δυνατότητες διαβλέπει η Επιτροπή, να επιταχύνει τον
συγκοινωνιακό άξονα για την Ευρώπη από το Παρίσι προς τη Βιέννη καθώς και από το Πρεσβούργο προς τη
Βουδαπέστη όσον αφορά το τμήμα μεταξύ Μονάχου και Σάλτσμπουργκ, ιδιαίτερα με τη κατασκευή μιας γραμμής
ICE από τον κύριο σιδηροδρομικό σταθμό του Μονάχου και του αεροδρομίου του Μονάχου και από εκεί μέσω
Μίλντορφ (τρίγωνο της χημείας) προς το Σάλτσμπουργκ;
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Ποιες προθεσμίες και ποιες πιστώσεις από ευρωπαϊκά ταμεία προβλέπει η Επιτροπή για την υλοποίηση αυτού του
σημαντικού και με προτεραιότητα σχεδίου για το ευρωπαϊκό σιδηροδρομικό δίκτυο υψηλής ταχύτητας;

Απάντηση

(FR) Το έργο Transrapid δεν συγκαταλεγόταν στα έργα προτεραιότητας που ορίζονται στην απόφαση η οποία
εγκρίθηκε από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το Συμβούλιο το 2004(50). Για αυτόν τον λόγο, οι αρχές της Γερμανίας
δεν υπέβαλαν αίτηση χρηματοδότησης σύμφωνα με το πολυετές πρόγραμμα 2007-2013. Ως αποτέλεσμα, η
αποτυχία του έργου αυτού δεν ελευθερώνει, ούτως ειπείν, κοινοτικά κονδύλια που θα μπορούσαν να επενδυθούν
αλλού.

Όσον αφορά το έργο προτεραιότητας αριθ. 17, τον σιδηροδρομικό άξονα
Παρίσι-Στρασβούργο-Στουτγάρδη-Βιέννη-Μπρατισλάβα, η Επιτροπή αποφάσισε να χορηγήσει σημαντικές επιδοτήσεις
ύψους 438 εκατ. ευρώ, ειδικότερα για τα τρία διασυνοριακά τμήματα και την κυκλοφοριακή «στενωπό»
Στουτγάρδη-Ουλμ.

Καμία χρηματοδότηση δεν παρασχέθηκε στο τμήμα Μόναχο-Μίλντορφ-Φραϊλάσινγκ λόγω της απουσίας
ολοκληρωμένης προσέγγισης σε αυτό το τμήμα, μολονότι μια τέτοια προσέγγιση θα επέτρεπε σε διεθνή τραίνα να
περνούν μέσα από το Μίλντορφ αντί μέσα από το Ρόζενχαϊμ. Ο ευρωπαίος συντονιστής που διορίστηκε από την
Επιτροπή τον Ιούλιο του 2005, Péter Balázs, συμπεριέλαβε λεπτομερή ανάλυση αυτού του τμήματος στη δεύτερη
ετήσια έκθεσή του. Τόνισε την ανάγκη για ολοκληρωμένη προσέγγιση, περιλαμβανομένης της ηλεκτροκίνησης.
Δεδομένης της απουσίας τέτοιας προσέγγισης, η Επιτροπή έχει αποφασίσει να μην χορηγήσει επιδότηση για αυτό
το τμήμα.

Όπως γνωρίζετε, η Επιτροπή ζήτησε τη γνώμη του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για το προτεινόμενο πολυετές
πρόγραμμά της στις 19 Νοεμβρίου 2007. Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο εξέδωσε ευνοϊκή γνωμοδότηση, και η
Επιτροπή ενέκρινε απόφαση για την επιλογή των έργων στις 19 Φεβρουαρίου 2008. Η Επιτροπή δεν θα μπορέσει,
συνεπώς, να επανέλθει σε αυτήν την απόφαση αυτήν τη στιγμή.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 59 του κ. Caspary (H-0355/08)

Θέμα: Πόροι διευρωπαϊκών δικτύων μεταφορών για τον σιδηροδρομικό άξονα αριθ. 24, τμήμα
Βασιλείας-Καρλσρούης

Στο πλαίσιο των διευρωπαϊκών δικτύων μεταφορών επελέγη ως άξονας προτεραιότητας αριθ. 24 η σιδηροδρομική
σύνδεση Λυών/Γένοβας-Βασιλείας-Ντούισμπουργκ-Ρότερνταμ/Αμβέρσας. Το τμήμα Βασιλείας-Καρλσρούης
τεσσάρων σιδηρογραμμών προσλαμβάνει ιδιαίτερη σημασία ως συνδετικό τμήμα μεταξύ των Άλπεων και της
Βορειοδυτικής Ευρώπης καθώς και για την πρόσβαση στον άξονα Παρισίου-Μπρατισλάβας (άξονας προτεραιότητας
αριθ. 17).

Πώς εκτιμά η Επιτροπή τη σπουδαιότητα αυτού του τμήματος σε σχέση με τους άξονες αριθ. 24 και 17; Προβλέπεται
ο ορισμός συντονιστή για τον άξονα αριθ. 24;

Πώς κρίνει η Επιτροπή την πρόοδο του σχεδίου στο τμήμα Βασιλείας-Καρλσρούης σε σχέση με τον στόχο που έχει
θέσει για την ολοκλήρωσή του το 2015;

Θα χαρακτηρίσει η Επιτροπή το τμήμα αυτό ή μέρος του τμήματος ως «στενωπό» (bottleneck);

Σε ποια φάση βρίσκεται η διαδικασία χρηματοδότησης για τη σήραγγα Katzenbergtunnel; Επιμένει η Επιτροπή
στη δήλωσή της ότι για τη σήραγγα αυτή θα χρειαστούν 94,5 εκατ. ευρώ; Ποιο ποσό ζήτησε η Ομοσπονδιακή
Κυβέρνηση για το τμήμα αυτό από την Επιτροπή; Πότε πρέπει να αναμένεται μια τελική απόφαση της Επιτροπής
γι’ αυτό το τμήμα;

Μπορεί να προβεί ήδη η Επιτροπή σε εκτίμηση για το ύψος των πόρων από τα διευρωπαϊκά δίκτυα μεταφορών που
θα διατεθούν για τα λοιπά τμήματα της διαδρομής Καρλσρούης-Βασιλείας;

(50) Απόφαση αριθ. 884/2004/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 29ης Απριλίου 2004 περί των
κοινοτικών προσανατολισμών για την ανάπτυξη του διευρωπαϊκού δικτύου μεταφορών
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Απάντηση

(FR) Το τμήμα Βασιλεία-Καρλσρούη είναι μέρος του έργου προτεραιότητας αριθ. 24, της σιδηροδρομικής σύνδεσης
Λυών/Γένοβα-Βασιλεία-Ντούισμπουργκ-Ρότερνταμ/Αμβέρσα, όπως ορίζεται στους κοινοτικούς προσανατολισμούς
για την ανάπτυξη του διευρωπαϊκού δικτύου μεταφορών που εγκρίθηκαν από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το
Συμβούλιο στις 29 Απριλίου 2004(51).

Το τμήμα Βασιλεία-Καρλσρούη είναι εξαιρετικά σημαντικό για τις συνδέσεις με τις σήραγγες των ελβετικών Άλπεων.
Την ίδια στιγμή, το έργο προτεραιότητας αριθ. 17., Παρίσι-Μπρατισλάβα, και το έργο προτεραιότητας αριθ. 24,
Λυών-Ρότερνταμ/Αμβέρσα διασταυρώνονται στο Appenweier. Στο σημείο που διασταυρώνονται οι δύο γραμμές,
η μελλοντική ικανότητα πρέπει να διασφαλιστεί με την κατασκευή ανισόπεδης διασταύρωσης γραμμής
(Überwerfungsbauwerk), ώστε τα τραίνα να μην διασταυρώνονται στο ίδιο επίπεδο.

Τέλος, το ποσό των 94,5 εκατ. ευρώ έχει διατεθεί στο πλαίσιο του πολυετούς προγράμματος για το διευρωπαϊκό
δίκτυο μεταφορών 2007-2013 για την κατασκευή και αποκατάσταση ολόκληρου του τμήματος
Βασιλεία-Καρλσρούη, περιλαμβανομένης της σήραγγας Katzenberg. Η γερμανική κυβέρνηση συγχρηματοδοτεί
το έργο.

Βάσει των πληροφοριών που εξασφάλισε η γερμανική κυβέρνηση, φαίνεται εξαιρετικά πιθανό η ανάπτυξη ολόκληρου
του τμήματος Βασιλεία-Καρλσρούη να ολοκληρωθεί το 2020. Κατά συνέπεια, η ολοκλήρωση της σήραγγας
Katzenberg έχει προγραμματιστεί για το 2011. Σύμφωνα με το πολυετές πρόγραμμα, το τμήμα Βασιλεία-Καρλσρούη
θεωρείται ως «στενωπός» (bottleneck).

Η Επιτροπή θα αξιολογήσει, στο πλαίσιο της γενικής αξιολόγησης των συντονιστών, αν πρέπει να ορίσει συντονιστή
για το έργο προτεραιότητας αριθ. 24.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 61 του κ. Higgins (H-0360/08)

Θέμα: Χρηματοδότηση για την έρευνα στον τομέα της κυματικής ενέργειας

Θα μπορούσε η Επιτροπή να παράσχει λεπτομερείς πληροφορίες για τη σημερινή στρατηγική της σχετικά με την
έρευνα στον τομέα της κυματικής ενέργειας καθώς και μια συνολική σύγκριση των αποτελεσμάτων των κρατών
μελών της ΕΕ όσον αφορά την έρευνα και ανάπτυξη στον εν λόγω τομέα;

Απάντηση

(EN) Η απάντηση προς τον αξιότιμο βουλευτή θα εξετάσει την ενέργεια των ωκεανών σε ευρύτερο πλαίσιο, το οποίο
περιλαμβάνει τους μετατροπείς ενέργειας για την εκμετάλλευση των κυμάτων, την παλιρροϊκή ενέργεια και την
ενέργεια των ρευμάτων, καθώς και την αλάτωση και τις θερμικές βαθμίδες.

Η ενέργεια των ωκεανών είναι μέρος της τρέχουσας συνολικής στρατηγικής της Επιτροπής για την έρευνα στον
τομέα των νέων και ανανεώσιμων πηγών ενέργειας που αποσκοπεί στην ουσιαστική αύξηση του μεριδίου της
παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας από ανανεώσιμες πηγές στην ΕΕ, λαμβάνοντας ταυτόχρονα υπόψη τις διαφορετικές
περιφερειακές συνθήκες στις οποίες μπορεί να προσδιοριστεί επαρκές οικονομικό και τεχνικό δυναμικό.

Η υπάρχουσα οδηγία 2001/77/ΕΚ για την προαγωγή της ηλεκτρικής ενέργειας που παράγεται από ανανεώσιμες
πηγές στην εσωτερική αγορά ηλεκτρικής ενέργειας(52) ορίζει ενδεικτική μερίδα ηλεκτρικής ενέργειας, η οποία
παράγεται από ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, που θα φθάνει το 21% της συνολικής κατανάλωσης ηλεκτρικής
ενέργειας στην Κοινότητα έως το 2010. Στις 23 Ιανουαρίου 2008 η Επιτροπή ενέκρινε νέα δέσμη μέτρων για την
ενέργεια και το κλίμα(53) στην οποία περιλαμβάνεται πρόταση για μια νέα οδηγία για την προώθηση της χρήσης
ανανεώσιμης ενέργειας, καθορίζοντας εθνικούς δεσμευτικούς στόχους για το μερίδιο της κατανάλωσης της
ανανεώσιμης ενέργειας, με στόχο την επίτευξη του συνολικού κοινοτικού στόχου 20%. Μόλις εγκριθεί, η οδηγία

(51) Απόφαση αριθ. 884/2004/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 29ης Απριλίου 2004 για την
τροποποίηση της απόφασης αριθ.1692/96/ΕΚ περί των κοινοτικών προσανατολισμών για την ανάπτυξη του διευρωπαϊκού
δικτύου μεταφορών

(52) ΕΕ L283 της 2.10.2001
(53) COM (2008) 30. Τα κράτη μέλη υποχρεούνται επίσης να μειώσουν τα διοικητικά και ρυθμιστικά εμπόδια για την ανάπτυξη

της ανανεώσιμης ενέργειας και τη βελτίωση της πρόσβασής τους στο ηλεκτρικό δίκτυο.
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αυτή θα συμπληρώσει και θα ενισχύσει πολλές από τις διατάξεις που περιλαμβάνονται επί του παρόντος στην οδηγία
2001/77/ΕΚ.

Επί του παρόντος, οι περισσότερες προσπάθειες στις δραστηριότητες έρευνας, ανάπτυξης και επίδειξης
επικεντρώνονται στα παλιρροϊκά ρεύματα και στην κυματική ενέργεια. Το 2007, υπήρχαν σε όλο τον κόσμο 53
τεχνολογίες μετατροπής της κυματικής ενέργειας των ωκεανών σε διάφορα στάδια ανάπτυξης. Καθώς δεν είναι
ακόμη σαφές ποια συστήματα θα είναι τα πλέον αποτελεσματικά ως προς το κόστος στο άγριο θαλάσσιο περιβάλλον,
απαιτούνται περισσότερες προσπάθειες έρευνας, ανάπτυξης και επίδειξης σε αυτό το πεδίο, κυρίως για την επιλογή
και τη βελτιστοποίηση των πιο πολλά υποσχόμενων σχεδιαστικών λύσεων.

Η έρευνα αναμένεται να αυξήσει τη συνολική απόδοση μετατροπής, την αποδοτικότητα ως προς το κόστος, να
μειώσει σημαντικό το κόστος της παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας, να βελτιώσει την αξιοπιστία της διαδικασίας
και να μειώσει περαιτέρω τον περιβαλλοντικό αντίκτυπο και να εξαλείψει τα υφιστάμενα εμπόδια όπως οι προκλήσεις
σύνδεσης στο ηλεκτρικό δίκτυο, η έλλειψη προσανατολισμών και προτύπων αξιολόγησης, τα διοικητικά εμπόδια
που συνδέονται με τις διαδικασίες έκδοσης και χορήγησης αδειών.

Στο πλαίσιο του 6ου προγράμματος πλαίσιο για την έρευνα και ανάπτυξη (ΠΠ6) (2002-2006), η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή στήριξε 14 σχέδια ενέργειας ωκεανών με συνολική κοινοτική συνεισφορά ύψους 21 εκατ. ευρώ. Η
προσπάθεια αυτή συνεχίζεται ήδη στο πλαίσιο του 7ου προγράμματος πλαίσιο για την έρευνα και ανάπτυξη (ΠΠ7)
με 2 σχέδια χρηματοδοτούμενα από την ΕΕ, με συνολική κοινοτική συνεισφορά ύψους περίπου 7,5 εκατ. ευρώ
στην πρώτη πρόσκληση υποβολής προτάσεων το 2007.

Το τρέχον κόστος της παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας από τους πρωτότυπους σταθμούς πρώτης γενιάς ποικίλλει
από 0,08 ευρώ/κιλοβατώρα (kWh) μέχρι 0,20 ευρώ/kWh. Αναμένεται ότι η συνέχιση των προσπαθειών στον τομέα
της έρευνας και ανάπτυξης θα οδηγήσει σε κόστος ηλεκτρικής ενέργειας γύρω στο 0,05 ευρώ ανά κιλοβατώρα τα
επόμενα 10 με 20 χρόνια.

Παγκόσμια σύγκριση των επιδόσεων των κρατών μελών της ΕΕ στην έρευνα και ανάπτυξη σε αυτόν τον τομέα δείχνει
ότι το Ηνωμένο Βασίλειο, η Ιρλανδία, η Πορτογαλία και η Δανία έχουν τον μεγαλύτερο αριθμό σχεδίων και τον
μεγαλύτερο προϋπολογισμό που δαπανάται σε αυτόν τον τομέα. Αυτό οφείλεται κατά κύριο λόγο στο γεγονός
ότι, κατά μήκος της δυτικής ακτής της Ευρώπης, η κατάσταση των κυματισμών είναι εξαιρετικά δραστήρια και,
κατά συνέπεια, ιδιαίτερα ευνοϊκή για αυτού του είδους τις εφαρμογές.

Άλλα κράτη μέλη της ΕΕ (ήτοι το Βέλγιο, η Φινλανδία, η Γαλλία, η Ελλάδα, η Ιταλία, οι Κάτω Χώρες, η Ισπανία και
η Σουηδία) αναπτύσσουν επίσης τεχνολογίες ενέργειας των ωκεανών, ιδίως στο πεδίο της κυματικής ενέργειας.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, μαζί με 11 κράτη μέλη, συμμετέχει επίσης στην εκτελεστική συμφωνία του Διεθνούς
Οργανισμού Ενέργειας για τα συστήματα ενέργειας ωκεανών, και τα μέλη της αναμένονται να αυξηθούν στα 18 το
2008.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 62 του κ. Αρναουτάκη (H-0363/08)

Θέμα: Βελτίωση των παρεχόμενων υπηρεσιών στον τομέα των μεταφορών, στις νησιωτικές περιοχές της
Ελλάδας

Το ελληνικό αρχιπέλαγος με 7500 χιλιόμετρα νησιωτικών ακτών - στη συνολική ακτογραμμή των 16000 χιλιομέτρων
που διαθέτει η χώρα - είναι γεωπολιτικό, και όχι μόνον, χαρακτηριστικό, που επιδέχεται αξιοποίηση σε επίπεδο
αναπτυξιακής στρατηγικής, αλλά και μόνιμο μειονέκτημα που δυσχεραίνει ακόμη περισσότερο την ανταγωνιστικότητα
των νησιών. Σημαντική προτεραιότητα για την ανάπτυξη των νησιωτικών περιοχών είναι η άρση κάθε εμποδίου στην
προσβασιμότητα, κυρίως σε επίπεδο παρεχόμενων υπηρεσιών: μεταφορών, επικοινωνιών, υγείας, παιδείας, κοινωνικής
αλληλεγγύης και μέριμνας, ενεργειακής ασφάλειας, διαχείρισης απορριμμάτων.

Πώς σκοπεύει η Επιτροπή να υλοποιήσει στην πράξη τις διακηρυγμένες και κατοχυρωμένες αρχές της εδαφικής
συνοχής και της επικουρικότητας στην περίπτωση των ελληνικών νησιών και ιδιαίτερα των μικρών νησιών; Μπορεί
να χρηματοδοτήσει, μετά από σχετικές μελέτες σκοπιμότητας, τη βελτίωση των παρεχόμενων υπηρεσιών, ιδιαίτερα
στον τομέα των μεταφορών;

Απάντηση

(EN) Τα νησιά, ειδικότερα τα μικρά απομακρυσμένα νησιά, έχουν από καιρό καταλάβει ειδική θέση στην πολιτική
συνοχής. Το άρθρο 29, παρ. 3 του κανονισμού (ΕΚ) αριθ. 1260/1999 του Συμβουλίου σχετικά με τα διαρθρωτικά

19-06-2008Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL84



ταμεία(54) για την περίοδο 2000-2006 προέβλεπε τη δυνατότητα κοινοτικής συγχρηματοδότησης σε ποσοστό
έως και 85% (σε αντίθεση με το κανονικό ανώτατο όριο του 75%) για τις εξαιρετικά απόκεντρες περιφέρειες και τα
ιδιαίτερα απομακρυσμένα ελληνικά νησιά.

Στο ίδιο πνεύμα, το άρθρο 52 (στ) του κανονισμού (ΕΚ) αριθ. 1083/2006 του Συμβουλίου σχετικά με τα διαρθρωτικά
ταμεία και το ταμείο συνοχής(55) για την περίοδο 2007-2013 προβλέπει τη δυνατότητα ειδικής διαμόρφωσης της
συγχρηματοδότησης στο πλαίσιο του στόχου της περιφερειακής ανταγωνιστικότητας και απασχόλησης, ιδίως σε
ό,τι αφορά τα μικρά νησιά. Επιπλέον, το άρθρο 10 του κανονισμού (ΕΚ) αριθ. 1080/2006(56) ορίζει ότι τα
προγράμματα που συγχρηματοδοτούνται από αυτό το ταμείο και καλύπτουν περιοχές που αντιμετωπίζουν
γεωγραφικά και φυσικά μειονεκτήματα, όπως αυτά που αναφέρονται στο άρθρο 52, στοιχείο στ) του κανονισμού
(ΕΚ) αριθ. 1083/2006, πρέπει να δίνουν ιδιαίτερη έμφαση στην αντιμετώπιση των ειδικών δυσχερειών αυτών των
περιοχών. Προς τον σκοπό αυτό, το ΕΤΠΑ μπορεί, στην περίπτωση νησιών, να συμβάλει στη χρηματοδότηση
επενδύσεων που στοχεύουν στη βελτίωση της προσβασιμότητας, την προώθηση και ανάπτυξη οικονομικών
δραστηριοτήτων σχετιζόμενων με την πολιτιστική και φυσική κληρονομικά, την προώθηση της βιώσιμης χρήσης
των φυσικών πόρων και την ενθάρρυνση του βιώσιμου τουρισμού.

Σε ό,τι αφορά την περίοδο προγραμματισμού 2007-2013 στην Ελλάδα, τα περισσότερα νησιά καλύπτονται από
το περιφερειακό επιχειρησιακό πρόγραμμα «Νησιά του Βορείου και Νοτίου Αιγαίου και Κρήτη». Τα νησιά του Ιονίου
και οι Σποράδες καλύπτονται, αντιστοίχως, από τα περιφερειακά επιχειρησιακά προγράμματα «Δυτική Ελλάδα,
Πελοπόννησος και Ιόνια Νησιά» και «Θεσσαλία, Ηπειρωτική Ελλάδα και Ήπειρος». Για καθεμιά από τις περιφέρειες
οι οποίες καλύπτονται από τα προγράμματα αυτά, ειδικός άξονας προτεραιότητας αντιμετωπίζει τις ανάγκες όσον
αφορά τις υποδομές και τις υπηρεσίες που σχετίζονται με την προσβασιμότητα. Καθώς η περιφέρεια του Νοτίου
Αιγαίου έχει καταστεί μέρος του στόχου της περιφερειακής ανταγωνιστικότητας και απασχόλησης, οι σχετικοί
άξονες προτεραιότητας έχουν ενισχυθεί από πρόσθετους εθνικούς πόρους που χορηγούνται ειδικώς στα νησιά του
Νοτίου Αιγαίου, ώστε να αντισταθμιστεί η σχετική μείωση των διαθέσιμων κοινοτικών πόρων για την περιοχή αυτή.

Πέρα από τα περιφερειακά αυτά προγράμματα, όλα τα νησιά δικαιούνται να λάβουν στήριξη στο πλαίσιο των
θεματικών επιχειρησιακών προγραμμάτων «Βελτίωση της προσβασιμότητας» και «Περιβάλλον και Αειφόρος
Ανάπτυξη», εκ των οποίων το πρώτο καλύπτει τις υποδομές και τις υπηρεσίες που σχετίζονται με την προσβασιμότητα.

Σε ό,τι αφορά τις κοινότητες των μικρών νησιών, το 2005 οι ελληνικές αρχές και η Επιτροπή συμφώνησαν να
δημιουργήσουν, στο πλαίσιο του τρίτου κοινοτικού προγράμματος στήριξης, ειδική δέσμη μέτρων για τη στήριξη
των νησιών αυτών. Η ίδια αυτή ιδέα ενέπνευσε την εισαγωγή, στο προαναφερθέν περιφερειακό επιχειρησιακό
πρόγραμμα 2007-2013 «Νησιά του Βορείου και του Νοτίου Αιγαίου και Κρήτη», ειδικού άξονα προτεραιότητας
με στόχο την αντιμετώπιση των αναγκών των μικρών νησιών στην περιοχή του Νοτίου Αιγαίου.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 63 του κ. Chmielewski (H-0367/08)

Θέμα: Ευθύνη για το περιεχόμενο των αγγελιών πρόσληψης προσωπικού που δημοσιεύονται στο Ιντερνέτ

Εργοδότες που δημοσιεύουν αγγελίες για την πρόσληψη εργαζομένων έχουν τις ακόλουθες ελευθερίες: α) της
επιλογής της αγγελίας ως μέσου πρόσληψης, β) του καθορισμού του περιεχομένου της αγγελίας, γ) της επιλογής
του ατόμου που θα δημοσιεύσει την αγγελία στο Ιντερνέτ. Επειδή η ελευθερία που επικρατεί στο Ιντερνέτ, ως προς
το περιεχόμενο των κειμένων που δημοσιεύονται, είναι πολύ μεγάλη, διαπιστώνονται στις εν λόγω αγγελίες ολοένα
και συχνότερα παραβιάσεις της απαγόρευσης διακρίσεων κατά την πρόσληψη. (Πρόκειται για περιπτώσεις διάκρισης
λόγω φύλου, ηλικίας, αναπηρίας, καθώς και για απαιτήσεις στις οποίες οι υποψήφιοι πρέπει να ανταποκρίνονται ή
άλλους περιοριστικούς όρους.)

Ποια μέτρα λαμβάνει ή θα μπορούσε να λάβει η Επιτροπή σε ευρωπαϊκό επίπεδο για την καταπολέμηση των εν λόγω
παραβιάσεων που αφορούν διακρίσεις στο περιεχόμενο των αγγελιών για την πρόσληψη προσωπικού στο Ιντερνέτ;

(54) Κανονισμός (ΕΚ) αριθ. 1260/1999 του Συμβουλίου, της 21ης Ιουνίου 1999, περί γενικών διατάξεων για τα διαρθρωτικά
ταμεία, ΕΕ L 161 της 26.6.1999.

(55) Κανονισμός (ΕΚ) αριθ. 1083/2006 του Συμβουλίου, της 11ης Ιουλίου 2006, περί καθορισμού γενικών διατάξεων για το
Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης, το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο και το Ταμείο Συνοχής και την κατάργηση
του κανονισμού (ΕΚ) αριθ. 1260/1999, ΕΕ L 210 της 31.7.2006.

(56) Κανονισμός (ΕΚ) αριθ. 1080/2006 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου, της 5ης Ιουλίου 2006, για το
Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης και για την κατάργηση του κανονισμού (ΕΚ) αριθ.  1783/1999, ΕΕ L 210
της 31.7.2006.
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Απάντηση

(EN) Η κοινοτική νομοθεσία για την αποφυγή των διακρίσεων και την ίση μεταχείριση στον τομέα της απασχόλησης
καλύπτει τις διαδικασίες πρόσληψης και επιλογής. Η οδηγία 2000/43/ΕΚ(57) εφαρμόζει την αρχή της ίσης
μεταχείρισης προσώπων ασχέτως φυλετικής ή εθνοτικής τους καταγωγής, και η οδηγία 2000/78/ΕΚ(58) θεσπίζει
ένα γενικό πλαίσιο για την ίση μεταχείριση στην απασχόληση και την εργασία. Οι δύο αυτές οδηγίες απαγορεύουν
τις διακρίσεις λόγω φυλετικής ή εθνοτικής καταγωγής, αναπηρίας, ηλικίας, θρησκείας ή πεποιθήσεων, ή γενετήσιου
προσανατολισμού. Επίσης, η οδηγία 2002/73/ΕΚ(59) εφαρμόζει την αρχή της ίσης μεταχείρισης ανδρών και γυναικών
όσον αφορά την πρόσβαση στην απασχόληση, στην επαγγελματική εκπαίδευση και προώθηση και τις συνθήκες
εργασίας.

Οι θέσεις εργασίας μπορούν να διαφημίζονται μέσω ηλεκτρονικού ταχυδρομείου, διαφημιστικού ταχυδρομείου
και ανακοινώσεων εντός της εταιρείας, καθώς και από αγγελίες απευθυνόμενες στο γενικό κοινό που δημοσιεύονται
σε εφημερίδες ή στο ραδιόφωνο, στην τηλεόραση και στο Διαδίκτυο. Οι αγγελίες πρόσληψης προσωπικού που
δημοσιεύονται στο Διαδίκτυο καλύπτονται από την προαναφερθείσα κοινοτική νομοθεσία.

Τα κράτη μέλη είναι υπεύθυνα για τη διασφάλιση της μεταφοράς της κοινοτικής νομοθεσίας στην εθνική έννομη
τάξη τους και για την ορθή και αποτελεσματική εφαρμογή της. Ως θεματοφύλακας των Συνθηκών, η Επιτροπή
παρακολουθεί εκ του σύνεγγυς την εφαρμογή του κοινοτικού δικαίου σε εθνικό επίπεδο και λαμβάνει τα αναγκαία
μέτρα, όπως προβλέπεται από τη Συνθήκη ΕΚ, στις περιπτώσεις όπου διαπιστώνεται ότι τα κράτη μέλη παραβιάζουν
το κοινοτικό δίκαιο. Εντούτοις, όταν η κοινοτική νομοθεσία έχει μεταφερθεί σωστά, έγκειται κατά βάση στα
μεμονωμένα άτομα να κινήσουν νομικές διαδικασίες όπως προβλέπεται στο εθνικό δίκαιο.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 65 της κ. Isler Béguin (H-0376/08)

Θέμα: Επίλυση των συγκρούσεων στο Μαλί και το Νίγηρα

Στο Μαλί και το Νίγηρα οι ένοπλες συγκρούσεις μεταξύ των ανταρτών και των αρχών επαναλήφθηκαν. Στο Μαλί,
παρά τη συμφωνία του Αλγερίου (07/2006) και τη μεσολάβηση της Αλγερίας και της Λιβύης, τα βίαια επεισόδια
πολλαπλασιάζονται, με τη δολοφονία (11/4/2008) 2 υπευθύνων Τουαρέγκ και τις επιθέσεις σε στρατόπεδα, μεταξύ
των οποίων αυτές της 21ης Μαΐου 2008, με συνέπεια τη φυγή αμάχων προς τις γειτονικές χώρες. Στο Νίγηρα, οι
συγκρούσεις έχουν ως αίτιο την ανακατανομή των εισοδημάτων και τις υγειονομικές και περιβαλλοντικές επιπτώσεις
της εξόρυξης ουρανίου από τη γαλλική εταιρεία AREVA.

Στο πλαίσιο της Στρατηγικής Εταιρικής Σχέσης Αφρικής-Ευρωπαϊκής Ένωσης, που υπογράφτηκε στη Λισαβόνα
στις 6 Δεκεμβρίου 2007, σκοπεύει η Επιτροπή να προτείνει να μεσολαβήσει προκειμένου να βοηθήσει στην επίλυση
της σύγκρουσης στις δύο αυτές χώρες;

Απάντηση

(FR) Η Επιτροπή θα ήθελε να ευχαριστήσει την αξιότιμη βουλευτή για την προφορική της ερώτηση όσον αφορά
την επίλυση των συγκρούσεων στο Μάλι και τον Νίγηρα.

Γενικά, και στη συγκεκριμένη περίπτωση των βίαιων επεισοδίων που λαμβάνουν χώρα στο Μάλι και των ενόπλων
συγκρούσεων μεταξύ του Κινήματος των Τουαρέγκ για τη Δικαιοσύνη στον Νίγηρα (MNJ) και του στρατού του
Νίγηρα, η Επιτροπή στηρίζει θερμά διευθέτηση κατόπιν διαπραγμάτευσης και δεν επικροτεί τη χρήση ένοπλης βίας.
Η Επιτροπή αποδοκιμάζει ιδιαίτερα τη χρήση ναρκών κατά προσωπικού που έχει ήδη προκαλέσει τον θάνατο αμάχων
τόσο στον Νίγηρα όσο και στο Μάλι.

Ο στόχος είναι σίγουρα η ενίσχυση του διαλόγου για τις προκλήσεις που παρουσιάζονται αναφορικά με την ειρήνη
και την ασφάλεια, όπως αυτές περιγράφονται στο προτεινόμενο έγγραφο για μια στρατηγική εταιρική σχέση

(57) Οδηγία 2000/43/ΕΚ του Συμβουλίου της 29ης Ιουνίου 2000 περί εφαρμογής της αρχής της ίσης μεταχείρισης προσώπων
ασχέτως φυλετικής ή εθνοτικής τους καταγωγής, ΕΕ L 180 της 19.7.2000

(58) Οδηγία 2000/78/ΕΚ του Συμβουλίου της 27ης Νοεμβρίου 2000 για τη διαμόρφωση γενικού πλαισίου για την ίση
μεταχείριση στην απασχόληση και την εργασία, ΕΕ L 303 της 2.12.2000

(59) Οδηγία 2002/73/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 23ης Σεπτεμβρίου 2002 για την τροποποίηση
της οδηγίας 76/207/ΕΟΚ του Συμβουλίου περί της εφαρμογής της αρχής της ίσης μεταχειρίσεως ανδρών και γυναικών
όσον αφορά την πρόσβαση στην απασχόληση, στην επαγγελματική εκπαίδευση και προώθηση και τις συνθήκες εργασίας,
ΕΕ L 269 της 5.10.2002
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Αφρικής-ΕΕ. Η Επιτροπή στηρίζει την αναζήτηση λύσης σε περιφερειακό επίπεδο και είναι διατεθειμένη να στηρίξει
οιαδήποτε δράση αναληφθεί προς αυτήν την κατεύθυνση, είτε με τη μορφή διασκέψεων που ενδέχεται να προταθούν
επί του παρόντος από αξιωματούχους στον Νίγηρα και στο Μάλι είτε με μορφή στήριξης για περιφερειακές
οργανώσεις, όπως η Οικονομική Κοινότητα των Δυτικοαφρικανικών Κρατών (ECOWAS) και η Κοινότητα του
Σαχέλ και των Χωρών της Σαχάρας (CEN-SAD).

Στην περίπτωση του Μάλι, η ΕΕ στήριζε ανέκαθεν τη βασιζόμενη στον διάλογο και την ειρήνη προσέγγιση που
υιοθετήθηκε από την κυβέρνηση του Μάλι και τη Δημοκρατική Συμμαχία της 23ης Μαΐου για την Αλλαγή, η οποία
οδήγησε στη συμφωνία του Αλγερίου τον Ιούλιο του 2006.

Σύμφωνα με τις τελευταίες επίσημες δηλώσεις που έγιναν από το Υπουργείο Εξωτερικών του Μάλι, η συμφωνία
αυτή και οι αποφάσεις που εγκρίθηκαν από το Φόρουμ του Kidal τον Μάρτιο του 2007 εξακολουθούν να
εφαρμόζονται για τον σκοπό της επίλυσης των συγκρούσεων. Η Επιτροπή χαιρετίζει τις δηλώσεις αυτές.

Όσον αφορά συγκεκριμένα την κατάσταση στον Νίγηρα, η Επιτροπή παρακολουθεί εκ του σύνεγγυς τις εξελίξεις.
Ανησυχεί ιδιαίτερα για την επιδείνωση της κατάστασης ασφαλείας στον βόρειο Νίγηρα, κατάσταση που επηρεάζει
τον άμαχο πληθυσμό που ήδη υποφέρει από τις δύσκολες συνθήκες διαβίωσης στην περιοχή αυτή. Αίσθημα
ανασφάλειας διαπερνά επίσης κάθε πτυχή της συνεχιζόμενης συνεργασίας στο βόρειο μέρος της χώρας.

Επιπλέον, η Επιτροπή στηρίζει τις πρωτοβουλίες που εξήγγειλαν οι πρόεδροι του Μάλι και του Νίγηρα σχετικά με
τη διεξαγωγή, στο εγγύς μέλλον, περιφερειακής διάσκεψης Σαχέλ-Σαχάρας για την ασφάλεια, την ειρήνη και την
ανάπτυξη.

Τέλος, η Επιτροπή επιδιώκει να καταβάλει κάθε δυνατή προσπάθεια για να συμβάλει στην ανάπτυξη του βόρειου
Μάλι και του Νίγηρα, της περιοχής που πλήττεται περισσότερο από τη σύγκρουση. Σε αυτό το πλαίσιο, η Επιτροπή
επιθυμεί να επισημάνει ότι πρόσφατα εγκρίθηκαν τα έγγραφα στρατηγικής ανά χώρα και τα ενδεικτικά προγράμματα
τόσο για το Μάλι όσο και για το Νίγηρα για την περίοδο 2008-2013. Στο πλαίσιο του προγράμματος 2008-2013,
πολύ σημαντικό ποσό διατέθηκε για τη στήριξη της ανάπτυξης αυτών των δύο χωρών, ιδίως στον τομέα της
διακυβέρνησης.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 66 του κ. Hénin (H-0377/08)

Θέμα: Τήρηση της κοινοτικής νομοθεσίας σχετικά με το ύψος των φορτηγών

Το 2007 εγκαινιάστηκε ο σιδηροδρομικός αυτοκινητόδρομος Bettembourg Perpignan (AFBP). Το επίτευγμα
αυτό προοιωνίζει το μελλοντικό δίκτυο σιδηροδρομικών αυτοκινητοδρόμων μιας Ευρωπαϊκής Ένωσης των
Μεταφορών, που μεριμνά για το περιβάλλον και διαχωρίζεται από την νοοτροπία «τα πάντα με τα φορτηγά». Ωστόσο,
επτά μήνες μετά τη θέση της σε λειτουργία, η AFBP δεν λειτουργεί παρά κατά το 30% με 40% του δυναμικού της.
Ο λόγος αυτής της τόσο μειωμένης χρήσης της AFBP ξεκινά από τη μη τήρηση των ευρωπαϊκών οδηγιών
96/53/EK(60)και 97/27/EK(61) οι οποίες περιορίζουν το ανώτατο ύψος των φορτηγών σε 4 μέτρα (+/- 1%). Η
πλειοψηφία όμως των ημιρυμουλκουμένων που κυκλοφορούν στους αυτοκινητοδρόμους της Ένωσης έχουν ύψος
που υπερβαίνει τα 4 μέτρα κατά περισσότερο από 30%. Συνεπώς, δεν μπορούν να μεταφερθούν σε βαγόνια λόγω
των περιτυπωμάτων των αλυσοειδών και των τούνελ. Η κατάσταση αυτή θέτει σε κίνδυνο την ανάπτυξη ακόμα και
την ύπαρξη των σιδηροδρομικών αυτοκινητοδρόμων στην επικράτεια της Ένωσης.

Τι προτίθεται να πράξει η Επιτροπή προκειμένου να τηρείται η νομοθεσία σχετικά με το ύψος των φορτηγών που
κυκλοφορούν εντός της Ένωσης;

Απάντηση

(EN) Το θέμα που εγείρει ο αξιότιμος βουλευτής αφορά τη δυσκολία που έχει η l’Autoroute ferroviaire Bettembourg
Perpignan (AFBP) να διασφαλίσει την πληρότητα των εμπορικών αμαξοστοιχιών της λόγω του γεγονότος ότι οι
ελκυστήρες/ημιρυμουλκούμενα έχουν ύψος πάνω από το όριο των 4 μέτρων που ορίζουν οι φορείς εκμετάλλευσης
σιδηροδρομικών υποδομών.

Η οδηγία 96/53/ΕΚ, η οποία καθορίζει, για ορισμένα οδικά οχήματα που κυκλοφορούν στην Κοινότητα, τις μέγιστες
επιτρεπόμενες διαστάσεις στις εθνικές και διεθνείς μεταφορές και τα μέγιστα επιτρεπόμενα βάρη στις διεθνείς

(60) EE L 235 17.9.1996, σελ. 59.
(61) EE L 233 25.8.1997, σελ. 1.
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μεταφορές, και η οδηγία 97/27/ΕΚ, η οποία αφορά το πρότυπο κατασκευής των οχημάτων, ορίζουν το μέγιστο
ύψος των 4 μέτρων, η 96/53/ΕΚ όσον αφορά την ελεύθερη κυκλοφορία στο εσωτερικό της Κοινότητας και η
97/27/ΕΚ όσον αφορά την κατασκευή του οχήματος, αν και με ελάχιστη επιτρεπόμενη ανοχή.

Ωστόσο, οι οδηγίες αυτές δεν απαγορεύουν την κανονική κυκλοφορία εντός της επικράτειας των κρατών μελών
οχημάτων ή συνδυασμών οχημάτων για την εθνική μεταφορά εμπορευμάτων, τα οποία δεν συμμορφώνονται με το
ανώτατο όριο ύψους.

Κατά συνέπεια, τα κράτη μέλη δύνανται να επιτρέψουν τη χρήση στις εθνικές μεταφορές οχημάτων ύψους άνω των
4 μέτρων και δύνανται επίσης είτε να μην είναι συγκεκριμένα σχετικά με το μέγεθος του μεταφερόμενου φορτίου
είτε να θέτουν όρια που υπερβαίνουν τις μέγιστες διαστάσεις που ορίζονται στην οδηγία 96/53/ΕΚ. Η Γαλλία δεν
ορίζει ανώτατο όριο ύψους.

Ως εκ τούτου, ο ορισμός ανώτατου ορίου ύψους 4 μέτρων από τους διαχειριστές των υποδομών εξαιτίας πιθανών
προβλημάτων με τα περιτυπώματα των σηράγγων είναι εκτός του κοινοτικού ρυθμιστικού πλαισίου.

Η Επιτροπή γνωρίζει τις δυσκολίες που προκύπτουν λόγω της έλλειψης εναρμόνισης ορισμένων διαστάσεων των
οχημάτων και των φορτίων. Έχει δρομολογήσει μελέτη που εξετάζει τα αποτελέσματα της προσαρμογής των κανόνων
για τα βάρη και τις διαστάσεις των βαρέων εμπορικών οχημάτων, όπως ορίζονται στην οδηγία 96/53/ΕΚ, και θα
περιλαμβάνει τις δυνατότητες για ορισμό ορίων φόρτωσης. Τα αποτελέσματα της μελέτης αυτής αναμένονται τον
Σεπτέμβριο του 2008, και η Επιτροπή σκοπεύει να συνάγει τα κατάλληλα συμπεράσματα από αυτήν την ανάλυση.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 67 του κ. Seppänen (H-0382/08)

Θέμα: Δήλωση του κ. Verheugen

Σύμφωνα με ρωσική εφημερίδα, ο Επίτροπος Verheugen δήλωσε ότι «δεν μπορεί να γίνει ανεκτή η κατάσταση κατά
την οποία κάποιοι παίρνουν ξυλεία από τη Ρωσία, την κατεργάζονται και τη πουλούν πίσω σε υψηλή τιμή. Οι
εξαγωγείς μεταχειρίστηκαν τη Ρωσία σαν χώρα του Τρίτου Κόσμου.» Πώς μπορεί να θέτει έτσι σε κίνδυνο ο Επίτροπος
τη συνολική αξιοπιστία της Επιτροπής σε έναν τομέα για τον οποίο αρμόδιος είναι άλλος Επίτροπος, ενώ διεξάγονται
διαπραγματεύσεις για ένα ζωτικό συμφέρον της Φιλανδίας, και συγκεκριμένα την προμήθεια πρώτης ύλης για την
παρασκευή χαρτιού προς εξαγωγή, μεταξύ άλλων προς τη Γερμανία, καθώς και για την πρόσβαση σε πρώτη ύλη
για την ακατέργαστη ξυλεία που εξάγεται από τη Φιλανδία στη Γερμανία για λογαριασμό της στήριξης του γερμανικού
κράτους προς την καύση ξύλου; Καθώς διακυβεύονται εν προκειμένω τα συμφέροντα μιας μικρής χώρας και καθώς
ο κ. Verheugen υποστηρίζει για λογαριασμό των συμφερόντων μιας μεγάλης χώρας την κατασκευή του αγωγού
Nord Stream στη Βαλτική, ελπίζοντας ότι η Φιλανδία θα συναινέσει στο να μη δώσει μεγάλη προσοχή στα
περιβαλλοντικά προβλήματα που συνδέονται με τον αγωγό, δεν θα μπορούσαμε να πούμε ότι και η Γερμανία
μεταχειρίζεται εν προκειμένω τη Ρωσία σαν χώρα του Τρίτου Κόσμου; Τέλος, δεν έχει ο Γερμανός Επίτροπος
Βιομηχανίας άλλα συμφέροντα να υπερασπιστεί εκτός από αυτά της Γερμανίας;

Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή ανησυχεί σοβαρά για τον αντίκτυπο των ρωσικών εξαγωγικών δασμών στην ξυλεία στην
ανταγωνιστικότητα των δασικών βιομηχανιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και έχει καταστήσει επανειλημμένα σαφές
στις ρωσικές αρχές ότι δεν συμφωνεί με τη Ρωσία σε αυτό το σημείο.

Συνεπώς, η Επιτροπή επιδιώκει συνεχώς να βρει λύση σε αυτό το ζήτημα και έχει εγείρει το θέμα πολλές φορές στις
ρωσικές αρχές, μεταξύ άλλων στο υψηλότερο πολιτικό επίπεδο. Πρόκειται για ζήτημα που η Επιτροπή θεωρεί ότι
πρέπει να επιλυθεί, προτού επιτευχθεί συμφωνία για την προσχώρηση της Ρωσίας στον Παγκόσμιο Οργανισμό
Εμπορίου (ΠΟΕ).

Όσον αφορά τις δηλώσεις που αποδίδονται στον Αντιπρόεδρο της Επιτροπής που είναι αρμόδιος για τις επιχειρήσεις
και τη βιομηχανία από ορισμένα ρωσικά μέσα ενημέρωσης, ο κ.Verheugen κατέστησε ήδη σαφές ότι οι δηλώσεις
του παρατέθηκαν εκτός πλαισίου: οι δηλώσεις που φέρονται να παρουσιάζουν την προσωπική του θέση ήταν μάλλον
η περιγραφή από τον κ. Verheugen της εξήγησης που έδωσαν οι ρωσικές αρχές για τον λόγο για τον οποίο επέλεξαν
να επιβάλουν εξαγωγικούς δασμούς στη ρωσική ξυλεία.
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Η Επιτροπή διαβεβαιώνει τον αξιότιμο βουλευτή ότι, σύμφωνα με την ανακοίνωσή της που εγκρίθηκε νωρίτερα το
2008(62), είναι απολύτως αφοσιωμένη στην προώθηση της ανταγωνιστικότητας των δασικών βιομηχανιών στη
Φινλανδία και αλλού στην ΕΕ και δεσμεύεται να προασπίσει τα συμφέροντά της σε αυτό το δύσκολο σημείο.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 68 του κ. Τούσσα (H-0384/08)

Θέμα: Σε κίνδυνο η δημόσια υγεία από την εισαγωγή επιμολυσμένου ηλιελαίου

Σύμφωνα με τεκμηριωμένα στοιχεία των δημόσιων υπηρεσιών, χιλιάδες τόνοι επιμολυσμένου ηλιελαίου με ορυκτέλαια
έχουν μεταφερθεί στην Ελλάδα και έχουν διοχετευτεί στην αγορά, με ανυπολόγιστες άκρως επικίνδυνες συνέπειες
για τη δημόσια υγεία. Στις 26/5/08 οι λιμενικές αρχές «μπλόκαραν» στο λιμάνι της Ελευσίνας και το με σημαία
Γιβραλτάρ δεξαμενόπλοιο «Leoni Teresa», που μετέφερε στη χώρα μας 1500 μετρικούς τόνους ηλιελαίου. Με τις
οδηγίες 2004/4/ΕΚ(63)και 96/3/ΕΚ(64), επιτρέπεται η μεταφορά υγρών ελαίων και λιπών σε δεξαμενές πλοίων που
έχουν χρησιμοποιηθεί για τη μεταφορά ορυκτέλαιου και άλλων υγρών τοξικών αποβλήτων, αυξάνοντας την
κερδοφορία των επιχειρήσεων τροφίμων σε βάρος της δημόσιας υγείας. Οι αόριστες αναφορές στις οδηγίες για
καθαρισμό των δεξαμενών και η επικουρικότητα δεν εγγυώνται την προστασία της δημόσιας υγείας, όπως
αποδεικνύεται με τη μεταφορά επιμολυσμένου ηλιελαίου με ορυκτέλαιο στην Ελλάδα και σε άλλες χώρες της ΕΕ.

Αντιλαμβάνεται η Επιτροπή ότι με την παραπάνω νομοθεσία θέτει σε κίνδυνο τη δημόσια υγεία;

Απάντηση

(EN) Αναλυτικά στοιχεία για το επιμολυσμένο ηλιέλαιο με ορυκτέλαια από την Ουκρανία αναφέρουν ότι το
ορυκτέλαιο είναι υψηλής ιξώτητας. Η Ευρωπαϊκή Αρχή για την Ασφάλεια των Τροφίμων (EFSA)κατέληξε στο
συμπέρασμα ότι οι εκτιμήσεις έκθεσης υποδεικνύουν ότι το επιμολυσμένο με υψηλής ιξώτητας ορυκτέλαιο ηλιέλαιο,
αν και ανεπιθύμητο για ανθρώπινη κατανάλωση, δεν προκαλεί ανησυχίες για τη δημόσια υγεία. Δεν είναι επομένως
ορθό να ομιλούμε για εξαιρετικά επικίνδυνες συνέπειες για τη δημόσια υγεία.

Βρίσκονται σε εξέλιξη έρευνες για την πηγή της επιμόλυνσης, μέχρι σήμερα όμως δεν υπάρχουν ενδείξεις ότι η
επιμόλυνση συνδέεται με τη μεταφορά σε δεξαμενόπλοια που χρησιμοποιούνται για τη μεταφορά προϊόντων
διάφορων των τροφίμων.

Η διαθεσιμότητα πλοίων για τη μεταφορά τροφίμων είναι ανεπαρκής, προκειμένου να εξασφαλίζεται η προμήθεια
ελαίων και λιπών που προορίζονται ή πιθανώς θα χρησιμοποιηθούν για ανθρώπινη κατανάλωση. Η παρέκκλιση που
προβλέπεται στην οδηγία της Επιτροπής 96/3/ΕΚ της 26ης Ιανουαρίου 1996, όπως τροποποιήθηκε με την οδηγία
2004/4/ΕΚ(65)η οποία παρέχεται σε σχέση με την υγιεινή των τροφίμων, όσον αφορά τη θαλάσσια μεταφορά χύδην
υγρών ελαίων και λιπών(66)σκοπόν έχει την εξασφάλιση της διαθεσιμότητας πλοίων για τη μεταφορά ελαίων και
λιπών. Η παρέκκλιση αυτή ωστόσο, υπόκειται σε αυστηρούς όρους που εξασφαλίζουν ισοδύναμη προστασία της
δημόσιας υγείας και ασφάλειας σε σχέση με τα τρόφιμα αυτά.

Ο κατάλογος των αποδεκτών προηγουμένων φορτίων έχει καταρτισθεί μετά από επιστημονικές αξιολογήσεις που
αποδεικνύουν ότι, στον βαθμό που πληρούνται οι διατάξεις υγιεινής και οι απαιτήσεις καθαρισμού, διασφαλίζεται
προστασία της δημόσιας υγείας και ασφάλειας ισοδύναμη με εκείνη που παρέχουν τα πλοία που χρησιμοποιούνται
αποκλειστικά για τη μεταφορά τροφίμων.

Ως εκ τούτου, η προαναφερθείσα νομοθεσία που προβλέπει την παρέκκλιση για τη μεταφορά τροφίμων με πλοία
τα οποία δεν μεταφέρουν αποκλειστικά τρόφιμα, δεν θέτει σε κίνδυνο τη δημόσια υγεία, δεδομένου ότι οι αυστηροί
νομικοί όροι για την παρέκκλιση αυτή εξασφαλίζουν επίπεδο ασφάλειας των τροφίμων ισοδύναμο με εκείνο που
παρέχουν τα πλοία που χρησιμοποιούνται αποκλειστικά για τη μεταφορά τροφίμων.

(62) Ανακοίνωση της Επιτροπής στο Συμβούλιο και στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για την καινοτομία και την αειφορία των
δασικών βιομηχανιών στην ΕΕ – Συνεισφορά στη στρατηγική της ΕΕ για την ανάπτυξη και την απασχόληση, COM (2008)
113 τελικό

(63) ΕΕ L 15 της 22.1.2004, σελ. 25.
(64) ΕΕ L 21 της 27.1.1996, σελ. 42.
(65) ΕΕ L15 της 12.11.2004, σελ. 25
(66) ΕΕ L 21 της 27.1.1996, σελ. 42
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*
*     *

Ερώτηση αρ. 69 της κ. Jensen (H-0385/08)

Θέμα: Οδικές ενδομεταφορές στη Γαλλία

Ένας ξένος μεταφορέας που επιθυμεί να πραγματοποιήσει οδική ενδομεταφορά στη Γαλλία είναι υποχρεωμένος να
συμπληρώσει τέσσερα διαφορετικά έντυπα, τα οποία πρέπει να αποστέλλονται στις αρχές πριν από τη μεταφορά.
Η διαδικασία αυτή είναι χρονοβόρα και περιττή διότι πολλές οδικές ενδομεταφορές δεν έχουν ήδη προγραμματισθεί
όταν ο μεταφορέας φεύγει από τη χώρα καταγωγής του με το αρχικό του φορτίο. Τα έντυπα αυτά διατίθενται στην
α κ ό λ ο υ θ η  ι σ τ ο σ ε λ ί δ α  μ ό ν ο  σ τ α  γ α λ λ ι κ ά :
http://www.transports.equipement.gouv.fr/rubrique.php3?id_rubrique=2627" .

Δεν θεωρεί η Επιτροπή στρέβλωση του ανταγωνισμού το γεγονός ότι οι ξένοι οδικοί μεταφορείς, που έχουν τη
νομική δυνατότητα να πραγματοποιούν οδικές ενδομεταφορές, αντιμετωπίζουν πρόσθετο γραφειοκρατικό φόρτο;

Δεν θεωρεί η Επιτροπή ότι οι γαλλικές αρχές προσπαθούν εσκεμμένα να εμποδίσουν τις οδικές ενδομεταφορές;

Τι προτίθεται να πράξει η Επιτροπή για να ασκήσει πίεση στις γαλλικές αρχές, προκειμένου να ανοίξουν περισσότερο
την αγορά τους στον τομέα των οδικών ενδομεταφορών;

Απάντηση

(FR) Ο κανονισμός (ΕΟΚ) αριθ. 3118/93 για τον καθορισμό των όρων υπό τους οποίους γίνονται δεκτοί στις
εθνικές οδικές εμπορευματικές μεταφορές σ’ ένα κράτος μέλος μεταφορείς μη εγκατεστημένοι σ’ αυτό(67) προβλέπει
ότι ενδομεταφορές μπορούν να εκτελούνται μόνο σε προσωρινή βάση, χωρίς να καθορίζει χρονικά όρια για τέτοιου
είδους μεταφορές. Σύμφωνα με τη νομολογία του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου, ο προσωρινός χαρακτήρας παρεχόμενης
υπηρεσίας πρέπει να αξιολογείται σε μεμονωμένη βάση λαμβάνοντας υπόψη τη διάρκεια, τη συχνότητα, την
περιοδικότητα και τη συνέχειά της. Επίσης, η οδηγία 96/71/ΕΚ σχετικά με την απόσπαση εργαζομένων(68)εφαρμόζεται
στις ενδομεταφορές· η οδηγία αυτή επιτρέπει σε ένα κράτος μέλος να εφαρμόζει ορισμένους κανόνες της νομοθεσίας
του κοινωνικής ασφάλισής σε αλλοδαπούς οδηγούς.

Καταρχήν, η υποχρέωση που επιβάλλει ένα κράτος μέλος σε μεταφορείς να κάνουν δήλωση, έστω και εκ των
προτέρων, δεν αντιβαίνει στην κοινοτική νομοθεσία, υπό τον όρο ότι δεν επιβάλλει γραφειοκρατικό φόρτο που δεν
μπορεί να αιτιολογηθεί από τον επιδιωκόμενο σκοπό, ήτοι την παρακολούθηση της συμμόρφωσης με τους ισχύοντες
εθνικούς κανόνες. Η πτυχή αυτή της γαλλικής νομοθεσίας εξετάζεται επί του παρόντος από τις υπηρεσίες της
Επιτροπής. Αν η υποχρέωση υποβολής εκ των προτέρων δήλωσης ή ο τρόπος με τον οποίο πρέπει να γίνει η δήλωση
αυτή αποδειχθεί ότι είναι δυσανάλογα, η Επιτροπή θα λάβει τα αναγκαία μέτρα για να διασφαλίσει ότι η Γαλλία θα
συμμορφωθεί με το κοινοτικό δίκαιο.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 70 του κ. Kuźmiuk (H-0387/08)

Θέμα: Διαφοροποίηση όσον αφορά τα νέα κράτη μέλη

Κατά τη συνεδρίαση της Επιτροπής Γεωργίας και Ανάπτυξης της Υπαίθρου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στο
Στρασβούργο, στις 20 Μαΐου 2008, η Επίτροπος, κ. Fischer Boel δήλωσε ότι ήδη από το έτος 2012 θα πρέπει να
εφαρμόζεται και για τα νέα κράτη μέλη η διαφοροποίηση (η μεταφορά πιστώσεων από άμεσες πληρωμές σε μέτρα
για την ανάπτυξη αγροτικών περιοχών). Χωρίς να αμφισβητήσω την ιδέα αυτής της αντιμετώπισης, θα ήθελα να
επισημάνω ότι η διαφοροποίηση δεν μπορεί να εφαρμοστεί παρά μόνο όταν το επίπεδο επιδότησης ανά εκτάριο
αγροτικής έκτασης είναι το ίδιο στα παλαιά και στα νέα κράτη μέλη.

Σύμφωνα με την έκθεση του Csaba Sándor Tabajdi της 20ης Μαρτίου 2007 σχετικά με την ένταξη των νέων
κρατών μελών στην ΚΑΠ (Α6-0037/2007), που εγκρίθηκε από το Κοινοβούλιο με μεγάλη πλειοψηφία, η ενίσχυση

(67) Κανονισμός (ΕΟΚ) αριθ. 3118/93 του Συμβουλίου, της 25ης Οκτωβρίου 1993, για τον καθορισμό των όρων υπό τους
οποίους γίνονται δεκτοί στις εθνικές οδικές εμπορευματικές μεταφορές σ' ένα κράτος μέλος μεταφορείς μη εγκατεστημένοι
σ’ αυτό, ΕΕ L 279 της 12.11.1993

(68) Οδηγία 96/71/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου, της 16ης Δεκεμβρίου 1996, σχετικά με την
απόσπαση εργαζομένων στο πλαίσιο παροχής υπηρεσιών, ΕΕ L 18 της 21.1.1997
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ανά εκτάριο στα νέα κράτη μέλη ανέρχεται, κατά μέσον όρο, σε 62-64% μόνο της ενίσχυσης που καταβάλλεται
στα παλαιά κράτη μέλη.

Για ποιο λόγο, λαμβάνοντας υπόψη ότι αυτή η ισότητα ως προς το επίπεδο ενίσχυσης είναι μακριά ακόμα, προτείνει
η Επιτροπή να εφαρμοστεί η διαφοροποίηση τόσο στα παλαιά όσο και στα νέα κράτη μέλη;

Απάντηση

(EN) Ο αξιότιμος βουλευτής έθεσε μια ερώτηση που αφορά τις αρχές εφαρμογής της διαφοροποίησης, η οποία
προτάθηκε στο πλαίσιο του «τσεκ απ» της μεταρρύθμισης του 2003. Η πρόταση της Επιτροπής σχεδιάστηκε έτσι,
ώστε όλοι οι αγρότες στα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης να τυγχάνουν ίσης μεταχείρισης σε σχέση με τα
επίπεδα των πληρωμών που λαμβάνουν.

Ο αξιότιμος βουλευτής θα παρατηρήσει ότι η βάση του υπολογισμού είναι τα επίπεδα των άμεσων πληρωμών
εκφρασμένων ως ποσοστό του επιπέδου πληρωμών που ίσχυε τότε στην Κοινότητα, στη σύνθεσή της της 30ής
Απριλίου 2004 (ΕΕ-15). Από την άλλη πλευρά, η έκθεση που αναφέρεται στην ερώτηση κάνει λόγο για το μέσο
επίπεδο όλων των γεωργικών ενισχύσεων στις τρέχουσες δημοσιονομικές προοπτικές.

Στην πρόταση για το «τσεκ απ», η διαφοροποίηση θα εφαρμοστεί μόνο στους αγρότες των νέων κρατών μελών,
όταν το επίπεδο των άμεσων πληρωμών τους γίνει ίσο ή υψηλότερο από το επίπεδο της ΕΕ-15, γεγονός που δεν θα
συμβεί έως το 2012. Σε αυτήν την περίπτωση, ο εφαρμόσιμος συντελεστής διαφοροποίησης είναι η διαφορά μεταξύ
των δύο επιπέδων πληρωμών.

Το ημερολογιακό έτος 2012 το επίπεδο των πληρωμών στην ΕΕ-15 θα είναι μειωμένο συνολικά κατά 13% (δηλαδή
το τρέχον 5% συν αύξηση 8% στη βασική πρόσθετη διαφοροποίηση). Αυτό σημαίνει ότι ένας αγρότης της ΕΕ-15
θα λαμβάνει το 87% της πλήρους πληρωμής.

Το 2012, το επίπεδο των πληρωμών στην ΕΕ-10, όπως φαίνεται στο χρονοδιάγραμμα της σταδιακής εισαγωγής
των άμεσων πληρωμών, θα φτάσει το 90%. Ως εκ τούτου, για να διασφαλιστεί η ίση μεταχείριση, βασικός συντελεστής
διαφοροποίησης 3% θα εφαρμοστεί στους αγρότες της ΕΕ-10 που θα λαμβάνουν πάνω από 5 000 ευρώ. Με άλλα
λόγια, οι αγρότες στην ΕΕ-10 θα λαμβάνουν επίσης 87% της πλήρους πληρωμής εκείνο τον χρόνο.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 71 του κ. Claeys (H-0388/08)

Θέμα: Τα δικαιώματα της γυναίκας στην Τουρκία

Η τουρκική Διεύθυνση Θρησκευτικών Υποθέσεων (Diyanet), ήτοι η ύπατη θρησκευτική αρχή της Τουρκίας που
ελέγχει όλα τα τεμένη και τους όλους τους ιμάμηδες, δημοσίευσε πρόσφατα στην ιστοθέση της σειρά συστάσεων
σχετικά με την αρμόζουσα συμπεριφορά των γυναικών. Οι τελευταίες αυτές οφείλουν να «συμπεριφέρονται ευπρεπώς»
και να «καλύπτονται επαρκώς» ώστε να μην επιδεικνύουν το σώμα τους και να μην προκαλούν τους άνδρες. Εκτός
της οικογενειακής εστίας, οι γυναίκες οφείλουν να αποφεύγουν κάθε επαφή με αγνώστους άνδρες και να μη
συνευρίσκονται με άνδρες σε κλειστούς χώρους. Επίσης, όταν εγκαταλείπουν το οικογενειακό περιβάλλον, οι
γυναίκες δεν μπορούν να χρησιμοποιούν άρωμα ή αποσμητικό, επειδή ο προφήτης Μωάμεθ το κρίνει «ανήθικο».

Μπορεί να αναφέρει η Επιτροπή εάν γνωρίζει σχετικά με τις ως άνω συστάσεις και πώς τις κρίνει υπό το πρίσμα των
ανθρωπίνων δικαιωμάτων εν γένει; Μπορεί να αναφέρει η Επιτροπή τι ενέργειες προτίθεται να αναλάβει η Επιτροπή
έναντι της Τουρκίας και ποιες θα είναι οι συνέπειες της εν λόγω κατάστασης όσον αφορά τη διαδικασία
διαπραγματεύσεων;

Απάντηση

(EN) Η Diyanet είναι η τουρκική Διεύθυνση Θρησκευτικών Υποθέσεων. Ένα από τα κύρια καθήκοντά της είναι να
ενημερώνει τους ανθρώπους σχετικά με τη θρησκεία.

Εν προκειμένω, η Diyanet ανέθεσε σε ειδικευμένους θρησκευτικούς μελετητές να εκπονήσουν μελέτη σχετικά με
την προετοιμασία «εγχειριδίου θρησκευτικής καθοδήγησης».

Το εγχειρίδιο αυτό δημοσιεύτηκε στην Τουρκία το 2002 και στην ιστοσελίδα της Diyanet το 2005.

Σύμφωνα με τη Diyanet, το εγχειρίδιο θρησκευτικής καθοδήγησης παρέχει πληροφορίες για τον τρόπο με τον
οποίο τα διδάγματα του προφήτη Μωάμεθ έχουν γίνει κατανοητά και έχουν εφαρμοστεί ιστορικά από τις
μουσουλμανικές κοινότητες.
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Για παράδειγμα, παρέχονται πληροφορίες σχετικά με την πολυγαμία. Ωστόσο, όπως ισχυρίζεται η Diyanet στο
δελτίο Τύπου της 29ης Απριλίου 2008, αυτό δεν σημαίνει ότι η Diyanet επιτρέπει ή ενθαρρύνει την πολυγαμία.

Επιπλέον, όπως επίσης ισχυρίζεται η Diyanet στο ίδιο δελτίο Τύπου, κάνουν προσπάθεια να περιγράψουν επίσης
το τρέχον νομικό πλαίσιο που ισχύει για αυτά τα ζητήματα. Αυτό περιλαμβάνει τον αστικό κώδικα που ρυθμίζει
τον γάμο και το διαζύγιο και ορίζει τις λεπτομέρειες του οικογενειακού δικαίου.

Στο πλαίσιο των ενταξιακών διαπραγματεύσεων, η Επιτροπή συζητά λεπτομερώς με τις τουρκικές αρχές το ισχύον
νομικό πλαίσιο της Τουρκίας για αυτά τα ζητήματα. Ερευνήσαμε το τουρκικό σύνταγμα, τον αστικό και τον ποινικό
κώδικα, το οικογενειακό δίκαιο και άλλα συναφή νομοθετήματα για τα θέματα που αναφέρει στην ερώτησή του ο
αξιότιμος βουλευτής.

Η Επιτροπή εργάζεται με τις τουρκικές αρχές και την κοινωνία των πολιτών για να συνδράμει στη διασφάλιση της
πλήρους εφαρμογής όλων αυτών των διατάξεων στην πράξη, ώστε τα δικαιώματα και οι ελευθερίες που εγγυάται
η Ευρωπαϊκή Σύμβαση Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων να γίνονται πλήρως σεβαστά στην Τουρκία.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 74 της κ. Brepoels (H-0400/08)

Θέμα: Η χρήση της κουρδικής γλώσσας στην Τουρκία

Σε έκθεση που δημοσίευσε στα τέλη 2007 το «Ινστιτούτο διεθνούς βοήθειας και αλληλεγγύης» περιγράφονται
λεπτομερώς τα νομικά εμπόδια στα οποία προσκρούει η χρήση της κουρδικής γλώσσας στον τουρκικό δημόσιο
χώρο. Σωρεία νόμων και ρυθμίσεων καθιστούν αδύνατη τη χρήση της κουρδικής γλώσσας στις διάφορες όψεις του
δημόσιου βίου. Η χρήση της γλώσσας αυτής παρεμποδίζεται στην εκπαίδευση, στη διοίκηση, στα μέσα μαζικής
ενημέρωσης, στη δικαιοσύνη, στον πολιτικό βίο, στην προσωπική ζωή και το εμπόριο.

Μπορεί να αναφέρει η Επιτροπή εάν γνωρίζει ποιες διατάξεις οφείλει να προσαρμόσει η Τουρκία ώστε να αναγνωρισθεί
η κουρδική ως η γλώσσα μιας εθνικής μειονότητας στη χώρα; Κρίνει η Επιτροπή ότι η προσαρμογή των διατάξεων
σχετικά με τη χρήση των γλωσσών στους διάφορους τομείς της τουρκικής κοινωνίας συνιστά προτεραιότητα στο
πλαίσιο των διαπραγματεύσεων και απόλυτη προϋπόθεση για την προσχώρηση της Τουρκίας στην Ένωση; Διαβλέπει
η Επιτροπή κάποια βελτίωση των τουρκικών διατάξεων όσον αφορά στη χρήση της κουρδικής γλώσσας σε όλους
τους ως άνω τομείς της τουρκικής κοινωνίας; Μπορεί να αναφέρει η Επιτροπή ποιες προσπάθειες έχουν ήδη καταβάλει
οι τουρκικές αρχές προκειμένου να αναγνωρισθεί η κουρδική γλώσσα ως μειονοτική γλώσσα; Μπορεί να αναφέρει
η Επιτροπή με ποιον τρόπο ασκεί πίεση στις τουρκικές αρχές ώστε να προβούν στις αναγκαίες μεταρρυθμίσεις με
στόχο την αναγνώριση της κουρδικής ως μειονοτικής γλώσσας και την ελεύθερη χρήση της γλώσσας αυτής στις
διάφορες κοινωνικές πτυχές;

Απάντηση

(EN) Σύμφωνα με τα πολιτικά κριτήρια της Κοπεγχάγης, η Τουρκία πρέπει να διασφαλίσει τον σεβασμό των
πολιτιστικών δικαιωμάτων. Η εταιρική σχέση για την προσχώρηση, που αναθεωρήθηκε το 2008, ζητά από την
Τουρκία να διασφαλίσει την πολιτιστική πολυμορφία και να προωθήσει την προστασία των μειονοτήτων σύμφωνα
με την Ευρωπαϊκή Σύμβαση Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων και τις αρχές που ορίζονται στη Σύμβαση πλαίσιο για την
προστασία των εθνικών μειονοτήτων και σύμφωνα με τις βέλτιστες πρακτικές στα κράτη μέλη.

Οι βραχυπρόθεσμες προτεραιότητες σε αυτόν τον τομέα περιλαμβάνουν τη βελτιωμένη πρόσβαση σε ραδιοφωνικές
και τηλεοπτικές εκπομπές σε γλώσσες άλλες από την τουρκική και την υιοθέτηση κατάλληλων μέτρων στήριξης
της διδασκαλίας αυτών των γλωσσών.

Η Επιτροπή παρακολουθεί στενά τις εξελίξεις επί τόπου. Έχει σημειωθεί πρόοδος όσον αφορά τη χρήση της κουρδικής
γλώσσας στην καθημερινή ζωή. Το 2006 επιτράπηκε η προβολή ραδιοτηλεοπτικών εκπομπών σε άλλες γλώσσες
πέρα από την τουρκική. Το εθνικό δημόσιο κανάλι προβάλει επί του παρόντος εκπομπές σε αρκετές γλώσσες σε
εθνικό δίκτυο, ενώ τέσσερις τοπικοί ραδιοφωνικοί και τηλεοπτικοί σταθμοί προβάλουν εκπομπές στην κουρδική
γλώσσα στο νοτιοανατολικό τμήμα της χώρας. Ωστόσο, υπάρχουν χρονικοί περιορισμοί, με εξαίρεση για τις ταινίες
και τα μουσικά προγράμματα.

Πρόσφατα, η τουρκική κυβέρνηση εξήγγειλε ότι ο εθνικός κρατικός τηλεοπτικός φορέας θα αφιερώσει αποκλειστικά
ένα εθνικό κανάλι στη μετάδοση εκπομπών στην κουρδική και σε άλλες γλώσσες. Νομοθετικές προσαρμογές
πραγματοποιούνται προς αυτήν την κατεύθυνση.

19-06-2008Συvεδριάσεις τoυ Ευρωπαϊκoύ ΚoιvoβoυλίoυEL92



Η Επιτροπή θα συνεχίσει να παρακολουθεί την εφαρμογή αυτών των μέτρων και θα συνεχίσει να ενθαρρύνει τις
τουρκικές αρχές να σημειώσουν περαιτέρω πρόοδο σε αυτόν τον τομέα. Η Επιτροπή θα ενημερώσει σχετικά με την
κατάσταση στην έκθεση προόδου για την Τουρκία τον Νοέμβριο του 2008.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 75 του κ. Βακάλη (H-0401/08)

Θέμα: Euronews - FYROM

H έγκυρη ενημέρωση σε θέματα ευρωπαϊκού ενδιαφέροντος είναι ένας από τους στόχους του τηλεοπτικού σταθμού
Euronews και ο λόγος χρηματοδότησής του από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία ανέρχεται σε 5 εκατομμύρια
ευρώ ετησίως, σύμφωνα με το συμβόλαιο υπηρεσιών πενταετούς διάρκειας που υπεγράφη τον Φεβρουάριο του
2005.

Είναι ενήμερη η Επιτροπή ότι το εν λόγω τηλεοπτικό κανάλι χρησιμοποιεί τον μη αναγνωρισμένο από τον ΟΗΕ όρο
«Μακεδονία» όταν αναφέρεται στην Πρώην Γιουγκοσλαβική Δημοκρατία της Μακεδονίας (ΠΓΔΜ), και ότι μάλιστα
σε πρόσφατο δελτίο ειδήσεων που μεταδόθηκε στις 31.5.2008 με αφορμή τις βουλευτικές εκλογές στην ΠΓΔΜ
προβλήθηκε χάρτης με ανακριβή γεωγραφικά στοιχεία της ευρύτερης περιοχής; Ποια μέτρα παίρνει ή προτίθεται
να πάρει η Επιτροπή έτσι ώστε να εξασφαλίσει την έγκυρη ενημέρωση των πολιτών με τη διασφάλιση του σεβασμού
της διεθνούς νομιμότητας για το συγκεκριμένο θέμα;

Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή θα επιθυμούσε να επιστήσει την προσοχή του αξιότιμου βουλευτή στις απαντήσεις που έδωσε
στις ερωτήσεις Ε-3404/06(69) και Ε-5053/06(70) του κ. Καρατζαφέρη και Η-0040/08(71) του κ. Γεωργίου.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 76 της κ. De Vits (H-0404/08)

Θέμα: Πρόσφατες εξελίξεις στον τομέα του φυσικού αερίου στο Βέλγιο

Έχοντας υπόψη τις πρόσφατες εξελίξεις στον τομέα της ενέργειας στο Βέλγιο ενόψει της ανακοινωθείσας συγχώνευσης
των Suez/GDF, και με σκοπό την επάρκεια του εφοδιασμού σε φυσικό αέριο στο Βέλγιο αλλά και την εξασφάλιση
των απαραίτητων επενδύσεων για τα δίκτυα, εκτιμά η Επιτροπή ότι υπάρχουν στο Βέλγιο σε ικανοποιητικό βαθμό
τα απαραίτητα στοιχεία για να εξασφαλιστεί η πρόσβαση τρίτων υπό δίκαιες, ισότιμες και αντικειμενικές συνθήκες
ώστε να δημιουργηθεί μια ανταγωνιστική αγορά στο Βέλγιο; Σε αυτό το πλαίσιο, δεν πιστεύει η ΕΕ ότι ο σταθμός
παραγωγής ΥΦΑ (υγροποιημένου φυσικού αερίου) και Hub στο Zeebrugge αποτελούν σημαντικές εγκαταστάσεις
του δικτύου υποδομής φυσικού αερίου, από τις οποίες θα πρέπει να παραιτηθεί η Suez, νομικά και στην πράξη,
ώστε να τηρήσει τους όρους που επιβάλλει η ΕΕ για την μελλοντική συγχώνευση;

Απάντηση

(FR) Η εύρυθμη λειτουργία των αγορών θα διασφαλίσει μεγαλύτερη ασφάλεια εφοδιασμού και θα στείλει τα σωστά
μηνύματα για τις επενδύσεις που απαιτούνται. Η τομεακή έρευνα για τους ευρωπαϊκούς τομείς ηλεκτρικής ενέργειας
και φυσικού αερίου, την οποία διεξήγαγε πρόσφατα η Επιτροπή, αποκάλυψε ότι αυτοί οι τομείς δεν λειτουργούσαν
ομαλά, και ότι παρέμεναν αρκετά εμπόδια για τον ανταγωνισμό. Για να διασφαλιστεί ότι ο ανταγωνισμός λειτουργεί
δεόντως, είναι αναγκαία η πρόσβαση τρίτων σε δίκτυα και άλλες υποδομές.

Η συγχώνευση μεταξύ της Gaz de France και της Suez εγκρίθηκε στις 14 Νοεμβρίου 2006 από την Επιτροπή με
την επιφύλαξη δεσμεύσεων που ανέλαβαν και οι δύο αυτοί όμιλοι(72). Κατά συνέπεια, όλες οι υποδομές φυσικού
αερίου στο Βέλγιο (δίκτυο μεταφοράς και διαμετακόμισης, αποθήκευση, σταθμός και κέντρο υγροποιημένου
φυσικού αερίου στο Zeebrugge) θα τελούν υπό τη διαχείριση ενιαίας οντότητας, ήτοι της εταιρείας Fluxys SA.
Ενώ διατηρεί μετοχικό μερίδιο όχι μεγαλύτερο από το 45% του κεφαλαίου της Fluxys SA, η νέα συγχωνευθείσα

(69) ΕΕ C...
(70) ΕΕ C...
(71) Γραπτή απάντηση της 19.2.2008
(72) http://ec.europa.eu/comm/competition/mergers/cases/decisions/m4180_20061114_20600_en.pdf
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οντότητα δεσμεύτηκε να παραχωρήσει κάθε έλεγχο επί της εταιρείας, είτε διά νόμου είτε στην πράξη είτε με συμφωνία
μετόχων.

Ενώ αυτές οι δεσμεύσεις πρέπει να προάγουν τον ανταγωνισμό, δεν αποσκοπούν στην επίλυση όλων των ζητημάτων
σχετικά με τον ανταγωνισμό που ενδέχεται να υπάρχουν ήδη σε μία ή περισσότερες αγορές φυσικού αερίου. Ο
σκοπός των δεσμεύσεων που αναλήφθηκαν στο πλαίσιο του ελέγχου δεδομένης συγκέντρωσης μπορεί να είναι μόνο
η αντιμετώπιση των ανησυχιών αναφορικά με τον ανταγωνισμό που προκύπτουν από την εν λόγω συγκέντρωση.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 77 του κ. El Khadraoui (H-0407/08)

Θέμα: Υψηλός πληθωρισμός στο Βέλγιο

Με ποσοστό 5,2% το Βέλγιο έχει τον υψηλότερο πληθωρισμό από όλες τις ευρωπαϊκές χώρες τον μήνα Απρίλιο
π.χ. το Βέλγιο με πληθωρισμό 4,1% ήταν σαφώς πάνω από το μέσο όρο των δεκαπέντε χωρών της ευρωζώνης (3,3%).
Τον περασμένο μήνα η διαφορά αυξήθηκε περαιτέρω. Με ποσοστό 5,2% το Βέλγιο ευρίσκεται πάνω από το μέσο
όρο της ευρωζώνης (3,6%). Σύμφωνα με τους οικονομολόγους υπάρχουν διάφοροι λόγοι που ο πληθωρισμός στο
Βέλγιο είναι κάπως υψηλότερος από αυτόν της ευρωζώνης. Μεταξύ αυτών, αναφέρονται η αύξηση των τιμολογίων
διανομής στον τομέα της ενέργειας και η άνοδος των τιμών του πετρελαίου.

Βλέπει η Επιτροπή ορισμένες αιτίες για τον πολύ υψηλό πληθωρισμό στο Βέλγιο; Προτρέπει η Επιτροπή τη βελγική
κυβέρνηση να θέσει ως προτεραιότητα στην πολιτική της το θέμα του πληθωρισμού;

Απάντηση

(EN) Η αύξηση του πληθωρισμού στο Βέλγιο οφείλεται σε μεγάλο βαθμό στη σημαντική αύξηση των παγκοσμίων
τιμών βασικών ειδών τους τελευταίους μήνες. Η αύξηση αυτή είχε μεγαλύτερη επίδραση στον πληθωρισμό του
Βελγίου από ό,τι στην ευρωζώνη για πολλούς λόγους. Καταρχάς, η ενεργειακή συνιστώσα έχει μεγαλύτερη βαρύτητα
στο καλάθι του καταναλωτή στο Βέλγιο από ό,τι στην ευρωζώνη (10,3% έναντι 9,6%). Δεύτερον, οι χαμηλότεροι
φόροι –ιδιαίτερα οι ειδικοί φόροι κατανάλωσης– στα καύσιμα και το πετρέλαιο θέρμανσης στο Βέλγιο από ό,τι
στην ευρωζώνη κατά μέσο όρο έχουν ως αποτέλεσμα οι αυξανόμενες τιμές του πετρελαίου να έχουν μεγαλύτερη
επίδραση στις τιμές καταναλωτή, που είναι καθαρά μηχανικό αποτέλεσμα. Επιπροσθέτως, οι ενεργειακές τιμές
αυξήθηκαν περισσότερο στο Βέλγιο, καθώς οι κύριοι πάροχοι αποφάσισαν σημαντική αύξηση των τελών μεταφοράς
(ηλεκτρική ενέργεια) και διανομής (ηλεκτρική ενέργεια και φυσικό αέριο), μετά από την ακύρωση από το δικαστήριο
των τιμολογίων που είχε επιβάλει η ρυθμιστική αρχή. Μολονότι ο υψηλότερος συντελεστής πληθωρισμού στο
Βέλγιο σχετίζεται επίσης με την πιο απότομη αύξηση στις τιμές των μεταποιημένων τροφίμων από ό,τι στην ευρωζώνη
(8,3% έναντι 6,9%), η διαφορά αυτή υφίσταται από τα μέσα του 2006 και δεν πρέπει, επομένως, να θεωρείται ένας
από τους κύριους παράγοντες που συνέβαλαν στην αύξηση της ψαλίδας του πληθωρισμού από τις αρχές του έτους.
Οι αυξήσεις των τιμών για τα μη ενεργειακά βιομηχανικά αγαθά, τα μη επεξεργασμένα τρόφιμα και τις υπηρεσίες
ήταν ανάλογες ή ακόμη και χαμηλότερες από εκείνες που παρατηρήθηκαν στην ευρωζώνη μέχρι τον Απρίλιο (δεν
υπάρχουν ακόμη διαθέσιμα δεδομένα για την ευρωζώνη για τον Μάιο).

Καθώς η διαφορά μπορεί να εξηγηθεί σε μεγάλο βαθμό από τις συγκεκριμένες εξελίξεις στην ενεργειακή συνιστώσα,
ο υφέρπων πληθωρισμός –δηλαδή ο πληθωρισμός από τον οποίο εξαιρούνται οι συνιστώσες της ενέργειας και των
μη επεξεργασμένων τροφίμων– παρέμεινε κάτω από τον μέσο όρο της ευρωζώνης τον Απρίλιο (2,2% έναντι 2,4%).

Ωστόσο, στο μέλλον, θα πρέπει να αποφευχθεί το ενδεχόμενο η αυτόματη (αλλά ατελής) τιμαριθμική αναπροσαρμογή
των μισθών στο Βέλγιο να αυξήσει περαιτέρω τον πληθωρισμό, οδηγώντας σε φαύλο κύκλο τιμών-μισθών με αρνητικό
αντίκτυπο στην ανταγωνιστική θέση.

Επειδή ο πληθωρισμός διαβρώνει την αγοραστική δύναμη των νοικοκυριών, ιδίως αυτών με χαμηλότερα εισοδήματα,
είναι πράγματι σημαντικό οι κυβερνήσεις να θέσουν ως προτεραιότητα τη συγκράτηση του πληθωρισμού και, μαζί
με τις άλλες κυβερνήσεις της ευρωζώνης, να στηρίξουν την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα στη διατήρηση της
σταθερότητας των τιμών.

*
*     *
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Ερώτηση αρ. 78 της κ. Tomaszewska (H-0408/08)

Θέμα: Δολοφονίες στο ινδικό Πουντζάμπ

Τα τρομοκρατικά επεισόδια που συνδέονται με το Κίνημα Χαλιστάν οδήγησαν στο θάνατο χιλιάδων αθώων στην
επαρχία Πουντζάμπ της Ινδίας. Γνωρίζει η Επιτροπή ότι πολλοί από τους αρχηγούς των ανωτέρω τρομοκρατικών
ομάδων συνεχίζουν να απολαμβάνουν άσυλο στο Πακιστάν; Εάν ναι, έχει αναλάβει δράση η Επιτροπή στο πλαίσιο
του Παγκόσμιου Αγώνα κατά του Τρόμου, ώστε να απαιτήσει από το Πακιστάν να παραδώσει τους ανωτέρω
αρχηγούς τρομοκρατικών ομάδων στην Ινδία προκειμένου να δικαστούν;

Ερώτηση αρ. 79 του κ. Piotrowski (H-0412/08)

Θέμα: Φόνοι στο Punjab της Ινδίας

Θα μπορούσε η Επιτροπή να επιβεβαιώσει πληροφορίες σύμφωνα με τις οποίες υπέρμαχοι του Khalisatan, εστίας
του αποσχιστικού κινήματος των Σιχ -που έχει προκαλέσει το θάνατο χιλιάδων ατόμων στην ινδική επαρχία του
Punjab και σε άλλα σημεία της χώρας-, προσέγγισαν το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και την Ευρωπαϊκή Ένωση ζητώντας
υποστήριξη για την επίτευξη του σκοπού τους που είναι η ανατροπή της κυριαρχίας και της ακεραιότητας της
δημοκρατικής Ινδίας;

Κοινή απάντηση

(EN) Το ζήτημα της τρομοκρατίας που συνδέεται με το κίνημα Χαλιστάν, το οποίο επιδιώκει την ανεξαρτησία για
ένα έθνος των Σιχ (Χαλιστάν), πρέπει πρώτα να εξεταστεί υπό το ευρύτερο πρίσμα της πρόσφατης πολιτικής ιστορίας
του Πουντζάμπ. Το ινδικό κράτος του Πουντζάμπ, το οποίο μαστιζόταν από τη βία πάνω από 15 χρόνια λόγω των
αποσχιστών Σιχ το 1980, επέστρεψε στην ομαλότητα μετά τον επιτυχή χειρισμό του κινήματος στα μέσα της
δεκαετίας του 1990. Μετά από χρόνια άμεσης διακυβέρνησης από το Νέο Δελχί, η δημοκρατική διαδικασία
αναζωογονήθηκε επιτυχώς με μία δημοκρατικά εκλεγμένη κυβέρνηση το 1997. Οι τελευταίες κρατικές εκλογές το
2007 κατέληξαν στην επάνοδο του κόμματος Akali Dal (το οποίο εκπροσωπεί αποκλειστικά τα συμφέροντα των
Σιχ) στην εξουσία.

Υπήρξαν άρθρα στον ινδικό Τύπο που ανέφεραν ότι εξακολουθεί να υπάρχει, ιδίως εκτός της Ινδίας, ένα δίκτυο
τρομοκρατίας που επιβίωσε, γεγονός που μπορεί εν μέρει να εξηγήσει πώς μαχητές Σιχ κατάφεραν να πυροδοτήσουν
βόμβα που εξερράγη σε αίθουσα σινεμά στη Ludhiana (επτά νεκροί, μεταξύ των οποίων ένα δεκάχρονο κορίτσι και
40 τραυματίες) στις 14 Οκτωβρίου 2007. Η ανάλυση της Επιτροπής, ωστόσο, είναι ότι η ιδεολογία που ενέπνευσε
δεκαπέντε χρόνια τρομοκρατίας στο Πουντζάμπ έχει απορριφθεί από τον λαό.

Απαντώντας στην πρώτη ερώτηση της αξιότιμης βουλευτού, η Επιτροπή πιστεύει ότι εναπόκειται στην Ινδία, οι
αρχές της οποίας ισχυρίζονται ότι έχουν αποδεικτικά στοιχεία για την παρουσία των ηγετών του κινήματος Χαλιστάν
στο Πακιστάν, να ζητήσει την έκδοσή τους.

Όσον αφορά τη δεύτερη ερώτηση, η Επιτροπή δεν έχει λάβει κανένα αίτημα για βοήθεια από υποστηρικτές του
Χαλιστάν σχετικά με την υλοποίηση της αποσχιστικής τους ατζέντας.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 80 του κ. Guerreiro (H-0409/08)

Θέμα: Πορεία των διαπραγματεύσεων στο πλαίσιο του ΠΟΕ

Λαμβανομένων υπόψη των αναθεωρημένων προτάσεων της 19 Μαΐου 2008 σχετικά με τη γεωργία και την πρόσβαση
στην αγορά μη γεωργικών προϊόντων στο πλαίσιο των διαπραγματεύσεων του ΠΟΕ, ερωτάται η Επιτροπή ποια είναι
η τρέχουσα κατάσταση των διαπραγματεύσεων, ιδίως σε σχέση με τη γεωργία, τα μη γεωργικά προϊόντα
(συμπεριλαμβανομένων των τομέων κλωστοϋφαντουργίας και ένδυσης) και την αλιεία (η οποία περιλαμβάνεται για
πρώτη φορά ενσωματώνει στο πακέτο διαπραγμάτευσης).

Απάντηση

(EN) Νέες εκδοχές των διαπραγματευτικών κειμένων για τη γεωργία και την πρόσβαση σε μη γεωργικά προϊόντα
(NAMA) (βιομηχανικά προϊόντα) εκδόθηκαν από τους επικεφαλής των αντίστοιχων διαπραγματευτικών ομάδων
του Παγκόσμιου Οργανισμού Εμπορίου (ΠΟΕ) στα μέσα Μαΐου, και διεξάγονται συζητήσεις σε αυτήν τη βάση. Αν
οι διαπραγματεύσεις προοδεύσουν ικανοποιητικά, υπάρχουν προοπτικές για τη σύγκληση υπουργικής διάσκεψης
από τον Γενικό Διευθυντή του ΠΟΕ σύντομα.
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Στον τομέα της γεωργίας, η Επιτροπή επεδίωξε για λογαριασμό της ΕΕ να συνάψει σχέσεις με τρίτες χώρες, κατά
τρόπο που ανταποκρίνεται στις φιλοδοξίες τους αλλά παραμένει εντός του πλαισίου της μεταρρύθμισης της κοινής
γεωργικής πολιτικής του 2003. Η Επιτροπή πιστεύει ότι οι διττοί αυτοί στόχοι μπορούν να εκπληρωθούν βάσει
των τρεχουσών προτάσεων, ακόμη και αν υπάρχουν ακόμη ζητήματα που πρέπει να αποσαφηνιστούν και να
συμφωνηθούν. Η προσέγγιση αυτή, ωστόσο, αναλήφθηκε αποκλειστικά βάσει του γεγονότος ότι η διαπραγμάτευση
αυτή αποτελεί ενιαία δέσμευση, και ότι οι παραχωρήσεις στον ένα τομέα πρέπει να αντισταθμίζονται με κέρδη σε
άλλους τομείς.

Το νέο κείμενο του προέδρου για τη NAMA προβλέπει ακόμη ευρύ φάσμα πιθανών διαπραγματευτικών
αποτελεσμάτων. Είναι, συνεπώς, δύσκολο να εκτιμηθεί σε αυτό το στάδιο αν το τελικό αποτέλεσμα είναι πιθανό να
είναι αποδεκτό από την ΕΕ. Η ΕΕ ασκεί πιέσεις για συμφωνία που θα εκπληρώνει την εντολή του αναπτυξιακού
προγράμματος της Ντόχα, δηλαδή να δημιουργήσει νέες, πραγματικές εμπορικές ευκαιρίες στα βιομηχανικά
προϊόντα στις αναπτυγμένες και αναδυόμενες οικονομίες. Τα κύρια μέσα για την επίτευξη αυτού είναι μέσω της
λεγόμενης «ελβετικής φόρμουλας» για τις μειώσεις των δασμών, καθώς και μέσω της θέσπισης ισχυρότερων ρυθμίσεων
που θα αντιμετωπίζουν τα μη δασμολογικά εμπόδια. Για να είναι αποτελεσματικό αυτό, είναι σημαντικό να
διασφαλιστεί ότι οι ευελιξίες που θα χορηγηθούν στις αναδυόμενες οικονομίες θα είναι προσεκτικά περιγεγραμμένες,
και ότι οι παράμετροι για την ελευθέρωση για τις εκβιομηχανισμένες και αναδυόμενες οικονομίες θα είναι τέτοιες,
ώστε αληθινή και νέα πρόσβαση στην αγορά θα δημιουργηθεί όχι μόνο για το εμπόριο Βορρά/Βορρά και Βορρά/Νότου
αλλά και για το εμπόριο Νότου/Νότου. Ενώ η ΕΕ αποδέχεται πλήρως την αρχή ότι οι φτωχότερες αναπτυσσόμενες
χώρες (λιγότερο αναπτυγμένες χώρες και μικρές και ευάλωτες οικονομίες, περιλαμβανομένων όλων των υποσαχάριων
αφρικανικών χωρών εκτός της Νοτίου Αφρικής) δεν πρέπει να μειώσουν τους ισχύοντες τελωνειακούς δασμούς
τους, δεν μπορεί να δεχθεί ότι οι μεγάλες αναδυόμενες οικονομίες δεν θα αναλάβουν την ευθύνη τους απέναντι
στον υπόλοιπο κόσμο. Η θέση αυτή έχει καταστεί σαφής στα υπόλοιπα μέλη του ΠΟΕ. Μπορεί να υπάρχει επίσης
περιθώριο για επίτευξη προόδου όσον αφορά τομεακές συμφωνίες μείωσης των δασμών. Σε αυτό το πλαίσιο, η ΕΕ
έχει καταθέσει πρόταση για τη διαπραγμάτευση τομεακής συμφωνίας για την κλωστοϋφαντουργία και εξακολουθεί
να ασκεί σκληρές πιέσεις με στόχο τους υψηλούς δασμούς στις αναπτυγμένες χώρες και στις αναδυόμενες οικονομίες
σε αυτόν τον τομέα, καθώς και σε άλλους τομείς που παρουσιάζουν εξαγωγικό ενδιαφέρον για την ΕΕ.

Στον τομέα των επιδοτήσεων για την αλιεία, διεξάγονται συζητήσεις εδώ και αρκετό καιρό στο πλαίσιο της λεγόμενης
διαπραγμάτευσης για τους «κανόνες». Μέχρι στιγμής δεν υπάρχει συμφωνηθείσα θέση σε αυτό το θέμα. Η ΕΕ προωθεί
ρυθμίσεις που απαγορεύουν όλες τις επιζήμιες επιδοτήσεις ενίσχυσης ικανοτήτων, ενώ επιτρέπουν αυτές που
συμβάλλουν θετικά στη βιώσιμη εκμετάλλευση των διαθέσιμων αλιευτικών πόρων και μετριάζουν τις αρνητικές
επιπτώσεις των μέτρων προσαρμογής των αλιευτικών κοινοτήτων. Η ΕΕ στηρίζει επίσης ισχυρούς και
αποτελεσματικούς μηχανισμούς επιβολής και διαφάνειας που θα διασφαλίζουν ότι οι ρυθμίσεις για τις επιδοτήσεις
της αλιείας γίνονται σεβαστές από όλους.

Οι διαπραγματεύσεις προχωρούν επίσης, με διαφορετικό ρυθμό προόδου, στον τομέα των υπηρεσιών, των
γεωγραφικών ενδείξεων, των μη δασμολογικών εμποδίων, της διευκόλυνσης του εμπορίου, και του εμπορίου και
περιβάλλοντος. Η ΕΕ παραμένει δεσμευμένη στην εξασφάλιση χρήσιμων αποτελεσμάτων σε όλους αυτούς τους
τομείς.

Στον τομέα των υπηρεσιών, θα είναι σημαντικό οιαδήποτε υπουργική διάσκεψη του ΠΟΕ να καθορίσει κοινά
συμπεράσματα για την αναγκαιότητα φιλόδοξου αποτελέσματος σε αυτόν τον τομέα. Στο περιθώριο της υπουργικής
διάσκεψης του ΠΟΕ θα διοργανωθεί πολυμερής διάσκεψη δήλωσης προθέσεων, με στόχο να αποτιμηθούν τομείς
κοινού ενδιαφέροντος με τους βασικούς εταίρους. Τα αποτελέσματα αυτής της διάσκεψης θα τροφοδοτήσουν, ως
εκ τούτου, τη γενική εκτίμηση της ΕΕ όσον αφορά την ισορροπία που είναι πιθανό να επιτευχθεί κατά τη διάρκεια
των διαπραγματεύσεων συνολικά.

Τέλος, είναι ζωτικής σημασίας για την Επιτροπή τα κοινά συμπεράσματα που θα συμφωνηθούν σε ενδεχόμενη
υπουργική διάσκεψη να επιτελούν επίσης αξιόλογη πρόοδο στο θέμα των γεωγραφικών ενδείξεων.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 81 του κ. Ryszard Czarnecki (H-0411/08)

Θέμα: Η αγορά του φυσικού αερίου

Πώς αξιολογεί η Επιτροπή το γεγονός ότι ο γερμανικός όμιλος RWE αναζητεί στρατηγικό επενδυτή για το δίκτυο
αγωγών φυσικού αερίου του στην Γερμανία, υπό το φως της αντίθεσης της Καγκελαρίου Angela Merkel στην
προγραμματισμένη από την ΕΕ ελευθέρωση της αγοράς του φυσικού αερίου;
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Απάντηση

(EN) Η Επιτροπή χαιρετίζει τα διορθωτικά μέτρα διαρθρωτικού χαρακτήρα που προτείνει η γερμανική εταιρεία
ενέργειας RWE για να θέσει τέλος στη συνεχιζόμενη έρευνα για την καταπολέμηση των τραστ στον τομέα του
φυσικού αερίου.(73) Η RWE πρότεινε να πωλήσει το γερμανικό της δίκτυο μεταφοράς αερίου σε ανεξάρτητο φορέα
εκμετάλλευσης. Η Επιτροπή σκοπεύει να ζητήσει τη γνώμη των παραγόντων της αγοράς σχετικά με τις προτάσεις
της RWE με απώτερο στόχο την έγκριση απόφασης σύμφωνα με το άρθρο 9 του κανονισμού 1/2003(74). Σύμφωνα
με αυτήν τη διαδικασία, η Επιτροπή θα καταστήσει με απόφασή της αυτές τις δεσμεύσεις υποχρεωτικές και δεν θα
συνεχίσει την έρευνα για την καταπολέμηση των τραστ.

Οι εξελίξεις αυτές απορρέουν από έρευνα για την καταπολέμηση των τραστ και βασίζονται στους ισχύοντες κανόνες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όχι στις νέες προτάσεις της Επιτροπής που συζητούνται επί του παρόντος στο Κοινοβούλιο
και στο Συμβούλιο.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 82 του κ. Aylward (H-0418/08)

Θέμα: Επιστημονική προσέγγιση βάσει εκτίμησης κινδύνου για τα ζιζανιοκτόνα και τα φυτοπροστατευτικά
προϊόντα

Με δεδομένη την αύξηση των τιμών των τροφίμων παγκοσμίως και των επακολούθων της για τους πολίτες της ΕΕ
και των αναπτυσσόμενων χωρών καθώς και την ανάγκη για περαιτέρω παραγωγή τροφίμων, μήπως πρέπει η Επιτροπή
να αξιοποιήσει μια επιστημονικότερη προσέγγιση βάσει εκτίμησης κινδύνου αντί για την εκτίμηση της επικινδυνότητας
ως προς την αδειοδότηση των ζιζανιοκτόνων (φυτοπροστατευτικά προϊόντα), η οποία θα διασφαλίσει αδιάκοπη
παραγωγή πατάτας και δημητριακών;

Απάντηση

(EN) Ένας από τους κύριους στόχους της πρότασης κανονισμού όσον αφορά τη διάθεση στην αγορά
φυτοπροστατευτικών προϊόντων(75) είναι η διατήρηση υψηλού επιπέδου προστασίας των ανθρώπων, των ζώων και
του περιβάλλοντος.

Τα προτεινόμενα κριτήρια για την έγκριση δραστικών ουσιών είναι σημαντικά για την επίτευξη αυτών των στόχων:
ουσίες που είναι ανθεκτικές στο περιβάλλον, συσσωρεύονται σε ζωντανούς οργανισμούς ή είναι πολύ τοξικές δεν
πρέπει να εγκρίνονται για χρήση σε φυτοπροστατευτικά προϊόντα.

Επίσης, δεν είναι αποδεκτό οι αγρότες ή οι καταναλωτές να εκτίθενται σε ουσίες που έχουν αποδειχθεί καρκινογόνες,
μεταλλαξιογόνες ή τοξικές για την αναπαραγωγή.

Πρέπει να αποφεύγεται η έκθεση ανθρώπων ή ζώων σε ουσίες που μπορούν να επηρεάσουν τη γονιμότητα ή την
αναπαραγωγική συμπεριφορά.

Η Επιτροπή γνωρίζει τον σοβαρό γενικό ανταγωνισμό που αντιμετωπίζουν οι ευρωπαίοι αγρότες, και είναι καθήκον
της να διασφαλίζει ότι τα μέτρα δεν τους τοποθετούν σε μειονεκτική θέση. Για τον λόγο αυτό, για παράδειγμα, η
Επιτροπή πρότεινε ένα σύστημα έγκρισης (το ζωνικό σύστημα) το οποίο θα αυξήσει τη διαθεσιμότητα των
ζιζανιοκτόνων σε αγρότες μεταξύ των κρατών μελών και θα παράσχει κίνητρα στη βιομηχανία για να αναπτύξει
προϊόντα για μικρές καλλιέργειες. Θα μειώσει τον διοικητικό φόρτο για τους παραγωγούς φυτοπροστατευτικών
προϊόντων και τις αρμόδιες αρχές.

Η Επιτροπή είναι πεπεισμένη ότι η πρότασή της, η οποία ενδέχεται να οδηγήσει σε απόσυρση περιορισμένου αριθμού
δραστικών ουσιών, δεν θα έχει σοβαρές επιπτώσεις στην ευρωπαϊκή γεωργία. Αντιθέτως, η Επιτροπή πιστεύει ότι
αποτελεί κίνητρο για την ανάπτυξη νέων, ασφαλέστερων προϊόντων.

Αυτό ανταποκρίνεται στην επιθυμία πολλών ενδιαφερομένων, ειδικότερα των ενώσεων αγροτών και της βιομηχανίας.
Απλοποιεί επίσης τη διαδικασία έγκρισης, ώστε τα νέα ζιζανιοκτόνα να αποκτούν ταχύτερη πρόσβαση στην αγορά,

(73) Δελτίο Τύπου της Επιτροπής MEMO/08/355 της 31ης Μαΐου 2008.
(74) Κανονισμός (ΕΚ) αριθ. 1/2003 του Συμβουλίου της 16ης Δεκεμβρίου 2002 για την εφαρμογή των κανόνων ανταγωνισμού

που προβλέπονται στα άρθρα 81 και 82 της συνθήκης, ΕΕ L 1 της 4.1.2003
(75) COM (2006) 388
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βελτιώνοντας κατ’ αυτόν τον τρόπο τις ευκαιρίες για καινοτομία με νέες λύσεις που εγγυώνται τη βιώσιμη προστασία
των φυτών και, παράλληλα, την ασφάλεια των τροφίμων.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 83 του κ. Wojciechowski (H-0421/08)

Θέμα: Οι Μυστικές Υπηρεσίες του Πακιστάν και ομάδες της Τζιχάντ

Στα μέσα μαζικής ενημέρωσης του Πακιστάν γίνονται διεξοδικές αναφορές στους στενούς δεσμούς των μυστικών
υπηρεσιών του Πακιστάν με ομάδες της Τζιχάντ οι οποίες αναπτύχθηκαν για την απόσπαση του Τζαμμού και το
Κασμίρ από την Ινδία με βίαια μέσα.

Ένας πρώην αρχηγός των μυστικών υπηρεσιών έχει μάλιστα παραδεχθεί δημοσίως ότι το Πακιστάν στηρίζει τους
τρομοκράτες του Χαλιστάν.

Θα μπορούσε η Επιτροπή να αποσαφηνίσει εάν υπάρχουν λόγοι ανησυχίας σχετικά με προσπάθεια των μυστικών
υπηρεσιών του Πακιστάν - οι οποίες, έχοντας αντιμετωπίσει την παγκόσμια κατακραυγή για την υποστήριξη της
δράσης της Τζιχάντ, δεν μπορούν οι ίδιες να εντείνουν την ισλαμική τρομοκρατία - για εκ νέου επιστράτευση των
τρομοκρατών του Χαλιστάν προκειμένου να δημιουργηθούν προβλήματα στην ινδική επαρχία του Παντζάμπ;

Απάντηση

(EN) Το ζήτημα των δεσμών μεταξύ του λεγόμενου Κινήματος Χαλιστάν και των μυστικών υπηρεσιών του Πακιστάν
εμφανίζεται περιστασιακά στον ινδικό Τύπο, σε συνδυασμό με ισχυρισμούς ότι οι μυστικές υπηρεσίες του Πακιστάν
κάνουν προσπάθειες να αναβιώσουν αυτό το κίνημα.

Η Επιτροπή δεν έχει καμία πληροφορία που θα μπορούσε να την οδηγήσει στο συμπέρασμα ότι οι μυστικές υπηρεσίες
του Πακιστάν επιδιώκουν την κινητοποίηση της τρομοκρατίας του Χαλιστάν, προκειμένου να δημιουργήσουν
προβλήματα στην ινδική επαρχία του Πουντζάμπ.

Ο αξιότιμος βουλευτής θα γνωρίζει την πρόοδο που σημειώθηκε στον τέταρτο γύρο των σύνθετων συνομιλιών
μεταξύ της Ινδίας και του Πακιστάν, ο οποίος πραγματοποιήθηκε στο Ισλαμαμπάντ στις 21 Μαΐου 2008, και στον
οποίο συμφωνήθηκαν πρόσθετα μέτρα οικοδόμησης εμπιστοσύνης.

Μετά από αυτήν τη συνάντηση, ο υπουργός Εξωτερικών του Πακιστάν κ. Qureshi δήλωσε κατά τη διάρκεια κοινής
συνέντευξης Τύπου με τον ινδό υπουργό Εξωτερικών κ. Mukherjee ότι το Πακιστάν ήταν έτοιμο για «μεγαλειώδη
συμφιλίωση» με την Ινδία για την επίλυση των εκκρεμών ζητημάτων.

Η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει εκφράσει την πλήρη στήριξή της στη διαδικασία διαλόγου μεταξύ της Ινδίας και του
Πακιστάν, ενθαρρύνοντας και τις δύο πλευρές να συμφωνήσουν σε ουσιαστικά μέτρα οικοδόμησης εμπιστοσύνης
και να προχωρήσουν στην επίλυση όλων των εκκρεμών ζητημάτων.

Η ενθάρρυνση τρομοκρατικής δραστηριότητας είτε στο Κασμίρ είτε στο Πουντζάμπ είτε αλλού θα μπορούσε να
υπονομεύσει σοβαρά τη διαδικασία διαλόγου και δεν είναι προς το συμφέρον κανενός.

*
*     *

Ερώτηση αρ. 84 της κ. Westlund (H-0425/08)

Θέμα: Ο ρόλος του δικτύου Eurreca και της οργάνωσης ILSI στη διαμόρφωση των νέων διατροφικών
συμβουλών στην ΕΕ

Υπάρχουν πληροφορίες ότι έχει ζητηθεί από το δίκτυο Eurreca, που αποτελείται κατά κύριο λόγο από εκπροσώπους
της βιομηχανίας τροφίμων, να εκπονήσει νέες διατροφικές συμβουλές για την ΕΕ. Το Eurreca έχει δημιουργηθεί
και συντονίζεται από την κλαδική οργάνωση ILSI, η οποία έχει δεχθεί σοβαρές επικρίσεις από την ΠΟΥ και έχει
μάλιστα απολέσει το καθεστώς της στο πλαίσιο της ΠΟΥ.

Λαμβάνοντας υπόψη τα προαναφερθέντα, μπορεί η Επιτροπή να αναφέρει εάν θεωρεί ότι ενδέχεται να υπάρχει
κάποιος κίνδυνος όταν μια οργάνωση με τόσο ισχυρούς δεσμούς με τη βιομηχανία αποκτήσει τόσο έντονη επιρροή
στη διαμόρφωση των διατροφικών συμβουλών;
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Με ποιον τρόπο μπορεί να διασφαλίσει η Επιτροπή ότι οι διατροφικές συμβουλές θα εκπονηθούν από ευρύτερη
σκοπιά, όπου θα λαμβάνονται υπόψη η πείρα και οι απόψεις των εθνικών αρχών, ανεξάρτητων ερευνητών, οργανώσεων
προστασίας των καταναλωτών και περιβαλλοντικών οργανώσεων;

Απάντηση

(EN) Ο ευρωπαϊκός κλάδος του International Life Sciences Institute (ILSI Europe), συντονιστής του σχεδίου
EURRECA, συμμορφώνεται με τους κανόνες για συμμετοχή στο έκτο πρόγραμμα πλαίσιο(76).

Ως επιλέξιμη πρόταση, το EURRECA (εναρμόνιση των διατροφικών συστάσεων στην Ευρώπη με ιδιαίτερη εστίαση
στις ευάλωτες ομάδες και στην κατανόηση εκ μέρους των καταναλωτών) αξιολογήθηκε από την Επιτροπή, με τη
βοήθεια ανεξάρτητων εμπειρογνωμόνων, βάσει των κριτηρίων(77) για τις συναφείς προσκλήσεις υποβολής προτάσεων.

Το EURRECA είναι ένα δίκτυο αριστείας με γενικό στόχο να δημιουργήσει ένα βιώσιμο συνεργατικό δίκτυο που
θα προάγει τη γνώση σχετικά με τα επιστημονικά δεδομένα στα οποία στηρίζονται οι υφιστάμενες διατροφικές
συστάσεις. Κατά συνέπεια, ο καθορισμός διατροφικών συμβουλών που θα εφαρμοστούν σε όλη την Ευρωπαϊκή
Ένωση δεν εμπίπτει στο πεδίο εφαρμογής αυτού του χρηματοδοτούμενου από την Κοινότητα σχεδίου.

Η κοινοπραξία του EURRECA απαρτίζεται από 34 εταίρους, μεταξύ των οποίων 19 πανεπιστήμια και δημόσια
ερευνητικά ιδρύματα, μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις, εθνικές και διεθνείς οργανώσεις δημόσιας υγείας, το
Περιφερειακό Γραφείο Ευρώπης της Παγκόσμιας Οργάνωσης Υγείας, καθώς και ενώσεις καταναλωτών.

Το σχέδιο επανεξετάζεται ετησίως από ανεξάρτητους εμπειρογνώμονες, με βάση τους στόχους και τα προσδοκώμενα
αποτελέσματα που ορίζονται στο τεχνικό παράρτημα της σύμβασης της Επιτροπής(78).

Η Γενική Διεύθυνση Υγείας και Καταναλωτών (ΓΔ SANCO) καθώς και η Ευρωπαϊκή Αρχή για την Ασφάλεια των
Τροφίμων (ΕΑΑΤ) είναι μέλη των εξωτερικών συμβουλευτικών ομάδων.

Η ΓΔ SANCO ζήτησε από την ΕΑΑΤ να παράσχει επιστημονικές συμβουλές σχετικά με τις προσλαμβανόμενες
ποσότητες αναφοράς (μικρο/μακρο θρεπτικών στοιχείων) καθώς και καθοδήγηση για την ανάπτυξη διατροφικών
κατευθυντήριων γραμμών βασισμένων στα τρόφιμα για τον πληθυσμό της ΕΕ. Αυτές οι επιστημονικές συμβουλές
σχετικά με τις προσλαμβανόμενες ποσότητες θρεπτικών στοιχείων αποτελούν τη βάση για κοινοτική δράση στο
πεδίο της διατροφής. Οι εργασίες συνεχίζονται.

Επίσης, η ΓΔ SANCO εμπλέκει πάντα τα ενδιαφερόμενα μέρη της μέσω της συμβουλευτικής ομάδας για την τροφική
αλυσίδα και την υγεία των ζώων και των φυτών, η οποία δημιουργήθηκε το 2004(79), σε διαβουλεύσεις με τους
πολίτες με ανοικτό και διαφανή τρόπο σε ευρωπαϊκό επίπεδο κατά την εκπόνηση, την αξιολόγηση και την αναθεώρηση
της κοινοτικής νομοθεσίας για τα τρόφιμα, όπως απαιτεί ο κανονισμός 178/2002/ΕΚ(80). Απαρτίζεται από 36
ευρωπαϊκές οργανώσεις που εκπροσωπούν την τροφική αλυσίδα, την υγεία των ζώων και των φυτών, και μπορεί να
ζητηθεί η γνώμη της για ευρύ φάσμα θεμάτων, ήτοι «ασφάλεια των τροφίμων και των ζωοτροφών, επισήμανση και
παρουσίαση των τροφίμων και των ζωοτροφών, ανθρώπινη διατροφή, σε σχέση με τη νομοθεσία για τα τρόφιμα,
υγεία και ορθή μεταχείριση των ζώων, και θέματα σχετικά με τη φυτοπροστασία»(81). Οι περιβαλλοντικές οργανώσεις
μπορούν να συμμετέχουν σε τεχνικές ομάδες εργασίας υπό την αιγίδα της συμβουλευτικής ομάδας για ζητήματα
που σχετίζονται με τις δραστηριότητές τους.

*
*     *

(76) Κανονισμός (ΕΚ) αριθ. 2321/2002 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 16ης Δεκεμβρίου 2002.
(77) Συνάφεια με τους στόχους του προγράμματος, πιθανός αντίκτυπος, αριστεία των συμμετεχόντων, βαθμός ολοκλήρωσης

και κοινό πρόγραμμα δραστηριοτήτων και οργάνωση και διαχείριση.
(78) Αριθμός σύμβασης FOOD-036196.
(79) Απόφαση 2004/613/ΕΚ της 6ης Αυγούστου 2004, ΕΕ L 275/17 της 25.8. 2004.
(80) Άρθρο 9 του κανονισμού 178/2002/ΕΚ της 28ης Ιανουαρίου 2002.
(81) Άρθρο 2 της απόφασης 2004/613/ΕΚ που αναφέρεται στην υποσημείωση 1.
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